

ДЕРЖАВНА НАУКОВА УСТАНОВА
"КНИЖКОВА ПАЛАТА УКРАЇНИ
імені ІВАНА ФЕДОРОВА"

IVAN FEDOROV
BOOK CHAMBER OF UKRAINE,
STATE RESEARCH INSTITUTION

Національна
бібліографія України

National
bibliography of Ukraine

ЛІТОПИС
ГАЗЕТНИХ
СТАТЕЙ

CHRONICLE
OF NEWSPAPER
ARTICLES

Державний бібліографічний покажчик
України

State bibliographic index of Ukraine

Виходить щоквартально

Issued quarterly

№ 4
Сентябрь — декабрь 2016
(5580—8051)

№ 4
Septembr — Decemder, 2016
(5580—8051)

Київ • 2017

Kyiv • 2017

Національна бібліографія України
Серія заснована 1996 р.

Головний редактор *М. І. Сенченко*

Відповідальна за випуск *Г. О. Гуцол*

Укладачі: *Г. М. Калашиник, О. В. Муклімбаєва, М. С. Пащенко*

Засновник, редакція, видавець
Державна наукова установа
"Книжкова палата України імені Івана Федорова"
просп. Ю. Гагаріна, 27, Київ, Україна, 02094
Тел. 380(44)292-82-69, e-mail: office@ukrbook.net

Свідоцтво суб'єкта видавничої справи ДК № 1954 від 24.09.2004

ЗМІСТ

0	Загальний відділ	4
00	Загальні питання науки та культури.....	4
02	Бібліотечна справа. Бібліотекознавство	5
050	Серіальні видання. Періодика	6
06	Організації загального типу	6
070	Газети. Преса. Журналістика	7
1	Філософія. Психологія	8
2	Релігія. Теологія (богослов'я)	8
3	Суспільні науки	9
31	Демографія. Соціологія. Статистика	9
32	Політика.....	10
33	Економіка. Економічні науки	27
34	Право. Юриспруденція	40
35	Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа	45
36	Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб	56
37	Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля	58
39	Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор	63
5	Математика. Природничі науки.....	63
502/504	Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія	63
52	Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія	64
53	Фізика.....	64
55	Геологія. Науки про Землю.....	64
57	Біологічні науки загалом	64
6	Прикладні науки. Медицина. Техніка	64
61	Медичні науки.....	64
62	Машинобудування. Техніка загалом	67
63	Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство. Мисливство. Рибне господарство	73
65	Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю.....	78
66	Хімічна технологія. Хімічна промисловість і споріднені галузі	81
67/68	Різні галузі промисловості та ремесла. Галузі промисловості та ремесла, що виробляють готову продукцію	82
69	Будівельна промисловість. Будівельні матеріали. Будівельно-монтажні роботи	82
7	Мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво. Ігри. Спорт.....	82
8	Мова. Мовознавство. Художня література. Літературознавство.....	90
81	Лінгвістика. Мовознавство. Мови	90
82	Художня література. Літературознавство	92
9	Географія. Біографії. Історія	94
902/904	Археологія. Передісторія. Археологічні пам'ятки	94
91	Географія. Географічні дослідження Землі та окремих країн. Подорожі. Регіональна географія.....	95
929	Біографічні дослідження	95
93/94	Історія.....	95
	Іменний покажчик	102
	Географічний покажчик	111
	Список газет, матеріали з яких уміщено в "Літопис газетних статей" № 4, 2016.....	118

У номері зареєстровано матеріали з газет за січень, лютий, березень, квітень, травень, червень, липень, серпень, вересень, жовтень, листопад, грудень 2016 року.

Передмова — див. № 1 "Літопис газетних статей"

0 ЗАГАЛЬНИЙ ВІДДІЛ

00 Загальні питання науки та культури

001 Наука та знання загалом. Організація розумової праці

5580. **Безвершенко Ю.** Ідентифікаційний комітет: місія здійснення : [про перше засідання Ідентифікац. ком. Нац. ради з питань науки та технологій] / Юлія Безвершенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 12.

5581. **Гладишевський Р.** "Україна має чимало особистостей, гідних Нобелівської премії" : [інтерв'ю з чл.-кор. Нац. акад. наук України Романом Гладишевським / спілкувалася Христина Горобець] // Голос України. — 2016. — 21 верес. (№ 179). — С. 5.

5582. **Дехтяренко В.** Скарбничка для майбутнього : [інтерв'ю з канд. техн. наук Володимиром Дехтяренком / записав Володимир Малинка] // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 11.

5583. **Доценко І.** "Якщо не хочемо підтримувати науку, то мусимо погодитися повернутися до печерного життя" : [інтерв'ю з проф. Лабораторії Кастлера-Бросселя Коледжу де Франс, Ігорем Доценком / спілкувалася Ірина Ніколайчук] // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 12.

5584. **Маліцький Б.** Українська наука: наслідки політики "урізання" / Борис Маліцький, Олександр Попович // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 1, 12.

5585. **Про затвердження** Положення про порядок визначення наукових об'єктів, що становлять національне надбання, та визнання такими, що втратили чинність, деяких постанов Кабінету Міністрів України : Постанова Кабінету Міністрів України від 19 жовт. 2016 р. № 723 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 19.

5586. **Про призначення** у 2016 році іменних стипендій Верховної Ради України для найталановитіших молодих учених : Постанова Верховної Ради України [від 7 верес. 2016 р. № 1494-VIII] // Голос України. — 2016. — 23 верес. (№ 181). — С. 4.

5587. **Про присудження** Премії Верховної Ради України найталановитішим молодим ученим у галузі фундаментальних і прикладних досліджень та науково-технічних розробок за 2015 рік : Постанова Верховної Ради України [від 7 верес. 2016 р. № 1495-VIII] // Голос України. — 2016. — 23 верес. (№ 181). — С. 4.

5588. **Сергучов Ю.** Науко, врятуй себе сама / Юрій Сергучов // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 12.

5589. **Суржик Л.** "Оптимальна модель": самі собі реформатори : [про ревізію Закону України "Про наукову і науково-технічну діяльність"] / Лідія Суржик, Петро Усатенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 1, 11; 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 1, 11.

5590. **Трапезнікова Д.** Про відчуття науки : слухачі Малої акад. наук представили свої винаходи на фінал етапі вист.-конкурсу "Майбутнє України" / Дар'я Трапезнікова // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 16—17.

5591. **Україна. Президент (2014 — ; П. О. Порошенко). Про присудження** Державних премій України в галузі науки і техніки 2015 року : Указ Президента України [від 11 жовт. 2015 р. № 440/2016] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 10.

5592. **Усатенко П.** Учений змінює професію : популяризація науки — справа рук самих науковців? / Петро Усатенко ; комент.: Юлія Безвершенко, Наталія Атамась, Ксенія Гулак // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 12.

5593. **Юзич М.** Наука приймає виклик від бізнесу : п'ять особливостей п'ятого фестивалю студ. інновац. проєктів Sicorsky Challenge-2016 / Марія Юзич // День. — 2016. — 18 жовт. (№ 187). — С. 8.

5594. **Юзич М.** П'ять наших — у топ-100 інноваторів Європи / Марія Юзич // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 15.

5595. **Юрченко М.** Наука працює задля реального сектору : [про IX Міжнар. вист. "LABComplEX. Аналітика. Лабораторія. Біотехнології. Ні-TECH і PHARMATechExpo"] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 2.

002 Друк загалом. Документація. Книги. Авторство

5596. **Галушак І.** Пересопницьке Євангеліє — наша Першокнига / Ігор Галушак // Слово Просвіти. — 2016. — 3—9 лист. (№ 44). — С. 11.

5597. **Деякі питання** щодо спеціальних технічних засобів для зняття інформації з каналів зв'язку та інших технічних засобів негласного отримання інформації : Постанова Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 669 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 8—11.

004 Комп'ютерна наука і технологія. Застосування комп'ютера. Оброблення даних

5598. **Бавзалук Д.** Укртелеком інвестує 400 млн гривень в ІТ-інфраструктуру у Львові / Дар'я Бавзалук // Високий Замок. — 2016. — 25—27 листоп. (№ 134). — С. 9.

5599. **Бондар І.** У Сумах відбувся Міжнародний форум "IT-PEOPLE SUMY" / Ігор Бондар // Сумщина. — 2016. — 3 листоп. (№ 44). — С. 10.

5600. **Громов О.** Якщо ти чесний, то й боятися нічого : [про перевірку ІТ-компаній] / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 листоп. (№ 204). — С. 1, 4.
5601. **Гурський Д.** "Агенти змін" створюють цифрову Україну : [інтерв'ю з співзаснов. інкубатора "1991Open Data Incubator" та ГО SocialBoost Денисом Гурським] // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 7.
5602. **Дубровик-Рохова А.** Зупинити витік грошей і... мізків : [про лібералізацію фіскал. законодавства для ІТ-сектора] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 9.
5603. **Кушніренко Г.** Безкоштовні ІТ-освіта для ветеранів АТО й переселенців / Галина Кушніренко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 13 верес. (№ 137—138). — С. 2.
5604. **Малинка В.** Хакатон змінює реальність : [про Хакатон Smart Techno 2016, Київ] / Володимир Малинка // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 12.
5605. **Неретіна Г.** На технофестивалі змагалися дрони та штовхалися роботи : [про перший міськ. фестиваль науки, техніки та сучас. технологій Interpipe TechFest у Дніпрі] / Галина Неретіна // Голос України. — 2016. — 29 верес. (№ 185). — С. 19.
5606. **Про затвердження** критеріїв, за якими оцінюється ступінь ризику від провадження господарської діяльності, пов'язаної з розробленням, виготовленням, постачанням спеціальних технічних засобів для зняття інформації з каналів зв'язку та інших технічних засобів негласного отримання інформації, що підлягає ліцензуванню, і визначається періодичність проведення планових заходів державного нагляду (контролю) Службою безпеки : Постанова Кабінету Міністрів України від 8 серп. 2016 р. № 503 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 13.
5607. **Рижков В.** 1991 Open Data Incubator запрацював у Дніпрі : [про дніпров. представництво некомерц. інкубатора ІТ-проектів] / Вадим Рижков // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 9.
5608. **Хаодзе Чжоу** "Україна має величезний потенціал зростання ринку інформаційно-комунікаційних технологій" : [інтерв'ю з дир. Huawei Ukraine Чжоу Хаодзе / спілкувався Олег Громов] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 7.
5609. **Юзич М.** Три сценарії розвитку української ІТ-галузі, або Як державна політика може стимулювати зростання одного з найбагатших секторів економіки / Марія Юзич // День. — 2016. — 6 жовт. (№ 180). — С. 9.
5610. **Юзич М.** Кластер ВДНГ-TECh вже дав світові три реальні продукти : на черзі — акселератор аграрних стартапів / Марія Юзич // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 11.

005 Управління. Менеджмент

5611. **Гончарук О.** Як виправити 12 вад регулювання по-українськи? : [про створення в Україні комфорт. для бізнесу регулятор. середовища] / Олексій Гончарук // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 12.
5612. **Княжанський В.** "Ситуація для малого бізнесу в Україні геть скрутна" : [про перевірки підприємств правоохорон. органами] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 8.
5613. **Погребняк А.** "Малий і середній бізнес — це справа державної ваги" : [інтерв'ю з головою регіон. ради підприємців Черкас. обл. Анатолієм Погребняком / розмову вела Наталя Віргуш] // Черкаський край. — 2016. — 31 серп. (№ 68—69). — С. 5.
5614. **Програма** розвитку ООН підтримує грантами розвиток бізнесу серед внутр. переміщених осіб та місцевого населення Донецької та Луганської областей : [про участь в конкурсі на здобуття грантів для започаткування, відновлення або розвитку підприємницької діяльності] // Слобідський край. — 2016. — 28 лип. (№ 90). — С. 6.
5615. **Рахматулліна В.** Як українці зробили бізнес в Еміратах : [інтерв'ю з бізнес-вумен Вікторією Рахматулліною / спілкувалася Віра Лобановська] // Чернігівські відомості. — 2016. — 27 лип. (№ 30). — С. 4.
5616. **Юрченко М.** FORBIZ полегшує життя підприємцям : [про проект, спрямований на створення сприятливого бізнес-середовища] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 2.

02 Бібліотечна справа. Бібліотекознавство

5617. **Бабчук А.** "Сьогодні діти читають мало" : бібліотекар Наталія Мітракова намагається привернути увагу до шк. книгозбиральні / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 27 жовт. (№ 43). — С. 6.
5618. **Білошицька Н.** Як вижити бібліотеці без книжок : у Дніпрі цього року не надано жодної копійки на придбання нової літ. / Наталія Білошицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 4.
5619. **Воронцов П.** "Усі українські видання вилучили з відкритого доступу" : [про бібл. справу в Луган. обл. та м. Старобільськ] / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 13 лип. (№ 129). — С. 6.
5620. **День** бібліотек — в ужгородській "Казці" // Ужгород. — 2016. — 8 жовт. (№ 38). — С. 7.
5621. **Івашко О.** Красенівці будуть задоволені : для миколаїв. читачів створено комфортні умови / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 8.
5622. **Маджуга Г.** Як бібліотека зі школами співробітничас / Ганна Маджуга // Деснянська правда. — 2016. — 19 трав. (№ 20). — С. 5.
5623. **Особова О.** На Луганщині комп'ютеризують бібліотеки / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 8.

5624. **Сміян Н.** Безцінні свідки минулого під загрозою зникнення : [про викрадення стародруку із Нац. б-ки України ім. І. Вернадського] / Надія Сміян // *Голос України*. — 2016. — 6 серп. (№ 148). — С. 2.

5625. **Шаган С.** Відкрити для себе книгу допомагає молоді обласна бібліотека для юнацтва : [інтерв'ю з дир. Івано-Франків. обл. б-ки Світланою Шаган / розмовляв Іван Гаврилович] // *Галичина*. — 2016. — 3 листоп. (№ 85). — С. 8.

050 Серіальні видання. Періодика

5626. **Лосєв І.** Обласканий Кремлем, або Дещо про теледезінформаторів... : [про тижневик "TV-ПАРК"] / Ігор Лосєв // *День*. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 25—27.

06 Організації загального типу

061 Організації та інші типи об'єднань

5627. **Бадрак В.** Як зупинити інформаційну агресію Кремля : волонтер. орг. та громад. об-ня розпочали влас. проекти протидії країні-окупанту / Валентин Бадрак // *День*. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 5.

5628. **Голуб Т.** Тонна добрих речей : волонтери Сумщини ініціювали програму зі збору вживаних речей для потреб малозабезпечених, сиріт, переселенців / Тетяна Голуб // *Сумщина*. — 2016. — 28 лип. (№ 30). — С. 1, 15.

5629. **Костіна І.** Івона Костіна: "Мені не потрібна чарівна паличка" : [інтерв'ю із заст. голови громад. орг. "Побратими" / спілкувалася Оксана Онищенко] // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 1, 12.

5630. **Поладов В.** Тернопільській "Просвіті" — 140 років / Вадим Поладов // *Тернопіль вечірній*. — 2016. — 12 лип. (№ 15). — С. 6.

5631. **Семенченко М.** Місце сили : [про київ. волонтер. центр] / Марія Семенченко // *День*. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 16—17.

069 Музеї. Виставки

5632. **Бородюк Н.** Де музеям взяти гроші / Наталя Бородюк // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 5.

5633. **Гончарук О.** Олена Гончарук — про декомунізацію... : [щодо програми "Культ чи культура: Розвиток учасницьких практик у музеях" : інтерв'ю зі спеціалістом зі зв'язків з громадськістю / спілкувалася Любов Морозова] // *День*. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 22—23.

5634. **Еремина Л.** Беседа о прекрасном : [інтерв'ю о работе сотрудников музеев / общалась Дарья Шалагинова] // *Одеські вісті*. — 2016. — 23 лип. (№ 57). — С. 5.

5635. **Квітницький С.** Рауля Чічлаву нагородили в Чернігові : [про Міжнар. день музеїв] / Сергій Квітницький // *Деснянська правда*. — 2016. — 19 трав. (№ 20). — С. 7.

5636. **Куровець І.** Куди веде Чумацький шлях : [до 125-річчя Полтав. краєзнав. музею] / Іванна Куровець // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 5.

5637. **Листопад О.** Експозиція чванства і пихи : [громадськість планує створити у колишній резиденції [В. Януковича] "Сухолуччя" музей] / Олег Листопад, Богдан Лиховець // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 5.

5638. **Лиховид І.** Помилка на мільйон : у Нац. музеї історії України виявили фінанс. зловживання / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 17 листоп. (№ 209). — С. 10. — ; комент.: Тетяна Сосновська, Сергій Кролевець.

5639. **Оборонець** культурних скарбів України : 125 років з дня народж. Федора Ернста [1891—1942] / підгот. Віктор Шпак // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 5 листоп. (№ 208). — С. 9.

5640. **Овчаренко Е.** Про писемність і про мову : [до Дня укр. писемності та мови] / Едуард Овчаренко // *Слово Просвіти*. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 3.

5641. **Осипенко О.** Музей у приміщенні суду : [про музей С. Гулака-Артемовського у Городищі Черкас. обл.] / Ольга Осипенко // *Голос України*. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 10.

5642. **Пашенко В.** Поважні вартості : [про музей Панаса Мирного у Полтаві] / Вікторія Пашенко // *Зоря Полтавщини*. — 2016. — 13 верес. (№ 137—138). — С. 4.

5643. **Питання** підготовки будівництва другої черги Національного музею "Меморіал жертв Голодомору" : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 754 // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 8.

5644. **Топилко О.** До 90-річчя ювілею Національного Києво-Печерського історико-культурного заповідника / Олег Топилко // *Слово Просвіти*. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 6.

5645. **Фещук Н.** На одній виставці — розписи синагог Буковини : [про виставку "Які ж гарні шатра твої, Якове... Настінні розписи синагог Буковини", Чернівці] / Наталія Фещук // *Чернівці*. — 2016. — 8 жовт. (№ 40). — С. 3.

5646. **Шот М.** Дев'ять кілометрів для знахідок : єдина в Україні печера-музей трипіл. культури Вертеба цього року збагатилася новими експозиціями / Микола Шот // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 5.

5647. **Бойко В.** Як виживаєш, місцева газето? : [інтерв'ю з головою Сум. обл. орг. Нац. спілки журналістів України Віктором Бойком / спілкувалася Тетяна Голуб] // Сумщина. — 2016. — 8 верес. (№ 36). — С. 7.
5648. **Бутко О.** Ольга Бутко: "Медійність повинна приносити користь" : [інтерв'ю з телеведучою] // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 16.
5649. **Варфоломєєва М.** Мислити вільно : Марія Варфоломєєва: "Українці мають думати про те, як побудувати вільну державу, яка не кидає своїх у бід" : [інтерв'ю з журналісткою / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 30.
5650. **Власенко В.** Про поїздки до РФ українцям варто забути : [про арешт укр. журналіста Романа Сушенка] / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 3.
5651. **Володарський Ю.** "Не треба дивитися на світ крізь рожеві окуляри!" : [інтерв'ю з журналістом Юрієм Володарським / спілкувалася Олена Машенко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 13.
5652. **Гривінський Р.** Особлива нагорода : [про присудження газ. "День" Премії ім. Джеймса Мейса "За громадянську позицію в галузі публіцистики"] / Роман Гривінський // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 25—26.
5653. **Дахно І.** Про користь газет / Іван Дахно // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 листоп. (№ 204). — С. 3.
5654. **Жаяр-Чесановська А.** Кремлівська пастка для нашого журналіста : [про арешт укр. журналіста Романа Сушенка] / Анна Жаяр-Чесановська // Голос України. — 2016. — 5 жовт. (№ 189). — С. 13.
5655. **Іщенко Н.** "Вовки пропаганди" в шкурі журналістів : чому Захід програє інформ. війну Росії / Наталя Іщенко // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 25, 28.
5656. **Іщенко Н.** Журналістика в час Трампа : які висновки укр. ЗМІ мають зробити після виборів у США / Наталя Іщенко // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 25, 28.
5657. **Іщенко Н.** Журналістика на Майдані : прямі ефіри та "Фейсбук" стали голов. мотивуюч. силою, що спонукала людей залишити хат. дивани і вийти на холод. та небезпеч. вулиці / Наталя Іщенко // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 25—26.
5658. **Іщенко Н.** Коли правди забагато : чому сучас. журналістика вже не може обмежуватися звичним пошуком та оприлюдненням фактів / Наталя Іщенко // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 26.
5659. **Іщенко Н.** Пастка російської гостинності : [про арешт укр. журналіста Романа Сушенка] / Наталя Іщенко // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 28.
5660. **Іщенко Н.** Чому чужі злочинці нам цікавіше власних героїв, або Про що свідчить медіа-істерія довкола смерті російського бойовика / Наталя Іщенко // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 25, 28.
5661. **Калиновська Т.** Фатум монастирищенської "Зорі": не діставайся ж ти нікому / Тетяна Калиновська // Черкаський край. — 2016. — 24 серп. (№ 66—67). — С. 7.
5662. **Кирей Р.** Монастирищенський кульбіт : як сесія райради призупинила реформування місц. газети / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 4.
5663. **Кирей Р.** "Я кричав, що я преса. Але мене били ще жорстокіше" : [про події на Майдані 2013 р.] / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 листоп. (№ 208). — С. 6.
5664. **Лубчак В.** Кому вигідний арешт журналіста? : [про арешт укр. журналіста Романа Сушенка] / Вадим Лубчак // День. — 2016. — 4 жовт. (№ 178). — С. 2.
5665. **Муха В.** "Півстоліття — немов один день!" : [інтерв'ю з журналістом Віктором Мухой / записав Сергій Дзюба] // Деснянська правда. — 2016. — 2 черв. (№ 22). — С. 1, 5.
5666. **Наконечна Л.** Реформування ЗМІ: "Свободу" не змогли захистити : [про зміну керівництва Тернопіл. обл. газ. "Свобода"] / Людмила Наконечна // Голос України. — 2016. — 24 верес. (№ 182). — С. 15.
5667. **Наливайко О.** Про правильні медіа-"маячки". Олег Наливайко: "... Ми завершуємо дві інфраструктурні реформи у ЗМІ" : [інтерв'ю з головою Держ. комітету телебачення і радіомовлення України / спілкувався Вадим Лубчак] // День. — 2016. — 11 жовт. (№ 183). — С. 6.
5668. **Науменко В.** Що і чому замовчують ЗМІ? : [про медіа-дискусію на тему "Чи сприяють чернігівські журналісти комунікації між владою, ветеранами АТО, переселенцями, волонтерами та ЗМІ"] / Валентина Науменко // Деснянська правда. — 2016. — 2 черв. (№ 22). — С. 5.
5669. **Не "акули пера і мікрофона", а чуйні професіонали!** : [опитування до Дня журналіста колег з газет, радіо й телебачення / спілкувався Сергій Дзюба] // Деснянська правда. — 2016. — 2 черв. (№ 22). — С. 6.
5670. **Новий бранець Кремля** : [про арешт укр. журналіста Романа Сушенка] // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 3.
5671. **Про Заяву Верховної Ради України "Про незаконне позбавлення свободи українських журналістів Романа Сушенка та Миколи Семени"** : Постанова Верховної Ради України [від 5 жовт. 2016 р. № 1653-VIII] // Голос України. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 6.
5672. **Прокопенко М.** Як зламати конвеєр репресій? : чому важливо проявити солідарність з укр. журналістами, яких переслідуює Росія / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 3 листоп. (№ 199). — С. 10.
5673. **Проценко М.** Дитячий погляд на кіно : [про проведення майстер-класу з кіно- і телерепортажу для майбутніх журналістів] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 11 серп. (№ 96). — С. 5.
5674. **Рахманін С.** Не падати : [про "квартирний" скандал і відповідальність журналіста і депутата Сергія Лещенка] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 1—2.

5675. **Руденко А.** Які уроки зі "справи Александрова" мали б винести українські журналісти / Анастасія Руденко // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 25, 28.
5676. **Сосницький Л.** Після засідання Ради Безпеки ООН тема українського "тероризму" в Криму поступово вмерла : [про "інцидент" в р-ні м. Армянськ, АР Крим] / Леонід Сосницький // Голос України. — 2016. — 16 серп. (№ 154). — С. 5.
5677. **Таукач О.** Не тільки вибори: американські ЗМІ про "нормандський формат" і злочини "Мотороли" / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 20 жовт. (№ 199). — С. 18.
5678. **Таукач О.** Преса США про кримський інцидент: кому це вигідно / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 13 серп. (№ 153). — С. 5.
5679. **Трапезнікова Д.** Деймс Мейс і майбутні журналісти : як укр. студенти відкривають для себе тему Голодомору / Дар'я Трапезнікова ; комент.: Оксана Теревус, Юлія Козир, Олена Тараненко // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 25, 28.
5680. **Тримбач С.** Мем-сторії від Сергія Тримбача / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 15.
5681. **Харченко О.** Хто кому "шпигун?". Олександр Харченко: "Затримання нашого журналіста — це спецоперація Кремля" : [інтерв'ю з ген. дир. Укр. нац. інф. агенції "Укрінформ" / спілкувався Вадим Лубчак] // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 28.
5682. **Хромушин Ю.** Чернігів став для нього другою домівкою : [інтерв'ю з журналістом Юрієм Хромушином / спілкувалася Валентина Науменко] // Деснянська правда. — 2016. — 2 черв. (№ 22). — С. 7.
5683. **"Чи змінила революція "сітку мовлення"?-2** : [щодо якості змісту сучас. журналістики] / підгот. Вадим Лубчак, Олеся Шуткевич, Іван Антипенко, Тетяна Козирева ; комент.: Оксана Теревус, Юлія Козир, Олена Тараненко // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 25, 30.
5684. **Яковенко І.** Як російські ЗМІ обирали президента України : Кремль сам вірить у ті казки, які на його замовлення розповідає створена його ж стараннями медійна машина / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 25, 27.

1 ФІЛОСОФІЯ. ПСИХОЛОГІЯ

1/14 Філософія

5685. **Баумейстер А.** Філософ Андрій Баумейстер — про моральні орієнтири та чому українцям варто повчитися в... Аристотеля : [інтерв'ю з д-ром. філос. наук / записали Роман Гривінський, Марія Прокопенко] // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 10—11. — Далі буде.
5686. **Баумейстер А.** Філософія як аскеза, самоосвіта, здивування : Андрій Баумейстер: "Україні потрібні кілька показових "супершкол" і "суперуніверситетів" : [інтерв'ю з д-ром філос. наук / спілкувалися Роман Гривінський, Марія Прокопенко] // День. — 2016. — 23 листоп. (№ 213). — С. 5. — Закінч. Початок: № 212.

159.9 Психологія

5687. **Ареф'єв Є.** Книги на кожного впливають по-різному : чи може читання сприяти довголіттю? Виявляється, так! / Єгор Ареф'єв // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 верес. (№ 135—136). — С. 6.
5688. **Березкіна О.** Досвід українських психологів визнаний у світі : [Асоціація психодрами України стала новим членом Федерації європ. драматичних тренінг. орг. (ФЕПТО)] / Олена Березкіна // Чернігівські відомості. — 2016. — 8 черв. (№ 23). — С. 7.
5689. **Петрановська Л.** "Якщо ти — тільки у своєму білому пальті, а він — тільки виплодок пекла, то залишається лише ядерний попіл" : [інтерв'ю з рос. сімейним психологом Людмилою Петрановською / спілкувалася Алла Котляр] // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 1, 10.
5690. **Середа Є.** Грошоманія : психол. погляд на е-декларатції укр. посадовців / Євген Середа // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 5.
5691. **Юрченко А.** Жертва обставин : [про психологію особистості із "комплексом жертви"] / Антоніна Юрченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 13.

2 РЕЛІГІЯ. ТЕОЛОГІЯ (БОГОСЛОВ'Я)

5692. **Бондар В.** Хресна хода "під контролем". Тільки чийм? / Віктор Бондар // Голос України. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 12.
5693. **Капсамун І.** Як зміниться життя релігійних громад? : "Якщо приймуть законопроект, перехід прихожан під юрисдикцію, як показує практика, УПЦ КП буде масштабним / Іван Капсамун // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 5.
5694. **Корнелюк Д.** Уроки християнської етики на Волині втрачають свою "прописку". Хто винен? / Дмитро Корнелюк // Волинь-нова. — 2016. — 16 лип. (№ 77). — С. 9.
5695. **Лавриш Ю.** Духовна автокефалія: чому Болгарії вдалося? : досвід Болгарської правосл. церкви у контексті боротьби за укр. автокефалію / Юліана Лавриш // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 20.
5696. **Маринець Н.** Діаманти в хіджабі : чому українки йдуть в іслам? / Наталка Маринець // Кіровоградська правда. — 2016. — 24 черв. (№ 42). — С. 9.

5697. **Миколук О.** Капелани, об'єднуйтеся! : як в Україні планують розвивати систему душпастирської опіки / Оксана Миколук // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 9.
5698. **Московське** привласнення Київської метрополії / підгот. Василь Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 жовт. (№ 190). — С. 7
5699. **Онуфрій (Березовський).** УПЦ на доленосному роздоріжжі : [інтерв'ю з владикою Онуфрієм (Березовським) / спілкувався Олександр Ткачук] // Проскурів. — 2016. — 4 серп. (№ 30). — С. 12.
5700. **Погроми,** утиски і храми на городах : у Росії переслідують Українську православну церкву / підгот. Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 12 жовт. (№ 194—195). — С. 18.
5701. **Пустовіт Т.** Штрихи до історії духовного навчального закладу : [про минуле Полтав. духов. семінарії] / Тарас Пустовіт // Зоря Полтавщини. — 2016. — 26 лип. (№ 110—111). — С. 3.
5702. **Пушкарук Н.** "Ще один крок на знищення всього українського" : [про рішення рос. суду знести храм УПЦ КП у Підмосков'ї] / Наталія Пушкарук // День. — 2016. — 6 жовт. (№ 180). — С. 3.
5703. **Україна. Президент (2014— ; П. О. Порошенко).** Про відзначення в Україні 500-річчя Реформації : Указ Президента України [від 26 серп. 2016 р. № 357/2016] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 серп. (№ 161). — С. 4.
5704. **Уродження** Бердичева [о. Владислава Буковинського] католики оголосили блаженним. За що? / підгот. Володимир Соболь // Житомирщина. — 2016. — 27 верес. (№ 104—105). — С. 4.
5705. **Філіп Л.** Традиційне свято древнього Ужгорода : [про храмове свято Ужгородської (Цегольнянської) церкви Преображення Господнього] / Людвіг Філіп // Ужгород. — 2016. — 3 верес. (№ 33). — С. 9.
5706. **Чорна С.** Віра в кольорах : [про чудотворні укр. ікони] / Світлана Чорна // Голос України. — 2016. — 28 лип. (№ 141). — С. 4.

3 СУСПІЛЬНІ НАУКИ

31 Демографія. Соціологія. Статистика

314 Демографія. Вивчення народонаселення

5707. **Головко О.** Поїхали, щоб повернутися : [про міграц. настрої та очікування] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 3.
5708. **Деякі** питання надання адміністративних послуг у сфері міграції : Постанова Кабінету Міністрів України від 2 листоп. 2016 р. № 770 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 8.
5709. **Коваль О.** "Гнучка солідарність" замість жорстоких квот : "Вишеградська четвірка" запропонувала свій варіант подолання міграційної кризи в ЄС / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 5. — ЄС.
5710. **Косенко О.** Про дві риси українців : не маємо жодних підстав вважати себе бідними-нещасними / Олена Косенко // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 18.
5711. **Левчук Н.** Кількість втрат від Голодомору: наука чи ідеологія? / Наталія Левчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 15.
5712. **Миколук О.** Демографічна "яма" : [про демограф. ситуацію в Україні] / Оксана Миколук // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 10.
5713. **Погребняк Е.** Кто остановит незваных гостей? : [інтерв'ю с нач. Глав. упр. Гос. міграц. служби України в Одес. Е. Погребняк / розговаривала Светлана Комисаренко] // Одеські вісті. — 2016. — 19 лип. (№ 56). — С. 4.
5714. **Рудик Б.** Молоді заробляють — старі витратять : тривалість життя в розвинених країнах зростає. Тенденція приємна, але й проблем немало принесе / Богдан Рудик // Сумщина. — 2016. — 11 серп. (№ 32). — С. 10.
5715. **Сапон В.** "Тінь Наполеона" над Хоробичами : [про довгожителів Черкас. обл.] / Володимир Сапон // Деснянська правда. — 2016. — 12 трав. (№ 19). — С. 7.

316 Соціологія

5716. **Василець Т.** Питання нижче пояса : гендерне рівноправ'я — зелене світло в ЄС / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 24 верес. (№ 115). — С. 1, 6. — ЄС.
5717. **Васютинський В.** Вадим Васютинський: Найбільш очевидними у суспільстві сьогодні є етнополітичні цінності : [інтерв'ю з д-ром психол. наук / інтерв'ю провела Яна Ладомська] // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 8.
5718. **Горбачик А.** Цінності українців: як регіональні відмінності визначають нашу реальність? : [інтерв'ю з деканом ф-ту соціології КНУ ім. Тараса Шевченка Андрієм Горбачиком / інтерв'ю провела Ірина Кириченко] // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 11.
5719. **Горбачик А.** Чи можливий суспільний лад під час війни? : [інтерв'ю з деканом ф-ту соціології Київ. нац. ун-ту ім. Т. Г. Шевченка / інтерв'ю провела Ірина Кириченко] // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 3.
5720. **Івшина Л.** Реліктовий, перспективний українець, або Сім уроків від Богдана Гаврилишина / Лариса Івшина // День. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 4.

5721. **Кірик Т.** Без надії сподіваюся? : [бліц-опитування компаніїю Research & Brending Group] / Тетяна Кірик // Подільські вісті. — 2016. — 27 жовт. (№ 121—122). — С. 2.
5722. **Костєв В.** У катакомбах конфлікту : [про сучасні конфлікти в Україні] / Володимир Костєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 13.
5723. **Котляр А.** Осінь: амортизатори і детонатори : [за матеріалами бесіди з дир. фонду "Демократичні ініціативи ім. І. Кучеріва Іриною Бекешкіною, заст. дир. Ін-ту соціології НАН України Євгеном Головахою, ген. дир. КМІС Володимиром Паніотто, дир. соціол. служби Центру Розумкова Андрієм Биченком] / Алла Котляр // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 12.
5724. **Кулаков В.** "Перейменували порт, поду-у-маєш..." : Пам'ять Ольвії. Порт у Миколаєві отримав нову назву / В'ячеслав Кулаков // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 16.
5725. **Лиховид І.** "Лагідна гуманізація" : [до Дня захисту тварин] / Інна Лиховид // День. — 2016. — 5 жовт. (№ 179). — С. 10.
5726. **Лібанова Е.** Україна: глибина нерівності : [про соціальну нерівність в Україні] / Елла Лібанова // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 1, 4.
5727. **Лосєв І.** Ілюзії толерантності, або Чому не треба заправити зі злом / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 25—27.
5728. **Маринець Н.** Сліпі хочуть жити на повну і радіти життю : "КП" досліджувала, як живуть люди у мороці — фізичному і суспільному / Наталка Маринець // Кіровоградська правда. — 2016. — 28 жовт. (№ 76). — С. 4.
5729. **Миколук О.** Орієнтація — на власні сили : дослідження показують, що укр. молодь стає все більш незалежною / Оксана Миколук // День. — 2016. — 17 листоп. (№ 209). — С. 10.
5730. **Миколук О.** Який ваш EQ? : в Україні розпочинається проект, покликаний підвищити емоці. інтелект громадян і знизити рівень агрес. сусп-ва / Оксана Миколук // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 15.
5731. **Плахта Д.** Про соціологію і "ефект Трампа" / Дмитро Плахта // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 5.
5732. **Покальчук О.** Народноблуддя : [про популізм в Україні] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 16.
5733. **Покальчук О.** Слова війни : [про комунікацію в умовах війни на Донбасі] / Олег Покальчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 12.
5734. **Прокопенко М.** Дике "полювання" : вбивство тварин у Києві — як тривож. симптом стану сусп-ва / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 22.
5735. **48% українців** проти комуністичної ідеології : соціол. опитування показало: за два остан. роки ця тенденція не змінилась // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 2.
5736. **Ференц В.** Україна — Укропія? : критика програми формування нової ідентичності / Володимир Ференц // Слово Просвіти. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 2.
5737. **Шульга О.** Роми, випадок у Лощинівці й міжетнічна толерантність в Україні / Олександр Шульга // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 15.
5738. **Юрченко Н.** Туга за "сильною рукою" : [щодо соціол. опитування про Й. Сталіна] / Надія Юрченко // Демократична Україна. — 2016. — 2 верес. (№ 35). — С. 3.
5739. **Яковенко І.** Люди і монстри: закони еволюції : [про причини встановлення диктат. режимів] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 27.
5740. **Яковенко І.** "Ненависть як спосіб колективного самогубства" : [щодо соціол. опитування про ставлення росіян до України] / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 27.

32 Політика

322 Відносини між церквою та державою

5741. **Соболь В.** Державно-церковні відносини: за конструктивний діалог / Володимир Соболь // Житомирщина. — 2016. — 11 жовт. (№ 110—111). — С. 3.

323/324 Внутрішні справи. Внутрішня політика

323/324(100-87) Внутрішня політика зарубіжних країн

5742. **Андрійченко Р.** Президент для всіх американців : [про обрання президентом США Д. Трампа] / Роман Андрійченко // Слобідський край. — 2016. — 10 листоп. (№ 135). — С. 2.
5743. **Балтажи М.** Про свідомий вибір Болгарії. Микола Балтажи: "Люди вийшли на вулиці та сказали "ні" тоталітарному минулому на користь демократії" : [інтерв'ю з Надзв. і Повнов. Послом України в Республіці Болгарія / спілкувалися Микола Сірук, Наталія Пушкарук] // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 6—7.
5744. **Батозький К.** Бунт зайвих людей : [внутр. політика США, України та країн Європи] / Костянтин Батозький // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 4.

5745. **Белесков М.** Президентська одісея в Естонії / Микола Белесков // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 5.
5746. **Белокоп О.** Вибори президента США: як сталося неймовірно, і чого очікувати Україні? / Олег Белокоп, Богдан Яременко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 1, 5.
5747. **Білик О.** Військовий переворот у Туреччині не вдавсь / Олександр Білик // Голос України. — 2016. — 19 лип. (№ 134). — С. 9.
5748. **Білик О.** Російський депутат пообіцяв, що РФ купить Болгарію : у Софії зазначили: вона не продається / Олександр Білик // Голос України. — 2016. — 23 верес. (№ 181). — С. 5.
5749. **Борщевський С.** Що святкувати Росії? : [до Дня нар. єдності в Російській Федерації] / Сергій Борщевський // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 2.
5750. **Ветлій О.** Вибори в Молдові: карти сірого олігарха / Олена Ветлій // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 5.
5751. **Виборча** кампанія у США напередодні теледебатів / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 4.
5752. **Власенко В.** Молдова опинилася на цивілізаційному роздоріжжі : [про вибори президента Молдови] / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 5.
5753. **Володимиров О.** Туреччина має намір повністю викоренити тероризм / Олександр Володимиров // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 7.
5754. **Гендерна** поразка Дональда Трампа : [про дебати Д. Трампа та Г. Клінтон] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 4.
5755. **Дудаєва А.** "Ічкерія буде такою, якою її прагнув створити Джохар Дудаєв" : [інтерв'ю з дружиною першого президента Чеченської Республіки Ічкерія Аллою Дудаєвою / спілкувалася Оксана Мельник] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 листоп. (№ 208). — С. 5.
5756. **Єрьомін А.** Трамп ставить на "антиросійських яструбів"? : але радником із нацбезпеки хоче призначити відставного генерала, що обідав із Путіним... / Аскольд Єрьомін // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 12.
5757. **Затлерс В.** "Треба ставити і нереальні завдання, щоб рухатися вперед" : [інтерв'ю з екс-президентом Латвії Валдісом Затлерсом / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 6.
5758. **Заява** Уряду Китайської Народної Республіки про територіальний суверенітет Китаю і морські права та інтереси в Південно-Китайському морі // Голос України. — 2016. — 20 лип. (№ 135). — С. 5.
5759. **Іщенко Н.** Мирний план, якого злякалися в Москві : у чому полягають секрети успіш. реінтеграції окупов. територій по-хорватськи / Наталя Іщенко // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 7.
5760. **Їжак О.** Московський супермісяць. Росія без міністра економіки : [про арешт і звільнення з посади міністра екон. розвитку Росії Олексія Улюкаєва] / Олексій Їжак // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 4.
5761. **Їжак О.** Спекотне і дощове літо в обложеної фортеці : [щодо внутр. політики Росії] / Олексій Їжак // Дзеркало тижня. — 2016. — 20—26 серп. (№ 29). — С. 1, 13.
5762. **Каспрук В.** Венесуела: настає час військових? / Віктор Каспрук // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 5.
5763. **Коваль О.** Британський прем'єр Тереза Мей: Brexit означає Brexit / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 4.
5764. **Коваль О.** Кінець соціалізму в Бразилії? : імпічмент Русеф не зупинить кризу в країні / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 5.
5765. **Коваль О.** Колумбія: примирення через референдум не пройшло / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 5.
5766. **Козловський І.** Причини Смоленської катастрофи вивчать заново : [з прес-конф. підкомісії Міноборони Республіки Польща] / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 5.
5767. **Козловський І.** Сейм Польщі назвав Волинську трагедію "геноцидом польських громадян" / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 23 лип. (№ 138). — С. 1—2.
5768. **Козловський І.** Сусід "не втручається", але "попереджає" : [про ухвалення пол. Сеймом резолюції "Про вшанування пам'яті жертв геноциду"] / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 13.
5769. **Копиленко М.** Чи стане "Альтернатива для Німеччини" справжньою альтернативою : [про правопопуліст. нім. партію "Альтернатива для Німеччини"] / Марія Копиленко // Голос України. — 2016. — 28 верес. (№ 184). — С. 7.
5770. **Кот Р.** Марокко: чергове передвиборне загострення / Роман Кот // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 5.
5771. **Кравченко В.** "Грузинська мрія" про контрольний пакет : [про парлам. вибори у Грузії] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 4.
5772. **Кравченко В.** Кнесет: крок уперед і два назад : [про внесення на розгляд Кнесету (парламенту Ізраїлю) питання про визнання Голодомору геноцидом укр. народу] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 3.

5773. **Кравченко В.** Країна Аркадага Туркменистан переживає "епоху щастя" / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 5.
5774. **Кравченко В.** Узбекистан на порозі потрясінь / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 5.
5775. **Крамарчук О.** Тбілісі дистанціюватиметься від українських проблем : керівна партія "Грузинська мрія" святкує перемогу на парлам. виборах / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 5.
5776. **Кривцун Я.** Путінський урожай 37-го : [про внутр. та зовн. політику Росії] / Ярослава Кривцун // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 3.
5777. **Кримська** нелегітимність сьомого складу Думи / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 4
5778. **Куренна О.** Чи такий страшний Трамп? : [про вибори президента США] / Оксана Куренна // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 6.
5779. **Логінов Я.** Словаччина в політичній кризі: початок кінця впливового віце-прем'єра / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 5.
5780. **Лубчак В.** Адам Міхнік: "Це демонстрація дурості, шовінізму й підлості" : [про резонанс від ст. ред. "Газети Виборчої" із засудженням рішення пол. Сейму та відповідальності медіа] / Вадим Лубчак // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 25, 28.
5781. **Лучинський П.** "Молдова не стане "вежею Кремля" : [інтерв'ю з екс-президентом Молдови П. Лучинським / спілкувалася Анастасія Руденко] // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 7.
5782. **Маліш П.** Послухати жука — в гною бути?! : [про лідера ЛДПР В. Жириновського] / Петро Маліш // Подільські вісті. — 2016. — 11 серп. (№ 89—90). — С. 1—2.
5783. **Мартинов А.** Надія на припинення вогню в Сирії / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 5.
5784. **Мартинов А.** "Саудівський сюрприз" від американського конгресу: [про закон, що дозволяє родичам жертв терактів позиватися до інозем. держав] / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 4.
5785. **Міхник А.** Прокляття Волині. Повернення примар минулого : [укр. переклад] / Адам Міхник // Волинь-нова. — 2016. — 8 верес. (№ 99). — С. 2.
5786. **Мулярчук В.** Ілюстрація до Умберто Еко : про деякі ознаки рос. авторитарного режиму / Володимир Мулярчук // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 12.
5787. **Петренко Є.** Беззмістовний ритуал : [про парлам. вибори в Білорусії] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 5.
5788. **Петренко Є.** Прощання з війною : [про закінчення громад. війни у Колумбії] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 4.
5789. **Петренко Є.** Товариш Кім [Чен Ін] і його бомба : [щодо реформ в Північній Кореї] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 5.
5790. **Петренко Є.** Узбекистан: що далі? / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 5.
5791. **Писанка Н.** Історична місія чи історична помилка канцлера? : [про міграц. політику Німеччини] / Наталія Писанка // Голос України. — 2016. — 6 серп. (№ 148). — С. 5.
5792. **Писанка Н.** Канцлеру Меркель наступає на п'яти молода партія / Наталія Писанка // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 13.
5793. **Пісня Н.** Українська "гирька" : [укр. питання впливає на перебіг президентської кампанії в США] / Наталка Пісня // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 2.
5794. **Пушкарук Н.** У Кнесеті розглянуть резолюцію про Голодомор / Наталія Пушкарук ; комент.: Юрій Щербак, Йосип Зісельс // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 4.
5795. **Райхель Ю.** Після Карімова : за подіями в Ташкенті уважно стежать не лише в столицях держав Центральної Азії, а також у Москві, Пекіні й Вашингтоні / Юрій Райхель // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 3.
5796. **Ревенко Б.** Команданте : лідер кубинської революції Фідель Кастро Рус відзначив своє 90-ліття / Борис Ревенко // Житомирщина. — 2016. — 6 верес. (№ 95—96). — С. 4.
5797. **Репетиція** виборів Бундестагу 2017 року // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 4.
5798. **Руденко А.** Сейм vs жінки : організатори і учасниці "чорних протестів" розказали "Дню", як вдалося заблокувати тотальну заборону абортів / Анастасія Руденко // День. — 2016. — 18 жовт. (№ 187). — С. 11.
5799. **Сепаратистський** форум у Москві / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 4.
5800. **Сірук М.** "Важке сусідство" і "бомба" з Канберри. Микола Кулініч: "В Австралії відбулися дві події, які повернули українське питання у фокус внутрішньої політики" : [про презентацію кн. австрал. експерта з питань Схід. Європи Джона Бесемереса "Важке сусідство"] / Микола Сірук // День. — 2016. — 29 листоп. (№ 217). — С. 3.

5801. **Сірук М.** "Війна за ідентичність" : [про внутр. політику Росії] / Микола Сірук // День. — 2016. — 2 листоп. (№ 198). — С. 3.
5802. **Сірук М.** Грузини вибрали "стабільність" : [про парлам. вибори в Грузії] / Микола Сірук // День. — 2016. — 11 жовт. (№ 183). — С. 11.
5803. **Сірук М.** "Жовтневий сюрприз" від директора ФБР : [про вибори президента США] / Микола Сірук // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 6.
5804. **Сірук М.** Жоден проросійський кандидат не потрапив до парламенту : [про перемогу партій "Союзу селян і зелених" Литви у виборах до парламенту] / Микола Сірук // День. — 2016. — 25 жовт. (№ 192). — С. 3.
5805. **Сірук М.** Клінтон—Трамп — 2:0 : на других дебатах экс-держсекретар пообіцяла протистояти Путіну і заявила, що нью-йоркський мільярдер живе "в іншій реальності" / Микола Сірук // День. — 2016. — 11 жовт. (№ 183). — С. 3.
5806. **Сірук М.** "На кону політична стабільність США" : [про вибори президента США] / Микола Сірук // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 10—11.
5807. **Сірук М.** Нація вимагає розлучення : Президент Південної Кореї Пак Кин Хе погоджується подати у відставку за рішенням Нац. асамблеї / Микола Сірук // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 3.
5808. **Сірук М.** Нелегітимна "перемога" Орбана : чому Угорщина не хоче демонструвати справжню солідарність щодо вирішення проблем біженців? / Микола Сірук // День. — 2016. — 4 жовт. (№ 178). — С. 3.
5809. **Сірук М.** "Нечесна політична атака" : Президент Південної Кореї [Пак Кин Хе] заперечує звинувачення в причетності до корупції і відмовляється йти у відставку / Микола Сірук // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 3.
5810. **Сірук М.** "Ні" — "російській колонії" : [про вибори до парламенту Чорногорії] / Микола Сірук // День. — 2016. — 18 жовт. (№ 187). — С. 3. — ЄС.
5811. **Сірук М.** "Однобока дискусія" : у першій теледуелі Клінтон обійшла Трампа / Микола Сірук // День. — 2016. — 28 верес. (№ 174). — С. 3.
5812. **Сірук М.** "Прозахідне" обличчя vs "проросійське" обличчя : [про вибори президента Болгарії] / Микола Сірук // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 3.
5813. **Сірук М.** Трамп і його команда : "Коркер, Сешнс, Гінгріч є жорстокими щодо Путіна і підтримують надання летальної зброї" / Микола Сірук ; комент.: Андріан Каратницький, Олександр Цветков, Джон Гербст // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 6—7.
5814. **Сірук М.** "Трамп не буде знімати санкції проти Росії" : про можливості призначення [Мітта] Ромні та генерала [Джеймса] Маттіса на посаду держсекретаря і міністра оборони в америк. адмін. / Микола Сірук ; комент.: Джон. Гербст, Адріан Каратницький // День. — 2016. — 23 листоп. (№ 213). — С. 3.
5815. **Сірук М.** "Фійон має сильні особисті зв'язки з Путіним" : [про вибори кандидата у президенти від республік. партії Франції] / Микола Сірук ; комент. Ніколя Тензер // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 3.
5816. **Сірук М.** Чи захистять молдавани європейський вибір? : [про вибори президента Молдови] / Микола Сірук // День. — 2016. — 1 листоп. (№ 197). — С. 3.
5817. **Склярів Р.** Тиха революція: відродження марксизму в ліберальній подобі : [про відродження марксизму в Європі] / Роман Склярів // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 15.
5818. **Снігова О.** Врехіт: привиди індустріального минулого і виклики реформ для України : [референдум про членство Великої Британії в Євросоюзі] / Олена Снігова // Дзеркало тижня. — 2016. — 20—26 серп. (№ 29). — С. 1, 15.
5819. **Соколов Б.** Без царя в голові, але з Путіним у серці : у Росії виросло ціле покоління молодих людей, які не знають іншої влади / Борис Соколов // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 7.
5820. **Соколов Б.** Національна єдність, якої немає : [про нац. політику Росії] / Борис Соколов // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 5.
5821. **Соколов Б.** Переможа майже не видно : [про вибори президента США] / Борис Соколов // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 4.
5822. **Сюндюков І.** Кремлівська "канцелярія Геббельса" за роботою" : хто, як і навіщо готує Росію до війни / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 4.
5823. **Сюндюков І.** Росія демонструє світу свою суть, встановлюючи пам'ятник Івану Грозному і "замахуючись" на Великого Київського князя / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 18 жовт. (№ 187). — С. 4.
5824. **Таукач О.** Новий етап у президентських перегонах США: слово за партійними з'їздами / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 21 лип. (№ 136). — С. 9.
5825. **Таукач О.** Передвиборна кампанія в США: хто попереду в конкурсі непопулярності / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 3 верес. (№ 167). — С. 8.
5826. **Таукач О.** Президентські перегони в США: самопочуття кандидатів і політичне здоров'я / Олександр Таукач // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 11.
5827. **Тензер Н.** "Правий сектор" : якщо Франція стане "хворою людиною" Європи, то це буде трагедією для всіх / Ніколя Тензер // День. — 2016. — 29 листоп. (№ 217). — С. 10—11.
5828. **Титаренко О.** Триколірна перемога Фійона : на праймеріз республіканці обрали кандидатом у президенти [Франції] консерватора-ультраліберала з рос. присмаком / Олеся Титаренко // День. — 2016. — 29 листоп. (№ 217). — С. 10.

5829. **Федоренко К.** Австрійське перегравання : [про вибори президента в Австрії] / Костянтин Федоренко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 4.
5830. **Федоренко К.** Болгарія: (не)проросійський вибір : [про обрання президентом Болгарії Румена Радева] / Костянтин Федоренко // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 5.
5831. **Федоренко К.** Чорногорія: перемога неліберальних європейців : [про вибори до парламенту Чорногорії] / Костянтин Федоренко // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 5.
5832. **Фішер Й.** Скільки Європи потрібно європейцям? : [про внутр. політику країн ЄС] / Йошка Фішер // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 6.
5833. **Хрущова Н.** Дивовижний новий світ Трампа : [про вибори президента США] / Ніна Хрущова // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 7.
5834. **Центральна Азія** поринає у невизначеність : [про внутр. політику країн Центральної Азії] // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 4.
5835. **Чорногорія** перед складним вибором : [про вибори до парламенту Чорногорії] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 4.
5836. **Шевцова Л.** "Термідор" Кремля : Лілія Шевцова: "Встановлення пам'ятника Івану Грозному слід розглядати як тест. Як суспільство сприйматиме рух у бік пітьми" : [інтерв'ю з провід. дослідником Ін-ту Брукінгса у Москві / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 20 жовт. (№ 189). — С. 5.
5837. **Яковенко І.** Гризня усередині путінської оприччини: помірковані супроти оскаженілих / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 27.
5838. **Яременко Б.** Вибори президента США: як сталося неймовірне, і чого очікувати Україні? : [про обрання Дональда Трампа президентом США] / Богдан Яременко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 9.

323/324(477) Внутрішня політика України

5839. **Алексєєва М.** Освітнянський крок Ради / Марина Алексєєва // Слобідський край. — 2016. — 8 жовт. (№ 121). — С. 2.
5840. **Арбузова С.** "Інтелігенція мала сказати ворогу "Ні!" : [інтерв'ю з член-кор. НАМН України Світланою Арбузовою / спілкувалася Марія Прокопенко] // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 14—15.
5841. **Басок О.** Чи все таємне стане явним? : [про електрон. декларування в Україні] / Олег Басок // Галичина. — 2016. — 3 листоп. (№ 85). — С. 1, 4.
5842. **Батозький К.** Деокупація: початок : [про проблему деокупації тимчасово окупов. територій Донец. та Луган. обл.] / Костянтин Батозький // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 4.
5843. **Бережнюк Н.** Ворог номер один Путіна : [про лідера партії "Народний фронт" А. Яценюка] / Наталя Бережнюк // Зоря Полтавщини. — 2016. — 16 верес. (№ 139—140). — С. 3.
5844. **Бетлій О.** М'яка сила України в Молдові : [про вибори президента Молдови] / Олена Бетлій // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 5.
5845. **Бойко В.** Про необхідність компромісу : [про зустріч радника від. стратегії Голов. аудитор. бюро Польщі Пьотра Кульпи з громад. активістами] / Володимир Бойко // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 3.
5846. **Бондарчук А.** Для депутатів, які проголошували незалежність, забракло "металу"... : Київ, 24 серп.: святковий парад і поза ним / Андрій Бондарчук // Волинь-нова. — 2016. — 30 серп. (№ 95). — С. 5.
5847. **Васін С.** Ті, що горляють у терні : [про репресії на окупов. територіях України] / Станіслав Васін // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 3.
5848. **Вітер О.** Мінські пріоритети: спочатку — безпека й контроль, а потім вибори : [про засідання у форматі "Україна—ОБСЄ—Росія"] / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 6.
5849. **Вігрінський А.** Добровільно-примусова амністія : про особливості нульового декларування майнового стану / Андрій Вігрінський // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 7.
5850. **Вітер О.** Режим припинення вогню, визволення заручників і діти в зоні конфлікту — теми наступного Мінська / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 5.
5851. **Власенко В.** Дипломатичний тиск ЄС іде на користь реформам : влада поки що не скористалася шансом провести стрімкі зміни. Але надію не втрачено / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 жовт. (№ 192). — С. 3. — ЄС.
5852. **Власенко В.** Європейські проекти для українських реформ : програми Ради Європи допомогли Україні наблизити "безвіз" із ЄС / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 3. — ЄС.
5853. **Власенко В.** Проектний підхід до реформ — найефективніший : заст. глави Адміністрації Президента України Дмитро Шимків відзвітував про результати дворічної роботи проект. офісу Нацради реформ / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 2.
5854. **Власенко С.** Чи з'явиться у Києві межа? : [інтерв'ю з керівником Комітету Верховної Ради України з питань держ. буд-ва, регіон. політики та місц. самоврядування Сергієм Власенком / спілкувалася Надія Сміян] // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 3.

5855. **Волошина Л.** Всеукраїнський "окупендум" : є пропозиції, які не варто виносити на розгляд навіть теоретично : [про всеукр. референдум щодо тимчасово окупованих територій України] / Лариса Волошина // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 25, 29.
5856. **В'ятрович В.** "Багатьом українцям властиве прагнення змін, але щоб вони не зачепили їх" : [інтерв'ю з дир. Ін-ту нац. пам'яті АН України Володимиром В'ятровичем / спілкувалася Наталія Балюк] // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 6—7.
5857. **Галата Я.** Від сесії до сесії... : в Україні стартував черговий політичний сезон / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 2.
5858. **Галата Я.** Відлуння Волинської трагедії : укр. парламент відреагував на суперечливі рішення пол. Сейму / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 2.
5859. **Галата Я.** Осінні політичні виклики : де й коли варто чекати чергових парлам. пробуксувань / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 2.
5860. **Гелетко Н.** За виправдання діяльності комуністів і нацистів — штраф : [щодо Закону України "Про засудження комуністичного та націонал-соціалістичного (нацистського) тоталітарних режимів в Україні та заборону пропаганди їх символіки"] / Наталія Гелетко // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 4.
5861. **Геращенко І.** Виконавці, які виступають в окупованому Криму, повинні автоматично потрапляти до санкційного списку із заборобою в'їзду // Голос України. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 2.
5862. Ірина Геращенко: "Уряд і парламент мають об'єднати зусилля для відбудови Донбасу" : [про робочу поїздку на Донбас Першого заст. Голови Верховної Ради України Ірини Геращенко] // Голос України. — 2016. — 2 серп. (№ 144). — С. 2.
5863. **Горбунова О.** Верховна Рада ухвалила заяви про затриманих журналістів та заборону Меджілісу / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 6 жовт. (№ 190). — С. 1—2.
5864. **Грек М.** Переклали надії на листопад : чекаємо на "карту" і "безвіз" / Максим Грек // Слобідський край. — 2016. — 25 жовт. (№ 128). — С. 2.
5865. **Грицяк Є.** "Головне — розірвано "братерські ланцюги" з Росією" : Євген Грицяк — про те, що вдалося, а що ні за 25 років незалежності України : [інтерв'ю з лідером Норильського повстання у таборах ГУЛАГу 1953 р. / спілкувався Вадим Лубчак] // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 2.
5866. **Громов О.** Що врятує націю? / Олександр Громов // Слово Просвіти. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 5.
5867. **Данилишин Б.** Чому правий Райнерт : [про розвиток економіки України] / Богдан Данилишин // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 9.
5868. **25 причин** пишатися Україною : [до 25-ої річниці Незалежності України] // Ужгород. — 2016. — 20 серп. (№ 31). — С. 1, 10.
5869. **2017 рік** стане вирішальним! : [бесіда за "круглим столом", присвяч. подіям Революції Гідності / спілкувалася Лариса Івшина] // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 4—5. — Авт.: В. Подгорна, Г. Друзенко, О. Солонтай, В. Андрусів.
5870. **Деякі** питання Національної ради реформ : Постанова Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 714 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 9-18.
5871. **Дубровик-Рохова А.** Напередодні третьої річниці Євромайдану : [за матеріалами темат. круглого столу] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 2.
5872. **Дубровик-Рохова А.** "Неочевидне-4" : що роблять іноземці в укр. владі? / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 3 листоп. (№ 199). — С. 8.
5873. **Дубровик-Рохова А.** Про що говорить Яценюк напередодні річниці Євромайдану? / Алла Дубровик-Рохова ; комент. Олександр Солонтай // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 10—11.
5874. **Журбенко Н.** "Народ став сильнішим" : [інтерв'ю з волонтеркою Наталією Журбенко / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 20 жовт. (№ 189). — С. 4.
5875. **Зісельс Й.** "І ти колись боролась, мов Ізраїль..."-2. Йосиф Зісельс: "Толерантність повинна мати межі — ворог заслуговує на ненависть" : [інтерв'ю з громад. діячем і десидентом / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 18—19.
5876. **Зісельс Й.** "І ти колись боролась, мов Ізраїль..." : Йосиф Зісельс: "В Україні триває утворення політичної нації, але постколоніальну еліту неможливо змінити за 25 років" : [інтерв'ю з громад. діячем і десидентом / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 14—15.
5877. **Зубко Г.** "Успіх реформ — це і є план повернення окупованих територій" : [інтерв'ю з віце-прем'єр-міністром — міністром регіон. розвитку, буд-ва та житл.-комун. госп-ва Геннадієм Зубковим / записала Олена Гордунцова] // Голос України. — 2016. — 16 серп. (№ 154). — С. 4—5.
5878. **Івченко Р.** Е-декларування: старт чи фініш? / Роман Івченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 7.
5879. **Йованович М.** "Система електронних декларацій про активи є початком, а не завершенням процесу виявлення та приборкання корупційної діяльності" : [інтерв'ю з Надзв. і Повнов. Послом США в Україні Марі Йованович / спілкувалася Марія Денисенко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 3.
5880. **Капсамун І.** Дні гагаузької культури. Особливості [за матеріалами бесіди з заст. голови Одес. обл. ради Юрієм Дімчогло, заст. президента Спілки гагаузів України Тудорою Арнаут, дир. Одес. Обл. центру гагауз. культури Ольгою Кулаксіз] / Іван Капсамун // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 22—23.

5881. **Капсамун І.** "Е-декларовані "революціонери": як народ впорається з циніч. реальністю і чи навчиться дбати про альтернативу? / Іван Капсамун, Алла Дубровик-Рохова, Валентин Торба // День. — 2016. — 1 листоп. (№ 197). — С. 4—5.
5882. **Капсамун І.** Олімп без олімпійців: на противагу представникам клан.-олігарх. структур, сусп-во повинно вирощувати своїх лідерів / Іван Капсамун // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 4.
5883. **Капсамун І.** Як "розвантажити" лінію фронту?: [про розведення сил і засобів у зоні конфлікту] / Іван Капсамун, Валентин Торба // День. — 2016. — 6 жовт. (№ 180). — С. 4.
5884. **Келін В.** На своїй землі, в чужому домі. Вальтер Келін: "Робота з внутр. переміщеними особами має стати частиною державної стратегії" : [інтерв'ю з представником ООН / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 28 верес. (№ 174). — С. 5.
5885. **Клим Р.** Дорога наша владо! : топ-п'ятірка найбагатш. урядовців і нардепів / Роман Клим // Чернівці. — 2016. — 10 листоп. (№ 45). — С. 3.
5886. **Ключковська І.** "Для нас цей рік знаковий" : про проекти, які формують імідж Україні у світі : [інтерв'ю з дир. Міжнар. ін-ту культури, освіти та зв'язків з діаспорою Нац. ун-ту "Львівська політехніка" Іриною Ключковською / спілкувалася Тетяна Козирева] // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 15.
5887. **Ковалів І.** Доки в наших руках синьо-жовтий стяг, нас не здолати : [до Дня держ. прапора України] / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 серп. (№ 158). — С. 2.
5888. **Колінець В.** "Проголосивши державну незалежність, саме Україна найбільше з колишніх республік доклалася до розвалу СРСР" : [інтерв'ю з деп. Володимиром Колінцем до 25-річчя Дня Незалежності / спілкувався Ярослав Кудобинський] // Тернопіль вечірній. — 2016. — 31 серп. (№ 18). — С. 1, 3.
5889. **Кольцова М.** Наказано вийти з тіні : [про електрон. декларування] / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 16 серп. (№ 98). — С. 2.
5890. **Кольцова М.** Битва за землю й бюджет : [про пленар. засідання Верховної Ради України] / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 22 верес. (№ 114). — С. 2.
5891. **Кольцова М.** Гучні зміни до законів / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 11 черв. (№ 70). — С. 2.
5892. **Кораблін С.** Навіщо нам гроші МВФ? / Сергій Кораблін // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 1—2.
5893. **Косенко О.** Про що мріють українські президенти? : [про доброчинність в Іспанії] / Олена Косенко // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 12.
5894. **Котляр А.** Між Hilton і людьми... : [про громад. контроль за владою] / Алла Котляр ; комент.: Оксана Сухорукова, Ольга Гвоздьова, Денис Осмоловський // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 1, 11.
5895. **Кравчук Л.** "Зробивши історичні речі, ми не можемо навести лад у своїй хаті" : [інтерв'ю із першим Президентом України Леонідом Кравчуком / спілкувалася Анастасія Руденко] // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 4—5.
5896. **Кульпа П.** Аналіз інституційних патологій: досвід Польщі та шанси для України / Пётр Кульпа // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 8—9.
5897. **Кучерява О.** Кабмін прозвітує про хід е-декларування / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 7 жовт. (№ 191). — С. 3.
5898. **Куш П.** З окупації до цивілізації і навпаки : [з життя прифронт. краю] / Павло Куш // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 5.
5899. **Куш Л.** "Обранці" до Держдуми від Криму мають опинитися під санкціями / Ліна Куш // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 3.
5900. **Леонов О.** "Майновий стриптиз" е-декларування : [про електрон. декларацію Юлії Тимошенко] / Олександр Леонов // Галичина. — 2016. — 10 листоп. (№ 87). — С. 4.
5901. **Лиховид І.** Облік переселенців "по-новому" : Кабмін створює реєстр внутр. переміщ. осіб із даними про їхні потреби / Інна Лиховид // День. — 2016. — 28 верес. (№ 174). — С. 11.
5902. **Лісна Т.** Нардепи взялися за весла : [про роботу V сесії Верховної Ради VIII скликання] / Тетяна Лісна // Слобідський край. — 2016. — 8 верес. (№ 108). — С. 2.
5903. **Лісна Т.** Час об'єднатися і розрахуватися : нардепи відтермінували проблеми / Тетяна Лісна // Слобідський край. — 2016. — 16 черв. (№ 72). — С. 2.
5904. **Логанов Є.** Потерпілі від війни отримають грант Світового банку : [про пілот. проекти з підтримки внутр. переміщ. осіб в Україні] / Євгеній Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 7.
5905. **Лосєв І.** Звичайний колабораціонізм, або Кому війна, а кому грошові знаки... / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 26—27.
5906. **Лосєв І.** "Яйця Фаберже" панівного класу, або Скільки можна виявляти злочинну наївність? : [про електрон. декларування в Україні] / Ігор Лосєв // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 25—27.
5907. **Ляшко О.** Навіщо грати за сценарієм агресора : до другої річниці Мінських угод / Олег Ляшко // Голос України. — 2016. — 6 верес. (№ 168). — С. 5.

5908. **Малолеткова О.** Реформи необхідно пришвидшити : Лешек Бальцерович та Іван Міклош представили бачення нагал. перетворень в Україні / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 жовт. (№ 190). — С. 3.
5909. **Мацегора К.** "Простих рішень не потрібно!" : Президент звернувся із щоріч. посланням до нар. депутатів у перший день роботи нової сесії / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 2.
5910. **Медуниця Ю.** Безпековий компонент передуватиме політичному : під дулами автоматів окупантів говорити про цивілізоване майбутнє окремих районів Донбасу немає сенсу : [за матеріалами зустрічі Президента України П. Порошенка з журналістами] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 2.
5911. **Медуниця Ю.** "Не існує нічого важливішого за Україну" : [про зустріч Президента України П. Порошенка з особовим складом 16-ї окремої бригади армійської авіації] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 2.
5912. **Мельник Г.** (Без)відповідальні декларації : [про електрон. декларування в Україні] / Галина Мельник // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 6.
5913. **Мельник О.** Олексій Мельник: "Усі, що воюють проти України, мали б бути визнані не терористами чи сепаратистами, а колаборантами країни-агресора" : [інтерв'ю з дир. програм зовн. політики і міжнар. безпеки Центру Розумкова / записала Ірина Кириченко] // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 5.
5914. **Ми дорого** заплатили за свій цивілізаційний вибір : [з виступу Голови Верховної Ради України Андрія Парубія на варшав. конф. "Солідарність і суверенітет: парламентська зустріч держав Центрально-Східної Європи"] // Голос України. — 2016. — 1 верес. (№ 164—165). — С. 1—2.
5915. **Мончук О.** Марина Порошенко привезла до Івано-Франківська "Книгу миру" : [про нац. проект "Книга миру"] / Ольга Мончук // Галичина. — 2016. — 1 листоп. (№ 84). — С. 4.
5916. **Мороз О.** "До булави треба голови" : [інтерв'ю з лідером Соц. партії Олександром Морозом про кн. "До булави треба голови" / спілкувалася Наталія Подолян] // Черкаський край. — 2016. — 10 серп. (№ 62—63). — С. 2.
5917. **Мороз О.** "Завдання партії "Правда і справедливість" — передати владу народу" : [інтерв'ю з лідером партії Олександром Морозом / спілкувалася Олена Гуменюк] // Черкаський край. — 2016. — 5 жовт. (№ 78—79). — С. 6—7.
5918. **Недава О.** "Понад 40 тисяч жителів Донбасу підтримали законопроект 4301" : [інтерв'ю з нар. деп. Верховної Ради України VIII скликання Олегом Недавою / прес-служба депутата] // Голос України. — 2016. — 14 лип. (№ 130). — С. 4.
5919. **Нескороені** люди будують нескорену державу : за два останні роки українці як ніколи усвідомили те, якої землі й чийх батьків ми діти : [з промови Президента України на параді, присвяченому 25-річчю Незалежності] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 серп. (№ 159). — С. 2.
5920. **Особова О.** Чи можна перемогти невідомість? : Міжнар. комітет Червоного Хреста започаткував програму "Супровід" на Донбасі : [про зниклих безвісті] / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 7.
5921. **Павлюк І.** Про ясну систему координат : Іларіон Павлюк: "На Донбасі не було сепаратистської течії, яка природно виникла б з об'єктивних обставин. Це російська спецоперація" : [інтерв'ю з продюсером / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 5.
5922. **Папакін Г.** Грушевський — на часі! : [інтерв'ю з дир. Ін-ту укр. археографії та джерелознав. НАНУ Георгієм Папакіним про сучас. процеси державотворення / спілкувалася Тіна Пересунько] // День. — 2016. — 29 верес. (№ 175). — С. 10—11. — Далі буде.
5923. **Петренко М.** "Ви сподіваєтесь вічно жити?!" : [про електрон. декларування в Україні] / Микола Петренко // Сумщина. — 2016. — 24 листоп. (№ 47). — С. 10.
5924. **Писаренко В.** Надія — вільна! : Савченко повернулася в Україну / Вікторія Писаренко // Чернівці. — 2016. — 26 трав. (№ 21). — С. 1.
5925. **Піонтковський А.** "Хто б Україну не здав, вона ніколи не здасть себе. Український народ битиметься зі спадкоємцями орди, і його так чи інакше підтримає увесь світ" : [пер. з вид. "Факты и комментарии"] / Андрій Піонтковський // Зоря Полтавщини. — 2016. — 27 верес. (№ 146—147). — С. 4.
5926. **Плахта Д.** Інструмент е-демократії: минув рік відтоді як розпочався процес впровадження електронних петицій. Який результат? / Дмитро Плахта // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 4—5.
5927. **Плахта Д.** Проекція американських дебатів на Україну : "Дискусію слід розвивати не лише як телепрограму, а й як явище, розпочинаючи зі шкільної парти, прививати демократичну культуру / Дмитро Плахта // День. — 2016. — 6 жовт. (№ 180). — С. 5.
5928. **Порошенко П.** "Використовуватимемо будь-яку можливість, щоб притягнути агресора до суду" : [виступ Президента України Петра Порошенка на щоріч. нараді керівників закордон. дипломат. установ України] / Петро Порошенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 серп. (№ 159). — С. 2.
5929. **Прийма С.** Брак державної ідеології, або Куди нас ведуть ті, в чийх душах немає нічого українського : [про відсутність в Івано-Франківську пам'ятника Тарасу Шевченку] / Степан Прийма // Галичина. — 2016. — 15 листоп. (№ 88). — С. 5.

5930. **Про внесення** змін до Положення про Адміністрацію Державної служби спеціального зв'язку та захисту інформації України : Постанова Кабінету Міністрів України від 19 жовт. 2016 р. № 725 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 18.

5931. **Про внесення** змін та визнання такими, що втратили чинність, деяких постанов Кабінету Міністрів України : Постанова Кабінету Міністрів України від 23 серп. 2016 р. № 553 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 7—10.

5932. **Про Заяву** Верховної Ради України "Про невизнання Україною легітимності виборів до Державної Думи Федеральних Зборів Російської Федерації сьомого скликання, їх результатів і правових наслідків та, відповідно, складу, повноважень, актів та рішень Державної Думи Федеральних Зборів Російської Федерації сьомого скликання" : Постанова Верховної Ради України [від 20 верес. 2016 р. № 1527-VIII] // Голос України. — 2016. — 29 верес. (№ 185). — С. 4.

5933. **Про Заяву** Верховної Ради України у зв'язку з ухваленням Сенатом і Сеймом Республіки Польща постанов від 7 липня 2016 року та 22 липня 2016 року щодо оцінки польсько-українського конфлікту в роки Другої світової війни : Постанова Верховної Ради України [від 8 верес. 2016 р. № 1507-VIII] // Голос України. — 2016. — 21 верес. (№ 179). — С. 3.

5934. **Про Рекомендації** парламентських слухань на тему: "Стратегія реінтеграції в Україну тимчасово окупованої території Автономної Республіки Крим та міста Севастополь: проблемні питання, шляхи, методи та способи" : Постанова Верховної Ради України [від 22 верес. 2016 р. № 1602-VIII] // Голос України. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 15 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 9—11.

5935. **Про утворення** Офісу реформ : Постанова Кабінету Міністрів України від 11 жовт. 2016 р. № 768 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 11.

5936. **Про утворення** Ради з питань відновлення та розбудови миру в Україні : Постанова Кабінету Міністрів України від 14 верес. 2016 р. № 672 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 8.

5937. **Прокопенко М.** "Треба готуватися до тривалої боротьби" : [про зниклих безвісті крим. татар] / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 10.

5938. **Рахманін С.** Геймер і таймер : [про Мінські угоди] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 1—2.

5939. **Рахманін С.** Крайній рік : [про врегулювання військ. конфлікту в Україні] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 1, 5.

5940. **Рахманін С.** Майдан 0.0 : [щодо тенденцій акцій протесту в Україні] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 1, 4.

5941. **Реагувати** на провокацію Кремля виважено й принципово : [про звинувачення укр. влади у терорі] // Голос України. — 2016. — 13 серп. (№ 153). — С. 2.

5942. **Рибалко А.** Коктейль свободи : [про політ. події в Україні 2013—2014 рр.] / Андрій Рибалко // Сумщина. — 2016. — 24 листоп. (№ 47). — С. 1, 8.

5943. **Романов О.** Таємні зв'язки : [про обрання Наталії Корчак головою Нац. агентства з питань запобігання корупції] / Олексій Романов // Кіровоградська правда. — 2016. — 14 жовт. (№ 72). — С. 4.

5944. **Самаєва Ю.** ВІЗуАльна жорсткість : [про віз. режим з Російською Федерацією] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 1—2.

5945. **Самаєва Ю.** Шоу корупційного абсурду : у що укр. громадянам обходиться демонстрація розкоші можновладців / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 1, 6.

5946. **Самар В.** Любов і шакали : [про реакцію сусп-ва на привітання Президента до Дня незалежності] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 1—2.

5947. **Самар В.** П'ять причин, чому Україна повинна різко змінити політику щодо Криму / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 2.

5948. **Самар В.** Сила дулі в кишені : [про переговори. процес щодо деокупації Криму] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 1—2.

5949. **Сироїд О.** "Росія — це вічний сусід і вічний ворог" : заст. голови парламенту Оксана Сироїд вважає, що захоплені українські території мають бути офіційно визнані окупованими : [інтерв'ю із заст. Голови Верховної Ради України / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 4—5.

5950. **Сірук М.** Ініціатива... із запізненням на 13 років : [щодо відновлення програми інформування укр. населення про НАТО] / Микола Сірук // День. — 2016. — 27 жовт. (№ 194). — С. 3.

5951. **Сірук М.** Час серйозного осмислення : про причини поразок проєвроп. кандидатів на виборах у Болгарії та Молдові / Микола Сірук ; комент. Ролан Фройденштайн // День. — 2016. — 15 листоп. (№ 207). — С. 10—11.

5952. **Скоцик В.** Дії уряду штовхають Україну в прірву : [інтерв'ю з головою Аграр. партії Віталієм Скоциком / розмовляв П. Степовий] // Подільські вісті. — 2016. — 4 серп. (№ 86—87). — С. 3.

5953. **Сміян Н.** Запровадити візовий режим із Російською Федерацією / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 5 жовт. (№ 189). — С. 3.

5954. **Сміян Н.** На інформаційну агресію Кремля треба адекватно реагувати / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 24 верес. (№ 182). — С. 1—2.

5955. **Справи** депутатські : Олександр Біловол про укр. паралімпійців, Держбюджет-2017 та державн. позицію / підгот. Н. Бондар // Слобідський край. — 2016. — 1 жовт. (№ 118). — С. 2.
5956. **Сюндюков І.** Політика пам'яті за Андреасом Умландом : встигнути змінити сусп-во до моменту жорсток. випробувань — ось імператив України / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 7.
5957. **Тарута С.** Сергій Тарута: "Причина в системі, яка таких гонтаревих приводить на самісіньку вершину влади" : [інтерв'ю з экс-губернатором Донец. обл. / спілкувався Роман Івченко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 8.
5958. **Терен І.** Приховав круте авто. Замість дати по шапці, дали догану... : [про електрон. декларування в Україні] / Іван Терен // Високий Замок. — 2016. — 25—27 листоп. (№ 134). — С. 6.
5959. **Торба В.** Інструкція з використання "корисних ідіотів" : [про вплив рос. пропаганди] / Валентин Торба ; комент.: Дмитро Кулеба, Сергій Солодкий // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 4—5.
5960. **Торба В.** "Повернули Станицю, повернемо і Луганськ" : наявність укр. патріотів у містечку руйнує прикрий стереотип про те, що в цих краях засіли лише пророс. елементи / Валентин Торба // День. — 2016. — 18 жовт. (№ 187). — С. 5.
5961. **Торба В.** Про симулякри і розрахунок : [про залучення іноземців до реалізації реформ в Україні] / Валентин Торба, Наталія Безвозюк ; комент.: Микита Потураєв, Геннадій Друзенко, Ірина Медушевська // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 4—5.
5962. **Торба В.** Спадкова "гібридність". Олена Стяжкіна: "Ми свідомо говоримо про "деокупацію", адже практика звільнених територій демонструє, що там, де немає російської армії, — немає й війни" : [за матеріалами "круглого столу" на тему: "Деокупація: як це працює?", м. Київ] / Валентин Торба // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 4.
5963. **Торба В.** Соціологія третьої річниці Євромайдану: "без купюр" : [висловлювання] / Валентин Торба // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 4—5. — Авт.: І. Бекешкіна, Є. Головаха.
5964. **Торба В.** "Рух"... по колу. Левко Лук'яненко: "Свого часу В'ячеслав Чорновіл пішов на співпрацю з Леонідом Кучмою, що зрештою серйозно зашкодило Україні" : [про політ. проекти в Україні] / Валентин Торба // День. — 2016. — 29 листоп. (№ 217). — С. 5.
5965. **Традиція** блокового тематичного розгляду питань дає результати і має бути продовжена : [за повідомл. прес-служби апарату Верховної Ради України] // Голос України. — 2016. — 27 верес. (№ 183). — С. 1—2.
5966. **Трепак В.** Е-приховування та е-полювання : [про електрон. декларування в Україні] / Віктор Трепак // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 1—2.
5967. **Турчинов О.** Національна безпека України: виклики та пріоритети / Олександр Турчинов // Голос України. — 2016. — 17 серп. (№ 155). — С. 1, 4—5.
5968. **Україна. Президент (2014— ; П. О. Порошенко).** Деякі питання Національної ради реформ : Указ Президента України [від 24 жовт. 2016 р. № 471/2016] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 4.
5969. **Україна. Президент (2014— ; П. О. Порошенко).** Про відзначення у 2016 році Дня Гідності та Свободи : Указ Президента України [від 6 жовт. 2016 р. № 436/2016] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 жовт. (№ 190). — С. 4.
5970. **Україна. Президент (2014— ; П. О.Порошенко).** Про рішення Ради національної безпеки і оборони України від 16 вересня 2016 року "Про застосування персональних спеціальних економічних та інших обмежувальних заходів (санкцій) : Указ Президента України [від 17 жовт. 2016 р. № 467/2016] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 9.
5971. **Фаріон І.** Нажити легше, ніж задекларувати? : [про електрон. декларування в Україні] / Іван Фаріон // Високий Замок. — 2016. — 27 жовт. — 2 листоп. (№ 121). — С. 1, 5.
5972. **Фаріон І.** "Неадекватам" хочуть заборонити вхід у владні палати... : [щодо спец. лікар. експертизи для чиновників] / Іван Фаріон // Високий Замок. — 2016. — 25—27 листоп. (№ 134). — С. 6.
5973. **Фаріон І.** Чому народу не хочуть віддати "гроші Януковича"? / Іван Фаріон // Високий Замок. — 2016. — 25 жовт. (№ 120). — С. 6.
5974. **Федоренко В.** Успіх реформи ґрунтується на повазі до демократії та верховенства права / Владислав Федоренко // Голос України. — 2016. — 12 лип. (№ 128). — С. 5.
5975. **Ференц В.** Феномен Закону про українську націю / Володимир Ференц // Слово Просвіти. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 2.
5976. **Черниш В.** Після війни. Вадим Черниш: "Найважливіше, що нам потрібно сьогодні зробити, — запустити процеси внутрішньої інтеграції" : [інтерв'ю з міністром з питань тимчасово окуп. територій та внутр. переміщ. осіб / спілкувалася Олена Чередниченко] // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 10—11.
5977. **Черниш В.** "Програма відновлення миру на Донбасі розрахована лише на підконтрольні території" : [інтерв'ю з міністром з питань тимчасово окуп. територій та внутр. переміщ. осіб Вадимом Чернишом / спілкувалася Валентина Самар] // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 1, 3.
5978. **Чечеринда Є.** Військовий парад, Маяковський та "шоста колона" : [про доцільність парадів до Дня Незалежності] / Єгор Чечеринда // Волинь-нова. — 2016. — 3 верес. (№ 97). — С. 5.

5979. **Чорновіл Т.** Майже конструктивний і майже ефективний... : [про роботу Верховної Ради України] / Тарас Чорновіл // *Голос України*. — 2016. — 27 верес. (№ 183). — С. 4.
5980. **Чорновіл Т.** Політичний барометр обіцяє перемінне затишшя / Тарас Чорновіл // *Голос України*. — 2016. — 20 верес. (№ 178). — С. 4.
5981. **Шевченко А.** Визнали вибори до Держдуми Росії нелегітимними / Анна Шевченко // *Голос України*. — 2016. — 21 верес. (№ 179). — С. 1—2.
5982. **Шевченко А.** Війна — не привід зволікати з реформами / Анна Шевченко // *Голос України*. — 2016. — 5 жовт. (№ 189). — С. 1—2.
5983. **Шевченко А.** Засудження іноземними державами російської агресії дасть змогу відновити суверенітет / Анна Шевченко // *Голос України*. — 2016. — 9 верес. (№ 171). — С. 2.
5984. **Шевченко А.** Усі законодавчі процедури щодо безвізового режиму завершено / Анна Шевченко // *Голос України*. — 2016. — 6 серп. (№ 148). — С. 1—2.
5985. **Шульга О.** Що заважає українській демократії : [до 25-річчя Незалежності України] / Олександр Шульга // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 1, 12.
5986. **Щур Е.** Розбудовуймо країну разом : [про етніч. т-ва України] / Едуард Щур ; комент.: Світлана Драгнева, Вікторія Помазан // *Демократична Україна*. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 11.
5987. **Юрченко М.** Наші земляки плекають своє коріння : [про VI Всесвіт. форум українців] / Михайло Юрченко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 13.
5988. **Юрченко Н.** Прогноз на політичну осінь. Горло дерти чи плуга перти? : думка політологів та експертів щодо перспектив політ. осені. Чи чекати від неї якихось катаклізмів? / Надія Юрченко // *Демократична Україна*. — 2016. — 2 верес. (№ 35). — С. 2.
5989. **Юрченко М.** Робота над звільненням полонених іде щодня / Михайло Юрченко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 3.
5990. **Юрченко М.** Складна логіка мінських угод : [за матеріалами Години запитань до уряду] / Михайло Юрченко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 2.
5991. **Яценюк А.** Арсеній Яценюк: "Я вважав це своєю місією, я собі поставив мету. Знав: якщо я цього не зроблю, цього не зробить ніхто інший" : [інтерв'ю з экс-Прем'єр-міністром України / спілкувалися Сергій Іванов, Євген Кузьменко] // *Високий Замок*. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 10—11.

327 Міжнародні зв'язки. Світова політика. Зовнішня політика

327(100-87) Зовнішня політика зарубіжних країн

5992. **Александрович О.** "Путін вас продасть" : [інтерв'ю з Надзв. і Повнов. Послом України в Сербії Олександром Александровичем] // *День*. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 6—7.
5993. **Бадрак В.** Сьогодні Путін нагадує щура : [інтерв'ю з дир. Центру досліджень армій, конверсії і роззброєння Валентином Бадраком / інтерв'ю провів Сергій Зятьєв] // *Демократична Україна*. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 3.
5994. **Бершеда Є.** Зовнішня підтримка України: здобутки і перспективи / Євген Бершеда // *Голос України*. — 2016. — 9 лип. (№ 127). — С. 3.
5995. **Белєсков М.** Геополітичні піруети Японія—КНДР—2016 / Микола Белєсков // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 4.
5996. **Василець Т.** Нормандські обіцянки / Тетяна Василець // *Слобідський край*. — 2016. — 22 жовт. (№ 127). — С. 3.
5997. **Вепхорфстадт П.** Захист Європи в епоху Трампа : ЄС більше не може відкладати побудову влас. Європ. оборон. співтовариства і розроб. влас. стратегії безпеки / П. Вепхорфстадт // *День*. — 2016. — 15 листоп. (№ 207). — С. 3.
5998. **Власенко В.** "Безвіз" може бути вже у листопаді / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 3. — ЄС.
5999. **Власенко В.** Країни Балтії захищають наші інтереси в Європі : [про зустрічі віце-прем'єр-міністра України Іванни Климпуш-Цинцадзе з високопосадовцями Латвії, Литви та Естонії] / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 1 листоп. (№ 204). — С. 3.
6000. **Власенко В.** Мінським угодам готують покроковий план : дорож. карта цих домовленостей та поліц. місія ОБСЄ на Донбасі — такі голов. результати зустрічі норманд. четвірки / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 3.
6001. **Власенко В.** Москва не розуміє цивілізованого спілкування : резолюції ПАРС щодо Росії не виконують. Але іншої зброї асамблея не має / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 13 жовт. (№ 193). — С. 3.
6002. **Власенко В.** Українські виклики на тлі проросійських настроїв : керівництво ПАРС хоче за будь-яку ціну повернути делегацію РФ в асамблею / Вікторія Власенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 12 жовт. (№ 192). — С. 2.
6003. **Волович О.** Україна і російсько-турецьке зближення / Олексій Волович // *Одеські вісті*. — 2016. — 23 серп. (№ 66). — С. 2.

6004. **Габер Є.** Я Вам пишу... або Кінець "льодовикового періоду" у відносинах Москви й Анкари / Євгенія Габер // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 1, 4.
6005. **Галата Я.** Оприлюднено міжнародний звіт про катастрофу малайзійського літака Boeing-17 над Донбасом / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 2.
6006. **Горбулін В.** Точка біфуркації : [про зовн. політику США, Росії та країн ЄС] / Володимир Горбулін // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 1, 4.
6007. **Горбулін В.** Хитромудра невизначеність нового світопорядку : [про зовн. політику Росії] / Володимир Горбулін // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 1, 3.
6008. **Гоф Дж.** "Ми хочемо, щоб ваша країна досягла успіху і процвітання" : [інтерв'ю з Надзв. і Повнов. Послом Великої Британії в Україні Джудіт Гоф / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 4 жовт. (№ 178). — С. 10—11.
6009. **Грабовський С.** За фасадом красивих слів : екон. терор як чинник нищення кримськотатар. народу / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 20.
6010. **Грек М.** Нова зустріч і нові правила : як пройшов саміт G20 для України / Максим Грек // Слобідський край. — 2016. — 6 верес. (№ 107). — С. 2.
6011. **Дюмон І.** Про спільні знаменники. Ізабель Дюмон: "Ми добре знаємо, що Україна дуже сильна інтелектом" : [інтерв'ю з Надзв. і Повнов. Послом Франції в Україні / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 6.
6012. **Ерлер Г.** Діалог, реформи, безпека: ОБСЄ в Україні / Гернот Ерлер // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 5.
6013. **Заходу** потрібна "картинка" про злочини Росії : [за матеріалами засід. Міжпарлам. ради Україна—НАТО] // Голос України. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 5. — НАТО.
6014. **Збереження** санкцій до Кремля засвідчить єдність Європейського Союзу та його відданість тим принципам, на яких він заснований : [про зустріч заст. Голови Верховної Ради України Оксани Сироїд з Єврокомісаром з питань торгівлі Сесілією Мальмстрьом та Головою Представництва ЄС в Україні Х'югом Мінгареллі] // Голос України. — 2016. — 1 жовт. (№ 187). — С. 3. — ЄС.
6015. **Іванів Р.** Двері до Євросоюзу відчиняються / Руслан Іванів // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 2. — ЄС.
6016. **Їжак С.** Плутонієвий демарш Росії / Сергій Їжак // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 3.
6017. **Капсамун І.** "Дорожня карта"... невизначеності : [про результати зустрічі лідерів країн "нормандської четвірки" у Берліні / Іван Капсамун, Валентин Торба, Микола Сірук ; комент.: Олексій Мельник, Ганна Гопко, Сюзан Стюарт] // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 5.
6018. **Капсамун І.** Історія чи геополітика, або Чому в Польщі знову заговорили про Волинську трагедію та "геноцид"? / Іван Капсамун, Дмитро Кривцун // Проскурів. — 2016. — 21 лип. (№ 28). — С. 12.
6019. **Капсамун І.** Між формальністю та ефективністю : [щодо санкцій проти Росії] / Іван Капсамун, Валентин Торба, Наталія Пушкарук // День. — 2016. — 25 жовт. (№ 192). — С. 4.
6020. **Каспрук В.** Контрверсійний візит Путіна до Фінляндії / Віктор Каспрук // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 4.
6021. **Каспрук В.** Чи надовго "медовий місяць" між Китаєм і Філіппінами? / Віктор Каспрук // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 6.
6022. **Кінзерська Ю.** Вашингтон суттєво розширив санкційний список проти РФ / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 3 верес. (№ 167). — С. 1, 8.
6023. **Кінзерська Ю.** "Нормандський формат" намагаються реанімувати : [за матеріалами прес-конф. міністрів закордон. справ ФРН Франка-Вальєра Штайнмаєра, Франції Жан-Марка Ейро, України Павла Клімкіна] / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 5.
6024. **Кінзерська Ю.** ПАРЄ визнала Росію країною-агресором / Юлія Кінзерська // Голос України. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 1, 10.
6025. **Коваленко С.** Угода знімає 99 відсотків обмежень у взаємній торгівлі : [про зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія з Прем'єр-міністром Канади Джастіном Трюдо] / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 12 лип. (№ 128). — С. 1—2.
6026. **Коваль О.** БРІКС: цеглини у фундамент нового світопорядку? : [про Восьмий саміт БРІКС (Бразилія, Росія, Індія, Китай, ПАР)] / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 5.
6027. **Коваль О.** G20 прописала рецепт світовій економіці : [щодо 11-го саміту лідерів "Великої двадцятки", Китай] / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 5.
6028. **Коваль О.** Як Китай "форматує" Європу : [про 5-й саміт "Східного партнерства", Рига] / Олексій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 5.
6029. **Козловський І.** Головні вектори — оборона та проекція стабільності на всіх сусідів : [про Саміт НАТО, Варшава] / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 9 лип. (№ 127). — С. 1, 7.
6030. **Козловський І.** Можемо сподіватися на підтримку V4 щодо безвізового режиму / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 5.

6031. **Козловський І.** НАТО обіцяє допомогу в конфлікті з Росією і залишає двері для Києва відкритими / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 12 лип. (№ 128). — С. 7. — НАТО.
6032. **Козловський І.** Польща хоче бути нашим послом в Євросоюзі / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 9 верес. (№ 171). — С. 5.
6033. **Корея** підтримує наш суверенітет і територіальну цілісність : [про зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія з Надзв. і Повнов. Послом Республіки Корея в Україні Лі Янг-Гу] // Голос України. — 2016. — 23 верес. (№ 181). — С. 3.
6034. **Корсунський С.** Євразійська дуга Дугіна : [про візит рос. політика Олександра Дугіна до Туреччини] / Сергій Корсунський // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 1, 4.
6035. **Корсунський С.** Спекотне літо 2016-го: російський план євразійської інтеграції в дії / Сергій Корсунський // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 1, 3.
6036. **Костєв В.** В полі тяжіння : [про сучас. геополітику] / Володимир Костєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 12.
6037. **Кравченко В.** Родоський клуб Путіна : [про форум "Діалог цивілізацій"] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 5.
6038. **Крим:** агресія триває : [про проведення рос. військ. навчань] // Голос України. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 6.
6039. **Кулеба Д.** ПАРЄ: повернення Росії і викрадення Європи / Дмитро Кулеба // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 1, 4.
6040. **Лавренюк С.** Санкції залишаться в силі до повної деокупації Донбасу і Криму : [про зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія з Держ. секретарем США Джоном Керрі] / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 2.
6041. **Ларіна П.** Зелене світло "безвізу" : Україна отримає безвіз. режим одночасно з Грузією / Поліна Ларіна // Слобідський край. — 2016. — 19 листоп. (№ 139). — С. 3.
6042. **Латвія** цілком підтримує нас у прагненні збереження територіальної цінності : [про зустріч Першого заст. Голови Верховної Ради України Ірини Геращенко з Надзв. і Повнов. Послом Латвійської Республіки в Україні Юрісом Пойкансом, другим секретарем Посольства Латвії в Україні Андрейсом Карповічсом] // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 2.
6043. **Логінов Я.** Балканський неуспіх словацького головування в ЄС / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 5. — ЄС.
6044. **Мартинов А.** Німецько-французькі дипломатичні зусилля : [про зустріч Президента України Петра Порошенка з міністром закордон. справ Німеччини Франком-Вальтером Штайнмаєром, міністром закордон. справ Франції Жан-Марком Ейро] / Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 4.
6045. **Мацегора К.** Євросоюз готує масштабну програму технічної допомоги / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 2. — ЄС.
6046. **Мацегора К.** Центральна Європа починає краще розуміти українську : прем'єри країн Вишеград. групи пообіцяли допомогти Україні з "безвізом" та дипломатично захистити її від агресії РФ / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 2.
6047. **Мельник С.** Поки не відновлять суверенітет, санкції з Росії не знімуть : [за матеріалами 4-го засід. Комітету Верховної Ради України Україна—ЄС] / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 22 верес. (№ 180). — С. 3. — ЄС.
6048. **Міжнародний** тиск на агресора має бути посилений : [про зустріч Першого заст. Голови Верховної Ради України Ірини Геращенко з делегацією Парлам. форуму за демократію] // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 3.
6049. **Невзоров О.** Олександр Невзоров: "Мені здається, що навіть ті, хто заварив всю цю кашу, зараз не дуже володіють ситуацією. Росія загрузла у війні на сході України" : [інтерв'ю з рос. журналістом / спілкувалася Таїсія Бахарева] // Зоря Полтавщини. — 2016. — 6 верес. (№ 133—134). — С. 4.
6050. **Немирич С.** Гібридна холодна війна : [про зовн. політику Росії] / Сергій Немирич // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 2.
6051. **Новий** Генсек ООН [Антоніу Гутерреш] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 4.
6052. **Островська Х.** Українські надії на президента Америки / Христина Островська // Слобідський край. — 2016. — 12 листоп. (№ 136). — С. 2.
6053. **Павлова В.** Як Володимир Путін використовує Дональда Трампа для досягнення своїх цілей / Вікторія Павлова // Одеські вісті. — 2016. — 6 верес. (№ 70). — С. 3.
6054. **Петрів П.** Кремль ставить умови : щодо утилізації плутонію Росією / Петро Петрів // Демократична Україна. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 5.
6055. **Петрів П.** США, Китай і Росія : [про міжнар. відносини] / Петро Петрів // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 5.
6056. **Петренко Є.** Радикали — за Путіна : [про зростання популярності зарубіж. радикал. партій] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 5.

6057. **Петренко Є.** Ризикована гра Анкари : [про рос.-турец. відносини] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 5.
6058. **Петренко Є.** Тривоги і маневри Азербайджану : [про співпрацю Азербайджану з Російською Федерацією та Іраном] / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 5.
6059. **Писанська Н.** Зустріч "нормандської четвірки": домовилися створювати "дорожню карту" / Наталія Писанська // Голос України. — 2016. — 21 жовт. (№ 200). — С. 5.
6060. **Повернення** російської делегації до ПАРЄ буде історичною помилкою : [із засідання Комітету ПАРЄ з питань науки, освіти культури та ЗМІ] // Голос України. — 2016. — 20 верес. (№ 178). — С. 1—2.
6061. **Позиція** ПАРЄ по Криму залишається незмінною : [про зустріч Голови Верховної Ради України Андрія Парубія з Ген. секретарем Ради Європи Турбйорном Ягландом, головою Бундестагу Норбертом Ламертом, Комісаром з прав людини Ради Європи Нільсом Мужнієксом] // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 1—2.
6062. **Почух І.** Іван Почух: Про важливість успіху України : [інтерв'ю з Надзв. і Повнов. Послом Чеської Республіки в Україні / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 6.
6063. **Президент** України вперше відвідав Словенію : глава цієї держави [Борут] Пахор закликав зберігати санкції ЄС проти РФ до пов. виведення окупац. військ / підгот. Микола Сірук // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 3
6064. **Прокопенко М.** З Хаджу — до ФСБ : рос. окупац. влада провела чергові обшуки у крим. татар / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 16.
6065. **Процюк О.** Чи є Україна на карті Трампа? / Оксана Процюк ; комент.: Олександр Палій, Сергій Адамович, Ігор Дебенко // Галичина. — 2016. — 15 листоп. (№ 88). — С. 1, 3
6066. **Райхель Ю.** "Не помирайте, "динозаври"...! : Шимон Перес неодноразово зазнавав невдач, але не переставав боротися за мир на Близькому Сході / Юрій Райхель // День. — 2016. — 29 верес. (№ 175). — С. 3.
6067. **Райхель Ю.** Путін маневрує... : у Валдаї рос. лідер продемонстрував відступ. Словесно / Юрій Райхель // День. — 2016. — 1 листоп. (№ 197). — С. 11.
6068. **Рахманін С.** Вузол : [про військ. агресію Росії] / Сергій Рахманін // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 1—2.
6069. **Романо Ф.** Про "італійську систему"... : Фабріціо Романо: "Зараз дуже важливо усім політикам і дипломатам докласти зусиль, щоб на українську землю прийшов мир" : [інтерв'ю з Надзв. і Повнов. Послом Італії в Україні / спілкувалися Микола Сірук, Тетяна Поліщук] // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 10—11.
6070. **Ромашкіна О.** Окупанти використовують різні методи терору, щоб залякати корінний народ, а найактивніших — вижити з півострова / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2016. — 17 серп. (№ 155). — С. 2.
6071. **Російський** сирійсько-український "цугцванг" : [щодо зовн. політики Росії] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 4.
6072. **Росія** і Захід сповзають у стан "холодної війни". Якими можуть бути наслідки цього для України? : [висловлювання експертів у галузі геополітики і безпеки] // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 3. — Авт.: А. Грищенко, К. Грищенко, В. Горбулін [та ін.].
6073. **Росія** намагається "балканізувати" Європу : [щодо зовн. політики Росії] / підгот. Мартинов А. // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 4.
6074. **Руденко М.** Окупація. "Ввічливі люди" відкривають забрало : [про окупацію Криму] / Михайло Руденко // Голос України. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 1, 11.
6075. **Руденко М.** Психіатрична атака : [про арешт Ільмі Умерова рос. спец. службами] / Михайло Руденко // Голос України. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 6.
6076. **Сандул Ю.** Без шуму і пилу, або Як "душать" Путіна : [за матеріалами засідання саміту G20 у Китаї] / Юрій Сандул // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 3.
6077. **Семенчук В.** Визнання російською Фемідою Меджлісу екстремістською організацією — це заборона всього кримськотатарського народу / Влад Семенчук // Голос України. — 2016. — 30 верес. (№ 186). — С. 16.
6078. **Сестріцин А.** Чого очікувати Україні від нової адміністрації США? / Антон Сестріцин // День. — 2016. — 6 жовт. (№ 180). — С. 3.
6079. **Силіна Т.** Врятують чи угроблять Нідерланди асоціацію України з ЄС? / Тетяна Силіна // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 1, 3. — ЄС.
6080. **Сірук М.** Демарш Кремля : [про намір Путіна ув'язати утилізацію збройного плутонію зі скасуванням санкцій проти Росії] / Микола Сірук // День. — 2016. — 5 жовт. (№ 179). — С. 3.
6081. **Сірук М.** "Перезавантаження" від Штайнмаєра : [про контроль за озброєнням] / Микола Сірук // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 3.
6082. **Сірук М.** "Сюрприз" від Рюгге : [про зміни до Угоди про асоціацію України—ЄС] / Микола Сірук // День. — 2016. — 2 листоп. (№ 198). — С. 3. — ЄС.
6083. **Сірук М.** "Червоні лінії" для України : [про переговори, процес щодо вирішення військ. конфлікту в Україні] / Микола Сірук // День. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 3.
6084. **Сірук М.** Чи здатна ООН зупинити війну в Україні? / Микола Сірук ; комент.: Володимир Огризко, Микола Капітоненко // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 3.

6085. **Сірук М.** Чи появиться "хімія" у відносинах Трампа і Путіна? / Микола Сірук ; комент.: Адріан Каратницький, Микола Капітоненко // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 3.
6086. **Сірук М.** Чи стане Трамп ефективним лідером світу? / Микола Сірук; комент. Костянтин Грищенко // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 3.
6087. **Сірук М.** Як запобігти "ефекту доміно"? : Дмитро Кулеба: Якщо Росія повернеться до ПАРС, не виконавши резолюції, авторитет цієї міжнар. інституції буде безнадійно підірвано / Микола Сірук // День. — 2016. — 12 жовт. (№ 184). — С. 3.
6088. **Соколов Б.** Історія з географією : [про зовн. політику Росії] / Борис Соколов // День. — 2016. — 29 листоп. (№ 217). — С. 11.
6089. **Стюарт С.** Німецькі експерти у відносинах із Росією радять бути готовими до будь-яких сценаріїв : [інтерв'ю з нім. політологом Сюзан Стюарт / інтерв'ю взяла Наталія Писанська] // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 5.
6090. **Тензер Н.** Візит Гройсмана. Безпековий вимір : Ніколя Тензер: президент Олланд і прем'єр міністр Вальс повинні ясніше заявити про перешкоди, які чинить путінська Росія для встановлення миру в Україні : [інтерв'ю з дир. Париз. центру вивч. та осмисл. політ. рішень / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 3.
6091. **Тищенко Ю.** Заборона Меджлісу: "екстремістські джокери" РФ / Юлія Тищенко, Світлана Горобчишина // День. — 2016. — 11 жовт. (№ 183). — С. 5.
6092. **Торба В.** "Агресивне зваблення" — стиль Кремля : експерти дослідили методику роботи Кремля в Європі. Які висновки має зробити Україна? : [за матеріалами темат. конф.] / Валентин Торба // День. — 2016. — 23 листоп. (№ 213). — С. 4.
6093. **Торба В.** Реалії окупації : Володимир Рубан: "За перетин кордону з РФ або лінії розмежування приводом опинитись "на підвалі" можуть стати навіть пости в соц. мережах чи інформація в телефоні" / комент. Володимир Рубан // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 5
6094. **Торба В.** Ще один "незапланований" візит : Кремль у своїх технологіях навколо Надії Савченко використовує емоц. складову як пересіч. громадян, так і відом. персон / Валентин Торба // День. — 2016. — 27 жовт. (№ 194). — С. 5.
6095. **У Брюсселі** говорять про санкції та майбутнє ЄС // Голос України. — 2016. — 21 жовт. (№ 200). — С. 1, 5. — ЄС.
6096. **У ПАРС** відмовилися змінювати регламент на вимогу Москви // Голос України. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 7.
6097. **Умланд А.** "Плівки Глазьева", джерела конфлікту на Донбасі та Мінські угоди / Андреас Умланд // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 4.
6098. **Федоренко К.** Балкани: зовнішньополітичний провал Росії? : [про зовн. політику Росії щодо Сербії та Чорногорії] / Костянтин Федоренко // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 5.
6099. **Філіпчук Н.** ЄС у зоні турбулентності. Але політ поки що нормальний : [про вихід Великої Британії зі складу ЄС] / Наталя Філіпчук // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 5. — ЄС.
6100. **Філіпчук Н.** Путін діє за старим сценарієм: агресор звинувачує жертву / Наталя Філіпчук // Голос України. — 2016. — 12 серп. (№ 152). — С. 1, 5.
6101. **Фішер Й.** Останній шанс Європи : як Старому світу уникнути брутального пробудження / Йошка Фішер // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 3.
6102. **Хорперстад У. Т.** Україна-Норвегія: історичний візит : [інтерв'ю з Надзв. і Повнов. Послом Королівства Норвегії в Україні Уго Т. Хорперстадом / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 18 жовт. (№ 187). — С. 10—11.
6103. **Швейцарія** і надалі залишатиметься стратегічним партнером : [за матеріалами брифінгу Голови Верховної Ради України Андрія Парубія та Президента Нац. Ради Швейцарської Конфедерації Крісті Мерквальдер] // Голос України. — 2016. — 9 верес. (№ 171). — С. 3.
6104. **Шевченко А.** Місії ОБСЄ мають працювати на Донбасі безперервно і скрізь / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 9 серп. (№ 149). — С. 2.
6105. **Щербак Ю.** Що вичикує Путін : письменник Юрій Щербак про "рудого клоуна" Дональда Трампа, апологетів Росії в Україні та шлях компромісів : [інтерв'ю з укр. письменником / спілкувався Богдан Бондаренко] // Зоря Полтавщини. — 2016. — 13 верес. (№ 137—138). — С. 4.
6106. **Юрченко М.** Робота послів свідчить про реальний стан відносин : [про підтримку України світ. співтовариством] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 2.
6107. **Ящук Ю.** Поки інші залишаються на своїх позиціях, треба думати, як самим зміцнювати становище : [про саміт G20, Китай] / Юлія Ящук // Голос України. — 2016. — 6 верес. (№ 168). — С. 1, 7.
6108. **Ящук Ю.** Результат саміту G20 для Києва — попередня домовленість про зустріч "нормандської четвірки" / Юлія Ящук // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 1, 13.
6109. **Ящук Ю.** Санкції — це не втрати, а інвестиції у планетарну безпеку : [за матеріалами 13-ї Щоріч. зустрічі Ялтинської європ. стратегії] / Юлія Ящук // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 5.

327(477) Зовнішня політика України

6110. **Вступ** до НАТО залишається стратегічною метою : Президент Петро Порошенко виступив із трибуни Верховної Ради зі щорічним зверненням // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 3. — НАТО.

6111. **Галата Я.** Угода між Україною та Євросоюзом: минуле і думи / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 2.

6112. **Гопко Г.** Ганна Гопко: На Заході є розуміння, що приходить кінець маскараду : [інтерв'ю із Головою Комітету Верховної Ради України у закордон. справах / спілкувалася Ольга Танасійчук] // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 3.

6113. **Горбунова О.** Верховна Рада продовжила угоду про розслідування трагедії МН17 / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 20 жовт. (№ 199). — С. 1—2.

6114. **Григорій Сковорода** — у столиці Словенії. "Мені дуже подобається ідея мерії Любляни створити Алею митців. Яка ж може бути алея митців, якщо тут не представлено Україну?", — Петро Порошенко : [про відкриття пам'ятника Григорію Сковороді] / підгот. Іван Капсамун // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 4

6115. **Дипломатія** захищає світовий порядок : [про діяльність ООН] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 2.

6116. **Єдність і солідарність** — у цьому наша сила : [про участь Голови Верховної Ради України Андрія Парубія в Європ. конф. голів парламентів у Страсбурзі] // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 1—2.

6117. **Заява** Комітету Верховної Ради України у закордонних справах у зв'язку з ухваленням Сенатом і Сеймом Республіки Польща постанов від 7 і 22 липня 2016 року щодо Волинської трагедії // Голос України. — 2016. — 23 лип. (№ 138). — С. 2.

6118. **Заява** МЗС України у зв'язку з черговою провокацією Кремля : [про концентрацію рос. військ вздовж укр.-рос. кордону] // Одеські вісті. — 2016. — 13 серп. (№ 63). — С. 2.

6119. **Звернення** керівництва Верховної Ради України, народних депутатів до лідерів країн-учасниць саміту G20 // Голос України. — 2016. — 6 верес. (№ 168). — С. 3.

6120. **Каліщук О.** Рани болять — незалежно від національності жертв : [про укр.-польські відносини через Волинську трагедію] / Оксана Каліщук // Голос України. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 12.

6121. **Капсамун І.** "Якщо сліпий веде сліпого, то обидва впадуть у яму" : чи зробить влада висновки з провалу зовн. політики на стратег. америк. напрямі? / Іван Капсамун ; комент.: Олександр Єльяшкевич, Микола Белесков // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 5.

6122. **Кравченко В.** Дипломатичний консиліум : [про роботу укр. послів] / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 1—2.

6123. **Кучерява О.** Прощаємо, просимо прощення і залишаємося союзниками : [за матеріалами вечір. засідання Верховної Ради України 8 верес. щодо заяви пол. парламенту про Волин. трагедію] / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 10 верес. (№ 172). — С. 2.

6124. **Логінов Я.** Євроінтеграція на практиці: коли перейдемо з Ужгорода у Словаччину? : [щодо відновлення пішохід. руху через кордон] / Якуб Логінов // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 5. — ЄС.

6125. **Мацегора К.** Шовковий шлях зближить Україну з Азербайджаном : Київ постачатиме в Баку літаки АН-178, а отримуватиме товари й інвестиції / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 2.

6126. **Медуниця Ю.** За кордоном земляки плекають дух Батьківщини : світ. конгрес українців намагатиметься значно розширити інформ. вплив у країнах, де є хоча б натяк на присутність нашої діаспори / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 серп. (№ 160). — С. 2.

6127. **Медуниця Ю.** Порозуміння зміцнює мінливий світ : [про візит Президента України Петра Порошенка до Словенії] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 листоп. (№ 210). — С. 3.

6128. **Ми готові** до компромісів заради врегулювання конфлікту на Донбасі, але не за рахунок національних інтересів та суверенітету : [зустріч Першого заст. Голови Верховної Ради України Ірини Геращенко з Федеральним міністром закордон. справ ФРН Франком-Вальтером Штайнмаєром та Міністром закордон. справ та міжнар. розвитку Французької Республіки Жаном-Марком Еро] // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 3.

6129. **Про Декларацію** пам'яті і солідарності Верховної Ради України та Сейму Республіки Польща : Постанова Верховної Ради України [від 20 жовт. 2016 р. № 1704-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 4.

6130. **Про Звернення** Верховної Ради України до міжнародних організацій та парламентів іноземних держав щодо засудження і невизнання заборони Російською Федерацією Меджлісу кримськотатарського народу та щодо захисту корінного народу Криму міжнародним співтовариством : Постанова Верховної Ради України [від 5 жовт. 2016 р. № 1652-VIII] // Голос України. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 6.

6131. **Про схвалення** Концепції популяризації України у світі та просування інтересів України у світовому інформаційному просторі : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 11 жовт. 2016 р. № 739-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 20.

6132. **Сірук М.** "Від єврооптимізму — до здорового українопрагматизму": [про 18-й саміт "Україна—ЄС"] / Микола Сірук // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 5. — ЄС.
6133. **Сміян Н.** У Страсбурзі всі народні обранці викладалися на сто відсотків: [про підсумки роботи Постійної делегації Верховної Ради України в ПАРЕ] / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 3.
6134. **Теленько Б.** Програємо дипломатичну війну? ...: [про результати зустрічі лідерів Німеччини, України, Франції та Росії у Берліні] / Богдан Теленько // Проскурів. — 2016. — 27 жовт. (№ 42). — С. 3.
6135. **Торба В.** "Нормандський формат": як вийти з глухого кута? : [щодо відновлення територ. цілісності України] / Валентин Торба ; комент.: Андрій Сенченко, Оксана Сироїд // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 4.
6136. **У відповідь** на тисячі доказів Москва продовжує все спростовувати: Петро Порошенко закликав ООН втрутитися у механізм фіксації агресії одних держав проти інших / підгот. Юлія Ящук // Голос України. — 2016. — 23 верес. (№ 181). — С. 5
6137. **Українська** тема президентських перегонів у США: [про візит Президента України Петра Порошенка до США] / підгот. Андрій Мартинов // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 4
6138. **Щербак Ю.** Будапештський меморандум: зрада що призвела до катастрофи (1994—2014) / Юрій Щербак // Слово Просвіти. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 4—5.

328 Парламенти. Представництво народу. Уряди

6139. **Банчук О.** Узурпація влади — хвороба українських президентів, або 10 фактів президентства Порошенка / Олександр Банчук, Юлія Кричиченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 4.
6140. **Василець Т.** Харківський пасьянс: [про кадрові перестановки в Адміністрації Президента України] / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 30 серп. (№ 104). — С. 1—2.
6141. **Галата Я.** "Півірчний" уряд: нових планів громадя? : [про діяльність Верховної Ради України за півроку] / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 2.
6142. **Геращенко І.** Звіт Першого заступника Голови Верховної Ради Ірини Геращенко про депутатську роботу в період четвертої сесії парламенту восьмого скликання // Голос України. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 2.
6143. **Капсамун І.** Про "політичну біржу": [про парлам.-президент. форму правління в Україні] / Іван Капсамун, Валентин Торба ; комент.: Максим Розумний, Віктор Небоженко, Володимир Помченко // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 4.
6144. **Кольцова М.** 100 днів Уряду: перемоги та прорахунки / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 23 лип. (№ 88). — С. 2.
6145. **Лавренюк С.** Перші 100 днів роботи та завдання уряду / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 23 лип. (№ 138). — С. 3.
6146. **Лісна Т.** Україна заробила півтора мільйона на прогулах депутатів / Тетяна Лісна // Слобідський край. — 2016. — 19 лип. (№ 86). — С. 2.
6147. **Мацегора К.** Інвестиції сприятимуть національному продукту: Прем'єр-міністр звітував за півроку роботи уряду / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 1—2.
6148. **Мельник С.** Понад 30 законопроектів готові до розгляду в парламенті / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 4 серп. (№ 146). — С. 2.
6149. **На офіційному** веб-порталі Верховної Ради з'явиться сторінка "Відкритий парламент" // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 3.
6150. **Сміян Н.** Системні проблеми ще не розв'язано: [про підсумки роботи IV сесії Верховної Ради VIII скликання] / Сміян Н. // Голос України. — 2016. — 20 лип. (№ 135). — С. 2.
6151. **Співак К.** "Парламент проблемний, але дієздатний": [про звіт деп. Олега Медуніці щодо підсумків роботи IV сесії Верховної Ради України VIII скликання] / Катерина Співак // Сумщина. — 2016. — 28 лип. (№ 30). — С. 4.
6152. **Торба В.** Голова АП: "харківська ротація": "Райнін є креатурою Ложкіна, і зрозуміло, що йому ще потрібне буде посилення позицій у вигляді заступників / Валентин Торба // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 5.
6153. **Чорновіл Т.** Верховна Рада працездатна й відпрацює відведений Конституцією термін / Тарас Чорновіл // Голос України. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 10.
6154. **Чорновіл Т.** Знову потрібно, стиснувши зуби, здолати ворога: [щодо роботи Верховної Ради України] / Тарас Чорновіл // Голос України. — 2016. — 18 жовт. (№ 197). — С. 4.
6155. **Шевчук Ю.** Андрій Парубій: "Нам треба зібрати всі сили в потужний кулак": [прес-конф. Голови Верховної Ради України Андрія Парубія щодо підсумків в роботі IV сесії Верховної Ради України VIII скликання] / Юлія Шевчук // Голос України. — 2016. — 19 лип. (№ 134). — С. 1—2.
6156. **Японія.** Двопалатну систему запозичили в європейських конституційних монархій // Голос України. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 6.

329 Політичні партії та рухи

6157. **Голованова І.** Рейтинг втрачених ілюзій: довіра виборців до партій скочується по похилій / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 11 жовт. (№ 110—111). — С. 5.

6158. **Капсамун І.** "Національний корпус". Які шанси? : [про політ. партію "Національний корпус"] / Іван Капсамун // День. — 2016. — 18 жовт. (№ 187). — С. 4.
6159. **Космель М.** Державне фінансування політичних партій: доленосна реформа чи політична косметика? / Міріам Космель, Андреас Умланд // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 1, 3.
6160. **Лавренчук Л.** Є свобода — буде Україна! : [до 20-річчя політ. партії "Свобода"] / Лариса Лавренчук // Слово Просвіти. — 2016. — 6—12 жовт. (№ 40). — С. 2.
6161. **Мякушко С.** Партія "Укроп" націлена на створення фракції у Верховній Раді / Савелій Мякушко // Слобідський край. — 2016. — 26 лип. (№ 89). — С. 5.
6162. **Плахта Д.** Конструктори "гібридного суспільства" : чи є шанс в Україні для справжніх політичних партій? / Дмитро Плахта // День. — 2016. — 12 жовт. (№ 184). — С. 4.
6163. **Полозов В.** "Аграрії працюють над створенням міцної фракції в облраді" : [інтерв'ю з лідером обл. орг. Аграр. партії України Віктором Полозовим] // Черкаський край. — 2016. — 24 серп. (№ 66—67). — С. 4.
6164. **Пономаренко О.** У Полтаві презентували новий Статут партії УКРОП, обрали делегатів на з'їзд та обговорили досягнення / Олена Пономаренко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 29 лип. (№ 112—113). — С. 4.
6165. **Рижков В.** Щоб "не втратити партію" : Дніпровські "укропівці" виступили за відставку керівництва політ. партії / Вадим Рижков // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 4.
6166. **Семенов В.** Українська альтернатива: без війни і високих податків : "Успішна країна" на форумі в Києві представила свій політ. порядок денний для України / Василь Семенов // Житомирщина. — 2016. — 23 верес. (№ 103). — С. 6.
6167. **Торба В.** Без "реформ і порядку" : [про політ. партію] / Валентин Торба // День. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 5.
6168. **Чому** в Україні немає ідеологічних партій? : [про політ. процеси в Україні] / Іван Капсамун, Валентин Торба, Дмитро Плахта та ін. // День. — 2016. — 5 жовт. (№ 179). — С. 4—5.

33 Економіка. Економічні науки

330 Економіка загалом

6169. **Бочкарьов С.** Особиста / приватна / власність / трудового / легального походження (потрібне підкреслити) : [розгляд екон. понять] / Сергій Бочкарьов // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 9.
6170. **Дубровик-Рохова А.** Чому на Україні легко заробляти? : [про бізнес-форум Forum One Ukraine, Київ] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 9.
6171. **Дюмон І.** Поштовх до співпраці : [інтерв'ю з Надзв. і Повнов. Послом Франції в Україні І. Дюмоном / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 27 жовт. (№ 194). — С. 2.
6172. **Княжанський В.** Драйвер для нових бізнесів : [про інвестиції в економіку України] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 10.
6173. **Княжанський В.** Емансипація як рушій... модернізації : [про розвиток "жіночого" бізнесу в країнах ЄС і в Україні] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 8. — ЄС.
6174. **Козак І.** Усе порішаємо : під такі "гарантії" доводиться працювати інвесторам / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 22 верес. (№ 180). — С. 9.
6175. **Літра Л.** Демонстрація можливостей... : [інтерв'ю зі ст. наук. співробітником Ін-ту світ. політики Леонідом Літрою / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 3.
6176. **Мацегора К.** Інвестиції успішні, коли їх захищено : [про дводен. візит Прем'єр-міністра України Володимира Гройсмана до Франції] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 2.
6177. **Мацегора К.** Французький інтерес до бізнесу в Україні зростає : [про укр.-фр. бізнес-форум, Париж] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 2.
6178. **Про затвердження** Положення про урядового уповноваженого з питань інвестицій : Постанова Кабінету Міністрів України від 8 берез. 2016 р. № 647 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 12.
6179. **Про утворення** Офісу із залучення та підтримки інвестицій : Постанова Кабінету Міністрів України від 19 жовт. 2016 р. № 740 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 11.
6180. **Процюк О.** Підприємці Прикарпаття вимагають змін : [про обл. форум представників малого і серед. бізнесу] / Оксана Процюк // Галичина. — 2016. — 1 листоп. (№ 84). — С. 3.
6181. **Україна. Президент (2014— ; П. О. Порошенко).** Питання Національної інвестиційної ради : Указ Президента України [від 29 серп. 2016 р. № 365/2016] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 серп. (№ 162). — С. 16.
6182. **Шполянський І.** "Хочемо змінити споживацьку психологію на творчу" : [інтерв'ю з керівником проекту "Бізнес-інкубатор "Друге дихання" Іллею Шполянським / спілкувалася Алевтина Добровольська] // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 10.
6183. **Юрченко М.** Уряд працює над поліпшенням бізнес-клімату : [про зміни в податк. законодавстві України] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 3.
6184. **Янковський І.** Не зійти зі шляху інновацій : [про інновац. процес в економіці України] / Ігор Янковський // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 9.

331 Праця. Економіка праці. Організація праці. Профспілки

6185. **Біленький М.** Гроші в кишенях чиновників рахувати негарно, але... : [про оплату праці високопосадовців в Україні] / Михайло Біленький // Чернігівські відомості. — 2016. — 17 серп. (№ 33). — С. 10.
6186. **Богданов І.** Де найпростіше знайти роботу та кваліфікованого робітника : щодня через Держслужбу зайнятості працевлаштовують 3000 українців / Ігор Богданов // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 9.
6187. **Брусенський О.** Безробітні з примусу чи за власним бажанням : [про працевлаштування учасників бойових дій] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 11.
6188. **Василець Т.** Тут я можу дозволити собі більше : укр. робочий — про Польщу ізсередини / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 10 верес. (№ 109). — С. 6.
6189. **Вернигора Л.** "Я вдивляюся в сімки пильно, і не віриться, що всі мої..." : [інтерв'ю з головою Полтав. обл. проф. ради Леонідом Вернигорою / спілкувався Олександр Данилець] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 8.
6190. **Галаур В.** За довгим рублем : гастарбайтери з Харківщини найчастіше потерпають від труд. експлуатації в Росії / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 1, 5.
6191. **Головко О.** На роботу до Польщі — тільки законно / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 3.
6192. **Гоцуенко Н.** Пазли працевлаштування : Держстат констатує зниження кількості вакансій, а учасники ринку наполягають на їх стабіль. прирості на тлі зниження активності здобувачів / Надія Гоцуенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 9.
6193. **Грек М.** Зарплата збільшиться: що далі? / Максим Грек // Слобідський край. — 2016. — 27 жовт. (№ 129). — С. 1—2.
6194. **Деякі** питання оплати праці працівників центрів перепідготовки та підвищення кваліфікації працівників органів державної влади, органів місцевого самоврядування, державних підприємств, установ та організацій : Постанова Кабінету Міністрів України від 31 серп. 2016 р. № 571 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 4.
6195. **Доротич М.** Зарплатні "апетити" молодих спеціалістів — великі, навик — скромні... : [про результати дослідж. Міжнар. кадр. порталу hh.ua] / Марія Доротич // Високий Замок. — 2016. — 28—30 жовт. (№ 122). — С. 11.
6196. **Жаліло Я.** "Перемога", "пшик" чи "зрада"? : [про причини й наслідки "подвоєння" мінім. зарплати в Україні] / Ярослав Жаліло // День. — 2016. — 3 листоп. (№ 199). — С. 9.
6197. **Зварич К.** Зарплатні "фіглі-міглі" : [про виплату боргів по заробіт. платі в Хмельниц. обл.] / Костянтин Зварич // Подільські вісті. — 2016. — 2 серп. (№ 85). — С. 2.
6198. **Івашко О.** Розрахунок норми тривалості робочого часу на 2017 рік : скільки працюватимемо і відпочиватимемо наступ. року / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 7.
6199. **Ілишена І. П.** Безпека праці — це відповідальність кожного / Ілишена І. П., Семенюк Т. А. // Чернівці. — 2016. — 27 жовт. (№ 43). — С. 18.
6200. **Кирей Р.** Чому "білі" поки що "програють" сірим : сотні млн грн могли б додатково поповнити місц. бюджети, якби вдалося подолати зарплату в конвертах / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 6.
6201. **Кирик Т.** 3200. Де ж наша радість? : [про підвищення мінім. заробіт. плати] / Тетяна Кирик // Подільські вісті. — 2016. — 1 листоп. (№ 123). — С. 1.
6202. **Коваль Л.** Вакансії ціною у свободу : [про небезпеку пошуку роботи за об'явами] / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 5.
6203. **Коваль Л.** Резюме скайпом : [про ринок праці в Україні] / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 серп. (№ 161). — С. 4.
6204. **Козак І.** Країну залишають молоді, освічені та підприємливі : [про труд. міграцію] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 23 лип. (№ 138). — С. 9.
6205. **Козак І.** На одного роботодавця припадає 0,03 працівника, або Перекуємо "конверти" на зарплати! / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 1, 14.
6206. **Ларіна П.** Страсті за мінімалкою / Поліна Ларіна // Слобідський край. — 2016. — 5 листоп. (№ 133). — С. 1, 3.
6207. **Мацегора К.** Мінімальну платню підвищать удвічі : з 1 січ. наступ. року прожитк. мінімум зрівняється з рівнем споживчого кошика / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 1—2.
6208. **Новак Е.** Чи переможе безробіття? : [щодо стат. даних по. безробіттю в Україні] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 7.
6209. **Омелянчук І.** Магістри стають кравцями : у Держ. службі зайнятості переконані: застарілу практику профорієнтації повинна замінити проф. діагностика / Інна Омелянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 9.
6210. **Онуфрик М.** Підвищення мінімальної зарплати: звідки гроші? / Маріанна Онуфрик // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 8.

6211. **Петричук М.** Зарплатний прямик : кого врятує, а кого погубить різке підвищення мінім. зарплати / Микола Петричук // Галичина. — 2016. — 1 листоп. (№ 84). — С. 1, 3.
6212. **Печериця Г.** Олег Ляшко: "Хай би наші чиновники і депутати спробували вижити на 1000 гривень!" / Галина Печериця // Зоря Полтавщини. — 2016. — 29 лип. (№ 112—113). — С. 13.
6213. **Послугами** служби зайнятості скористалося більше одного мільйона українців // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 6.
6214. **Про затвердження** критеріїв, за якими оцінюється ступінь ризику від провадження господарської діяльності у сфері посередництва у працевлаштуванні за кордоном і визначається періодичність проведення планових заходів державного нагляду (контролю) Міністерством соціальної політики : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 750 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 12.
6215. **Рева А.** Боротьба з бідністю — головне наше завдання : [зустріч міністра соц. політики України Андрієм Ревом з головою Моніторингу, місії ООН з прав людини в Україні Фіоною Фрейзер] // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 8.
6216. **Решитько Т.** Нещасний випадок на виробництві легше попередити, ніж виправити : [інтерв'ю з нач. від. профілактики виробн. травматизму Обл. фонду соц. страхування від нещас. випадків на виробництві та проф. захворювань Тетяною Решитько / спілкувалася Ольга Стороженко] // Кіровоградська правда. — 2016. — 11 листоп. (№ 80). — С. 2.
6217. **Соболь В.** Гідна праця та боротьба з бідністю — цілі й вимоги профспілок : [до Всесвіт. дня дій за гідну працю] / Володимир Соболь // Житомирщина. — 2016. — 18 жовт. (№ 112). — С. 3.
6218. **Співаковський О.** Освітній аспект управління людським капіталом : [про стратегію розвитку освіти для ефектив. упр. людс. капіталом] / Олександр Співаковський // Голос України. — 2016. — 22 лип. (№ 137). — С. 4.
6219. **Сфера** зайнятості потребує реформування // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 8.
6220. **Шевченко А.** Підприємства встановлюватимуть квоти для працевлаштування учасників бойових дій / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 2.
6221. **Шевчун В.** Про що повідали 500 роботодавців області? / Василь Шевчун // Сумщина. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 10.

332 Регіональна економіка. Територіальна економіка. Економіка землі. Економіка житла

6222. **Акімова І.** Чотири умови успішної реформи ЖКГ / Ірина Акімова // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 8.
6223. **Бабчук А.** Сам собі господар : реформа житл.-комун. госп-ва затягнеться / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 5 трав. (№ 18). — С. 4.
6224. **Балюк С.** Про хронічні вади в землекористуванні та коли Україна почне їх долати / Святослав Балюк, Віталій Медведєв // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 4.
6225. **Воронцов П.** Повертається господар до своєї землі, а там уже чийсь соняшник цвіте : [про самовіл. самозахоплення земель у Луган. обл.] / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 26 лип. (№ 139). — С. 8.
6226. **Галаур В.** Харківщина відкриває інвестиційні шлюзи / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 жовт. (№ 189). — С. 9.
6227. **Гаркавець О.** Нелегальний урожай : [про самовіл. захоплення земель] / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 18 серп. (№ 99). — С. 1—2.
6228. **Герасимуха В.** ОСББ відтермінували / Василь Герасимуха // Чернігівські відомості. — 2016. — 22 черв. (№ 25). — С. 10.
6229. **Голованова І.** ОСББ: документально-чиновницький детектив, у якому під силу розібратися хіба що прокуратурі / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 23 верес. (№ 103). — С. 1, 4.
6230. **Григор'ян В.** "Кожна багатоповіркка — це спільна власність мешканців, про яку треба дбати" : [інтерв'ю з дир. комун. підприємства "СУБ "Митниця" Володимиром Григор'яном / спілкувалася Наталя Віргуш] // Черкаський край. — 2016. — 10 серп. (№ 62—63). — С. 5.
6231. **Дацюк Л.** Землею не торгуватимуть ще рік : [щодо мораторію на продаж земель с.-г. призначення в Україні] / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 9.
6232. **Дубровик-Рохова А.** Поле тривоги нашої... : [про продаж землі в Україні] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 5 жовт. (№ 179). — С. 8.
6233. **Зварич К.** Перетворення в ОСББ. Мертвонароджена ідея? / Костянтин Зварич // Подільські вісті. — 2016. — 2 серп. (№ 85). — С. 2.
6234. **Зорянська М.** Харківські можливості у світі : [за матеріалами VIII Міжнар. економ. форуму "Інновації. Інвестиції. Харківські ініціативи"] / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 24 верес. (№ 115). — С. 3.
6235. **Зубарев Д.** Жителів Зачепилівки вмовляють незаконно здавати землі в оренду : [інтерв'ю з членом Ради роботодавців Зачепилів. р-ну Дмитром Зубаревим / спілкувався Олександр Гречаний] // Слобідський край. — 2016. — 13 серп. (№ 97). — С. 6.

6236. **Калініченко Н.** ОСББ: альтернатива ЖЕКам, або Показник рівня нашої безпорадності / Наталя Калініченко // Сумщина. — 2016. — 17 верес. (№ 38). — С. 4.
6237. **Кирей Р.** Особливістю Черкащини можуть стати аграрно-індустріальні парки : як зробити область і Україну загалом привабливішою для капіталовкладень / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 верес. (№ 182). — С. 12.
6238. **Кіч Т.** Гроші на утеплення : скільки може дати держава / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 10 листоп. (№ 135). — С. 1, 3.
6239. **Кіч Т.** Не за метри, а за калорії : як менше платити за тепло / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 3 листоп. (№ 132). — С. 1, 5.
6240. **Княжанський В.** Сенсації нового опалювального сезону : [про значення донбас. вугілля в Україні] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 6 жовт. (№ 180). — С. 8.
6241. **Коваль Л.** Квадратний метр має бути теплим / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 5.
6242. **Ковальова В.** Безплатна приватизація коштує дорого : [щодо реєстрації земель. ділянок в Україні] / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 4.
6243. **Кольцова М.** Що замість ЖЕКів? / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 23 лип. (№ 88). — С. 3.
6244. **Комисаренко С.** Земельные торги онлайн: за и против? / Светлана Комисаренко // Одеські вісті. — 2016. — 6 верес. (№ 70). — С. 3.
6245. **Комисаренко С.** Теплосчетчик без секретов / Светлана Комисаренко // Одеські вісті. — 2016. — 16 лип. (№ 55). — С. 5.
6246. **Левченко О.** "Такий час, що треба самим на себе заробляти..." : [інтерв'ю з викон. дир. "ГО "Подільська агенція регіонального розвитку" Олегом Левченком / спілкувався Віктор Скрипник] // Голос України. — 2016. — 12 лип. (№ 128). — С. 4.
6247. **Малинський Б.** VII Всеукраїнський форум ОСББ відбувся у Львові / Богдан Малинський // Проскурів. — 2016. — 3 листоп. (№ 43). — С. 15.
6248. **Мацегора К.** "Ми нікому не дозволимо спекулювати українською землею" : Прем'єр доручив із 50 світ. варіантів реформування цього ринку обрати найприйнятніший / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 1—2.
6249. **Медуниця Ю.** Львівщина подає добрий інвестиційний приклад : [про робочу поїздку Прем'єр-міністра України Володимира Гройсмана до Львів. обл.] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 2.
6250. **Міронюк Ю.** Земельне табу : Україна не наважується продавати землі / Юлія Міронюк // Слобідський край. — 2016. — 1 листоп. (№ 131). — С. 3.
6251. **Міронюк Ю.** Не Києвом єдиним : харків. зерном і газовиками зацікавився Ізраїль / Юлія Міронюк // Слобідський край. — 2016. — 11 жовт. (№ 122). — С. 2.
6252. **Мусіяка Л.** Комуналка: зміни в оформленні субсидій : [інтерв'ю з т. в. о. директора Департаменту соц. захисту населення Сум. облдержадмін. Людмилою Мусіякою / спілкувалася Катерина Співак] // Сумщина. — 2016. — 8 верес. (№ 36). — С. 10.
6253. **Нитка В.** Дерiban землі навколо Стеблівки нарешті припиняє обласна рада : але її мораторій навряд чи пересилить інструкції Держгеокадастру / Василь Нитка // Голос України. — 2016. — 9 серп. (№ 149). — С. 9.
6254. **Новосвітня К.** Борги за "комуналку" можна віддати... на виплат. Але поки що лише через реструктуризацію / Катерина Новосвітня // Голос України. — 2016. — 3 верес. (№ 167). — С. 1, 4.
6255. **Новосвітня К.** Тих, кого обслуговують комунальні ЖЕКи, просять не турбуватися : [про підгот. до опалювал. сезону в Україні] / Катерина Новосвітня // Голос України. — 2016. — 8 жовт. (№ 192). — С. 5.
6256. **Островська Х.** Будинки у вільному плаванні : як розійтися з ЖЕКом полюбовно / Христина Островська // Слобідський край. — 2016. — 23 серп. (№ 101). — С. 6—7.
6257. **Про внесення** змін до переліку інвестиційних програм і проектів регіонального розвитку, що можуть реалізовуватися у 2016 році за рахунок коштів державного фонду регіонального розвитку, у тому числі тих, що фінансуються з метою погашення кредиторської заборгованості, зареєстрованої органами Державної казначейської служби станом на 1 січня 2016 року : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 13 лип. 2016 р. № 480-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 7.
6258. **Про внесення** змін до Порядку підготовки, оцінки та відбору інвестиційних програм і проектів регіонального розвитку, що можуть реалізовуватися за рахунок коштів державного фонду регіонального розвитку : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 766 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 11.
6259. **Раган Д.** Від модернізації багатоквартирного будинку до модернізації країни : [інтерв'ю із Дам'яном Раганом, заст. голови правління "Кредобанку" / спілкувався Артем Садовий] // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 6.
6260. **Сегеда Ю.** "Пропонуємо вам досвід Естонії..." : [про співпрацю Лисовец. р-ну з Асоціацією укр. орг. Естонії] / Юрій Сегеда // Вінниччина. — 2016. — 14 жовт. (№ 80). — С. 4.

6261. **Сергієнко О.** Земельний дерибан під прикриттям децентралізації : [аналіз проекту закону "Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо розширення повноважень органів місцевого самоврядування з управління земельними ресурсами та посилення державного контролю за використанням і охороною земель" (реєстрац. № 4355 від 31.03.2016 р.)] / Олександр Сергієнко, Анатолій Ткачук // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 5.

6262. **Соболь В.** Президент України: "Житомирщині пощастило" : [про робочу поїздку Президента України П. Порошенка] / Володимир Соболь // Житомирщина. — 2016. — 1 листоп. (№ 117—118). — С. 2.

6263. **Співак К.** ОСББ: створити не можна відкласти / Катерина Співак // Сумщина. — 2016. — 4 серп. (№ 31). — С. 4.

6264. **Співак К.** Сумщина залучає індійські рупії / Катерина Співак // Сумщина. — 2016. — 18 серп. (№ 33). — С. 10.

6265. **Співфінансування** модернізації житла: досягнення і перспективи : [аналіз Держенергоефективності України попиту на "теплі кредити"] // Голос України. — 2016. — 13 серп. (№ 153). — С. 4.

6266. **Стандрійчук В.** Реформування ЖКГ: роль управителів та управляючих компаній / Вікторія Стандрійчук // Проскурів. — 2016. — 28 лип. (№ 29). — С. 12.

6267. **Ушаков О.** Співпраця майбутнього : [про співпрацю Харків. обл. та Узбекистану] / Олександр Ушаков // Слобідський край. — 2016. — 12 листоп. (№ 136). — С. 3.

6268. **Хто** врятує регіональну промисловість? : [за матеріалами наради першого віце-прем'єр-міністра міністра екон. розвитку та торгівлі України Степана Кубіва] / підгот. Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 6.

6269. **Худицький В.** Управління житлом: єдина можливість уникнути соціальних потрясінь — розвиток малого і середнього бізнесу / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 10.

6270. **Хумарова Н.** Региональный туризм и евроинтеграция / Н. Хумарова, О. Карпенко // Одеські вісті. — 2016. — 6 верес. (№ 70). — С. 5.

6271. **Хумарова Н.** С научным подходом : [о развитии туризма в Причерномор. регионе] / Н. Хумарова, Г. Карпенко // Одеські вісті. — 2016. — 3 верес. (№ 69). — С. 3.

6272. **Чудінович О.** ОСББ "Дружба" дбає про затишок і комфорт / Олена Чудінович, Олександра Чудінович // Голос України. — 2016. — 6 серп. (№ 148). — С. 4.

6273. **Шевчук О.** "Золоті гектари" в одних руках : прокуратура і податкова не здивовані : [про порушення правил оренди землі Нетішин. міськрадою, Хмельниц. обл.] / Олександр Шевчук // Подільські вісті. — 2016. — 20 жовт. (№ 118—119). — С. 1—2.

334 Форми організації та співробітництва в економіці

6274. **Ковальова В.** Чи можна відмовитися від бюджетного фінансування? : Держрезерв розпочав другий етап консолідації підприємств у межах реформування за європ. моделлю / Вікторія Ковальова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 6.

336 Фінанси

6275. **Аржевітін С.** Безумовні умови отримання нового мандата НБУ від суспільства / Станіслав Аржевітін // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 7.

6276. **Аржевітін С.** Парадокси монетарної політики НБУ / Станіслав Аржевітін // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 7.

6277. **Архангельський Ю.** Чи може дефіцит держбюджету бути нульовим? / Юрій Архангельський // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 7.

6278. **Башко В.** Чого (не)вчить історія надання держгарантій? / Василь Башко // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 8.

6279. **Березняк А.** Більше не страшно, або Чому українці повертають гроші в банки / Андрій Березняк // Сумщина. — 2016. — 27 жовт. (№ 43). — С. 4.

6280. **Вдовиченко А.** Безпрогнозне майбутнє бюджетного планування / Артем Вдовиченко, Дмитро Серебрянський // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 7.

6281. **Вертелєв О.** Головне питання енергомодернізації : навіть найкращий план енергоефективних заходів не буде втілений у життя без фінансування / Олександр Вертелєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 9.

6282. **Воротін В.** Як покращити бюджетний процес / Валерій Воротін // Голос України. — 2016. — 21 жовт. (№ 200). — С. 4.

6283. **Гайдуцький П.** Гривня не винна! : [до 20-річчя введення в обіг гривні] / Павло Гайдуцький // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 6.

6284. **Галата Я.** Бюджет "дозріває"... Коли це буває? : парламент узяв до розгляду проект головного фінанс. док. на наступ. рік / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 2.

6285. **Гальчинський А.** Грошова реформа 1996 року: непрочитані сторінки / Анатолій Гальчинський // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 6.

6286. **Гах Л.** "До міського бюджету потрібно ставитися відповідально — так, як до власного сімейного" : [інтерв'ю з нач. Ужгород. фінанс. упр. Лесею Гах / розмовляла Ольга Палош] // Ужгород. — 2016. — 8 жовт. (№ 38). — С. 5.
6287. **Гетманцев Д.** Глобальний дефект : [про представлений Мінфіном проект змін до Податк. Кодексу] / Данило Гетманцев // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 6.
6288. **Гетманцев Д.** Податкова реформа: до радикальності прогресивні норми закону повністю нівелюються правозастосовною практикою / Данило Гетманцев // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 9.
6289. **Гетманцев Д.** Системні зміни Податкового кодексу: Мінфін замінив сокиру на скальпель / Данило Гетманцев // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 10.
6290. **Горбаль В.** Про війну з Нацбанком і шляхи до "перемир'я". Василь Горбаль: "Будь-яка політизація може призвести до того, що ми не зможемо зібрати до купи всю нашу банківську систему" : [інтерв'ю з банкіром / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // День. — 2016. — 2 листоп. (№ 198). — С. 8—9.
6291. **Грабовський С.** "Михайлівський": хто насправді винен, і що робити? : [про страхування вкладів] / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 8.
6292. **Грек М.** Плани на бюджет країни : чи пощастить медикам і вчителям / Максим Грек // Слобідський край. — 2016. — 15 верес. (№ 111). — С. 2.
6293. **Гривневе** дзеркало вітчизняної економіки : 20-річчя грош. реформи в Україні / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 серп. (№ 160). — С. 6.
6294. **Громов О.** Лікувати важче, ніж ліквідувати : експерти переконані, що рішення про ліквідацію банків має ухвалювати лише суд / Олег Громов ; комент.: Олександр Савченко, Олександр Лобанов, Оксана Чепіжко [та ін.] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 4.
6295. **Громов О.** Міцність гривні залежить від режиму тиші / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 4.
6296. **Демський С.** Вкладаючи гроші в банк, перевіряйте його надійність / Сергій Демський // Голос України. — 2016. — 9 верес. (№ 171). — С. 1, 4.
6297. **Денисова О.** Як "чорна бухгалтерія" ПР може перетворитися на невидиму : [про перевірку Нац. антикорупц. бюро України та Спеціалізов. антикорупц. прокуратурою бух. док. Партії Регіонів] / Оксана Денисова // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 1, 3.
6298. **Дешко А.** Ринок фінансових послуг: у пошуках векторів розвитку / Антоніна Дешко, Анатолій Максютя // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 11.
6299. **Друк** 1000-гривневої купюри знову на слуху / підгот. Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 6.
6300. **Дубровик-Рохова А.** Про нові податкові "полегшення" : юрист: податкова реформа від Мінфіну справді здатна полегшити життя бізнесу, передусім дрібному / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 29 верес. (№ 175). — С. 8.
6301. **Дунець І.** А як у них? : [про розмір податків в Україні] / Іван Дунець // Подільські вісті. — 2016. — 1 листоп. (№ 123). — С. 2.
6302. **Дунець І.** Як сплачують податки на Заході / Іван Дунець // Проскурів. — 2016. — 3 листоп. (№ 43). — С. 4.
6303. **Журжій А.** Щоб хвіст не виляв собакою : [про проект Закону "Про внесення змін до Податкового кодексу України"] / Андрій Журжій // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 7.
6304. **Завідовський Б.** Банк-партнер для українських аграріїв : [інтерв'ю з дир. комерц. сектору "Креді Агріколь банк" Богданом Завідовським, м. Івано-Франківськ] // Галичина. — 2016. — 17 листоп. (№ 89). — С. 9.
6305. **Зміни** до Податкового кодексу // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 6.
6306. **Зорянська М.** Держбюджет-2017: куди спрямують мільярди / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 22 жовт. (№ 127). — С. 1.
6307. **Івченко Р.** Податковий апартеїд : [щодо сплати податків підприємствами окуп. р-нів Донец. та Луган. обл.] / Роман Івченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 7.
6308. **Капінус Є.** Коли відбудуться антикорупційні податкові зміни? / Євгеній Капінус // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 7.
6309. **Княжанський В.** Бюджет-2017: дефіцит реалізму : [про помилки в Державному бюджеті України на 2017 р.] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 1 листоп. (№ 197). — С. 8.
6310. **Княжанський В.** В Україні запровадять податок на виведений капітал : але в проекті Мінфіну його немає. Відклали на 2018 р. / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 11.
6311. **Княжанський В.** "Вибуховий" пакет : внутр. скандал навколо голови Нацбанку перетнув Атлантику / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 8.
6312. **Княжанський В.** За два роки — мінус 80 банків : [про укр. ринок фінанс. послуг] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 8.
6313. **Княжанський В.** За рамками компромісу : "День" розбирався, чому Мінфін і ДФС не підтримують законопроект про виведений капітал, пропонуванням бізнесом / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 5 жовт. (№ 179). — С. 9.

6314. **Княжанський В.** "Міни" для проукраїнських емітентів та інвесторів : учасники ринку ставлять питання про законодавство, яке захищатиме права власників цінних паперів після визволення окупов. територій / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 4 жовт. (№ 178). — С. 9.
6315. **Княжанський В.** SWOT-аналіз нової податкової реформи / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 12 жовт. (№ 184). — С. 8—9.
6316. **Княжанський В.** У довірі відмовлено : НБУ зобов'язав банки припинити співпрацю з платіж. системами Росії / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 20 жовт. (№ 189). — С. 2.
6317. **Княжанський В.** "Фінансовий сенс" для пошуку українського газу / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 8.
6318. **Княжанський В.** Чому крали мільярдами? : [про оздоровлення банк. системи України] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 9.
6319. **Княжанський В.** Як "пластик" здатен перемогти кризу : Валерія Гонтарева: "Державні службовці задекларували у своїх е-деклараціях майже 30 мільярдів гривень... І половина з них — готівка" / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 10.
6320. **Коваленко С.** Спецконфіскація: чергова спроба повернути до бюджету 1,5 мільярда доларів / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 6 жовт. (№ 190). — С. 3.
6321. **Коваленко С.** Уряд пропонує виходити не з побажань, а з реальних можливостей : [про Держ. бюджет України на 2017 р.] / Сергій Коваленко // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 4.
6322. **Ковалівська С.** Бюджет стагнації: виходу з кризи не буде, якщо чиновники не переосмислять системи бюджетних видатків / Світлана Ковалівська // День. — 2016. — 28 верес. (№ 174). — С. 8.
6323. **Кольцова М.** Грошовий тиждень України : [про фінанс. допомогу Україні] / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 17 верес. (№ 112). — С. 2.
6324. **Кольцова М.** Економічне одужання : [про зниження облік. ставок НБУ] / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 30 лип. (№ 91). — С. 3.
6325. **Кривоніс О.** Ділова столиця України : [за матеріалами IV Міжнар. інвестиц. форуму у Вінниці] / Олег Кривоніс // Вінниччина. — 2016. — 7 верес. (№ 69). — С. 2.
6326. **Куюн С.** Мінфін переходить в опозицію : [про реформу "роздрібного" акцизу] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 8.
6327. **Лавренюк С.** Уряд вчасно подав до парламенту проект бюджету—2017 / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 3.
6328. **Лавренюк С.** Уряд підтримав проект змін до Податкового кодексу / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 6 жовт. (№ 190). — С. 19.
6329. **Лашин П.** "Попит на той чи інший вид вкладу залежить від цілей заощадження" : [інтерв'ю із заст. голови Правління "МегаБанку" Петром Лашиним] // Чернігівські відомості. — 2016. — 8 черв. (№ 23). — С. 4.
6330. **Лісова А.** Чи втримає пан Гройсман гривню? : за перші два дні осені наша нац. валюта різко обвалилася: долар подорожчав майже на гривню і вчора становив 26,61 / Алла Лісова // Волинь-нова. — 2016. — 3 верес. (№ 97). — С. 4.
6331. **Луговський В.** Ключовий напрям роботи фіскальної служби — легалізація заробітної плати / Володимир Луговський // Житомирщина. — 2016. — 8 листоп. (№ 120—121). — С. 2.
6332. **Максюта А.** Бюджет-2017: ефект "скрині" / Анатолій Максюта // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 5.
6333. **Максюта А.** Ринок фінансових послуг: у пошуках векторів розвитку / Анатолій Максюта, Антоніна Дешко // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 7.
6334. **Малолеткова О.** Косметичні зміни чи реальне спрощення? : у М-ві фінансів роз'яснили, що стоїть за пропозиціями з удосконалення податк. системи / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 4.
6335. **Мацегора К.** Бюджетний процес вийшов на фінішну пряму / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 2.
6336. **Мацегора К.** Підприємства-боржники мають виконати податкові зобов'язання / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 верес. (№ 182). — С. 1—2.
6337. **Мацегора К.** Якісні закони потребують складної роботи : [про розгляд проекту Держбюджету України 2017 р.] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 1—2.
6338. **Міронюк Ю.** Як поділять держбюджет—2017 / Юлія Міронюк // Слобідський край. — 2016. — 1 верес. (№ 105). — С. 2.
6339. **Мойсеєнко А.** Понеслася: чому так різко падає прибутковість за депозитами в Україні : [інтерв'ю з заст. голови Правління Банку Кредит Дніпро Андрієм Мойсеєнком / спілкувалася Наталія Бурлаку] // Сумщина. — 2016. — 4 серп. (№ 31). — С. 4.
6340. **Новак Е.** Злети і падіння гривні / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 7.
6341. **Новак Е.** Монетарна політика України — джерело зростання? / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 7.

6342. **Остапчук В.** Більше не страшно: чому українці повертають гроші в банки / Віталій Остапчук // Високий Замок. — 2016. — 25 жовт. (№ 120). — С. 4.
6343. **Петренко Є.** "Дойче Банк" — виклик для ФРН / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 5.
6344. **Петренко О.** "Операція" — монетизація : [про монетизацію пільг] / Олексій Петренко // Деснянська правда. — 2016. — 19 трав. (№ 20). — С. 4.
6345. **Пишний А.** Андрій Пишний: "Всередині "Ощад" побудували три "Альфи" або три "Сбербанки" : [інтерв'ю з головою правління "Ощадбанку" Андрієм Пишним / спілкувалися Тетяна Писана, Роман Чернишов] // Галичина. — 2016. — 8 листоп. (№ 86). — С. 7.
6346. **Пріоритети, "оборонка", стипендії: що далі?** : [про Держ. бюджет України на 2017 р.] // Голос України. — 2016. — 6 верес. (№ 168). — С. 6.
6347. **Про внесення змін до Бюджетного кодексу України щодо зарахування окремих адміністративних зборів до місцевих бюджетів** : Закон України [від 8 верес. 2016 р. № 1509-VIII] // Голос України. — 2016. — 5 жовт. (№ 189). — С. 3.
6348. **Про внесення змін до Закону України "Про Державний бюджет України на 2016 рік"** : Закон України [від 6 жовт. 2016 р. № 1659-VIII] // Голос України. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 15 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 12.
6349. **Про внесення змін до Положення про Міністерство фінансів України** : Постанова Кабінету Міністрів України від 23 серп. 2016 р. № 530 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 12.
6350. **Про ефективне використання державних коштів** : Постанова Кабінету Міністрів України від 11 жовт. 2016 р. № 710 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 10.
6351. **Про фінансову реструктуризацію** : Закон України [від 14 черв. 2016 р. № 1414-VIII] // Голос України. — 2016. — 19 лип. (№ 134). — С. 4—7.
6352. **Проценко М.** Швачки, перукарі, репетитори... До податків — готуйсь! / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 20 серп. (№ 100). — С. 3.
6353. **Разанова Ю.** Бюджет перевионали, але... : [про бюджет Вінниц. обл.] / Юлія Разанова // Вінниччина. — 2016. — 7 верес. (№ 69). — С. 2.
6354. **Рибалка С.** Коли можна очікувати на оздоровлення банківської системи : [інтерв'ю з головою Ком. Верховної Ради України з питань фінанс. політики і банк. діяльності Сергієм Рибалкою] / підгот. Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 22 лип. (№ 137). — С. 1—2.
6355. **Рогоза О.** Акцизом єдиним : [про зростання непрямих податків — ПДВ і акцизів] / Ольга Рогоза // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 9.
6356. **Рудяк І.** Банк-партнер для українських аграріїв : [інтерв'ю з дир. Харків. міжрегіон. дирекції Креді Агріколь Банк Інною Рудяк] // Слобідський край. — 2016. — 19 листоп. (№ 139). — С. 6.
6357. **Савченко О.** Банки, шахраї, кризи, кредити... / Олександр Савченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 7.
6358. **Самаєва Ю.** Було наше, стало... : чому не вдається повернути привласнені корупціонерами кошти / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 6.
6359. **Самаєва Ю.** Кораблі лавірували, лавірували... : [про зміни до Податк. Кодексу] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 1, 7.
6360. **Самаєва Ю.** Крах біля базельських воріт : [про ринок фінанс. послуг ЄС] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 1, 8. — ЄС.
6361. **Самаєва Ю.** Мінзарплата і пенсії: розлучення з примусу : [про підвищення розміру мінім. заробітної плати і пенсії] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 1, 6.
6362. **Самаєва Ю.** Податкова реформа: наслідуючи античного Сізіфа / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 6.
6363. **Самаєва Ю.** Президент на приватно-державній розтяжці : [про націоналізацію Приватбанку] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 1—2.
6364. **Симонова Л.** Бюджет-2017: податки не хочуть до нас повертатися / Людмила Симонова // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 11.
6365. **Сікора І.** Держбюджет-2017: як попередити популізм і політичну корупцію / Іван Сікора // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 7.
6366. **Сколотяний Ю.** Високе гальмування : [про реформу корпорат. упр. держ. банків] / Юрій Сколотяний // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 1, 6.
6367. **Сколотяний Ю.** Приречені рецидивісти : [про ринок фінанс. послуг. України] / Юрій Сколотяний // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 1, 6.
6368. **Слюз Т.** "Головна робота казначея не за столом, а серед людей" : [інтерв'ю з Головою Держ. казначейс. служби України Тетяною Слюз / спілкувалася Олена Іванова-Солодовнікова] // Голос України. — 2016. — 13 лип. (№ 129). — С. 5.
6369. **Слюз Т.** Дистанційне казначейське обслуговування — це вигідно : [інтерв'ю з Головою Держ. казначейс. служби України Тетяною Слюз / спілкувалася Олена Іванова-Солодовнікова] // Голос України. — 2016. — 4 серп. (№ 146). — С. 4.

6370. **Слюз Т.** "Казначейство — за сплату податкових платежів на єдиний рахунок": [інтерв'ю з головою Держ. казначейською службою Тетяною Слюз / спілкувалася Оксана Іванова-Солодовнікова] // *Голос України*. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 6.
6371. **Сміян Н.** Чиновники декларуватимуть не тільки прибутки, а й видатки, а також цінне рухоме майно / Надія Сміян // *Голос України*. — 2016. — 28 лип. (№ 141). — С. 3.
6372. **Співак К.** 20 років економічному диву України: [до річниці введення в обіг гривні] / Катерина Співак // *Сумщина*. — 2016. — 8 верес. (№ 36). — С. 4.
6373. **Стефанчук Ю.** Чи Держбюджет-2017 врахує інтереси об'єднаних громад...: [інтерв'ю з викон. дир. Івано-Франків. регіон. від-ня Асоц. міст України Юрієм Стефанчуком / записала Оксана Процюк] // *Галичина*. — 2016. — 3 листоп. (№ 85). — С. 14.
6374. **Сулима С.** Бюджет-2017 витягнути важко, але реально, якщо врахувати позицію ДФС, стверджує Роман Насіров / Сергій Сулима // *Голос України*. — 2016. — 27 верес. (№ 183). — С. 13.
6375. **Сулима С.** Міністр фінансів представив парламентаріям проект змін до Податкового кодексу / Сергій Сулима // *Голос України*. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 11.
6376. **Тарута С.** Таємниці е-декларування: Тарута проти Гонтаревої: [про розслідування діяльності голови Нац. банку України] / Сергій Тарута; комент. Валерія Гонтарева // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 8.
6377. **Федорчук А.** Дзвінок за оголошенням: власники пласт. карт дозволяють шахраям спустошувати не тільки рахунки, а й кредит. ліміти / Артур Федорчук // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 9.
6378. **Чижевський Б.** Інноваційний розвиток: чому відсутня політична воля та запроваджується виконавча і фінансова блокади? / Борис Чижевський, Микола Шевченко // *Голос України*. — 2016. — 21 лип. (№ 136). — С. 4.
6379. **Чистий** прибуток Ощадбанку за дев'ять місяців становить 410,7 млн грн // *Черкаський край*. — 2016. — 26 жовт. (№ 84—85). — С. 11.
6380. **Шаповал М.** Реалізація державної податкової політики здійснюється Фіскальної службою неефективно / Марія Шаповал // *Одеські вісті*. — 2016. — 27 серп. (№ 67). — С. 6.
6381. **Шаров О.** Національний банк України: час справжніх реформ / Олександр Шаров // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 1, 7.
6382. **Шевчук Ю.** Державний кошторис можна перекроїти і в бік збільшення: [про зміни до Держ. бюджету України на 2017 р.] / Юліана Шевчук // *Голос України*. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 10.
6383. **Шевчук Ю.** У депутатів є час розкласти проект бюджету на молекули / Юліана Шевчук // *Голос України*. — 2016. — 27 верес. (№ 183). — С. 5.
6384. **Юзич М.** Бюджет наповнять "товари смерті": [про підвищення акциз. збору на тютюн. вироби] / Марія Юзич // *День*. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 11.

338 Економічне становище. Економічна політика. Управління та планування в економіці. Виробництво. Послуги. Ціни

338(100-87) Економічне становище зарубіжних країн

6385. **Гайдуцький П.** Росія: майбутнє в минулому: [про екон. становище Росії] / Павло Гайдуцький // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 1, 3.
6386. **Дубровик-Рохова А.** Світ повернеться до протекціонізму? або Чому Трамп хоче вийти з Транстихоокеанського партнерства / Алла Дубровик-Рохова; комент. Ігор Гужва // *День*. — 2016. — 23 листоп. (№ 213). — С. 8.
6387. **Дубровик-Рохова А.** Чому переміг Трамп: "наукове" пояснення / Алла Дубровик-Рохова; комент.: Ерік Райнерт, Володимир Панченко, Юваль Ноах Харарі // *День*. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 11.
6388. **Петренко Є.** Новий шовковий шлях і Євразійський економічний союз: [про концепцію Нового Шовк. шляху] / Євген Петренко // *Демократична Україна*. — 2016. — 2 верес. (№ 35). — С. 5.
6389. **Янські Ф.** Альтернативна дорога з економічної "ями". Франк Янські: "Багато років тому європейці виявили проблеми, які змогли вирішити лише з допомогою "регіональних валют": [інтерв'ю з головою Союзу регіон. валют Німеччини / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // *День*. — 2016. — 11 жовт. (№ 183). — С. 8.

338(477) Економічне становище України

6390. **Авдєєнко К.** Одеський припортовий: продати чи здихатися? / Костянтин Авдєєнко // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 7.
6391. **Бахмутський І.** П'ятий переділ, або Чому держвласність переходить за копійки в приватні руки: [про приватизацію підприємств] / Ігор Бахмутський // *Голос України*. — 2016. — 9 верес. (№ 171). — С. 6.
6392. **Березовець Т.** Продам бізнес у Криму / Тарас Березовець, Олеся Яхно-Белкович, Тарас Задорожний; підгот. Оксана Малолеткова // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 3.
6393. **Біленький М.** Виправляти економічне становище в Україні новому уряду буде дуже важко / Михайло Біленький // *Чернігівські відомості*. — 2016. — 27 лип. (№ 30). — С. 10.

6394. **Біленький М.** "Чернігівводоканал" проти чернігівців? : [про зміну тарифів на холод. водопостачання] / Михайло Біленький // Чернігівські відомості. — 2016. — 25 трав. (№ 21). — С. 9.
6395. **Богатов Г.** Столиця для людей : [про концепцію Kyiv Smart City—2020] / Герман Богатов // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 9.
6396. **Василець Т.** У вільному плаванні : [про регулювання цін в Україні] / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 25 жовт. (№ 128). — С. 3.
6397. **Вербицька О.** Чому і як "Інтер" працює проти України : політ. криза й відставка проєвроп. уряду Яценюка були кремлівським замовленням / Оксана Вербицька // Черкаський край. — 2016. — 14 верес. (№ 72—73). — С. 3.
6398. **Винниченко І.** Вміємо готувати? А подавати? : [про розвиток туризму в Україні] / Винниченко Ігор // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 5.
6399. **Власюк В.** Власний шлях трансформації : [про модель розвитку економіки України] / Володимир Власюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 1, 9.
6400. **Волков С.** Побудувати дім, або Як вивести з тупика головний локомотив відродження економіки / Сергій Волков // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 7.
6401. **Воронков В.** Вибір на "Шовковому шляху" / В'ячеслав Воронков // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 1, 11.
6402. **Гаврик В.** Сплата за газ: гроші на папері, а борги реальні? / Віктор Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 30 черв. (№ 26). — С. 3.
6403. **Гаврик В.** Торфобрикетні заводи свідомо знищують? / Вікторія Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 14 лип. (№ 28). — С. 2.
6404. **Гагін Я.** Тарифи зменшувати не збираються / Ярина Гагін // Чернігівські відомості. — 2016. — 27 лип. (№ 30). — С. 3.
6405. **Гальчинський А.** Анатолій Гальчинський: "Світ розвертається ліворуч — у бік людини" : [інтерв'ю з экс-дир. Нац. ін-ту стратег. дослідж. / спілкувався Юрій Сколотяний] // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 1, 7.
6406. **Голуб Т.** Золоте кільце Посулля : турист. кластер "Посулля" пропонує гостям маршрути еко-туризму / Тетяна Голуб // Сумщина. — 6. — 11 серп. (№ 32). — С. 8—9.
6407. **Гоцуєнко Н.** На розвалах "добробуту" : [про продаж вжив. речей в Києві] / Надія Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 9.
6408. **Гоцуєнко Н.** Технології & промисловість: як скоротити розрив : назріла необхідність позиціонування України як країни високотехнолог. інжинірингу, а не сировин. придатка / Надія Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 10.
6409. **Громов О.** Контроль, який треба залишити : [про регулювання цін в Україні] / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 жовт. (№ 192). — С. 4.
6410. **Громов О.** Підштовхувачі добробуту : експерти заявляють: наша країна приречена співпрацювати з МВФ та іншими світовими інституціями, а їхні вимоги щодо надання коштів вигідні державі, яка проводить реформи / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 1, 4.
6411. **Гуленок Ю.** Про майбутнє країни без майбутнього / Юрій Гуленок // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 4.
6412. **Дацюк Л.** Зігрітися на третину за рахунок держави : [про держ. фінанс. підтримку програм енерго-ефективності] / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 6.
6413. **Дацюк Л.** Обережно: неконтрольовані ціни : [щодо ціноутворення в Україні] / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 6.
6414. **Дацюк Л.** Тарифи на тлі бабиного літа / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 6.
6415. **Деякі питання** реалізації проєктів у рамках Надзвичайної кредитної програми для відновлення України : Постанова Кабінету Міністрів України від 22 жовт. 2016 р. № 713 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 14—16.
6416. **Добрянська А.** Оксамитовий сезон: житло дешевшає, харчі — навпаки / Анна Добрянська // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 10.
6417. **Доротич М.** Як у Верховній Раді проштовхували економічну зону "Галичина" : [за матеріалами "круглого столу" на тему: "Інвестиційний клімат Львівської області: проблеми і перспективи"] / Марія Доротич // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 5.
6418. **Дубровик-Рохова А.** "Мінімізація "держави" в економіці — згубна для сучасної України" : уряд скасував більше 360 дозвіл. док. для бізнесу / Алла Дубровик-Рохова ; комент. Георгій Сігуа // День. — 2016. — 24 листоп. (№ 214). — С. 2, 9.
6419. **Дубровик-Рохова А.** Про Райнерта, МВФ і нашу відповідальність : [за матеріалами "круглого столу" на тему: "У чому правий Райнерт?"] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 2.
6420. **Дубровик-Рохова А.** Програма, яка "знищує корупцію і поповнює бюджет" : Міністр юстиції підбив підсумки року роботи системи електрон. торгів арешт. майном / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 24 листоп. (№ 214). — С. 8.

6421. **Дубровик-Рохова А.** Чистка "утилізаторів". Остап Семерак: "Ми перевірили 35 підприємств, 25-м вже анулювали ліцензії" : [про утилізацію небезпеч. відходів] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 24 листоп. (№ 214). — С. 9.
6422. **Дубровик-Рохова А.** Що має зробити Україна, щоб розбагатіти? : обговорюючи інтерв'ю Райнерта, експерти дійшли висновку, причини нашої бідності — не в корупції, освіті чи бюрократії, а в... примітивності експорту : [висловлювання] / Алла Дубровик-Рохова, Валентин Торба // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 10—11. — Авт.: Р. Скляр, В. Панченко, Р. Лукач та ін.
6423. **Дубровик-Рохова А.** Які лідери та стратегія потрібні Україні, щоб вона стала багатою? : лейтмотивом III Київ. міжнар. економ. форуму стала "нова освіта" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 2.
6424. **Економіка** України за січень—вересень 2016 р. : [за даними Держ. служби статистики України] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 листоп. (№ 210). — С. 10.
6425. **Економіка** України за січень—серпень 2016 року : [за даними Держ. служби статистики України] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 7.
6426. **Економічні** підсумки півріччя: скромні перемоги : [за даними Держстату] // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 7.
6427. **Єрмоєнко А.** Аудит зради : [про держ. упр. корпоратив. правами Публ. акціонер. т-ва "Укрнафта"] / Алла Єрмоєнко, Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 1, 8.
6428. **Єрмоєнко А.** Як ділять українську ГТС, або Unbundling—3 : [про реструктуризацію Нац. акціонер. компанії "Нафтогаз Україна"] / Алла Єрмоєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 9.
6429. **Заблоцький Б.** "Нам потрібно формувати ринок" : [інтерв'ю з економістом Богданом Заблоцьким / спілкувався Богдан Залізник] // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 8—9.
6430. **Зорянська М.** Зберегти тепло в домі : скільки коштує підготовка до опалюв. сезону / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 22 верес. (№ 114). — С. 5.
6431. **Зорянська М.** Поставити на лічильник : скільки коштує контроль за комуналкою / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 4 жовт. (№ 119). — С. 5.
6432. **Зорянська М.** Реформа за польським прикладом : [про укр.-пол. форум] / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 17 листоп. (№ 138). — С. 2.
6433. **Індекс** споживчих цін у вересні 2016 року : [за даними Держ. служби статистики України] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 3.
6434. **Калита П.** Україна і четверта промислова революція: загрози та можливості / Петро Калита // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 6.
6435. **Кіч Т.** Тепла розкіш : тарифи з 1 лип. знову зростають / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 11 черв. (№ 70). — С. 3.
6436. **Княжанський В.** "Економіка вже вийшла з кутка" : експерти прогнозують зростання ВВП на наступний рік / Віталій Княжанський ; комент.: Олег Устенко, Ерік Найман, Андрій Блінов // День. — 2016. — 24 листоп. (№ 214). — С. 8.
6437. **Княжанський В.** Із запізненням у... 120 років : [про індустр. парки] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 7.
6438. **Княжанський В.** Краший із гіршого? : [про нац. регулювання укр. ринку електроенергії і комун. послуг] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 28 верес. (№ 174). — С. 9.
6439. **Княжанський В.** Нафтогаз "наводить лад" : вийшов у світ річ. звіт компанії за 2015 р. / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 9.
6440. **Княжанський В.** План повної енергонезалежності : до 2020 р. газовидобувники обіцяють знизити тарифи на газ / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 9.
6441. **Княжанський В.** "Свій до свого по своє" : в Україні вже реально працюють 500 кооперативів / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 29 листоп. (№ 217). — С. 9.
6442. **Княжанський В.** "Транзитні козири" України : "Газпрому" не вдасться перекласти свої проблеми на європейців / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 8.
6443. **Княжанський В.** Фейк по-московські. "Граблі" по-українські : з часу поперед. газ. кризи в Генічеську минув рік. Що зробила влада, щоб виправити ситуацію? / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 15 листоп. (№ 207). — С. 9.
6444. **Коваль Л.** Пристрасті за споживчим кошиком / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 5.
6445. **Коваль С.** Послуга чи обман "Київводоканалу"? : [про договір. відносини між громадянами та підприємствами-монополістами] / Сергій Коваль // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 7.
6446. **Козак І.** "А" і "Б" сиділи на трубі : чи готові до опалювального сезону / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 3 верес. (№ 167). — С. 4.
6447. **Козак І.** Субсидії "перекривають" газ : високі тарифи призводять до ... дефіциту коштів : [про роботу Публ. акціонер. т-во "Хмельницькгаз"] / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 12 лип. (№ 128). — С. 12.
6448. **Колюбакін В.** Багато запитань, замало відповідей : підтримка АПК в наступному році полягає не лише у сумах коштів: головне — хто і як їх розподілятиме / Володимир Колюбакін // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 1, 4.

6449. **Коробко Б.** Пріоритетні заходи для енергетичної безпеки та сталого соціально-економічного розвитку країни / Борис Коробко, Леонід Шморгун, Віктор Куніцин // *Голос України*. — 2016. — 9 лип. (№ 127). — С. 10.
6450. **Косенко О.** Про пріоритети : наші можновладці на Заході побачили розкіш, але не помітили, що за розкошами там стає дедалі звичніше ділитися / Олена Косенко // *День*. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 12.
6451. **Куюн С.** На згрищі совісті : [про розслідування причин аварії на нафтобазі БРСМ-"Нафта" у Василькові] / Сергій Куюн // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 1, 9.
6452. **Лавренюк С.** Цифри свідчать про позитивні сигнали в економіці. Коли ці сигнали відчують люди? / Сергій Лавренюк // *Голос України*. — 2016. — 20 жовт. (№ 199). — С. 3.
6453. **Ларіна П.** Гречана змова : хто підвищив ціни на крупу / Поліна Ларіна // *Слобідський край*. — 2016. — 28 лип. (№ 90). — С. 7.
6454. **Лепський В.** Мандрівки, що повертають радощі буття : [інтерв'ю з головним лікарем комун. закладу "Черкаський обласний центр медико-соціальної експертизи Черкаської обласної ради" Владленом Лепським / записала Ліна Лебеденко-Татаренко] // *Голос України*. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 4.
6455. **Ляховець В.** "Сюрпризи осені" : [про цінову політику в Україні] / Вікторія Ляховець // *Час Київщини*. — 2016. — 16 верес. (№ 36). — С. 4.
6456. **Мазур В.** Одеський припортовий: Ахіллесова п'ята урядів України / Валерій Мазур // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 7.
6457. **Маскалевич І.** Обленерго. Сезон полювання відкрито : [про конкурси з продажу енергорозподіл. компаній] / Ігор Маскалевич // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 1, 8.
6458. **Мацегора К.** Бізнес прагне чітких правил гри : [про інвестування в економіку України] / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 7 жовт. (№ 189). — С. 2.
6459. **Мацегора К.** "Це початок економічного зростання" : Прем'єр вважає стимулювання внутр. вир-ва та розвиток економіки єдиним можливим варіантом виведення країни з кризи / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 2.
6460. **Медуниця Ю.** Інвесторам готують позитивні сигнали : приватизація держ. підприємств дасть поштовх модернізації вир-ва й підвищенню конкурентоспроможності вітчизн. товарів / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 31 серп. (№ 162). — С. 2.
6461. **Медуниця Ю.** Інвестори підтвердили поліпшення бізнес-клімату : Прем'єр запросив фр. партнерів до участі в масштаб. програмі приватизації / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 19 жовт. (№ 195). — С. 2.
6462. **Мінекономрозвитку** закликає використовувати систему ProZotto у допорогових закупівлях // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 4.
6463. **Міронюк Ю.** Новий "кошик" українців : [про затв. Кабінетом Міністрів України набору товарів спожив. кошика на 2017 р.] / Юлія Міронюк // *Слобідський край*. — 2016. — 8 листоп. (№ 134). — С. 1.
6464. **Науменко Д.** Як житло "з'їдає" газ і як це побороти : [про держ. фінанс. підтримку програм енергоефективності] / Дмитро Науменко // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 8.
6465. **Новак Е.** Чого прагнуть інвестори? : [щодо проблем інозем. інвесторів в Україні] / Елла Новак // *Демократична Україна*. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 7.
6466. **Новак І.** Газовий форум — професійна експертиза ринку газу / Інна Новак, Леонід Унігівський // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 8.
6467. **Орлова Т.** Модернізація? Модернізація! : [про особливості модернізації в Україні] / Тетяна Орлова // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 12.
6468. **Пакулько Г.** Заручники тарифних атак : [про ціни на газ для сіл. населення] / Галина Пакулько // *Подільські вісті*. — 2016. — 2 серп. (№ 85). — С. 1.
6469. **Пантелєєв П.** За яке опалення жителі платитимуть, якщо його взагалі не буде? : [інтерв'ю із заст. голови Київ. міськ. держадмін. Петром Пантелєєвим / спілкувалася Катерина Новосвітня] // *Голос України*. — 2016. — 6 верес. (№ 168). — С. 14.
6470. **Писанська Н.** Ми нарешті стали на правильний шлях : [аналіз групою нім. консультантів ситуації в Україні] / Наталія Писанська // *Голос України*. — 2016. — 1 жовт. (№ 187). — С. 7.
6471. **Плахонін А.** Сланцевий газ: життя після Shell : [про підписання угоди щодо видобутку сланц. газу компанією Shell на Юзів. площі] / Андрій Плахонін // *День*. — 2016. — 25 жовт. (№ 192). — С. 5.
6472. **Про затвердження** переліку суб'єктів господарювання, галузей та окремих територій, які підлягають постійному та обов'язковому аварійно-рятувальному обслуговуванню на договірній основі : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 763 // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 11.
6473. **Про утворення** Міжвідомчої робочої групи з підготовки об'єктів паливно-енергетичного комплексу до осінньо-зимового періоду 2016/17 року та його проходження : Постанова Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 654 // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 10—11.
6474. **Прохоренко О.** Кожен правий і НЕ крадій : [інтерв'ю з головою правління Публ. аукціонер. т-ва "Укргазвидобування" Олегом Прохоренком / спілкувалася Алла Єрьоменко] // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 1, 9.

6475. **Райнерт Е.** Україна сьогодні — це Перу 1979-го : Ерік Райнерт: "Тоді я думав, що це одноразова помилка системи МВФ. Сьогодні я бачу, що за 40 років нічого не змінилось. Їм все ще сходять з рук "убивства..." : [інтерв'ю з економістом / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 10—11.

6476. **Ревенко А.** Як ми живемо: гнітючі підсумки 2015-го та перспективи 2016-го / Андрій Ревенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 7.

6477. **Рубцов В.** "Укрзалізниця" гальмує економіку країни / Володимир Рубцов // Дзеркало тижня. — 2016. — 20—26 серп. (№ 29). — С. 15.

6478. **Савченко О.** Співпраця з МВФ: виконати програму і відмовитися від кредиту! / Олександр Савченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 6.

6479. **Самаєва Ю.** Девальвація людського капіталу: діагнози і рецепти : [умови для переходу України до четвертої хвилі індустріалізації] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 1, 6.

6480. **Самар В.** Туди і сюди без води... : [щодо забезпечення водою, електроенергією та газом Автоном. Респ. Крим] / Валентина Самар // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 4.

6481. **Семінський О.** "Ахметов придбав "Нафтогазвидобування" у десять разів дешевше його реальної вартості" : [інтерв'ю з экс-головою Приват. акціонер. т-ва "Нафтогазвидобування" Олегом Семінським / спілкувалася Алла Єрьомченко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 1, 8.

6482. **Симонова Л.** РозПриватизація : [про упр. держ. майном] / Людмила Симонова // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 9.

6483. **Сірук М.** "Стимул для активної роботи" : [про підписання в Стамбулі угоди про буд-во "Турецького потоку"] / Микола Сірук // День. — 2016. — 12 жовт. (№ 184). — С. 3.

6484. **Склярів Р.** Як подолати розкол між елітами і народом: шлях знизу : [про наділення працівників підприємств акціями] / Роман Склярів // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 6.

6485. **Сміян Н.** Концентрація на розвиток національної економіки / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 8 жовт. (№ 192). — С. 1—2.

6486. **Співак К.** "У копійчку": експеримент уряду вдарив по гаманцях українців : [про скасування держ. регулювання цін на прод. товари] / Катерина Співак // Сумщина. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 1.

6487. **Сумщина** — аграрний регіон : підсумки діяльності агропром. комплексу області в 2016 р. / підгот. Юлія Рожко // Сумщина. — 2016. — 17 жовт. (№ 46). — С. 7.

6488. **Трач В.** Пропаща сила Майдану? : [про діалог між владою, бізнесом і домаш. госп-вами] / Валентин Трач // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 10.

6489. **Трошкова А.** Продовольчий кошик стає дорожчим / Анастасія Трошкова // Вінниччина. — 2016. — 12 жовт. (№ 79). — С. 4.

6490. **Худицький В.** "Сірий" пріоритет : [про комун. тарифи та субсидії в Україні] / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 9.

6491. **Чирва О.** Що заважає бензину дешевшати : вартість пального в нашій країні тримають на висок. рівні кілька несприятлив. чинників / Оксана Чирва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 серп. (№ 159). — С. 1, 4.

6492. **Шевченко А.** В уряді запевняють, що за новими тарифами платитимемо навіть менше, ніж торік / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 3.

6493. **Шевченко А.** Є комісія, яка встановлює тарифи на світло, газ, тепло... / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 23 верес. (№ 181). — С. 1—2.

6494. **Шестак О.** "Корупційні схеми під час реалізації необробленої деревини — пряма загроза економіці" : [інтерв'ю з заст. дир. Сумиагропромбінржі Олегом Шестаком / спілкувався Олександр Вертіль] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 7.

6495. **Шуткевич О.** Подорожі без обмежень : вінничани, які пересуваються на візках, прагнуть створити доступні турист. маршрути для людей з інвалідністю / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 29 верес. (№ 175). — С. 11.

6496. **Юрченко М.** Результати реформ потрібні вже сьогодні : [про Міжнар. екон. форум "Львівщина — фабрика Європи"] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 2.

6497. **Юрченко М.** Спільні проекти з ООН набирають сили : [за матеріалами засідання Міжвідом. робочої групи з адаптації цілей сталого розвитку в Україні] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 жовт. (№ 195). — С. 3.

339 Торгівля. Міжнародні економічні відносини. Світова економіка

6498. **Баликова Н.** Розпочато консультації щодо зони вільної торгівлі [з Індонезією] / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 9 серп. (№ 149). — С. 2.

6499. **Вареник Н.** Ми не бачимо, що нам продають : невідповідність мит. систем України та ін. країн ускладнює обмін електрон. мит. інформацією / Наталя Вареник // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 9.

6500. **Гужва І.** Кредитувати чи страхувати, або Як підтримати українського експортера? / Ігор Гужва // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 6.

6501. **Дубровик-Рохова А.** Що обіцяє Україні вільна торгівля з Піднебесною? / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 9.
6502. **Єрмоєнко А.** Створення ринку газу: імітація чи реальність? : [за матеріалами II Укр. газ. форуму, Київ] / Алла Єрмоєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 1, 9.
6503. **Квітка Г.** Індія: країна невикористаних можливостей : [про міжнар. торгівлю між Україною та Індією] / Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 24 верес. (№ 182). — С. 7.
6504. **Кіч Т.** Укластися в чотири години : на митниці спрощуються процедури оформлення / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 30 лип. (№ 91). — С. 3.
6505. **Козловський І.** Перший день "польського Давоса" минув під знаком V4+UA : [про XXVI Економ. форум в Криніці-Здруй, Польща] / Іван Козловський // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 13.
6506. **Малолеткова О.** Митне питання: ризик ускладнення контролю / Оксана Малолеткова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 серп. (№ 162). — С. 3.
6507. **Медуниця Ю.** Україна та Франція обіцяють наростити товарообіг / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 2.
6508. **Медуниця Ю.** Четверть століття, що істотно зблизили країни й народи : через 25 років дипвідносин президенти України та Ізраїлю домовилися прискорити процес запровадження вільної торгівлі / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 верес. (№ 183). — С. 2.
6509. **Новак Е.** Черговий транш : [щодо фінанс. допомоги Україні від МВФ] / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 7.
6510. **Сколотяний Ю.** Київ і МВФ: місія (не)умовлена : [щодо програми фінансування] / Юрій Сколотяний // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 1, 7.
6511. **Федчишин Ю.** Реформа митниці: як здолати корупцію / Юрій Федчишин // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 8.
6512. **Федчишин Ю.** Реформи митниці. Повна зміна системи / Юрій Федчишин // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 7.

34 Право. Юриспруденція

340 Право загалом. Методи та допоміжні правничі науки

6513. **Бажан О.** Історія нашого конституційного процесу крізь призму архівних документів : [інтерв'ю з дир. Центр. держ. архіву громад. об-нь України Ольгою Бажан / розмовляла Віра Кульбаба] // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 5.
6514. **Березкіна О.** Луценко визначив завдання для нового прокурора: захистити ліс, надра і державні кошти : [про призначення Володимира Комашко прокурором Чернігів. обл.] / Олена Березкіна // Чернігівські відомості. — 2016. — 27 лип. (№ 30). — С. 2.
6515. **Березкіна О.** Українські тюрми переформатують та гуманізують / Олена Березкіна // Чернігівські відомості. — 2016. — 25 трав. (№ 21). — С. 4.
6516. **Берн П.** Микола Янковський стає на Заході символом української корупції: утікач-регіонал, що постачає медикаментами бойовиків "ДНР", дуже легко уникає уваги слідчих органів України / Пітер Берн, Михайло Орлов // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 5.
6517. **Богапов Г.** Ліквідація інтелекту? : [про ліквідацію Держ. служби інтелект. власності України] / Герман Богапов // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 10.
6518. **Власенко В.** Малайзійський літак збито російським "Буком": міжнар. комісія з розслідування катастрофи рейсу МН-17 обіцяє встановити ще й імена тих, хто наказав здійснити запуск фатальної зенітної ракети / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 верес. (№ 183). — С. 3.
6519. **Вовк С.** "Я не вчинила злочину проти громади": історія одного затримання : [інтерв'ю з сіл. головою с. Свидівка Черкас. обл. Світланною Вовк / розмовляла Тетяна Калиновська] // Черкаський край. — 2016. — 17 серп. (№ 64—65). — С. 7.
6520. **Воронков В.** Венеціанська комісія готова й надалі допомагати зміцнювати нашу судову систему : [про зустріч Президента України Петра Порошенка з Головою Єврокомісії "За демократію через право" Джанні Букіккіо] / В'ячеслав Воронков // Голос України. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 2.
6521. **Галата Я.** Нова згадка про (не)президента-втікача: Конституц. Суд розглядає законність позбавлення Віктора Януковича звання глави держави / Ярослав Галата // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42).
6522. **Гелетко Н.** Ключову вимогу "безвізу" виконано? / Наталя Гелетко // Голос України. — 2016. — 16 серп. (№ 154). — С. 1, 3.
6523. **Гелетко Н.** Тотальний наступ адвокатури / Наталя Гелетко // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 4.
6524. **Горбатюк С.** Прокурор Сергій Горбатюк: "Метою тиску на мене є встановлення контролю над економічними впровадженнями": [інтерв'ю / спілкувалася Оксана Денисова] // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 1, 3.
6525. **Горбунова О.** Засудженим та взятим під варту спростили доступ до правосуддя / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 2.

6526. **Горобець Х.** Конкуренції між правоохоронцями не повинно бути : [про військ. прокуратуру Захід. регіону України] / Христина Горобець // *Голос України*. — 2016. — 6 серп. (№ 148). — С. 8.
6527. **Горчинська О.** Безоплатна правова допомога як рівний доступ до правосуддя / Олександра Горчинська // *День*. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 10—11.
6528. **Грек М.** Приїхали не в гості : [про обшуки посадовців у Харкові] / Максим Грек // *Слобідський край*. — 2016. — 17 верес. (№ 112). — С. 3.
6529. **Громов О.** Фемида допомогла обійти мораторій : трактування Верховного Суду розширило перелік можливих дій щодо відчуження валют. іпотеч. майна навіть попри заборону це робити / Олег Громов // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 7.
6530. **Грязон Р.** Третейський суд: професійно, оперативно й справедливо : [інтерв'ю з третейським суддею Русланом Грязоном / інтерв'ю вела Наталя Віргуш] // *Черкаський край*. — 2016. — 12 жовт. (№ 80—81). — С. 5.
6531. **Губрієнко Р.** Корупційний скандал чи інформаційний "пшик"? : [про ремонт казарм військ. частини у м. Старокостянтинів Хмельниц. обл.] / Роман Губрієнко // *Подільські вісті*. — 2016. — 3 листоп. (№ 124—125). — С. 1, 5.
6532. **Гуржи В.** Півроку пенітенціарної реформи: фундамент уже зруйнований / Володимир Гуржи // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 4.
6533. **Демський С.** Хто я за національністю? : [щодо юрид.-прав. визначення національності] / Сергій Демський // *Голос України*. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 12.
6534. **Деякі питання** забезпечення фінансування проведення перших виборів депутатів сільських, селищних, міських рад та сільських, селищних, міських голів об'єднаних територіальних громад : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 696-р // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 11.
6535. **Діти** мають право... : [Конвенція ООН про права дитини] // *Проскурів*. — 2016. — 21 лип. (№ 28). — С. 5.
6536. **Дмитрук С.** За наше жито нас і побито? : [про долю експонатів виставки "Скіфське золото" / Сергій Дмитрук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 5 жовт. (№ 187). — С. 2.
6537. **Добрань А.** Кіровоградських суддів вчили правильно спілкуватися з людьми : [щодо створення в Україні ін-ту суддів-спікерів] / Анна Добрань // *Кіровоградська правда*. — 2016. — 25 жовт. (№ 75). — С. 5.
6538. **Дубровський В.** "Варяги" і "греки"-3: звивистий шлях у Європу : [про гармонізацію європ. і укр. законів] / Володимир Дубровський // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 1, 6.
6539. **Жернаков М.** Верховний суд президента : [про суд. реформу в Україні] / Михайло Жернаков // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 2.
6540. **Забара Ю.** Конкурс у ДБР: міну закладено, запал тліє, або Чому конкурс у Державне бюро розслідувань можуть визнати таким, що не відбувся / Юрій Забара // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 3.
6541. **Звіт** про підсумки роботи Комітету Верховної Ради з питань запобігання і протидії корупції у лютому—липні 2016 року // *Голос України*. — 2016. — 3 серп. (№ 145). — С. 4—5.
6542. **Каблак П.** "Деякі суди залишилися без суддів. В інших, хоч і отримують зарплати, чинити правосуддя не можуть — бо судді не мають повноважень..." : [інтерв'ю з головою Львів. апеляц. суду Петром Кабляком / розмовляв Іван Фаріон] // *Високий Замок*. — 2016. — 27 жовт. — 2 листоп. (№ 121). — С. 6.
6543. **Капсамун І.** Чи позбавлять Януковича звання президента? : "Конституційний Суд має врахувати всі події кінця 2013 — початку 2014 рр. / Іван Капсамун // *День*. — 2016. — 20 жовт. (№ 189). — С. 5.
6544. **Капустін А.** Катівський корпус України : [про суд. систему України] / Андрій Капустін // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 4.
6545. **Кваліфікаційна** атестація суддів: чи є інший шлях до справедливого правосуддя? // *Голос України*. — 2016. — 10 серп. (№ 150). — С. 4—5.
6546. **Кирей Р.** "Рейдер" у перекладі означає "нальотчик" / Роман Кирей // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 3.
6547. **Коваль Л.** Правова допомога стає доступнішою : відтепер у центрах зайнятості всієї України працюватимуть юристи й адвокати, які надаватимуть безоплатні консультації / Любомира Коваль // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 4.
6548. **Колев О.** Лоциновський погром: постскрипtum / Олег Колев // *Одеські вісті*. — 2016. — 10 верес. (№ 71). — С. 1.
6549. **Комісаренко О.** Дивна справедливість, або Під суд віддають тих, хто обстоював країну ціною своєї крові : [про суд над засновником батальйону "Айдар" Валентином Лихолітом] / Олена Комісаренко, Петро Мельник // *Голос України*. — 2016. — 12 лип. (№ 128). — С. 13.
6550. **Костюк Д.** Чому пробуксовує розвиток вітчизняної музичної індустрії : [про прав. охорону інтелект. власності в Україні] / Дмитро Костюк // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 3.
6551. **Котляр А.** Випустити пару, або Про права дитини в Україні / Алла Котляр // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 1, 11.
6552. **Красногор О.** "Не чекай, коли держава щось зробить для тебе. Роби сам щось для неї. Бо ти і є держава" : [інтерв'ю з нотаріусом Олександром Красногором / спілкувалася Валентина Соломаха] // *Деснянська правда*. — 2016. — 19 трав. (№ 20). — С. 6.

6553. **Красун М.** Провал влади і тріумф опозиції : [про проміжні вибори до Верховної Ради України] / Михайло Красун // Слобідський край. — 2016. — 28 лип. (№ 90). — С. 5.
6554. **Кривоніс О.** Запрацювала "швидка юридична допомога" : [про роботу 26 Бюро прав. доп. населенню у Вінниц. обл.] / Олег Кривоніс // Вінниччина. — 2016. — 7 верес. (№ 69). — С. 2.
6555. **Кужель О.** Контроль — алгебра права : [щодо контролю за виконанням Держ. бюджету України] / Олександра Кужель // Голос України. — 2016. — 18 жовт. (№ 197). — С. 5.
6556. **Кучерява О.** НАБУ перевірить, за які кошти Сергій Лещенко придбав квартиру в центрі Києва / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 9 верес. (№ 171). — С. 3.
6557. **Лебедь М.** Ідуть з миром — в автозак : хто і навіщо хоче узаконити розгін мирних зібрань? [інтерв'ю з експертом правозахис. коаліції "Ні — поліцейській державі" Михайлом Лебедем / спілкувалася Інна Пукіш-Юнко] // Високий Замок. — 2016. — 27 жовт. — 2 листоп. (№ 121). — С. 7.
6558. **Лебедь М.** "Спеціальна" свобода мирних зборів : [про законодав. регулювання свободи мир. зібрань] / Михайло Лебедь // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 3.
6559. **Левченко К.** Чому жертви домашнього насильства не поспішають по допомогу? : [інтерв'ю з президентом громад. орг. "Ла Страда-Україна" Катериною Левченко та дир. Департаменту прав., соц. та гуманітар. допомоги Мариною Легенською / спілкувався Володимир Доброта] // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 9.
6560. **Лиховид І.** Битва за "скіфське золото" : у Нідерландах розпочався суд щодо повернення унікал. коштовностей з крим. музеїв / Інна Лиховид // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 22.
6561. **Ляшко О.** Кулуарно знехтували інтересами працюючих : [про проект нового Труд. кодексу] / Олег Ляшко // Голос України. — 2016. — 1 жовт. (№ 187). — С. 4.
6562. **Маринець Н.** СБУ викрила мережу підпільних казино [в м. Кропивницький] / Наталка Маринець // Кіровоградська правда. — 2016. — 1 листоп. (№ 77). — С. 3.
6563. **Мацегора К.** "Наше завдання — саджати злочинців за ґрати" : [за матеріалами Колегії М-ва внутр. справ за участю Прем'єр-міністра України В. Гройсмана] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 2.
6564. **Мацегора К.** Рейдерство тікає із села : [про Закон України "Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо вдосконалення державної реєстрації прав на нерухоме майно та захисту прав власника"] / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 жовт. (№ 193). — С. 2.
6565. **Мацегора К.** Уряд знає, як звести нанівець дії корупціонерів : про успіхи можна буде звітувати після того, як Верховна Рада підтримає проект Закону "Про внесення змін до Податкового кодексу" / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 жовт. (№ 187). — С. 2.
6566. **Медуниця Ю.** Судова реформа потрібна й суддям, і громадянам / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 жовт. (№ 190). — С. 2.
6567. **Мельник С.** На підтримку антикорупційних органів виділено 16 мільйонів євро : [за матеріалами прес-конф. Європ. комісара з питань європ. політики сусідства та перемовин Йоганнеса Гана] / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 3.
6568. **Миколук О.** Праця замість відсидки : як в Україні впроваджується ін-т пробації : [про відбування покарання шляхом громад. робіт] / Оксана Миколук // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 10.
6569. **Міронюк Ю.** На варті інтелектуальної власності : [про вироблення правил у сфері інтелект. власності] / Юлія Міронюк // Слобідський край. — 2016. — 29 жовт. (№ 130). — С. 2.
6570. **Національний форум** "Всеукраїнське громадське обговорення реформи державної системи правової охорони інтелектуальної власності в Україні" // Голос України. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 4—5.
6571. **Онищенко О.** Півострів страху : правозахисники допомагають ув'язненим Росією українцям / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 1, 10.
6572. **Особова О.** Які права залишилися у переселенців? / Олена Особова // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 3.
6573. **Павличенко О.** Конче потрібно задокументувати агресію : [за матеріалами розмови з кер. Центру документування правопорушень Укр. гельсін. спілки О. Павличенком / розмовляла Катерина Братко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 3.
6574. **Пекний О.** Протистояння ГПУ і НАБУ? : конфлікт чи непорозуміння? / Олександр Пекний // Голос України. — 2016. — 18 серп. (№ 156). — С. 3.
6575. **Перстньова Н.** Лощинівський бунт : [про соц. конфлікт між ромами і місц. жителями в с. Лощинівка Одес. обл.] / Ніна Перстньова // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 3.
6576. **Петренко М.** Луценко анонсував передачу справи Януковича в суд / Микола Петренко // Сумщина. — 2016. — 3 листоп. (№ 44). — С. 1.
6577. **Поліщук І.** Заміна суддів не розв'язує проблеми судочинства : вітчизняна Феміда оголошує конкурс для чесних юристів із закордон. освітою / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 4.
6578. **Поліщук І.** Лазівки для "чорних" нотаріусів закривають : цьогоріч кількість рейдер. захоплень порівняно з 2015-м зменшилась утричі / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 5.
6579. **Поліщук І.** Рейдерству сказали: "Стоп" : охочих заволодіти чужим майном пропонують ув'язнювати на вісім років із конфіскацією майна / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 1, 4.

6580. **Поліщук І.** Хто шукатиме кримінал у владних структурах : [про створення в Україні Держ. бюро розслідувань] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 3.
6581. **Полуніна В.** Чому Україна повинна, нарешті, стати членом Міжнародного кримінального суду / Валентина Полуніна, Андреас Умланд // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 4.
6582. **Попков О.** "Темні справи люблять тишу" : [інтерв'ю з адвокатом про справи проти українців у Криму — Миколи Семени й Еміра-Усіна Куку / спілкувалася Марія Прокопенко] // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 11.
6583. **Правова держава: світовий досвід і українська модель** : [за матеріалами темат. круглого столу] // Голос України. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 4.
6584. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо документів, що підтверджують громадянство України, посвідчують особу чи її спеціальний статус, спрямованих на лібералізацію Європейським Союзом візового режиму для України : Закон України [від 14 лип. 2016 р. № 1474-VIII] // Голос України. — 2016. — 13 серп. (№ 153). — С. 8—10.
6585. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо вдосконалення доступу до правосуддя осіб, які утримуються в установах попереднього ув'язнення та виконання покарань : Закон України [від 7 верес. 2016 р. № 1491-VIII] // Голос України. — 2016. — 7 жовт. (№ 191). — С. 11 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 11.
6586. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо правової долі земельних ділянок, власники яких померли : Закон України [від 21 верес. 2016 р. № 1533-VIII] // Голос України. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 7 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 9.
6587. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо вдосконалення державної реєстрації прав на нерухоме майно та захисту прав власності : Закон України [від 6 жовт. 2016 р. № 1666-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 9—11.
6588. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо забезпечення виконання кримінальних покарань та реалізації прав засуджених : Закон України [від 7 верес. 2016 р. № 1492-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 листоп. (№ 210). — С. 7—9.
6589. **Про внесення** змін до Загального положення про юридичну службу міністерства, іншого органу виконавчої влади, державного підприємства, установи та організації : Постанова Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 670 // Голос України. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 10 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 13.
6590. **Про внесення** змін до Закону України "Про авторське право і суміжні права" щодо використання об'єктів авторського права в пародіях, попури та карикатурах : Закон України [від 5 жовт. 2016 р. № 1651-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 4.
6591. **Про внесення** змін до Закону України "Про забезпечення організаційно-правових умов соціального захисту дітей-сиріт та дітей, позбавлених батьківського піклування" щодо наставництва : Закон України [від 8 верес. 2016 р. № 1504-VIII] // Голос України. — 2016. — 6 жовт. (№ 190). — С. 22 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 листоп. (№ 210). — С. 9.
6592. **Про внесення** змін до Кримінально-виконавчого кодексу України щодо гуманізації порядку та умов виконання покарань : Закон України [від 6 верес. 2016 р. № 1488-VIII] // Голос України. — 2016. — 6 жовт. (№ 190). — С. 22 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 11.
6593. **Про внесення** змін до Кримінально-виконавчого кодексу України щодо вдосконалення порядку застосування до засуджених заходів заохочення і стягнення : Закон України [від 6 верес. 2016 р. № 1487-VIII] // Голос України. — 2016. — 7 жовт. (№ 191). — С. 10 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 11.
6594. **Про судоустрій** і статус суддів : Закон України [від 2 черв. 2016 р. № 1402-VIII] // Голос України. — 2016. — 16 лип. (№ 132—133). — С. 11—22 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 31 серп. (№ 162). — С. 5—16.
6595. **Про ухвалення** Рекомендацій парламентських слухань на тему: "Стан реалізації засад антикорупційної політики в Україні" : Постанова Верховної Ради України [від 5 жовт. 2016 р. № 1654-VIII] // Голос України. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 6.
6596. **Прокопенко М.** Замість роботи — російська в'язниця : понад рік в Україні діє схема, за якою громадян змушують розповсюджувати наркотики / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 12 жовт. (№ 184). — С. 10—11.
6597. **Прокопенко М.** Чекають, що собаки принесуть... хабар : зоозахисники вимагають посилити кримін. відповідальність за жорстоке поводження з тваринами / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 2.
6598. **Пукіш-Юнко І.** Говорить і показує Ростов... : [про допит екс-Президента України В. Януковича в Святошин. р-ному суді, м. Київ] / Інна Пукіш-Юнко // Високий Замок. — 2016. — 29 листоп. (№ 135). — С. 6.
6599. **Райхель Ю.** Азербайджан утретє коригує конституцію / Юрій Райхель // День. — 2016. — 28 верес. (№ 174). — С. 3.
6600. **Реалії** та перспективи щодо прав і можливостей жінок в Україні : [за матеріалами семінару "Права і можливості жінок в Україні: реалії та перспективи", м. Ужгород] // Ужгород. — 2016. — 24 верес. (№ 36). — С. 6.
6601. **Редька Р.** Переможців не садять, або Рейдерство як складова української бізнес-культури / Руслан Редька, Ксенія Проконова // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 7.

6602. **Резник Р.** Для службового користування : [про операторів держ. лотерей "Патріот" і "М. С. Л."] / Рита Резник // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 10.
6603. **Ромашкіна О.** Верховна Рада звільнила одіозних суддів / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2016. — 30 верес. (№ 186). — С. 2.
6604. **Рябошапка Р.** Руслан Рябошапка: "НАЗК — також носій політичної волі і має її проявляти" : [інтерв'ю з членом Нац. агентства з питань запобігання корупції / спілкувалася Валентина Самар] // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 2.
6605. **Савчин М.** Про цінність свободи, або Як побудувати ефективну систему захисту прав людини в Україні / Михайло Савчин // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 2.
6606. **Савчин М.** Яким бути Конституційному суду / Михайло Савчин // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 4.
6607. **Світ М.** Тренди агітаційної кампанії—2016, або Як нас умовляють проголосувати : [щодо проміж. виборів до Верховної Ради України в 206 вибор. окрузі в Чернігові] / Михайло Світ // Чернігівські відомості. — 2016. — 6 лип. (№ 27). — С. 4.
6608. **Селіванов А.** Конституційний контроль у забезпеченні конституційності в суспільстві та державі : [до 20-річчя Конституц. Суду України] / Анатолій Селіванов // Голос України. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 3.
6609. **Семенченко М.** Від "супероргану" до ефективної системи : [про реформування Прокуратури України] / Марія Семенченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 4.
6610. **Семенченко М.** Поява приватних виконавців: привід для оптимізму чи побоювань? / Марія Семенченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 3.
6611. **Сікора І.** Як позбутися українських "діжок із салом" і "гречки"? : [про підкуп виборців] / Іван Сікора // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 5.
6612. **Сірук М.** "Наступний крок — трибунал" : [про оприлюднення Міжнар. слід. групою даних щодо розслід. трагедії лайнера МН-17] / Микола Сірук // День. — 2016. — 29 верес. (№ 175). — С. 5.
6613. **Сміян Н.** Інструменти є, та чи вдасться оновити правосуддя? : [про зміни до Конституції України] / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 22 лип. (№ 137). — С. 2.
6614. **Сміян Н.** Необхідно повноцінно працювати і ухвалювати закони / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 9 лип. (№ 127). — С. 1, 3.
6615. **Совва Н.** Нова юстиція — нова країна : [за матеріалами брифінгу на тему: "Реформи в юстиції: нові кроки вперед" у Голов. територ. упр. юстиції Хмельниць. обл.] / Наталя Совва // Подільські вісті. — 2016. — 3 листоп. (№ 124—125). — С. 3.
6616. **Стратюк О.** Закон — для всіх закон. Прокурор області Олександр Стратюк: Не дати розкрати того, що залишилося : [інтерв'ю із прокурором Івано-Франків. обл. / записав Ігор Никорович] // Галичина. — 2016. — 10 листоп. (№ 87). — С. 14.
6617. **Сулима С.** Фахівці та громадськість закликають невідкладно повернути Одеську митницю в законодавче поле / Сергій Сулима // Голос України. — 2016. — 18 серп. (№ 156). — С. 6.
6618. **Титаренко Н.** Новації в обліку переселенців : [про дотримання прав вимуш. переселенців] / Наталя Титаренко // Голос України. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 19.
6619. **Томін О.** Не залишили провокаторам шансів : [про протест. акції представників пророс. політ. сил на Харківщині] / Олександр Томін // Слобідський край. — 2016. — 5 листоп. (№ 133). — С. 2.
6620. **Торба В.** Віртуальне правосуддя : [про допит экс-Президента України В. Януковича в Святошин. р-ному суді, м. Київ] / Валентин Торба // День. — 2016. — 29 листоп. (№ 217). — С. 4.
6621. **Торба В.** Не конкурсний відбір : "Формули відбору представників Феміди дають усереднений варіант..." / Валентин Торба // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 4.
6622. **Торба В.** Новий раунд справи Гонгадзе—Подольського : черг. засід. Касац. суду щодо вироку Олексієві Пукачу відкриває нові, темні стор. цього процесу / Валентин Торба // День. — 2016. — 17 листоп. (№ 209). — С. 5.
6623. **Торба В.** Росія отримала "перший рахунок" : Андрій Сенченко: "У боротьбі проти агресора в юридичному полі дуже важливим фактором є ініціативність громадян і допомога медіаспільноти" : [за матеріалами прес-конф. керівника Всеукр. громад. руху "Сила права"] / Валентин Торба // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 4.
6624. **Торба В.** Чи доведуть Кремль до Гааги? : "шанси на те, що Міжнародний кримінальний суд зрештою буде розглядати справу злочинів РФ в Україні, доволі високі" / Валетин Торба ; комент.: Олександр Матвійчук, Микола Гнатівський, Володимир Василенко // День. — 2016. — 24 листоп. (№ 214). — С. 4.
6625. **Троценко С.** Про безоплатну юридичну допомогу : [коментар заст. дир. Координац. центру з надання правової допомоги] // Голос України. — 2016. — 12 жовт. (№ 194—195). — С. 5.
6626. **Троян В.** Війна на кримінальному фронті / Вадим Троян // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 4.
6627. **Фаріон І.** "Весільні генерали" у політичних наймах : [про вибори до Верховної Ради України 2014 р.] / Іван Фаріон // Високий Замок. — 2016. — 29 листоп. (№ 135). — С. 6.
6628. **Фуйор В.** Почесний свідок : [про допит экс-Президента України В. Януковича в Святошин. р-ному суді, м. Київ] / Валерій Фуйор // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 5.

6629. **Харченко О.** Чи допоможе нове призначення очистити "старих"? : [про процес люстрації в Україні] / Ольга Харченко ; комент.: Олег Герасимчук, Геннадій Друзенко // День. — 2016. — 24 листоп. (№ 214). — С. 5.
6630. **Холодницький Н.** Назар Холодницький: "Наші категорії справ такі, що коли є підозра, то відступати вже нікуди" : [інтерв'ю з керівником Спеціаліз. антикорупц. прокуратури України / спілкувалася Валентина Самар] // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 1, 11.
6631. **Хто** боїться закону про спецконфіскацію? // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 жовт. (№ 189). — С. 4.
6632. **Чебаненко А.** Адвокатура не наступає? Вона захищає / Андрій Чебаненко // Голос України. — 2016. — 12 жовт. (№ 194—195). — С. 4.
6633. **Чернов В.** Безплатна правова допомога не зовсім безплатна / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 10.
6634. **"Чітке** визначення країни-агресора-окупанта": [про ухвалення в ООН резолюції "Ситуація з правами людини в Автономній Республіці Крим та місті Севастополі (Україна)", ініційов. Україною] / підгот.: Микола Сірук, Наталія Пушкарук ; комент.: Ганна Гопко, Микола Сірий, Андрій Сенченко // День. — 2016. — 17 листоп. (№ 209). — С. 3.
6635. **Шевченко А.** Вибори на вкраденій території є нелегітимними / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 2.
6636. **Шевченко А.** Злочини проти людяності не мають строку давності : [за матеріалами круглого столу "Імплементація норм міжнародного гуманітарного права та Римського статуту Міжнародного кримінального суду до національного законодавства України", м. Київ] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 3.
6637. **Шевченко А.** Паперові права? : [про дотримання прав вимуш. переселенців] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 6.
6638. **Шевченко А.** Як судді захиститися від тиску на нього з високих кабінетів? / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 4.
6639. **Шевчук Ю.** Генпрокуратура продовжує розслідування факти агресивної війни Росії проти України / Юліана Шевчук // Голос України. — 2016. — 3 верес. (№ 167). — С. 3.
6640. **Шепіда А.** Юрій Луценко представив нового прокурора Чернігівщини / Альона Шепіда // Деснянська правда. — 2016. — 28 лип. (№ 30). — С. 4.
6641. **Шило О.** Чому вони відмовилися від участі "в бою"? : [про проміж. вибори до Верховної Ради України на Чернігівщині] / Олександр Шило // Деснянська правда. — 2016. — 23 черв. (№ 25). — С. 3.
6642. **Штогун С.** Судова реформа: що не так / Сергій Штогун // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 4.
6643. **Якель Р.** Боротьба по-братньому : [про проміж. вибори до Верховної Ради в семи марожитар. округах України] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 3.
6644. **Якуба Г.** "Людям потрібно дарувати позитив і любов" : [інтерв'ю з головою Ради адвокатів Чернігів. обл. / розмовляла Людмила Пархоменко] // Деснянська правда. — 2016. — 11 серп. (№ 32). — С. 1, 3.
6645. **Ящук Ю.** Москва перешкоджає розслідуванню трагедії МН-17 / Ящук Юлія // Голос України. — 2016. — 19 лип. (№ 134). — С. 1, 9.

35 Державне адміністративне управління. Уряд. Військова справа

351/354 Державне адміністративне управління

6646. **Адамик П.** Петро Адамик: "Наша політика проста: добробут громадян і міста" : деп. фракції "Блок Петра Порошенка "Солідарність" у Львів. міськ. раді прозвітували за рік роботи // Високий Замок. — 2016. — 25—27 листоп. (№ 134). — С. 4.
6647. **Аж 115** рішень! : [за матеріалами V сесії Чернігів. облради] // Деснянська правда. — 2016. — 28 лип. (№ 30). — С. 2—3.
6648. **Акіменко А.** Громада працює і набирає обертів : [про роботу першої на Сумщині об'єднаної сіл. громади] / Алла Акіменко // Сумщина. — 2016. — 18 серп. (№ 33). — С. 8.
6649. **Андрій Б.** "У день Ужгорода по-особливому відчуваємо себе однією великою родиною, об'єднуємо зусилля і бачення" : [інтерв'ю з міськ. головою Богданом Андріївим] // Ужгород. — 2016. — 24 верес. (№ 36). — С. 1—2.
6650. **Антипенко І.** Децентралізація на Херсонщині : об'єднатися готові шістнадцять громад, але вибори призначено лише в чотирьох / Іван Антипенко // День. — 2016. — 4 жовт. (№ 178). — С. 2.
6651. **Басараб С.** Із баченням стратегії розвитку. Сергій Басараб: "На Прикарпатті є конструктивний діалог між владою і громадою" : [інтерв'ю із заст. голови Івано-Франків. облради] // Галичина. — 2016. — 10 листоп. (№ 87). — С. 1, 8.
6652. **Басюк М.** Знання. Професіоналізм. Успіх : [до 25-річчя Центру перепідгот. та підвищення кваліфікації працівників органів держ. влади, місц. самоврядування, держ. підприємств, установ і орг. Хмельниц. обл. / Микола Басюк // Подільські вісті. — 2016. — 27 жовт. (№ 121—122). — С. 3.
6653. **Березкіна О.** Депутати вирішили міняти Генплан : [за матеріалами VIII сесії VII скликання Чернігів. міськ. ради] / Олена Березкіна // Чернігівські відомості. — 2016. — 1 черв. (№ 22). — С. 2.

6654. **Біловол О.** Справи депутатські / Олександр Біловол ; підгот. Н. Бодар // Слобідський край. — 2016. — 22 жовт. (№ 127). — С. 2.
6655. **Брусенський О.** На узбіччі місцевого самоврядування : [про децентралізацію в Україні] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 8.
6656. **Брусенський О.** Реформа МВС: місія нездійсненна? / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 6.
6657. **Брухаль Г.** Людям потрібно роз'яснювати переваги об'єднання громад / Галина Брухаль // Голос України. — 2016. — 12 лип. (№ 128). — С. 5.
6658. **Бублик Ю.** "Найкращий відпочинок від законотворчості — робота в окрузі" : [про роботу нар. депутата України] / Юрій Бублик // Зоря Полтавщини. — 2016. — 6 верес. (№ 133—134). — С. 2.
6659. **Василець Т.** Від студентської до інвестиційної : [за матеріалами зустрічі керівника Харків. облдержадмін. Юлії Світличної з представниками ЗМІ] / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 15 верес. (№ 111). — С. 3.
6660. **Василець Т.** Німецька наука : що перейняли в бургомістрів наші самоврядовці / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 18 жовт. (№ 125). — С. 3.
6661. **Вацак Г.** "Я не роблю напівкроків, розпочата справа має бути завершена" : [інтерв'ю з деп. Вінниц. облради Геннадієм Вацаком] / Геннадій Вацак // Вінниччина. — 2016. — 7 верес. (№ 69). — С. 5.
6662. **Вельбівець О.** Громади мають бачити переваги об'єднання : [інтерв'ю з головою Черкас. облради Олександром Вельбівцем / спілкувався Роман Кирей] // Черкаський край. — 2016. — 12 жовт. (№ 80—81). — С. 4.
6663. **Вельбівець О.** "Усі громади під одну гребінку не підрівняєш" : [інтерв'ю з головою Черкас. облради Олександром Вельбівцем / спілкувався Роман Кирей] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 8.
6664. **Вертіль О.** Міністр визначив пріоритети Сумщини : [робоча поїздка міністра інфраструктури Володимира Омеляна] / Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 верес. (№ 182). — С. 2.
6665. **Вишневич Р.** Ігор Гузь: "Амбіції — є, бажання — є, потенціал теж..." : [звіт нар. деп. Ігоря Гузя за два роки роботи у Верховній Раді України] / Роксолана Вишневич // Волинь-нова. — 2016. — 5 листоп. (№ 123). — С. 4.
6666. **Влада без освіти і культури** : [про реформи в галузі освіти і культури України] / авт. стор. Галини Пагутяк // Слово Просвіти. — 2016. — 6—12 жовт. (№ 40). — С. 4.
6667. **Волина Л.** Центр притяження новаций : [об Одес. центре предоставления админ. услуг] / Лана Волина // Одеські вісті. — 2016. — 16 серп. (№ 64). — С. 1.
6668. **Вонг Д.** Патрульні поліцейські [у Чернігові] відвідували про 100 днів своєї роботи / Діна Вонг // Чернігівські відомості. — 2016. — 1 черв. (№ 22). — С. 8.
6669. **Вонг Д.** Переагестація. Чернігівські поліцейські проходять тестування / Діна Вонг // Чернігівські відомості. — 2016. — 3 серп. (№ 31). — С. 4.
6670. **Вонг Д.** Стати копом, або Як "Відомості" патрулювали Чернігів / Діна Вонг // Чернігівські відомості. — 2016. — 10 серп. (№ 32). — С. 10.
6671. **Воронков В.** Чому вулиці [в Одесі] перетворюються на смугу перешкод? / В'ячеслав Воронков // Голос України. — 2016. — 12 серп. (№ 152). — С. 8.
6672. **Гарбуз Ю.** "Ми будуватимемо мости. У прямому й переносному сенсі" : [інтерв'ю з керівником Луган. обл. військ.-цивіл. адмін. Юрієм Гарбузом / спілкувалася Олена Особова] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 серп. (№ 159). — С. 5.
6673. **Гарбуз Ю.** Уміємо, хочемо працювати і жити у мирі : [інтерв'ю з керівником Луган. обл. військ.-цивіл. адм. Юрієм Гарбузом / спілкувався Павло Воронцов] // Голос України. — 2016. — 10 серп. (№ 150). — С. 6.
6674. **Гарбуз Ю.** "Шахтарські "генерали" мають визначитися з перспективами" : [інтерв'ю з головою Луган. обл. військ.-цивіл. адмін. Юрієм Гарбузом / спілкувалася Олена Особова] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 верес. (№ 183). — С. 5.
6675. **Головко В.** "Для нас сьогодні найголовніше — змінити свідомість" : [інтерв'ю з головою Полтав. облдержадмін. Валерієм Головком / спілкувався Олександр Данилець] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 6.
6676. **Головко О.** Держсекретар: нова посада — нові виклики : [про конкурс на заміщення посад держ. секретарів] / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 3.
6677. **Голуб Т.** Від добрих намірів — до справи : укр. влада заговорила про нову філософію всебіч. розвитку сіл, територій / Тетяна Голуб // Сумщина. — 2016. — 28 лип. (№ 30). — С. 8.
6678. **Голуб Т.** Нова карта області — "повіти" й "волості", або Як 12 громад Сумщини подали іншим приклад об'єднання / Тетяна Голуб // Сумщина. — 2016. — 15 верес. (№ 37). — С. 4.
6679. **Горбунова О.** Децентралізація: проблеми реалізації / Олена Горбунова // Голос України. — 2016. — 3 верес. (№ 167). — С. 3.
6680. **Гриневецький С.** "Вікна можливостей": інструкція із застосування : [про звільнення голови облдержадмін. Одес. обл. М. Саакашвілі] / Сергій Гриневецький // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 2.

6681. **"Відповідально і патріотично, в інтересах області має ставитися до роботи кожен держслужбовець"** : [за матеріалами прес-конф. голови Житомир. облдержадмін. Ігоря Гундича] // Житомирщина. — 2016. — 4 листоп. (№ 119). — С. 2.
6682. **Децентралізація** — шлях до успіху : структура доходів загал. фонду об'єдн. територ. громад України // Сумщина. — 2016. — 28 лип. (№ 30). — С. 3—4.
6683. **Деякі питання оплати праці працівників Державної фіскальної служби та її територіальних органів** : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 757 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 7.
6684. **Деякі питання** реалізації Концепції реформування місцевого самоврядування та територіальної організації влади в Україні : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 688-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 12.
6685. **Деякі питання** реформування системи професійного навчання державних службовців і посадових осіб місцевого самоврядування : Постанова Кабінету Міністрів України від 27 верес. 2016 р. № 674 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 9—10.
6686. **Дубинська Л.** Німецька та львівська наука для активних городянців : [інтерв'ю з учасницею семінару "Школа громадянина" Людмилою Дубинською / спілкувалася Анастасія Немирова] // Деснянська правда. — 2016. — 21 лип. (№ 29). — С. 3.
6687. **Душко А.** Про реальні речі : [інтерв'ю з головою Баранів. райдержадмін.] / Анатолій Душко // Житомирщина. — 2016. — 9 верес. (№ 97). — С. 3.
6688. **Дяків В.** "Перед спокусами необхідно встояти" : [інтерв'ю головою Давидів. сільради Львів. обл. Віталієм Дяківим / спілкувався Дмитро Плахта] // День. — 2016. — 2 листоп. (№ 198). — С. 5.
6689. **"Євровал"**: плани та реалії : [про проект комплекс. облаштованості укр.-рос. кордону] // Голос України. — 2016. — 28 верес. (№ 184). — С. 10.
6690. **Еременко В.** "Мету, когда хочу, мету, куда хочу" : [о работе дворников] / Виктория Еременко // Одеські вісті. — 2016. — 16 серп. (№ 64). — С. 3.
6691. **Зорянська М.** Поєднати теоретиків і практиків : [про співпрацю Харків. Асоціації органів місц. самоврядування з Університетським консорціумом] / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 29 верес. (№ 117). — С. 2.
6692. **ІД-паспорти** тепер і для дорослих // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 листоп. (№ 208). — С. 3.
6693. **Ільницький В.** Сільські ради vs держадміністрації : на Закарпатті назріває конфлікт через блокування створення об-них територ. громад / Василь Ільницький // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 5.
6694. **Ісаченко С.** Як обласна рада збирається продавати чуже майно : [про реформи місц. самоврядування в Чернівцях] / Світлана Ісаченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 1, 5.
6695. **Іщенко Н.** Як запобігти "триумфу волі" : чи врятують нас від рос. пропаганди правда і вільні медіа? / Наталя Іщенко // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 25—26.
6696. **Калиновська Т.** Всеукраїнське об'єднання Черкащини демонструє приклад депутатської діяльності / Тетяна Калиновська // Черкаський край. — 2016. — 17 серп. (№ 64—65). — С. 4.
6697. **Капсамун І.** Саакашвілі йде: це було питання часу : необхідно визнати, що практика залучення іноземців на керівні посади в країні не дала результатів : [про відставку голови Одес. обл. адмін. М. Саакашвілі] / Іван Капсамун // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 4.
6698. **Карпюк Р.** "Обласна рада нарешті стала на Волині реальною владою" : [інтерв'ю з заст. голови Волин. облради Романом Карпюком / спілкувалася Оксана Кравченко] // Волинь-нова. — 2016. — 3 листоп. (№ 122). — С. 6.
6699. **Катеринич А.** "Будете спати, об'єднують громади без вас", — сказав голова Рахнівсько-Лісової сіл. ради, звертаючись до мешканців сусідніх Стрільників на сході села / Антоніна Катеринич // Вінниччина. — 2016. — 7 верес. (№ 69). — С. 3.
6700. **Квітницький С.** Децентралізація: позитивний досвід / Сергій Квітницький // Деснянська правда. — 2016. — 19 трав. (№ 20). — С. 3.
6701. **Кириленко В.** "Гуманітарна політика — це також захист України" : [інтерв'ю з Віце-прем'єр-міністром В'ячеславом Кириленком / спілкувалися Роман Гривінський, Тетяна Поліщук, Марія Прокопенко] // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 14—15.
6702. **Кістіон В.** "Всі питання державної стратегії потребують врахування громадської думки" : [інтерв'ю з віце-прем'єр-міністром України Володимиром Кістіоном / інтерв'ю провела Ліна Куш] // Голос України. — 2016. — 2 серп. (№ 144). — С. 4.
6703. **Кіч Т.** Пришвидшити реформу : як здолати марафон децентралізації / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 27 верес. (№ 116). — С. 3.
6704. **Кіч Т.** Село мрії : друге життя укр. глибинки / Кіч Тамара, Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 13 серп. (№ 97). — С. 4—5.
6705. **Клименко В.** "Залучення інвестицій — це шанс Чигиринщини позбутися статусу "депресивного" району" : [інтерв'ю з головою Чигирин. райдержадмін. Володимиром Клименком / розпитувала Тетяна Калиновська] // Черкаський край. — 2016. — 19 жовт. (№ 82—83). — С. 4.
6706. **Клочко М.** Микола Клочко: "Ми не просто зрушили в області реформи, а й показали достойний результат" : [інтерв'ю з головою Сум. облдержадм.] // Сумщина. — 2016. — 10 жовт. (№ 45). — С. 7.

6707. **Козирєв П.** Українка визначає своє завтра як самодостатній центр об'єднаних громад, але проти ідеї "один район — одна громада" : [інтерв'ю з міськ. головою м. Українка Київ. обл. Павлом Козирєвим] // *Голос України*. — 2016. — 4 жовт. (№ 188). — С. 6.
6708. **Коліушко І.** Державні секретарі міністерств: старт нової упр. реформи / Ігор Коліушко, Вікторія Дерещ // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 3.
6709. **Кольцова М.** Реформа децентралізації: що далі? / Мирослава Кольцова // *Слобідський край*. — 2016. — 27 серп. (№ 103). — С. 3.
6710. **Корнацький А.** Об'єднатися заради порятунку села : [про децентралізацію в Україні] / Аркадій Корнацький // *Голос України*. — 2016. — 3 верес. (№ 167). — С. 5.
6711. **Корупник А.** Вибірки та камені на шляху децентралізації : [розмова з відомим громад. діячем Андрієм Корупником / спілкувалася Світлана Комісаренко] // *Одеські вісті*. — 2016. — 13 верес. (№ 72). — С. 4.
6712. **Котляр А.** МВС: презумпція правоти "реформаторів"? / Алла Котляр // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 5.
6713. **Котляр А.** Наділені vs обділені : [про підгот. Нац. поліцією та МВС України змін до законодавства] / Алла Котляр // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 1—2.
6714. **Красківський О.** Замглай без торфу, але крокує в ногу з часом : [інтерв'ю з головою Замглайс. сільради Олександром Красківським / спілкувалася Вікторія Гаврик] // *Деснянська правда*. — 2016. — 7 лип. (№ 27). — С. 3.
6715. **Кузьменко Л.** З вірою в завтрашній день : [про Балтинську територ. громаду] / Любов Кузьменко // *Одеські вісті*. — 2016. — 27 верес. (№ 76). — С. 4.
6716. **Куліч В.** Очільник Чернігівщини Валерій Куліч зустрівся з Прем'єр-міністром : [інтерв'ю / записав Сергій Квітницький] // *Деснянська правда*. — 2016. — 7 лип. (№ 27). — С. 2.
6717. **Кучерява О.** Як набувають повноваження голови та депутати місцевих рад / Олександра Кучерява // *Голос України*. — 2016. — 24 верес. (№ 182). — С. 2.
6718. **Ландовський Е.** "Нас називали романтиками, а ми вважали себе реалістами" : [інтерв'ю з першим обраним міськ. головою Ужгорода Емілом Ландовським] / підгот. Ольга Палош // *Ужгород*. — 2016. — 20 серп. (№ 31). — С. 6.
6719. **Ларіна П.** У Європі на устах : [за матеріалами Конф. місц. та регіон. влад країн Схід. партнерства CORLEAP] / Поліна Ларіна // *Слобідський край*. — 2016. — 4 жовт. (№ 119). — С. 3.
6720. **Лех І.** "Від створення "Волиньприродоресурсу" виграє громада" : [звіт депутата Волин. облради за період із жовт. 2015-го по жовт. 2016 р.] / Ігор Лех // *Волинь-нова*. — 2016. — 1 листоп. (№ 121). — С. 5.
6721. **Лимаренко В.** На черкашан полює ворожа агітація : [про інформац. агресію Росії] / Володимир Лимаренко // *Черкаський край*. — 2016. — 20 лип. (№ 56—57). — С. 7.
6722. **Листопад О.** Путінську лжу зупинить "Бастіон" : [про об'єдн. "Міжнародний інформаційний консорціум "Бастіон"] / Олег Листопад // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 19 жовт. (№ 195). — С. 5.
6723. **Лиховид І.** За ширмою реконструкції... : кияни побоюються, що за оновленням існуючого зоопарку місто ховає наміри віддати його територію під забудову / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 16.
6724. **Лісна Т.** Губернаторські перегони завершено : [про вибори голови Харків. облдержадмін.] / Тетяна Лісна // *Слобідський край*. — 2016. — 6 жовт. (№ 120). — С. 2.
6725. **Лісна Т.** Розмова з регіонами : [за матеріалами засідання Ради регіон. розвитку] / Тетяна Лісна // *Слобідський край*. — 2016. — 15 жовт. (№ 123—124). — С. 3.
6726. **Літковець Т.** "Медіагігієна" — в час війни : Тарас Літковець — проте, як протистояти інформаційно-психологічним атакам ворога : [інтерв'ю з заст. декана іст. фак. Східноєвроп. нац. ун-ту імені Лесі Українки / підгот. Наталія Малимон] // *День*. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 25, 29.
6727. **Ліщенко Ю.** Децентралізація по-сокальські : [щодо створення об'єдн. терит. громад у Львів. обл.] / Юлія Ліщенко // *Високий Замок*. — 2016. — 25 жовт. (№ 120). — С. 7.
6728. **Лосєв І.** Рукотворна буря в телеєфірі, або Чому українців знову намагаються зробити в усьому винними й вічно покайними? / Ігор Лосєв // *День*. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 25—27.
6729. **Ляховць В.** Обминаючи вибоїни реформ : [щодо програми "U-LEAD з Європою"] / Вікторія Ляховць // *Час Київщини*. — 2016. — 23 верес. (№ 37). — С. 3.
6730. **Марцінків Р.** Рік мера Руслана Марцінківка : [інтерв'ю з головою Івано-Франків. міськради / розмову вела Оксана Процюк] // *Галичина*. — 2016. — 17 листоп. (№ 89). — С. 4.
6731. **Мацегора К.** Програма DOBRE обрала першопрохідців : [про програму USAID "Децентралізація приносить кращі результати та ефективність"] / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 2.
6732. **Медуниця Ю.** Відкриття нових робочих місць не забариться : [про робочу поїздку Прем'єр-міністра України Володимира Гройсмана до Дніпропетров. та Запоріж. обл.] / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 13 жовт. (№ 193). — С. 2.
6733. **Мельник С.** Проблеми державного будівництва і самоврядування обговорюються прозоро / Сергій Мельник // *Голос України*. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 1—2.

6734. **Міклухо-Маклай Н.** "Майбутнє — за об'єднаними громадами!" : [інтерв'ю з депутатом Чернігів. облради Надією Міклухо-Маклай / інтерв'ю вів Анатолій Пенський] // Деснянська правда. — 2016. — 16 черв. (№ 24). — С. 2.
6735. **Міклухо-Маклай Н.** "Об'єднання у громаду дозволяє збільшити бюджет сільської ради учетверо" : [інтерв'ю з деп. Чернігів. облради Надією Міклухо-Маклай / спілкувався Максим Ковальчук] // Деснянська правда. — 2016. — 30 черв. (№ 26). — С. 2.
6736. **Мілютін Г.** У доброго хазяїна не пропаде... : [про децентралізацію в Україні] / Гліб Мілютін // Одеські вісті. — 2016. — 23 лип. (№ 59). — С. 3.
6737. **Міронюк Ю.** Нові обличчя губернаторської команди [Харків. обл.] / Юлія Міронюк // Слобідський край. — 2016. — 20 жовт. (№ 126). — С. 2.
6738. **Молодожен Ю.** Тернистий шлях об'єднання : [інтерв'ю з доктором наук з держ. упр. Юлією Молодожен / спілкувалася Світлана Комісаренко] // Одеські вісті. — 2016. — 26 лип. (№ 58). — С. 4.
6739. **Муленко О.** Децентралізація, чітко прописана в Конституції, забезпечить мир і розвиток регіонів — Сергій Стародубцев / Олександр Муленко // Кіровоградська правда. — 2016. — 8 лип. (№ 45). — С. 4.
6740. **Надал С.** "Бюджетники Тернополя будуть з зарплатами" : [розмова з головою Тернопіл. міськради Сергієм Надалом / розмовляла Віра Сотник] // Тернопіль вечірній. — 2016. — 19 жовт. (№ 24). — С. 1—2.
6741. **Надал С.** "Мерія Тернополя — це сервісна служба громадян" : [інтерв'ю з головою Тернопіл. міськради Сергієм Надалом / підгот. Віра Сотник] // Тернопіль вечірній. — 2016. — 23 серп. (№ 18). — С. 1.
6742. **Надал С.** "Переконали, що депутати проголосують на наступній сесії за зміни до соціального бюджету міста" : [інтерв'ю з головою Тернопіл. міськради Сергієм Надалом / спілкувався Олесь Левіт] // Тернопіль вечірній. — 2016. — 10 серп. (№ 17). — С. 2.
6743. **Наконечна Л.** Луганчани ознайомилися з роботою об'єднаних територіальних громад Тернопільщини / Людмила Наконечна // Голос України. — 2016. — 3 серп. (№ 145). — С. 12.
6744. **Науменко В.** І знову про хвилюючу децентралізацію : [про децентралізацію на Чернігівщині] / Валентина Науменко // Деснянська правда. — 2016. — 11 серп. (№ 32). — С. 2.
6745. **Омельченко С.** "Я гордий тим, що українець зроду" : [інтерв'ю з юристом Сергієм Омельченком про відновлення графі "національність" / спілкувався Іван Просяник] // Деснянська правда. — 2016. — 2 черв. (№ 22). — С. 1, 3.
6746. **Островська Х.** Темпи не збавлятимуть : Тетяна Світлична — про пріоритети розвитку Харківщини / Христина Островська // Слобідський край. — 2016. — 1 верес. (№ 105). — С. 3.
6747. **Пантикін Л.** Леонід Пантикін: "Багато людей з Донбасу проявили себе як цілісний і потужний актив, саме з них і потрібно формувати якісний опір" : [інтерв'ю з майором укр. поліції / спілкувався Валентин Торба] // День. — 2016. — 17 листоп. (№ 209). — С. 4—5.
6748. **Партико З.** Які війська потрібні інформвійні / Зіновій Партико // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 3.
6749. **Петрук В.** СБУ варто зайнятися "консервами" і пропагандистами Кремля в Україні : [про колишнього шеф-редактора телевізійн. каналу "Інтер" М. Столярову] / Василь Петрук // Житомирщина. — 2016. — 16 верес. (№ 100). — С. 3.
6750. **Питання** проведення спеціальної перевірки стосовно осіб, які претендують на зайняття посад, які передбачають зайняття відповідального або особливо відповідального становища, та посад з підвищеним корупційним ризиком : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 761 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 8.
6751. **Поліщук І.** Очищення влади триває : [про люстрацію чиновників в Україні] / Ірина Поліщук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 2.
6752. **Попова М.** СБУ посилює контррозвідувальний режим на кордоні з РФ / Марія Попова // Сумщина. — 2016. — 8 верес. (№ 36). — С. 1.
6753. **Попова О.** Реформування громад: "добровільність" без альтернативи / Ольга Попова // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 6.
6754. **Попович Л.** ID-паспорти: дітям дають, дорослим — ні : [про видачу ID-паспортів в Кіровоград. обл.] / Любов Попович // Кіровоградська правда. — 2016. — 7 жовт. (№ 70). — С. 3.
6755. **Про внесення** змін до постанови Кабінету Міністрів України від 25 березня 2015 р. № 302 : [про порядок оформлення паспорту громадянина України] : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 745 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 листоп. (№ 204). — С. 9—12.
6756. **Про внесення** змін до Примірного регламенту центру надання адміністративних послуг : Постанова Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 652 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 жовт. (№ 187). — С. 7.
6757. **Про затвердження** Державної програми розвитку транскордонного співробітництва на 2016—2020 роки : Постанова Кабінету Міністрів України від 23 серп. 2016 р. № 554 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 верес. (№ 182). — С. 8—11.
6758. **Про затвердження** плану заходів щодо реалізації Концепції інтегрованого управління кордонами : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 31 серп. № 626-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 12—13.
6759. **Про затвердження** Порядку ініціювання, підготовки та реалізації проектів Twinning : Постанова Кабінету Міністрів України від 11 жовт. 2016 р. № 700 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 9.

6760. **Про затвердження** Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для Адміністрації Державної прикордонної служби на реалізацію заходів щодо підвищення обороноздатності і безпеки держави : Постанова Кабінету Міністрів України від 19 жовт. 2016 р. № 721 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 20.

6761. **Про затвердження** Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті Державній службі з надзвичайних ситуацій на здійснення заходів щодо підвищення обороноздатності і безпеки держави : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 764 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 8.

6762. **Про затвердження** Порядку створення, ведення та доступу до відомостей Єдиної інформаційної бази даних про внутр. переміщених осіб : Постанова Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 646 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 жовт. (№ 187). — С. 7.

6763. **Про оголошення** конкурсу на зайняття вакантних посад державних секретарів міністерств : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 11 жовт. 2016 р. № 732-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 11.

6764. **Про перерозподіл** деяких видатків державного бюджету, передбачених Міністерству культури на 2016 рік : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 5 жовт. 2016 р. № 714-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 18.

6765. **Проценко М.** Всі крапки над "і" : депутати визначили пріоритети розвитку : [з VII сесії Харків. облради] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 10 верес. (№ 109). — С. 2—3.

6766. **Рада** схвалила перехід на нові паспорти : депутати підтримали перехід на біометричні паспорти у вигляді ID-картки // Чернігівські відомості. — 2016. — 20 лип. (№ 29). — С. 14.

6767. **Рибка С.** Про екстрену допомогу за номером 112 : [про створення в Україні повноцін. аналога європ. системи виклику] / Сергій Рибка, Євген Кільчицький, Володимир Неруш // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 листоп. (№ 208). — С. 7.

6768. **Римар Л.** Змінимо владу — і настане благодать? : [інтерв'ю з деп. Тернопіл. облради Ларисою Римар / розмову записала Людмила Наконечна] // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 15.

6769. **Річкіна Л.** "Життя дає можливості і їх треба використовувати" : [інтерв'ю з заст. голови Сум. облради Лілією Річкіною / спілкувалася Катерина Співак] // Сумщина. — 2016. — 25 серп. (№ 34). — С. 7.

6770. **Рогова В.** "Освіта, наука, інновації та інвестиції — пріоритети регіональної політики" / Віра Рогова // Час Київщини. — 2016. — 30 верес. (№ 38). — С. 3.

6771. **Рожков В.** У Дніпрі — антимерська "фронта"? : противники міськ. голови Бориса Філатова збирають нову більшість у міськраді / Вадим Рожков // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 5.

6772. **Ромашкіна О.** Фортифікаційні чи інженерні споруди? : [про облаштування рос.-укр. кордону на Харківщині] / Олена Ромашкіна // Голос України. — 2016. — 29 верес. (№ 185). — С. 19.

6773. **Садовий А.** Андрій Садовий: "Мене хочуть примусити до миру" : [інтерв'ю з головою Львів. міськдержадмін / спілкувалася Юлія Підлужна] // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 15.

6774. **Салатенко С.** "Усі зусилля спрямовуємо на викорінення корупції, допомогу бійцям АТО, підвищення добробуту громади" : [інтерв'ю з головою Сум. облради Семеном Салатенком / спілкувався Олександр Вертіль] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 листоп. (№ 204). — С. 6.

6775. **Салатенко С.** "Я залишився вірним своїм принципам" : [інтерв'ю з головою Сум. облради Семеном Салатенком / розмову вів Сергій Ханін] // Сумщина. — 2016. — 3 листоп. (№ 44). — С. 7.

6776. **Сембер С.** "Попри все треба залишатися людяним" : [інтерв'ю з колишнім головою міськради м. Ужгорода Степаном Сембером / спілкувалася Ольга Палош] // Ужгород. — 2016. — 3 верес. (№ 33). — С. 4.

6777. **Семенишин М.** У реформуванні ми були перші... : до дня Нац. поліції : [інтерв'ю з нач. Голов. упр. Нац. поліції в Хмельниц. обл. Миколою Семенишином / бесідував В. Романчук] // Подільські вісті. — 2016. — 4 серп. (№ 86—87). — С. 1.

6778. **Семчишин О.** "Будь-яка галузь може надавати якісні послуги, якщо має хорошу матеріальну базу" : [інтерв'ю з головою міськради м. Хмельницька / розмовляли Ольга Саліпа, Б. Бемків] // Проскурів. — 2016. — 11 серп. (№ 31). — С. 2.

6779. **Сидорович Р.** Міста повстали проти регулятора, або Чому нищать місцеві бюджети / Руслан Сидорович // Голос України. — 2016. — 8 жовт. (№ 192). — С. 4.

6780. **Синицька Н.** Поспішайте проголосувати за добру справу! : вперше чернівець. громада втілюватиме влас. ідеї за бюджет. кошти / Наталія Синицька // Чернівці. — 2016. — 27 жовт. (№ 43). — С. 3.

6781. **Соколовська Л.** Децентралізація повинна починатися з права громади на землю : ["круглий стіл" партії Всеукр. об-ня "Черкашани"] / Лариса Соколовська // Черкаський край. — 2016. — 5 жовт. (№ 78—79). — С. 4.

6782. **Соколюк М.** Голова Державної міграційної служби України Микола Соколюк: "Відкриття центрів надання адмінпослуг поруч із лінією розмежування — це компетенція місцевої влади" : [інтерв'ю з Головою Держ. міграц. служби України / інтерв'ю провела Ліна Куш] // Голос України. — 2016. — 5 жовт. (№ 189). — С. 4.

6783. **Сопов О.** США, Франція, Ізраїль. Повага до героїв та відзнак : нагородні системи, які Україна має вивчити... і перевершити! / Олександр Сопов, Максим Царенко // Голос України. — 2016. — 9 серп. (№ 149). — С. 8.

6784. **Стандрійчук В.** Ідеї хмельничан реалізує "Громадський проект" : [за матеріалами круглого столу про розбудову м. Хмельницького] / Вікторія Стандрійчук // Проскурів. — 2016. — 27 жовт. (№ 42). — С. 2.

6785. **Станіславенко Л.** "Важливо підтримати людей, які прагнуть реалізувати народовладдя" / Людмила Станіславенко // Вінниччина. — 2016. — 7 верес. (№ 69). — С. 5.
6786. **Староста** — нова людина на селі : [щодо обов'язків сіл. старости] / підгот. Богдан Лісовський // Житомирщина. — 2016. — 4 листоп. (№ 119). — С. 10
6787. **Стецюк В.** Криворіжці проти «варягів» : представники громад. орг. міста провели мітинг-пікет, назвавши свого кандидата на посаду нового начальника міськ. поліції / Володимир Стецюк // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 5.
6788. **Стрижова А.** "Наші пріоритети зорієнтовані на громадян — зручність, оперативність, якість" : [інтерв'ю з нач. упр. "Центр надання адм. послуг у місті Суми" Аллою Стрижовою / спілкувався Олександр Вертіль] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 серп. (№ 161). — С. 8.
6789. **Сушко А.** "Хотілося б, аби в депутатів було бачення розвитку міста" : [інтерв'ю з секретарем Ужгородської райради Андріаною Сушко / розмовляла Ольга Палош] // Ужгород. — 2016. — 20 серп. (№ 31). — С. 5.
6790. **Трепак В.** Правоохоронна реформа на фінішному старті / Віктор Трепак // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 1, 4.
6791. **Трошкова А.** Децентралізація та об'єднання громад : [про тренінг під патронатом ОБСЄ "Особливості перших місцевих виборів в об'єднаних територіальних громадах в рамках децентралізації влади в Україні", Вінниця] / Анастасія Трошкова // Вінниччина. — 2016. — 9 верес. (№ 70). — С. 2.
6792. **У місті** реалізовуватимуть "Кабінет ужгородця" : [за матеріалами круглого столу в Ужгород. міськраді] // Ужгород. — 2016. — 24 верес. (№ 36). — С. 3, 5.
6793. **Україна. Президент (2014— ; П. О. Порошенко) Про оголошення** конкурсу на зайняття вакантних посад голів районних державних адміністрацій : Розпорядження Президента України [19 жовт. 2016 р. № 258/2016-рп] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 20.
6794. **Українським** чиновникам загрожує масштабне скорочення // Чернігівські відомості. — 2016. — 25 трав. (№ 21). — С. 13.
6795. **Ушаков О.** 12 хвилин на послуги і півгодини очікування : [про адмін. центри "Прозорий офіс"] / Олександр Ушаков // Слобідський край. — 2016. — 27 серп. (№ 103). — С. 3.
6796. **Ушаков О.** Розширити можливості : [за матеріалами засідання 31-ї сесії Конгресу місц. і регіон. влад Ради Європи, м. Страсбург, Франція] / Олександр Ушаков // Слобідський край. — 2016. — 22 жовт. (№ 127). — С. 3.
6797. **Франчук Д.** Майбутнє у району — непогане... : [інтерв'ю з головою Захарівської райдержадміністрації Дмитром Франчуком] // Одеські вісті. — 2016. — 20 верес. (№ 74). — С. 4.
6798. **Харченко О.** Процес пішов, хоч і важко : [про децентралізацію в Україні] / Олена Харченко // Одеські вісті. — 2016. — 16 лип. (№ 55). — С. 1.
6799. **Цебрій О.** Місто, закохане у "Софієвку" : [інтерв'ю з головою Уман. міськради Олександром Цебрієм / спілкувалася Ліна Лебеденко-Титаренко] // Голос України. — 2016. — 30 верес. (№ 186). — С. 4.
6800. **Цебрій О.** Умань має шанс стати українським Єрусалимом / Олександр Цебрій // Черкаський край. — 2016. — 31 серп. (№ 68—69). — С. 4.
6801. **Чернов В.** По цей бік "Стіни" : [про пункт прикордон. пропуску "Юнаківка", Сум. обл.] / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 29 верес. (№ 185). — С. 18.
6802. **Чернов В.** Як не набити гуль : [за матеріалами Першого регіон. форуму місц. самоврядування "Досвід реформ", м. Суми] / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 12 лип. (№ 128). — С. 4.
6803. **Чечеринда Є.** Остерігаймося лукавих : всупереч публ. заявам про підтримку реформ, у Верховній Раді "Батьківщина", Радикальна партія та "Опоблок" всіляко саботують децентралізацію / Єгор Чечеринда // Волинь-нова. — 2016. — 24 верес. (№ 106). — С. 5.
6804. **Чому** громади не об'єднуються? : [про децентралізацію в Україні] / Іван Капсамун та ін. // День. — 2016. — 27 жовт. (№ 194). — С. 4—5.
6805. **Шевченко А.** Кіровоград став Кропивницьким / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 2.
6806. **Шило О.** Від політики — до економіки... : [за матеріалами сесії Чернігів. міськради] / Олександр Шило // Деснянська правда. — 2016. — 7 лип. (№ 27). — С. 4.
6807. **Шило О.** "Грошовита" сесія : [за матеріалами весняної сесії Чернігів. міськради] / Олександр Шило // Деснянська правда. — 2016. — 2 черв. (№ 22). — С. 4.
6808. **Шило О.** Про співпрацю і кредит довіри : [за матеріалами круглого столу "Поліція і громада Чернігова: шляхи взаємодії"] / Олександр Шило // Деснянська правда. — 2016. — 30 черв. (№ 26). — С. 4.
6809. **Шило О.** Спочатку — фасади, а далі? : [за матеріалами сесії Чернігів. міськради] / Олександр Шило // Деснянська правда. — 2016. — 18 серп. (№ 33). — С. 2.
6810. **Шкляр Н.** Тернопільська патрульна поліція прозвітувала про 100 днів роботи / Наталія Шкляр // Тернопіль вечірній. — 2016. — 12 лип. (№ 15). — С. 3.
6811. **Шматченко Ю.** Із депресивного у квітуче : як колишнє радянське місто [Друскінінкай] стало європейським курортом : [про місц. самоврядування у Литві] / Юлія Шматченко, Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 8 жовт. (№ 121). — С. 1, 4—5.

6812. **Юрченко М.** Децентралізація створює можливості інвестицій у якість життя : уряд і надалі цілковито підтримуватиме процес об'єднання територ. громад / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 жовт. (№190). — С. 2.

6813. **Юрченко М.** Парламент зобов'язаний прискорити децентралізацію : [за матеріалами брифінгу віцепрем'єр-міністра — міністра регіон. розвитку, буд-ва та житл.-комун. госп-ва Геннадія Зубка] / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 2.

6814. **Якель Р.** Об'єднані громади: шлях крізь нетрі / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 20—26 серп. (№ 29). — С. 14.

6815. **Якель Р.** Узаконена (не)спроможність : [про реформу місц. самоврядування в Україні] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 6.

6816. **Якуніна О.** Особливості розвитку об'єднаних територіальних громад / Оксана Якуніна // Голос України. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 3.

6817. **Янкін Л.** Людмила Янкін: "Реєстрація — це не інструмент контролю, а тільки адреса, за якою держава на зв'язку з людиною" : [інтерв'ю з координатором проектів / спілкувалася Ірина Виртосу] // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 10.

6818. **Яновський С.** Згасають надії в Надєждівці : через витівки рейдерів занепадає ціле село на Херсонщині / Сергій Яновський // Голос України. — 2016. — 4 серп. (№ 146). — С. 5.

6819. **Яцков М.** Цифрова демократія і реформа місцевого самоврядування: перспективи Ужгорода / Микола Яцков // Ужгород. — 2016. — 8 жовт. (№ 38). — С. 6.

6820. **Ящишен А.** Як хмельницька поліція бореться зі злочинністю / Андрій Ящишен // Проскурів. — 2016. — 21 лип. (№ 28). — С. 2.

6821. **Ящук Ю.** Червоненська громада: чи справджуються сподівання? : [інтерв'ю з головою Червонен. сільради Юрієм Ящуком] // Житомирщина. — 2016. — 2 верес. (№ 94). — С. 3.

355/359 Військова справа. Воєнне мистецтво. Воєнні науки. Оборона. Збройні сили

6822. **Солоненко М.** Брусилов Ковеля не взяв, зате вступив до Червоної армії : [презентація 3-го т. наук.-популяр. кн. "Воєнна історія Волині: історичні нариси"] / Максим Солоненко // Голос України. — 2016. — 9 лип. (№ 127). — С. 11.

355/359(100-87) Збройні сили зарубіжних країн

6823. **Вітер О.** Пульт управління війною на Добасі — у руках Москви : [за матеріалами відеоконф. за участю представників окупов. р-нів Донец. та Луган. обл.] / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 21.

6824. **Кравченко В.** МН17: за півроку до істини : слідчі встановили рос. коріння "Бука" / Володимир Кравченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 1—2.

6825. **Крамарчук О.** Росія вирішила побрязкати зброєю : [про рос. військ. навчання "Кавказ—2016"] / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 3.

6826. **Петренко Є.** Чи буде Росія воювати з Україною? / Євген Петренко // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 5.

6827. **Райхель Ю.** Плутонієвий ультиматум, або Міраж світової війни / Юрій Райхель // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 6.

6828. **Сірук М.** "Ідея, яка не має перспективи"... доки існує НАТО : про ініціативу Європарламенту зі створення оборон. союзу — європ. армії / Микола Сірук ; комент.: Ролан Фройденштайн, Софі Беш, Григорій Перепелиця // День. — 2016. — 24 листоп. (№ 214). — С. 3.

355/359(477) Збройні сили України

6829. **Акимович С.** Усміхніться, свої! або Як іграшка на броньовику піднімає настрій прифронтовому місту : [інтерв'ю з нач. штабу батальйону спецпризначення "Донбас" Сергієм Акимовичем / спілкувалася Ліна Куш] // Голос України. — 2016. — 13 лип. (№ 129). — С. 4.

6830. **Бадрак В.** Армія України: між минулим і майбутнім : для створення потужного війська на сучас. засадах владі потрібно головним пріоритетом оборон. реформи зробити людину в погонах / Валентин Бадрак // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 4—5.

6831. **Беляков Ю.** Спосіб життя — армія : [інтерв'ю з військ. комісаром Одес. обл. військкомату про контрактну службу Юрієм Беляковим / спілкувалася Наталія Задверняк] // Одеські вісті. — 2016. — 2 серп. (№ 60). — С. 4.

6832. **Бірюков А.** Стан фінансування армії змушує "ділити" пару берців між двома бійцями : [інтерв'ю з радником Президента Юрієм Бірюковим / спілкувалася Алла Мірошніченко] // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 9.

6833. **Брусенський О.** У сім'ї єдиний... : [про створення 18-ї окр. бригади арм. авіації Сухопут. військ Збройних сил України в Полтаві] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 10.

6834. **Бутусов Ю.** Велика війна і "сьома хвиля" : стратег. обстановка на фронті АТО восени 2016 р. / Юрій Бутусов // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 2.
6835. **Васецька А.** Історія горя, історія мужності й жертвності синів України : [до других роковин Іловайської трагедії] / Анна Васецька // Зоря Полтавщини. — 2016. — 6 верес. (№ 133—134). — С. 1—2.
6836. **Васецька А.** "Розуміли, що вмираємо. Залишалося гідно провести останній бій" : [до других роковин Іловайської трагедії] / Анна Васецька // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 верес. (№ 135—136). — С. 4.
6837. **Василець Т.** Уроки оборони : військові розповіли, як готові зустріти ворога / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 16 черв. (№ 72). — С. 3.
6838. **Вауліна О.** Амплітуда бойових дій залежить від ходу політичних маневрів Кремля / Ольга Вауліна // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 10.
6839. **Вауліна О.** Останній Мінськ. Постфактум: розведення озброєння та... побоювання / Ольга Вауліна // Голос України. — 2016. — 24 верес. (№ 182). — С. 5.
6840. **Вітер О.** Що краще сприяє обороні: патріотизм чи гроші : це вкотре з'ясовували на ганку будівлі ТСОУ / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 18.
6841. **Власенко В.** Норвегія й надалі допомагатиме нашій армії / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 жовт. (№ 195). — С. 3.
6842. **Вовк Л.** Держава ствердилася завдяки її захисникам : найближчими роками уряд намагатиметься забезпечити військових належними фінанс. й техн. ресурсами / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 3.
6843. **Вовк Л.** Нацгвардія наближається до стандартів НАТО / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 3.
6844. **Волошин М.** Біобезпека в зоні АТО під контролем : сан.-епідем. служба Міноборони отримала три надсучасні мобільні лабораторії / Марина Волошин // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 6.
6845. **Галаур В.** Служба в армії стає популярною : цього року понад 2000 жителів Харківщини поповнили лави контрактників / Володимир Галаур // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 7.
6846. **Гарбарчук К.** "Отримали команду відходити, коли вже були оточені..." : [до других роковин Іловайської трагедії] / Кость Гарбарчук // Волинь-нова. — 2016. — 1 верес. (№ 96). — С. 5.
6847. **Девізом** сил спецоперацій може стати бойове гасло Святослава Хороброго / підгот. Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 26 лип. (№ 139). — С. 3.
6848. **Деякі питання** виконання програм, пов'язаних з підвищенням обороноздатності і безпеки держави : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 779 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 12.
6849. **Добрань А.** Боєць АТО: першою жертвою у будь-якій війні стає правда : повернувшись із фронту, спецпризначенець нині розповідає молоді про реалії війни / Анна Добрань // Кіровоградська правда. — 2016. — 7 жовт. (№ 70). — С. 4.
6850. **Доротич М.** Молодь Львівщини не хоче йти в армію / Марія Доротич // Високий Замок. — 2016. — 25 жовт. (№ 120). — С. 3.
6851. **Друзенко М.** "Можливо, медикам якраз і вдасться зшити до купи Україну" : [інтерв'ю з президентом Перш. добровільн. мобіл. шпиталю ім. Миколи Пирогова Геннадієм Друзенком / спілкувалася Ольга Скрипник] // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 10.
6852. **Кабаненко І.** Про "військову культуру" : Ігор Кабаненко: "Лідерство має прийти на заміну командуванню радянського стилю, позитивна мотивація — замінити негативну" : [інтерв'ю з адміралом Військ.-Морс. сил Збройних сил України] // День. — 2016. — 4 жовт. (№ 178). — С. 4.
6853. **Камінський М.** Доброволець : [інтерв'ю з головою правління Іллінец. громад. орг. "Спілка учасників АТО та ветеранів інших бойових дій" Максимом Камінським / спілкувався Микола Кавун] // Вінниччина. — 2016. — 7 верес. (№ 69). — С. 3.
6854. **Коваль Л.** Демобілізованим потрібні квартири : Держмолодьжитло та громад. орг., членами яких є учасники АТО, уклали Меморандум про співпрацю / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 6.
6855. **Козак І.** Із бойових підрозділів — до армії пільговиків : чи вистачить коштів і бажання її утримувати / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 1 верес. (№ 164—165). — С. 22.
6856. **Колесник О.** Їхня зброя — добро і милосердя : підрозділ цивіл.-військ. співробітництва ЗСУ допомагає жителям Донбасу / Олександр Колесник // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 6.
6857. **Крамарчук О.** Воїни АТО хочуть запровадити нову програму реабілітації поранених / Оксана Крамарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 3.
6858. **Кучерява О.** Учасники АТО матимуть право на достроковий вихід на пенсію / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 20 жовт. (№ 199). — С. 2.
6859. **Куш П.** Крок заради миру : [про розведення військ в зоні проведення Антитерорист. операції на Сході України] / Павло Куш // Урядовий кур'єр. — 2016. — 11 жовт. (№ 191). — С. 5.
6860. **Лавренюк С.** На безпеку та оборону додатково виділено 7,1 мільярда гривень / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 7 жовт. (№ 191). — С. 1—2.
6861. **Ларіна П.** На Харківщині — "жовтий" рівень [терорист.] загрози / Поліна Ларіна // Слобідський край. — 2016. — 13 серп. (№ 97). — С. 3.

6862. **Лесь М.** Така довга дорога з Майдану : [про деп. Звенигород. міськради Максима Свінціцького] / Марина Лесь // Черкаський край. — 2016. — 21 верес. (№ 74—75). — С. 17.
6863. **Лимаренко В.** Очевидці: "Ілловайський "котел" — це грубі помилки і зрада" / Володимир Лимаренко // Черкаський край. — 2016. — 7 верес. (№ 70—71). — С. 11.
6864. **Медуниця Ю.** Збройні сили активно переходять на контрактну складову :спроби агресора розколоти наше суспільство мають зворотний ефект: воно стає згуртованішим і дедалі сильнішим / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 2.
6865. **Медуниця Ю.** Обличчя героїв часто залишаються невідомими : [до 24-річчя від дня заснування Голов. упр. розвідки М-ва оборони України] / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 2.
6866. **Мельник С.** Депутатам продемонстровано, на що йдуть бюджетні кошти : [про видатки на безпеку і оборону України] / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 1, 3.
6867. **Миколук О.** Михайлівський монастир — з "армією"! : на території Київ. православ. богослов. акад. відкрився Центр, який займається підтримкою та працевлаштуванням АТОвців / Оксана Миколук // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 14.
6868. **Міноборони** хоче змінити умови набору контрактників : [про зміни до Закону "Про військовий обов'язок і військову службу"] // Сумщина. — 2016. — 17 жовт. (№ 46). — С. 1.
6869. **Москаленко А.** Далеко від Батьківщини — з Україною в серці : [інтерв'ю з головою Чернігів. обл. Організації ветеранів України Анатолієм Москаленком / спілкувався Яків Ковалець] // Деснянська правда. — 2016. — 18 серп. (№ 33). — С. 5.
6870. **Науменко В.** Весняний призов і конкурентоспроможність війська на ринку праці / Валентина Науменко // Деснянська правда. — 2016. — 19 трав. (№ 20). — С. 3.
6871. **Науменко В.** Військкомати ставатимуть іще ближчими до людей : [про нові підходи до роботи військ. комісаріатів в Чернігів. обл.] / Валентина Науменко // Деснянська правда. — 2016. — 4 серп. (№ 31). — С. 2.
6872. **Нитка В.** Комісаріати роз'яснюють порядок проходження служби / Василь Нитка // Голос України. — 2016. — 17 серп. (№ 155). — С. 11.
6873. **Паламарчук П.** Кленова арка—2016 : [про міжнар. військ. навчання, Львів. обл.] / Павло Паламарчук // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 5.
6874. **Пам'ятка** учасникам АТО // Урядовий кур'єр. — 2016. — 13 жовт. (№ 193). — С. 6—84.
6875. **Панчишин В.** До стандартів НАТО : [про уніфік. тренажер. комплекс для підготовки військ.-мор. фахівців] / Віталій Панчишин // Одеські вісті. — 2016. — 20 верес. (№ 74). — С. 3. — НАТО.
6876. **Панчишин В.** Формуються професійні ВМС : [про вербувальні центри ВМС ЗС України] / Віталій Панчишин // Одеські вісті. — 2016. — 1 жовт. (№ 77). — С. 4.
6877. **Петраускас С.** Правда про війну з уст Сергія Петраускаса : [інтерв'ю з головою Спільноти учасників бойових дій Антитерорист. операції Ічнян. р-ну Сергієм Петраускасом / спілкувалися Олеся Реута, Сергій Дзюба] // Деснянська правда. — 2016. — 16 черв. (№ 24). — С. 1, 5.
6878. **Петричук М.** До армії — за контрактом : [за матеріалами брифінгу військ. комісара Івано-Франків. обл. полковника Володимира Ярмошука] / Микола Петричук // Галичина. — 2016. — 1 листоп. (№ 84). — С. 1, 4.
6879. **Писаренко В.** Війна країн, інтересів і релігій : військ. священики розповіли про свою місію у зоні АТО / Вікторія Писаренко // Чернівці. — 2016. — 28 квіт. (№ 17). — С. 5.
6880. **Питання** грошового забезпечення окремих категорій військовослужбовців та осіб начальницького складу : Постанова Кабінету Міністрів України від 19 жовт. 2016 р. № 718 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 20.
6881. **Питання** забезпечення житлом сімей загиблих військовослужбовців, які брали безпосередню участь в антитерористичній операції, а також інвалідів I—II групи з числа військовослужбовців, які брали участь у зазначеній операції, та потребують поліпшення житлових умов : Постанова Кабінету Міністрів України від 19 жовт. 2016 р. № 719 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 9—11.
6882. **Про внесення** змін до деяких законів України щодо Сил спеціальних операцій Збройних Сил України : Закон України [від 7 лип. 2016 р. № 1437-VIII] // Голос України. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 3 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 10.
6883. **Про внесення** змін до норм харчування військовослужбовців Збройних Сил та інших військових формувань : Постанова Кабінету Міністрів України від 3 жовт. 2016 р. № 696 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 16.
6884. **Про внесення** змін до Положення про Міністерство оборони України : Постанова Кабінету Міністрів України від 19 жовт. 2016 р. № 730 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 10—11.
6885. **Про внесення** зміни до статті 9 Закону України "Про соціальний і правовий захист військовослужбовців та членів їх сімей" щодо забезпечення рівності прав військовослужбовців на грошове забезпечення : Закон України [від 6 верес. 2016 р. № 1486-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 9.
6886. **Про затвердження** Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для Державної спеціальної служби транспорту на реалізацію заходів щодо підвищення обороноздатності і безпеки держави : Постанова Кабінету Міністрів України від 5 жовт. 2016 р. № 695 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 5.

6887. **Про затвердження** Порядку виплати грошової компенсації вартості проїзду учасників анти-терористичної операції до реабілітаційних установ для проходження психологічної реабілітації та назад : Постанова Кабінету Міністрів України від 23 серп. 2016 р. № 528 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 13.

6888. **Про затвердження** чисельності громадян України, що підлягають призову на строкову військову службу, обсягу видатків для проведення призову у жовтні—листопаді 2016 року : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 684-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 жовт. (№ 189). — С. 12.

6889. **Прокопенко О.** Виходимо на новий рівень обороноздатності : яких підсумків досягнуто під час Варшав. саміту щодо взаємосумісності ЗСУ за стандартами НАТО / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 3.

6890. **Прокопенко О.** Військових на сході перестають асоціювати зі зброєю / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 5.

6891. **Прокопенко О.** Змінити і вдосконалити : військ. ескупапи наближають надання допомоги до стандартів НАТО / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 6.

6892. **Прокопенко О.** Кожен несе свій хрест : [про військові нагороди в Україні] / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 жовт. (№ 192). — С. 5.

6893. **Прокопенко О.** У кожній армії є свій солдат Джейн : що спільного й відмінного у службі жінок-військових різних країн / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 7.

6894. **Редько В.** Про відзначення достойних : постало питання заснування відзнаки єдиного зразка за отримане поранення / Вадим Редько // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 13.

6895. **Рижов В.** "Це реальна історія боротьби..." : єдиний в Україні Музей АТО тепер можна побачити онлайн / Вадим Рижов // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 2.

6896. **Сміян Н.** Надія Савченко боротиметься за військовополонених так, як за себе : [за матеріалами прес-конф. Н. Савченко] / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 3 серп. (№ 145). — С. 2.

6897. **Смирнов Ю.** Момент істини у серпні 2014-го... : [розповідь офіцера-артилериста Юрія Смирнова / спілкувалася Тетяна Голуб] // Сумщина. — 2016. — 17 верес. (№ 38). — С. 7.

6898. **Солонинка В.** "Хлопці скриплять зубами, але духу занепадництва в них немає" : [інтерв'ю з дияконом Василем Солонинкою / розмовляла Іраїда Голованова] // Житомирщина. — 2016. — 13 верес. (№ 98—99). — С. 8.

6899. **Тіщенко О.** Олександр Тіщенко: Жінки себе добре зарекомендували в армії : [інтерв'ю з обл. військ. комісаром Львів. обл. / розпитувала Інна Борисова] // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 10.

6900. **Томін О.** Жнива замість армії : чому військові не поспішають служити / Олександр Томін // Слобідський край. — 2016. — 6 серп. (№ 94). — С. 3.

6901. **Томін О.** Осінній поклик : куди НЕ відправлятимуть призовників / Олександр Томін // Слобідський край. — 2016. — 8 верес. (№ 108). — С. 2.

6902. **Торба В.** Контрактники є. Чи є професійна армія? : / Валентин Торба // День. — 2016. — 3 листоп. (№ 199). — С. 5.

6903. **Торба В.** Нездоланні... : 14 жовт. країна буде відзначати День захисника України та Українського козацтва / Валентин Торба // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 4.

6904. **Торба В.** Розведення військ: лікнеп / Валентин Торба // День. — 2016. — 11 жовт. (№ 183). — С. 4.

6905. **Триває** реформування армії : [за матеріалами виступу міністра оборони України Степана Полторака] // Одеські вісті. — 2016. — 13 серп. (№ 63). — С. 4.

6906. **Уколов В.** Парад як свідчення відродження української армії / Віктор Уколов // Житомирщина. — 2016. — 2 верес. (№ 94). — С. 2.

6907. **Україна. Президент (2014— ; П. О. Порошенко). Про невідкладні заходи щодо фінансування потреб національної безпеки і оборони України у 2016 році** : Указ Президента України [від 29 верес. 2016 р. № 422/2016] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 10.

6908. **Центр** реабілітації учасників АТО — від чорних кольорів війни — до світла в душі // Черкаський край. — 2016. — 13 лип. (№ 54—55). — С. 6.

6909. **Шевченко А.** Перші добровольці-контрактники зможуть повернутися з фронту додому / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 13 лип. (№ 129). — С. 2.

6910. **Шевченко А.** У зоні АТО нині перебувають винятково військовослужбовці контрактної служби / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 1—2.

6911. **Шматченко Ю.** Операція "Реабілітація" : як АТОвці відновлюють свої сили у ЄС / Юлія Шматченко, Тетяна Василюк // Слобідський край. — 2016. — 15 жовт. (№ 123—124). — С. 4—5. — ЄС.

6912. **Шуткевич О.** "Гарантувати підтримку" : у Вінниці планують страхувати військових, які братимуть безпосередню участь в АТО / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 2.

6913. **Ящишен А.** Перспективи психологічної реабілітації учасників АТО / Андрій Ящишен // Проскурів. — 2016. — 3 листоп. (№ 43). — С. 5.

36 Забезпечення духовних і матеріальних життєвих потреб

364 Соціальна допомога. Соціальне забезпечення. Соціальний захист

6914. **Акопян В.** "Фонд успішно виконує свої завдання": [інтерв'ю з дир. виконав. дирекції Фонду соц. страхування від нещасних випадків на вир-ві та проф. захворювань України Валерієм Акопяном / спілкувалася Ірина Братко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 6.

6915. **Бабчук А.** Нововведення у субсидіях: зменшилися норми споживання, а безробітним у графі "Дохід" рахують дві мінімалки / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 3 листоп. (№ 44). — С. 4.

6916. **Баца В.** У Європу — та не з тих дверей, або Про народну самопожертву в зв'язку з перетрубацією системи пенсійного забезпечення / Валентина Баца, Микола Петренко // Сумщина. — 2016. — 3 листоп. (№ 44). — С. 1, 10.

6917. **Біленький М.** Міністр обіцяє пенсіонерам революційні зміни / Михайло Біленький // Чернігівські відомості. — 2016. — 20 лип. (№ 29). — С. 10.

6918. **Біленький М.** У порядку нарахування субсидій очікуються зміни / Михайло Біленький // Чернігівські відомості. — 2016. — 25 трав. (№ 21). — С. 8.

6919. **Ведернікова І.** На лінії верифікації: [про єдиний реєстр соц. виплат] / Ірина Ведернікова // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 2.

6920. **Вігрінський А.** Соціальний інспектор: благодійник чи інквізитор: [про систему контролю щодо соц. допомоги в Україні] / Андрій Вігрінський // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 7.

6921. **Власенко В.** В ООН закликають поновити виплати пенсій переселенцям / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 3.

6922. **Гаркавець О.** "Біла" зарплата, зростання пенсій і житло для контрактників: уряд обговорив животрепетні для українців питання / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 9 серп. (№ 95). — С. 2.

6923. **Герасимуха В.** Про субсидію без прикрас та соціальні норми "від ліхтаря" / Василь Герасимуха // Чернігівські відомості. — 2016. — 3 серп. (№ 31). — С. 10.

6924. **Дацюк Л.** Чи стане пенсія заслуженим відпочинком? / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 2 верес. (№ 35). — С. 6.

6925. **Девлиш В.** Коли субсидії видаватимуть готівкою / Валентина Девлиш // Сумщина. — 2016. — 4 серп. (№ 31). — С. 10.

6926. **Деякі питання** надання субсидій для відшкодування витрат на оплату послуги з централізованого опалення (теплостачання) та послуг з газо-, електропостачання для індивідуального опалення: Постанова Кабінету Міністрів України від 23 серп. 2016 р. № 534 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 серп. (№ 161). — С. 9.

6927. **Для** підвищення якості обслуговування: [про нову систему обслуговування громадян та обробки пенс. документації] / підгот. Галина Проніна // Житомирщина. — 2016. — 20 верес. (№ 101—102). — С. 4.

6928. **Дубровик-Рохова А.** МВФ помиляється...: експерт: "Збалансувати Пенсійний фонд України лише підняттям пенсійного віку — не реально" / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 12 жовт. (№ 184). — С. 9.

6929. **Заварнюк О.** Банкрутство Пенсійного фонду... відміняється: [інтерв'ю з головою Голов. упр. Пенс. фонду України в Хмельниць. обл. Ольгою Заварнюк / спілкувався Костянтин Зварич] // Подільські вісті. — 2016. — 4 серп. (№ 86—87). — С. 2.

6930. **Зарудний О.** "Наші пенсіонери повинні отримувати якісні європейські послуги": [інтерв'ю з головою правління Пенс. фонду України Олексієм Зарудним / спілкувалася Ірина Поліщук] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 5.

6931. **Касяненко Н.** Надання субсидій: не всі люди з інвалідністю мають однакові права / Наталія Касяненко // Голос України. — 2016. — 6 верес. (№ 168). — С. 13.

6932. **Кирей Р.** Враховують індивідуальні потреби громадян: в Умані створили оптимальну модель забезпечення членів громади соц. послугами / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 6.

6933. **Кірик Т.** На пенсію у 65! І ні дня менше?: [про пенсійну реформу] / Тетяна Кірик // Подільські вісті. — 2016. — 20 жовт. (№ 118—119). — С. 1, 5.

6934. **Клебан І.** 95 років на захисті вашого добробуту: [до 95-річчя Нац. акціонер. страх. компанії "Оранта"] / Ірина Клебан // Високий Замок. — 2016. — 25—27 листоп. (№ 134). — С. 4.

6935. **Коваль Л.** Почуймо мовчазних: люди з глухотою й іншими вадами слуху потребують допомоги від держави / Людмила Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 жовт. (№ 187). — С. 1, 5.

6936. **Кольцова М.** "Лелеки" з різних країн: [про держ. підтримку при народженні дитини] / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 9 серп. (№ 95). — С. 3.

6937. **Кольцова М.** Пенсії підвищать, а субсидії рахуватимуть інакше: виплати по-новому / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 10 верес. (№ 109). — С. 1.

6938. **Кольцова М.** Субсидійна правда / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 8 верес. (№ 108). — С. 5.

6939. **Косянчук І.** Переселенці сподіваються на соцзахист: внутр. переміщені особи називають волонтерів та органи місц. влади найдієвішими для них джерелами допомоги / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 серп. (№ 161). — С. 2.

6940. **Крістенсен Г.** Генрік Крістенсен: "Я не пригадаю жодної країни, в якій субсидія на оплату ЖКП йшла б в енергетичні компанії" : [інтерв'ю із заст. голови департаменту Європ. соц. хартії / спілкувалася Юлія Самаєва] // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 11.
6941. **Кучерява О.** Родини військових, які досі перебувають у полоні бойовиків, отримають допомогу / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 2.
6942. **Лиховид І.** Гуманітарне "потепління" : під тиском волонтерів Мінсоцполітики обіцяє поліпшити законодав. базу щодо благодійн. вантажів / Інна Лиховид // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 10.
6943. **Ляшко О.** Уряд залишив за межами виживання майже півмільйона пенсіонерів / Олег Ляшко // Голос України. — 2016. — 21 лип. (№ 136). — С. 3.
6944. **Мацегора К.** "Дайте людям можливість отримати субсидію!" : за два тижні Прем'єр інакше розмовлятиме з регіонами, які штучно позбавили громадян права на адресну допомогу держави на оплату послуг ЖКГ / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 листоп. (№ 210). — С. 2.
6945. **МВФ** вимагає. Як в Україні будуть підвищувати пенсійний вік / Чернігівські відомості. — 2016. — 13 лип. (№ 28). — С. 4.
6946. **Міронюк Ю.** Підвищення пенсійного віку відкладається / Юлія Міронюк // Слобідський край. — 2016. — 6 жовт. (№ 120). — С. 1.
6947. **Олександров С.** Пропонують поновити щорічні перерахунки пенсій / Сергій Олександров // Голос України. — 2016. — 22 лип. (№ 137). — С. 3.
6948. **Пенсійна** реформа в Україні: хто виграє, а хто залишиться з мінімальними виплатами // Чернігівські відомості. — 2016. — 25 трав. (№ 21). — С. 4.
6949. **Петрів П.** Порожня каса і вибори : [про пенс. забезпечення в Росії] / Петро Петрів // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 5.
6950. **Петренко О.** Міфи і правда про субсидії / Олексій Петренко // Деснянська правда. — 2016. — 16 черв. (№ 24). — С. 2.
6951. **Петричук М.** Кошик від уряду з анальгіном, але без мобілок, інтернету і сигарет : [про новий соц. кошик в Україні] / Микола Петричук // Галичина. — 2016. — 10 листоп. (№ 87). — С. 1—2.
6952. **Петровський В.** Соціальні реформи: невігластво, популізм чи цинічний злочин? / Володимир Петровський // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 10.
6953. **Полієва О.** Розмір субсидії зміниться — змінилися норми споживання : [інтерв'ю з заст. нач. упр. соц. захисту Чернівецької міськ. ради Оленою Полієвою / спілкувалася Юлія Бондарюк] // Чернівці. — 2016. — 12 трав. (№ 19). — С. 3.
6954. **Порахували** все до грама: Кабмін посадить на діету ветеранів війни та інвалідів : [про встановлення урядом нових добових норм харчування в установах соц. захисту і санаторіях, підпорядков. М-ву соц. політики України] // Чернігівські відомості. — 2016. — 17 серп. (№ 33). — С. 9.
6955. **Про затвердження** бюджету Фонду соціального страхування України на 2016 рік : Постанова Кабінету Міністрів України від 23 серп. 2016 р. № 532 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 12.
6956. **Про особливості** пенсійного забезпечення державних службовців // Сумщина. — 2016. — 17 жовт. (№ 46). — С. 10.
6957. **Про схвалення** Стратегії модернізації та розвитку Пенсійного фонду України на період до 2020 року : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 14 верес. 2016 р. № 672-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 11—12.
6958. **Про утворення** Ради у справах осіб з інвалідністю : Постанова Кабінету Міністрів України від 14 верес. 2016 р. № 628 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 верес. (№ 183). — С. 10—11.
6959. **Прокопенко О.** Безробітні теж мають право на субсидію : допомогу на оплату комун. послуг можуть отримати й люди, які декларують "нульові доходи" / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 жовт. (№ 189). — С. 6.
6960. **Прокопенко О.** Татусь-одинак: чоловік-невидимка : [про права батька-одинака] / Ольга Прокопенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 1, 6.
6961. **Проценко М.** Більше "теплих" грошей : як отримати субсидію на дрова / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 15 листоп. (№ 137). — С. 3.
6962. **Резнік Н.** "Оранта" — компанія, перевірена часом : [до 95-річчя Нац. акціонер. страх. компанії] / Наталія Резнік // Сумщина. — 2016. — 24 листоп. (№ 47). — С. 2.
6963. **Романів М.** На Буковині працюють над впровадженням інноваційних методів призначення пенсій. І не тільки : [інтерв'ю з головою Голов. упр. Пенс. фонду України в Чернівецьк. обл. Михайлом Романівим / спілкувався Сергій Сулима] // Голос України. — 2016. — 26 лип. (№ 139). — С. 4.
6964. **Семенчук В.** Окупаційна влада Криму, погрожуючи судом, вимагає від інвалідів повернути раніше виплачені пенсії / Влад Семенчук // Голос України. — 2016. — 21 верес. (№ 179). — С. 6.
6965. **Семенчук В.** Реєстр хоч і електронний, але справи все одно паперові : [про облік внутр. переміщ. осіб в Україні] / Влад Семенчук // Голос України. — 2016. — 17 серп. (№ 155). — С. 14.
6966. **Соболь В.** Пенсію в Бердичеві оформлятимуть по-сучасному / Володимир Соболь // Житомирщина. — 2016. — 8 листоп. (№ 120—121). — С. 3.
6967. **Субсидії** та чутки навколо них / підгот. Ірина Шевченко // Житомирщина. — 2016. — 13 верес. (№ 98—99). — С. 4.

6968. **Субсидія** оформлюється на фактичних, а не на всіх зареєстрованих мешканців житла // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 2.
6969. **Титаренко Н.** Куди зникають субсидії? : [про порядок призначення субсидій в Україні] / Наталя Титаренко // Голос України. — 2016. — 30 верес. (№ 186). — С. 5.
6970. **Титаренко Н.** Пільги членам сімей учасникам АТО / Наталя Титаренко // Голос України. — 2016. — 17 серп. (№ 155). — С. 10.
6971. **Ткаченко Л.** Параметри чи структура: що змінювати в пенсійній системі? / Лідія Ткаченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 1, 7.
6972. **Уряд** анонсував підвищення зарплат і пенсій // Голос України. — 2016. — 9 серп. (№ 149). — С. 2.
6973. **Усе** про призначення субсидій — з урахуванням останніх змін // Ужгород. — 2016. — 8 жовт. (№ 38). — С. 8.
6974. **Ушаков О.** Субсидія за новими правилами / Олександр Ушаков // Слобідський край. — 2016. — 8 жовт. (№ 121). — С. 1, 3.
6975. **Худняк В.** Соціальна допомога малозабезпеченим / Віктор Худняк // Подільські вісті. — 2016. — 20 жовт. (№ 118—119). — С. 1.
6976. **Шматченко Ю.** Зі статусом і без : [про результати перевірок переселенців в Харків. обл.] / Юлія Шматченко // Слобідський край. — 2016. — 4 серп. (№ 93). — С. 4.
6977. **Шматченко Ю.** Чому не дають субсидії / Юлія Шматченко // Слобідський край. — 2016. — 21 лип. (№ 87). — С. 1, 3.
6978. **Яворская Т.** Пенсионное обеспечение железнодорожников / Татьяна Яворская // Одеські вісті. — 2016. — 2 серп. (№ 60). — С. 7.

365 Потреба в житлі та її задоволення. Забезпечення житлом

6979. **Коваль Л.** Програми житлового будівництва потребують підтримки / Любомира Коваль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 листоп. (№ 204). — С. 5.
6980. **Оренда** житла: загальні тенденції та регіональні особливості вирішення квартирного питання / підгот. Влад Семенчук // Голос України. — 2016. — 1 жовт. (№ 187). — С. 11.
6981. **Про збільшення** статутного капіталу Державної спеціалізованої фінансової установи "Державний фонд сприяння молодіжному житловому будівництву" : Постанова Кабінету Міністрів України від 11 жовт. 2016 р. № 742 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 11.
6982. **Худицький В.** Односімейний будинок чи квартира в багатоповерхівці? : визначаючись із питанням "де жити?", українцям слід враховувати і закордон. досвід малоповерх. житл. буд-ва / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 9.

37 Освіта. Виховання. Навчання. Дозвілля

6983. **Атипенко І.** Активізм із... сепаратистським минулим : що мають на меті херсон. "громад. діячі" у сфері освіти? / Іван Атипенко // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 11.
6984. **Бабчук А.** "Батькам треба змінити ставлення до невдач дитини" : школи з оновками та нововведенням готові зустрічати учнів / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 1 верес. (№ 35). — С. 10.
6985. **Баумейстер А.** Чому філософію необхідно вивчати в школі / Андрій Баумейстер // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 30.
6986. **Білик О.** Сім'я та інші звірі : [про роль хат. тварин у вихованні дітей] / Оксана Білик // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 13.
6987. **Голованова І.** Життя під пресом безгрошів'я сповна спізнала на собі сільська профтехосвіта : [про Любар. проф. ліцей, Житомир. обл.] / Іраїда Голованова // Житомирщина. — 2016. — 1 листоп. (№ 117—118). — С. 1, 3.
6988. **Голуб Т.** Альфа й омега незвичної елітної школи : [до 80-річчя з дня заснування тростянец. шк. № 2] / Тетяна Голуб // Сумщина. — 2016. — 10 жовт. (№ 45). — С. 1, 8—9.
6989. **Гольцберг К.** Нам потрібні різні школи / Катерина Гольцберг // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 13.
6990. **Гостинна Д.** З якого боку розпочати реформу профосвіти? / Д. Гостинна // Подільські вісті. — 2016. — 9 серп. (№ 88). — С. 3.
6991. **Гриневич Л.** Рух до сучасного освітнього середовища : колегія МОН ухвалила остаточну ред. концепції Нової укр. школи / Лілія Гриневич // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 2.
6992. **Громова О.** Шкільна форма — від її народження і до сьогодні / Ольга Громова // Слобідський край. — 2016. — 23 серп. (№ 101). — С. 11.
6993. **Забулоніс А.** "Якщо хочете щось змінювати в освіті починайте з іспитів, і за ними піде вся школа" : [інтерв'ю з экс-директором Нац. центру іспитів Латвії Альгірдасом Забуліонісом / спілкувалася Оксана Онищенко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 12.
6994. **Захарін С.** Престижність професійно-технічної освіти — питання усіх відомств, що опікуються розвитком держави / Сергій Захарін // Голос України. — 2016. — 2 верес. (№ 166). — С. 4.
6995. **Іванов А.** Коридори школьної психології / Алексей Иванов // Одеські вісті. — 2016. — 13 серп. (№ 63). — С. 2.

6996. **Касьянов Г.** Реформа школи: знаємо, куди рухатися, але ще не визначили, як це робити : [інтерв'ю з дир. Благод. фонду "Інститут розвитку освіти" Георгієм Касьяновим / спілкувалася Ольга Вакуліна] // *Голос України*. — 2016. — 22 верес. (№ 180). — С. 10.
6997. **Кирей Р.** На Черкащині запроваджують козацьку педагогіку : [про розвиток нац.-патріот. виховання молоді] / Роман Кирей // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 5.
6998. **Кислиця П.** Пилип Гаврилов у творчості й пам'яті послідовників : [про сум. педагога] / Пилип Кислиця // *Сумщина*. — 2016. — 15 верес. (№ 37). — С. 10.
6999. **Ковалів І.** Знання на межі: без куль і зомбування : Україна робить все можливе, щоб надати молоді з Донбасу й Криму якісні знання / Інна Ковалів // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 4.
7000. **Ковалів І.** Учитель фізики має бути трішки гуманітарієм : [про вчителя Городенків. гімназії ім. А. Крушельницького Івано-Франків. обл. Ігоря Вітюка] / Інна Ковалів // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 5.
7001. **Ковалів І.** Цікава школа: знайти підхід до кожного / Інна Ковалів // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 5.
7002. **Коваль Л.** Школа на межі розмежування / Любомира Коваль // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 5.
7003. **Кольцова М.** Зібрати в школу : місія дорогоздійсненна / Мирослава Кольцова // *Слобідський край*. — 2016. — 20 серп. (№ 100). — С. 5.
7004. **Кольцова М.** Освітнянський стаж : на пенсію за вислугу років відправлятимуть пізніше / Мирослава Кольцова // *Слобідський край*. — 2016. — 4 жовт. (№ 119). — С. 6.
7005. **Кольцова М.** Революція в початковій школі / Мирослава Кольцова // *Слобідський край*. — 2016. — 6 серп. (№ 94). — С. 2.
7006. **Кольцова М.** Школа — це знання чи оцінки? / Мирослава Кольцова // *Слобідський край*. — 2016. — 1 верес. (№ 105). — С. 1, 5.
7007. **Косянчук І.** Школа платитиме за тепло удвічі менше : в Україні підписано перший договір на впровадження ЕСКО-компанією заходів з енергоефективності у бюджетній сфері / Інна Косянчук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 3.
7008. **Круглова В.** "Ландауцентр": науку викликали? : [про розвиток просвітництва в Україні] / Вікторія Круглова // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 11.
7009. **Лиховид І.** Мовне непорозуміння : батьки обурені факультативами з рос. мови у школах / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 20 жовт. (№ 189). — С. 11.
7010. **Лиховид І.** Ретроградство бере гору : [про міністер. рек. щодо полегшення навантаження на учнів почат. кл.] / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 11 жовт. (№ 183). — С. 6.
7011. **Лиховид І.** Скандальні "Сімейні цінності" : чому рекомендація Міносвіти запровадити шк. курс про родину спричинила бурхливу дискусію? / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 2 листоп. (№ 198). — С. 11.
7012. **Лиховид І.** У "затінку" батьківських фондів : чому з поборів в школах і садках досі формуються мільйон. бюджети / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 15.
7013. **Луцька А.** Професійна освіта: бути чи не бути? : [за матеріалами парлам. слухань "Професійна освіта як складова забезпечення кадрового потенціалу України: проблеми та шляхи вирішення"] / Алла Луцька // *Голос України*. — 2016. — 20 лип. (№ 135). — С. 4.
7014. **Марухняк Й.** Школа, де живе особлива таїна : Львів. коледжу декор. і ужитк. мистецтва ім. І. Труша виповнилося 140 р. / Йосип Марухняк // *Слово Просвіти*. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 8.
7015. **Марченко В.** "Школа — майбутнє села, а не лише його сьогодення" : [про школу в с. Романівка, Черкас. обл.] / Василь Марченко // *Черкаський край*. — 2016. — 27 лип. (№ 58—59). — С. 11.
7016. **Матвієнко Т.** Злість в дитини — в чому причина?: як правильно реагувати на дитячу агресію / Тетяна Матвієнко // *Слобідський край*. — 2016. — 27 серп. (№ 103). — С. 13.
7017. **Мацегора К.** Коли йдеться про безпеку, питання стоїть рубя : Прем'єр доручив керівниками місц. влади перевірити стан соц. дит. об'єктів / Катерина Мацегора // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 12 жовт. (№ 192). — С. 1—2.
7018. **Мащенко О.** Рухатися вперед і "РАЗОМ"! : [про проект М-ва освіти та науки України "Нова школа"] / Олена Мащенко // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 13.
7019. **Медуниця Ю.** Економічне зростання забезпечать лише робітничі професії : перетворення в проф.-техн. освіті сприятимуть зростанню вир-ва високоякіс. нац. продукту / Юрій Медуниця // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 1 листоп. (№ 204). — С. 2.
7020. **Міронюк Ю.** Гострі кути профосвіти / Юлія Міронюк // *Слобідський край*. — 2016. — 16 серп. (№ 98). — С. 3.
7021. **Моїсєєва Т.** Школярі вивчатимуть історію Революції гідності : побачив світ посібник, у якому вперше систематизовано матеріали, присвячені подіям останніх років у житті країни / Тетяна Моїсєєва // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 19 жовт. (№ 195). — С. 5.
7022. **Моїсєєва Т.** Як навчити вчителя : [за матеріалами конф. "Трансформація освіти. На шляху до миру та соціальних змін в країні"] / Тетяна Моїсєєва // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 4.
7023. **Огнев'юк В.** "Якби мені дали право вибору: дванадцятирічна школа чи гідне становище вчителя, я обрав би останнє" : [інтерв'ю з ректором Київ. ун-ту ім. Бориса Грінченка Віктором Огнев'юком / підгот. Валерій Ясиновський] // *Голос України*. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 4—5.

7024. **Печериця Г.** Олег Ляшко: "Незабаром шукатимемо за кордоном не лише міністрів і радників, а й комбайнерів та трактористів": [про повне фінансування проф.-техн. училищ з держбюджету] / Галина Печериця // *Голос України*. — 2016. — 1 верес. (№ 164—165). — С. 3.
7025. **Попова М.** Міносвіти вводить нові правила до навчальної програми початкової школи / Марія Попова // *Сумщина*. — 2016. — 11 серп. (№ 32). — С. 3.
7026. **Почалася** реформа освіти: батьки виберуть уроки, учителів скоротять, а дітей переведуть на 12-річку // *Чернігівські відомості*. — 2016. — 20 лип. (№ 29). — С. 14.
7027. **Про Рекомендації** парламентських слухань на тему: "Професійна освіта як складова забезпечення кваліфікованого кадрового потенціалу України: проблеми та шляхи вирішення": Постанова Верховної Ради України [від 7 верес. 2016 р. № 1493-VIII] // *Голос України*. — 2016. — 27 верес. (№ 183). — С. 6—7.
7028. **Прокопенко М.** Освіта як ліки: чому для дітей з онкологією важливо вчитися / Марія Прокопенко // *День*. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 16.
7029. **Прокопенко О.** Про дітей, батьків і школу / Ольга Прокопенко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 27 серп. (№ 160). — С. 4.
7030. **Прокопенко М.** "Хімія" наставництва: як дружба з дорослими може змінити життя вихованця інтернату / Марія Прокопенко // *День*. — 2016. — 24 листоп. (№ 214). — С. 11.
7031. **Проценко М.** Освіта на ентузіазмі: хто готовий стати сіл. учителем і за яку зарплату / Марина Проценко // *Слобідський край*. — 2016. — 1 жовт. (№ 118). — С. 4—5.
7032. **Саврук О.** "Владі лише потрібно змінити ставлення до профтехосвіти": [інтерв'ю з очільником львів. обл. осередку Всеукр. асоціації працівників проф.-техн. освіти Олегом Савруком / спілкувалася Христина Горобець] // *Голос України*. — 2016. — 12 серп. (№ 152). — С. 10.
7033. **Семенчук В.** Місця для дошкільного дитинства / Влад Семенчук // *Голос України*. — 2016. — 12 серп. (№ 152). — С. 10.
7034. **Скляниченко І.** Школа майбутнього: успішний старт у самостійне життя: [про Сум. обл. гімназію-інтернат для талановит. та творч. дітей] / Ірина Скляниченко // *Сумщина*. — 2016. — 15 верес. (№ 37). — С. 10.
7035. **Скрипник О.** Бюджет ПТУ — тягар для держави чи інвестиції в майбутнє? / Олег Скрипник // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 11.
7036. **Соболь В.** Благодійність "у законі": за і проти: чи треба виконувати невиконану держ. програму за кошти батьків школярів? : [за матеріалами круглого столу] / Володимир Соболь // *Житомирщина*. — 2016. — 16 серп. (№ 86—87). — С. 1, 3.
7037. **Соболь В.** В контексті нової української школи: [про робочу поїздку міністра освіти і науки України Лілії Гриневич до Житомир. обл.] / Володимир Соболь // *Житомирщина*. — 2016. — 23 верес. (№ 103). — С. 3.
7038. **Соболь В.** Його художня школа: [про дир. Бердичів. худож. шк. М. С. Яцюка] / Володимир Соболь // *Житомирщина*. — 2016. — 8 листоп. (№ 120—121). — С. 1, 4.
7039. **Соколов Б.** Криве дзеркало сучасної історії: [про викладання історії в шк. Росії] / Борис Соколов // *День*. — 2016. — 3 листоп. (№ 199). — С. 4—5.
7040. **Співаковський О.** На освіту потрібно спрямувати не менш як 7% від ВВП: [розмова з першим заст. голови Ком. з питань освіти і науки Верховної Ради України Олександром Співаковським] / підгот. Анна Шевченко // *Голос України*. — 2016. — 28 лип. (№ 141). — С. 1—2.
7041. **Співаковський О.** Професійно-технічні навчальні заклади: без жодного шансу на існування? / Олександр Співаковський // *Голос України*. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 4—5.
7042. **Стандрійчук В.** Перспектива освіти міста на найближчі п'ять років: [про перший освітній форум, Хмельницький] / Вікторія Стандрійчук // *Проскурів*. — 2016. — 27 жовт. (№ 42). — С. 13.
7043. **Сюндюков І.** Ліки проти сліпоти: чи розуміє, хоч, хто-небудь в державі, що нація з хибною системою освіти приречена? / Ігор Сюндюков // *День*. — 2016. — 15 листоп. (№ 207). — С. 4.
7044. **Тимощук Я.** Невидимі діти: [про дітей з особлив. потребами] / Ярослава Тимощук // *Волинь-нова*. — 2016. — 3 листоп. (№ 122). — С. 13.
7045. **Ткаченко О.** Після школи — два атестати: [про канад. освіт. проект CanSchool] / Оксана Ткаченко // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 13.
7046. **Трошкова А.** Опорні школи — найголовніший пріоритет / Анастасія Трошкова // *Вінниччина*. — 2016. — 31 серп. (№ 67). — С. 1.
7047. **Українські** школярі вчитимуться без оцінок аж до 5-го класу // *Чернігівські відомості*. — 2016. — 25 трав. (№ 21). — С. 7.
7048. **Фаріон І.** Мовний лібералізм в освіті: українська стоп!!! / Ірина Фаріон // *Слово Просвіти*. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 2. — Мова.
7049. **Фіданян О.** Школа, яку ми вибираємо: [інтерв'ю з дир. департаменту освіти і науки Київ. міськ. держадміністрації Оленою Фіданян / спілкувалася Оксана Онищенко] // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 11.
7050. **Фінклер Н.** 9 способів змусити школяра взятися за навчання / Наталія Фінклер // *Вінниччина*. — 2016. — 2 верес. (№ 68). — С. 10.
7051. **Фінклер Н.** Польські першокласники: без форми, без зошитів, без книжок... / Наталія Фінклер // *Вінниччина*. — 2016. — 31 серп. (№ 67). — С. 3.

7052. **Фундовний В.** "Єдиний порятунок для освіти — це збільшення її фінансування": [інтерв'ю з головою Вільної профспілки освіти і науки України Володимиром Фундовним / спілкувалася Анастасія Руденко] // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 10—11.
7053. **Хайруліна В.** Контролювати легше, ніж допомагати: [про Укр. коледж ім. В. О. Сухомлинського, Київ] / Васирина Хайруліна // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 6.
7054. **Чижевський Б.** Роби з нами, роби, як ми, роби краще нас!: [до Дня знань] / Борис Чижевський // Голос України. — 2016. — 1 верес. (№ 164—165). — С. 4—5.
7055. **Чумаченко С.** "Не бійтеся давати дітям дорослі знання": [інтерв'ю із засн. і керівником творчо-спорт. дит. табору "Екстремал" Сергієм Чумаченком / спілкувалася Алла Котляр] // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 13.
7056. **Якель Р.** Сильний дух Луки Гарматія, [до 150-річчя з дня народж. укр. педагога, 1866—1924] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 15.
7057. **Яцевський Я.** Скільки "коштує" учень? / Ярослав Яцевський // Голос України. — 2016. — 2 верес. (№ 166). — С. 4.

378 Вища освіта. Вища школа. Підготовка наукових кадрів

7058. **Бесчастний В.** Донецький юридичний інститут МВС України: два роки вимушеного переселення: [інтерв'ю з ректором Віктором Бесчастним / інтерв'ю провела Юлія Куш] // Голос України. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 14.
7059. **Благотелєва-Вовк С.** Плагіат як ознака суспільної деградації: [про запобігання плагіату наук. творів в Україні] / Світлана Благотелєва-Вовк // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 1, 13.
7060. **Василець Т.** За навчання на бюджеті — відробити на селі: [про Закон "Про внесення змін до Закону України "Про вищу освіту"] / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 19 листоп. (№ 139). — С. 1, 6.
7061. **Віленський Ю.** Олімп надважливих знань: Нац. мед. ун-ту ім. О. О. Богомольця — 175 років / Юрій Віленський // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 6.
7062. **Гаврик В.** Університети Чернігівщини підбивають підсумки / Вікторія Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 11 серп. (№ 32). — С. 4.
7063. **Гаркавець О.** Замість п'ятнадцяти заяв — сім: нововведення при вступі до вишу в 2017 р. / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 11 жовт. (№ 122). — С. 2.
7064. **Гостинна Д.** Від педагогічних курсів — до провідного вишу Поділля: [до 95-річчя Хмельниц. гуманітар.-пед. акад.] / Д. Гостинна // Подільські вісті. — 2016. — 25 жовт. (№ 120). — С. 2.
7065. **Грищенко І.** "Співпрацюємо з підприємствами, які нам кажуть, чи правильно вчимо": [інтерв'ю з ректором Київ. нац. ун-ту технологій і дизайну Іваном Грищенком / спілкувалася Лариса Усенко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 жовт. (№ 189). — С. 7.
7066. **Деякі питання** вступу до вищих навчальних закладів окремих категорій громадян: Постанова Кабінету Міністрів України від 22 лип. 2016 р. № 529 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 серп. (№ 161). — С. 9.
7067. **Казарін В.** "Студенти з Криму знають: вони — діти України": ректор Таврійського нац. ун-ту ім. В. Вернадського проф. Володимир Казарін — про розвиток вишу в Києві та відповідальність еліт за події на півострові: [інтерв'ю / спілкувалася Марія Прокопенко] // День. — 2016. — 6 жовт. (№ 180). — С. 10—11.
7068. **Карандій В.** Де живуть розумники: [за матеріалами бесіди з дир. Укр. центру оцінювання якості освіти Вадимом Крандієм] / записала Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 5.
7069. **Ковалів І.** Університети отримали мотивованих студентів: абітурієнти з найбільшими балами забезпечили вишам додат. бюджет. місця / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 серп. (№ 160). — С. 2.
7070. **Комисаренко С.** Как потеряли геологию и шесть тысяч студентов: [по матеріалам круглого стола Совета ректоров вузов Украины] / Светлана Комисаренко // Одеські вісті. — 2016. — 1 жовт. (№ 77). — С. 3.
7071. **Комисаренко С.** Украина без системы образования?: [по матеріалам засідання Совета ректоров одес. вузов] / Светлана Комисаренко // Одеські вісті. — 2016. — 16 серп. (№ 64). — С. 2.
7072. **Комисаренко С.** Эксперимент превыше всего?: [о новых правилах вступления в вузы] / Светлана Комисаренко // Одеські вісті. — 2016. — 13 серп. (№ 63). — С. 3.
7073. **Костюченко О.** Петро Порошенко: "Одним із локомотивів руху нашої оновленої європейської України є Острозька академія": [до 440-річчя навч. закладу] / Олексій Костюченко // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 2.
7074. **Лиховид І.** Вибір без примусу: [про працевлаштування лікарів] / Інна Лиховид // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 11.
7075. **Лиховид І.** Ручний режим для стипендій: як позначиться на якості вищої освіти зміна механізму держ. виплат студентам? / Інна Лиховид // День. — 2016. — 27 жовт. (№ 194). — С. 11.
7076. **Луканська А.** Державні виші підняли ціни на популярні спеціальності, а приватні — демпінгують і заманоють рекламою / Анна Луканська // Голос України. — 2016. — 22 лип. (№ 137). — С. 4.
7077. **Медуниця Ю.** Студенти можуть бути спокійними щодо стипендій: проектом наступного Держбюджету передбачено збільшення їх фінансування на понад 500 мільйонів гривень / Юрій Медуниця // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 2.

7078. **Миколіук О.** З інтернату — в академію : [про пілот. освіт. проект. iLearn] / Оксана Миколіук // День. — 2016. — 12 жовт. (№ 184). — С. 10.
7079. **Михайленко О.** Постіндустріальна освіта: куди йдемо? : [про модернізацію освіти в Україні] / Олена Михайленко, Тодд Блейон // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 11.
7080. **Мовчан О.** СНАУ [Сум. нац. аграр. ун-т] розпочав підготовку до ЗНО / Олена Мовчан // Сумщина. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 4.
7081. **Моргун В.** Виш-переселенець: два роки на Криворіжжі : [про Донец. юрид. ін-т М-ва внутр. справ України] / Вікторія Моргун // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 8.
7082. **Навчайся**, працюй, відпочивай! : [про ф-т економіки та фінансів Тернопіл. нац. техн. ун-ту ім. І. Пулюя] // Тернопіль вечірній. — 2016. — 7 верес. (№ 20). — С. 7.
7083. **Ніколасенко С.** "Бентежить те, що вікові напрацювання в освіті інколи підміняються одномоментними рецептами" : [інтерв'ю з ректором Нац. ун-ту біоресурсів і природокористування Станіславом Ніколасенком / розмовляв Віктор Коломак] // Голос України. — 2016. — 19 лип. (№ 134). — С. 12—13.
7084. **Онищенко О.** Матч-реванш? : Нацагенство із забезпечення якості вищої освіти очолюватиме експерт Д. Табачника / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 1, 13.
7085. **Онищенко О.** Скільки можна смикати стоп-кран? : Міносвіти пропонує більше не вимагати від доцентів і професорів міжнар. сертифікату з англійської / Оксана Онищенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 10.
7086. **Панцир Ю. І.** Інженер — вибір успішної людини! : [інтерв'ю з деканом інж.-техн. ф-ту Поділ. держ. аграр.-техн. ун-ту Ю. І. Панцирем / бесідувала Катерина Вознюк] // Подільські вісті. — 2016. — 1 листоп. (№ 123). — С. 3.
7087. **Пасічник І.** Відроджена із забуття : до 400-річного ювілею Остроз. академії / Ігор Пасічник // День. — 2016. — 4 жовт. (№ 178). — С. 8.
7088. **Піпаш В.** "Чи може відвертий українофоб очолювати історичний факультет УжНУ"? : [про кн. декана іст. фак. УжНУ Володимира Фенича] / Володимир Піпаш // Слово Просвіти. — 2016. — 29 верес. — 5 жовт. (№ 39). — С. 6.
7089. **Приватні** виші можуть отримати держзамовлення // Голос України. — 2016. — 21 жовт. (№ 200). — С. 10.
7090. **Про відзначення** 175-річчя з часу заснування Національного медичного університету : Постанова Верховної Ради України [від 5 жовт. 2016 р. № 1655-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 12.
7091. **Про відзначення** 175-річчя з часу заснування Національного медичного університету імені О. О. Богомольця : Постанова Верховної Ради України [від 5 жовт. 2016 р. № 1655-VIII] // Голос України. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 15.
7092. **Про відзначення** 200-річчя з дня заснування Харківського національного аграрного університету імені В. В. Докучаєва : Постанова Верховної Ради України [від 20 жовт. 2016 р. № 1699-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 11.
7093. **Про відзначення** 200-річчя з часу заснування Національного університету "Львівська політехніка" : Постанова Верховної Ради України [від 20 жовт. 2016 р. № 1697-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 11.
7094. **Про відзначення** 200-річчя з часу заснування Львівського торговельно-економічного університету : Постанова Верховної Ради України [від 20 жовт. 2016 р. № 1698-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 11.
7095. **Про внесення** змін до Закону України "Про вищу освіту" щодо Національного агентства із забезпечення якості вищої освіти : Закон України [від 14 черв. 2016 р. № 1415-VIII] // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 14 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 11.
7096. **Про внесення** змін до Статуту Національного агентства із забезпечення якості вищої освіти : Постанова Кабінету Міністрів України від 27 лип. 2016 р. № 531 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 серп. (№ 160). — С. 8—9.
7097. **Про зовнішнє** незалежне оцінювання у 2017 році [у Харків. обл.] // Сумщина. — 2016. — 15 верес. (№ 37). — С. 10.
7098. **Про підготовку** та відзначення у 2016 році 70-річчя заснування Київського національного торговельно-економічного університету : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 11 жовт. 2016 р. № 741-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 11.
7099. **Про пробне** ЗНО в 2017 році // Сумщина. — 2016. — 24 листоп. (№ 47). — С. 3.
7100. **Смілянська А.** Абітурієнтам звузили простір для маневру : під час наступної вступної кампанії дозволять подавати дев'ять заяв і тільки на чотири спеціальності / Анна Смілянська // Голос України. — 2016. — 21 жовт. (№ 200). — С. 10.
7101. **Смілянська А.** Обіцяні освітні новації не зменшили попит на репетиторів : наступ. року абітурієнти зможуть подати документи лише до дев'яти вишів / Анна Смілянська // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 6.
7102. **Сміян Н.** Реформи не буде без змін у юридичних вузах / Надія Сміян // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 3.

7103. **Совсун І.** По справедливості, а не по домовленості : як виші ділили державне замовлення // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 1, 12.
7104. **Сокурєнко В.** "Ми зобов'язані навчати поліцейських так, щоб вони могли протистояти найбільш зухвалим злочинним діям" : [інтерв'ю з ректором Харків. нац. ун-ту внутр. справ Валерієм Сокурєнком / публ. підгот. Микола Косий] // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 12—13.
7105. **Співаковський О.** Деякі нотатки за підсумками вступної кампанії / Олександр Співаковський // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 4.
7106. **Співаковський О.** До вищої освіти якісно нового рівня : [до відкриття Нац. агентства з забезпечення якості вищої освіти] / Олександр Співаковський // Голос України. — 2016. — 20 верес. (№ 178). — С. 4.
7107. **Суржик Л.** Як зупинити дисертаційний вал? : [щодо реформи системи атестації наук. кадрів] / Лідія Суржик // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 1, 12.
7108. **Фаріон І.** Відкритий лист міністрові освіти і науки п. Лілії Гриневич : (із нагоди Дня укр. писемності та мови) / Ірина Фаріон // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 3.
7109. **Федоренко В.** Шляхи і методи запобігання плагіату наукових творів та утвердження академічної доброчесності / Владислав Федоренко // Голос України. — 2016. — 20 верес. (№ 178). — С. 4—5.
7110. **Фещук Н.** Про те, як студентам вручали ключ до знань. І не тільки... / Фещук Наталя // Чернівці. — 2016. — 1 верес. (№ 35). — С. 11.
7111. **Харченко О.** "Треба докласти зусиль, щоб за "лекалами" Острога виліпити еліту" : найстарший виш України урочисто відзначив 440-річчя у Києві / Ольга Харченко // День. — 2016. — 5 жовт. (№ 179). — С. 2.
7112. **Шуткевич О.** ДонНУ відзначив другу річницю переїзду до Вінниці : найболючішим у житті вишу на нов. місці залишається житл. питання / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 2.

379.8 Дозвілля

7113. **Бородюк М.** Звідки родом українська Першокнига? : Рівненщина прагне приймати якомога більше гостей, бо має чим їх здивувати / Микола Бородюк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 9.
7114. **Винниченко І.** Бідні, бо... які? або Чим завинив Кобзар : [про турист.-рекреац. потенціал Канів. р-ну, Черкас. обл.] / Ігор Винниченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 8.
7115. **Громов О.** Хай світ пізнає Україну через "зелений туризм" / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 3.
7116. **Кіч Т.** Екосадиби та етнофестивали : як розважити туристів у неспокійні часи / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 17 верес. (№ 112). — С. 4—5.
7117. **Лобановська В.** Херсонщина оголошує про готовність приймати гостей. Ми почули! / Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2016. — 8 черв. (№ 23). — С. 8—9.
7118. **Скрипник В.** Туристи, яких ніхто не бачив : [про туризм в Автономній Республіці Крим] / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 10.
7119. **Тимець І.** "Пріоритетом для Львівщини повинен бути туризм..." : [інтерв'ю з істориком Ігорем Тимецем / спілкувалася Христина Горобець] // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 12.
7120. **Хумарова Н.** Сільський туризм — пріоритет туристического бизнеса в Черноморском регионе / Н. Хумарова, А. Мартиненко // Одеські вісті. — 2016. — 13 верес. (№ 72). — С. 2.

39 Культурна антропологія. Етнографія. Фольклор

7121. **"Безпритульний старець"** народної пам'яті : 165 років з дня народж. [фольклориста] Івана Манжури (1851—1893) / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 10.
7122. **Литвин В.** Із життєвих сценаріїв українських інтелектуалів другої половини XIX — початку XX ст. (до 175-річчя від дня народж. Михайла Драгоманова та 145-річчя — Лесі Українки) / Володимир Литвин // Голос України. — 2016. — 16 лип. (№ 132—133). — С. 8—10.
7123. **Ох** і одружувалися ж у Черниші! : особливості укр. весілля. Кінець XIX — середина XX століття / матеріали підгот. та узагал. Іван Кирієнко // Деснянська правда. — 2016. — 14 лип. (№ 28). — С. 8 ; 21 лип. (№ 29) — С. 8.
7124. **Снігур І.** Іван Снігур: "Я вже майже перестав вірити, що мій музей стане реальністю" : [інтерв'ю із засл. майстром народ. творчості] // Чернівці. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 7. — спілкувалася Наталія Фещук.
7125. **Топачевський А.** Покрова: відгомін дива / Андрій Топачевський // Слово Просвіти. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 1110.
7126. **Троян О.** "Треба копати глибше" : майстриня Ольга Троян — про "правильні" прикраси і спотворене уявлення про традиційний стрій : [інтерв'ю з майстринею / спілкувалася Христина Петренко] // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 24.

5 МАТЕМАТИКА. ПРИРОДНИЧІ НАУКИ

502/504 Наука про навколишнє середовище. Енвіронментологія. Екологія

7127. **Бах К. Ф.** Промислова безпека: врятування життів, здоров'я та навколишнього середовища : [наслідки пром. аварій] / Крістіан Фрііс Бах, Ірена Майцен // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 6.

7128. **Біловицька Н.** Зигзаги річки Інгулець : на регіон. форумі у Дніпрі обговорювали, як в обл. та країні загалом запровадити чисті європ. технології / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 8.

7129. **Бовтенко В.** Адаптація в Україні екологічного імператива ООН — шанс на майбутнє процвітання / Вадим Бовтенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 8.

7130. **Герасимов О.** Стандарт защиты окружающей среды : [інтерв'ю с зав. кафедрой общей и теор. физики Одес. гос. экол. ун-та Олегом Герасимовым / общалась Светлана Комисаренко] // Одеські вісті. — 2016. — 9 серп. (№ 62). — С. 4.

7131. **Дубровик-Рохова А.** Природа програє... бізнес-лобі : експерти про мотиви вето на ключові для країни екол. закони / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 2 листоп. (№ 198). — С. 9.

7132. **Лиховид І.** Розорювання чи розорення? : як унікал. "Тарутинський степ" опинився під загрозою знищення / Інна Лиховид // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 10.

7133. **Миколюк О.** Відповісти за кожне дерево : чому громадськість пропонує змінити систему покарань за нищення природи / Оксана Миколюк ; комент.: Наталія Куць, Дмитро Скрильніков // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 11.

7134. **Прокопенко М.** Інструменти для "машини часу" : перші підсумки 22-ї Конф. сторін Рамкової конвенції ООН про зміну клімату (COP22) / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 19.

7135. **Прокопенко М.** Осердя нової епохи : за місяць Паризька угода зі зміни клімату вступає в законну силу / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 19.

52 Астрономія. Астрофізика. Космічні дослідження. Геодезія

7136. **Суржик Л.** Хто засвічує зірки : харків. астрономи створили унік. каталог Чумацького Шляху / Лідія Суржик // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42).

53 Фізика

7137. **Райхель Ю.** Нобелівські премії-2016 / Юрій Райхель // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 18—19.

55 Геологія. Науки про Землю

556 Гідросфера. Вода загалом. Гідрологія

7138. **Вівчарик О.** Від Чорної річки до Росі та Росави : [історія назви Чорної річки] / Олександр Вівчарик, Ліна Лебеденко // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 20.

7139. **Гильов І.** Остер почав самоочищатись? : [за матеріалами брифінгу на тему: "Оперативна ситуація на річці Остер: річка почала очищуватись"] / Ігор Гильов // Деснянська правда. — 2016. — 14 лип. (№ 28). — С. 2.

7140. **Кривда М.** Дніпро ще можна врятувати : [про забруднення р. Дніпро] / Марина Кривда // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 20.

7141. **Малімон Н.** У Благодатному на Волині відновлюють озера / Наталія Малімон // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 2.

7142. **Миколюк О.** Море, дихай! : як укр. та груз. вчені вивчають стан здоров'я чорномор. узбережжя / Оксана Миколюк // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 19.

7143. **Пилипчинець В.** Живи, джерело! : [про відновлення природ. джерел] / Василь Пилипчинець // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 11.

7144. **Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо впровадження інтегрованих підходів в управлінні водними ресурсами за басейновим принципом** : Закон України [від 4 жовт. 2016 р. № 1641-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 12.

7145. **Співак К.** "Сумське море" потопає в багні... : [про Косівщинське водосховище, Сум. обл.] / Катерина Співак // Сумщина. — 2016. — 3 листоп. (№ 44). — С. 4.

7146. **Хвесик М.** Віртуальна вода: міф чи реальність? : [про водні ресурси як альтерн. джерело енергії] / Хвесик Михайло, Анатолій Сундук // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 11.

57 Біологічні науки загалом

7147. **Наснко М.** Той, хто спізнав наукові глибини : проф. Володимиру Рибальченку — 75 / Михайло Наснко // Слово Просвіти. — 2016. — 6—12 жовт. (№ 40). — С. 15.

7148. **Світленко В.** Геніальний винахід прославив іншого : до 110-річчя від дня народж. укр. вченого-генетика Миколи Дмитровича Тарнавського / В. Світленко // Подільські вісті. — 2016. — 2 серп. (№ 85). — С. 3.

6 ПРИКЛАДНІ НАУКИ. МЕДИЦИНА. ТЕХНІКА

61 Медичні науки

613 Гігієна загалом. Валеологія та гігієна особистості

7149. **Моїсєєва Т.** Чим розплатимось за лимонад : [про ожиріння населення України] / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 4.

7150. **Новак В.** "Здоров'я — це добрі люди навколо, нові знання й активні заняття, якісна їжа, а не дієти за групою крові із модного журналу" : [інтерв'ю з акад. Акад. наук вищої освіти України Василем Новаком / спілкувалася Христина Горобець] // *Голос України*. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 19.

614 Охорона здоров'я та гігієна. Запобігання нещасним випадкам

7151. **Березкіна О.** МОЗ вирішив взятися за громадське здоров'я / Олена Березкіна // *Чернігівські відомості*. — 2016. — 29 черв. (№ 26). — С. 4.

7152. **Березкіна О.** Нікому не потрібна : від залізн. лікарні міськ. рада відхрестилася, Укрзалізниця кинула напризволяще / Олена Березкіна // *Чернігівські відомості*. — 2016. — 8 черв. (№ 23). — С. 3.

7153. **Березкіна О.** Новий наказ відкрив двері реанімацій для родичів та друзів : громадськість радіє, медична спільнота не в захваті / Олена Березкіна // *Чернігівські відомості*. — 2016. — 20 лип. (№ 29). — С. 8.

7154. **Богомаз-Кулик Г.** Можливо все: лікарі "виросили" кіровоградському кіборгу руку та врятували від візка / Галина Богомаз-Кулик // *Кіровоградська правда*. — 2016. — 4 листоп. (№ 78). — С. 9.

7155. **Василець Т.** Вакцина чи грип: що раніше прийде на Харківщину / Тетяна Василець // *Слобідський край*. — 2016. — 5 листоп. (№ 133). — С. 1, 3.

7156. **Вершигора А.** Десять хвилин для "швидкої" : максимум стільки відводять київ. екстрені медики на кожен виклик : [інтерв'ю з дир. Центру екстреної мед. допомоги Анатолієм Вершигорою / спілкувався Віктор Коломак] // *Голос України*. — 2016. — 23 верес. (№ 181). — С. 8.

7157. **Головач С.** Головний офіцер і рядовий пожежник — одна команда : [про робочу поїздку нач. інформац.-методол. центру Йоркшир. упр. пожеж охорони Ієна Маріта та керівника Единбург. пожеж. бригади Девіда Доусона до Полтав обл.] / Світлана Головач // *Зоря Полтавщини*. — 2016. — 2 верес. (№ 131—132). — С. 3.

7158. **Грушовінчук В.** "Наші люди першими ідуть і у вогонь, і в воду..." : [інтерв'ю з нач. упр. Держ. служби з надзв. ситуацій Волин. обл. Володимиром Грушовінчуком / спілкувався Володимир Нестеров] // *Волинь-нова*. — 2016. — 17 верес. (№ 103). — С. 3.

7159. **Жиденко А.** "Допомога у нашому закладі рівняється на європейську" : [інтерв'ю з голов. лікарем Чернігів. обл. лікарні Андрієм Жиденком / спілкувалася Людмила Пархоменко] // *Деснянська правда*. — 2016. — 16 черв. (№ 24). — С. 6.

7160. **Запорожан В.** Як виховати волонтера : [про волонтерські загони в Одес. нац. мед. ун-ті] / Валерій Запорожан // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 7 жовт. (№ 189). — С. 6.

7161. **Іванова І.** Дякую, що повірили в нас! : [про фестиваль "Допоможи дитині жити", Кропивницький] / Ірина Іванова // *Кіровоградська правда*. — 2016. — 11 жовт. (№ 71). — С. 1, 4.

7162. **Іванова І.** ООН назвала Україну найгіршою з планової вакцинації / Ірина Іванова // *Кіровоградська правда*. — 2016. — 7 жовт. (№ 70). — С. 5.

7163. **Івашко О.** Тренажер навчить лікувати правильно : два роки в Одес. мед. у-ті успішно діють навч. підрозділи, в Україні створені вперше / Олена Івашко // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 5.

7164. **Кіч Т.** Від медицини хвороби до медицини здоров'я : [про реформу в мед. сфері України] / Тамара Кіч // *Слобідський край*. — 2016. — 27 жовт. (№ 129). — С. 1, 3.

7165. **Ковтонюк П.** "Наступного року медичне страхування має з'явитися в первинній ланці" : [інтерв'ю з заст. міністра охорони здоров'я Павлом Ковтонюком / записала Тетяна Моїсєєва] / Павло Ковтонюк // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 4.

7166. **Козирєва Т.** На Львівщині створять мобільний хоспіс для дітей : виїз. паліат. допомогу важкохворим надаватимуть вже наступ. року / Тетяна Козирєва // *День*. — 2016. — 17 листоп. (№ 209). — С. 2.

7167. **Кольцова М.** Усім — по лікарю : [про впровадження мед. реформи в Україні] / Мирослава Кольцова // *Слобідський край*. — 2016. — 2 серп. (№ 92). — С. 2.

7168. **Лавренюк С.** Кому не дають спокою зекономлені 790 мільйонів гривень? : [про закупівлю ліків в Україні] / Сергій Лавренюк // *Голос України*. — 2016. — 14 лип. (№ 130). — С. 5.

7169. **Липнягов П.** Волонтерское движение врачей / Павел Липнягов // *Одеські вісті*. — 2016. — 4 жовт. (№ 78.). — С. 5.

7170. **Лиховид І.** Експеримент чи шанс? : МОЗ категорично проти держфінансування методу вирощування кінцівок для учасників АТО. Волонтери порятували 60 осіб / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 11.

7171. **Лиховид І.** Клановий відбір : "механізм призначення голови Держслужби [з лікар. засобів та контролю за наркотиками] свідчить, що з конкурсом на цю посаду щось не так / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 12 жовт. (№ 184). — С. 11.

7172. **Лиховид І.** Наскільки система готова до змін? : [про страх. фінансування медицини в Україні] / Інна Лиховид // *День*. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 11.

7173. **Ляховець В.** "Набір" щеплень проти хвороб / Вікторія Ляховець // *Час Київщини*. — 2016. — 30 верес. (№ 38). — С. 11.

7174. **Марабян Р.** Роман Марабян: "Це не про смерть. Це про життя, просто трохи коротше" : [щодо дитяч. паліат. допомоги : інтерв'ю з головним лікарем Харків. обл. спец. буд. № 1 / спілкувалася Тамара Кіч] // *Слобідський край*. — 2016. — 12 листоп. (№ 136). — С. 6.

7175. **Маринець Н.** Лікарні обласні чекають лікарів : фтизіатри, рентгенологи, сімейні лікарі не їдуть працювати на Кіровоградщину, бо їм немає де жити / Наталка Маринець // Кіровоградська правда. — 2016. — 21 жовт. (№ 74). — С. 3.
7176. **Маринець Н.** У нас на донорську нирку доводиться чекати дуже довго. Можна й не дочекатися : "КП" розбиралася в питанні, чи готові жителі обл. після влас. смерті стати донорами / Наталка Маринець // Кіровоградська правда. — 2016. — 7 жовт. (№ 70). — С. 9.
7177. **Мосієнко В.** Чи буде в Україні реабілітаційний центр для онкохворих? : / Володимир Мосієнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 12.
7178. **Нестеренко А.** Шанс на життя : [про кіїв. перинатал. центр] / Андрій Нестеренко // Голос України. — 2016. — 9 лип. (№ 127). — С. 5.
7179. **Перцовський С.** Медицина в донбаській глибинці / Семен Перцовський // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 12.
7180. **Писанська Н.** "Синя карта" — не синій птах, але... : [про стан медицини в Німеччині] / Наталія Писанська // Голос України. — 2016. — 3 серп. (№ 145). — С. 7.
7181. **Прокопенко М.** "Тест приходять до людини" : [про пункт безкоштов. та конфіденц. тестування на ВІЛ "АНФ Checkpoint.kiev"] / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 10.
7182. **Самаєва Ю.** Ефект ноцебо : [про фінансування медицини в Україні] / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 1, 6.
7183. **Самаєва Ю.** Реформаторський укол : чим може обернутися фінанс. підтримка хворих на діабет / Юлія Самаєва // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 1—2.
7184. **Саркісян В.** Шокує протишокова система : [про забезпечення лікар. препаратами мед. закладів в Україні] / Володимир Саркісян // Одеські вісті. — 2016. — 23 лип. (№ 59). — С. 1.
7185. **Світліковська Г.** Ціна здоров'я і "хвороби" медицини : [за матеріалами темат. засідання інтерактив. прес-клубу] / Галина Світліковська // Волинь-нова. — 2016. — 1 листоп. (№ 121). — С. 8—9.
7186. **Синицька Н.** Реформи в медицині: на що сподіватися? / Наталія Синицька ; комент. Ігор Незборецький // Чернівці. — 2016. — 3 листоп. (№ 44). — С. 2
7187. **Сідорова О.** Жінці з Кіровограда вживили механічне серце / Олена Сідорова // Кіровоградська правда. — 2016. — 16 жовт. (№ 73). — С. 3.
7188. **Сідорова О.** У Кіровограді наркозалежні заявляють, що їх відмовляються лікувати / Олена Сідорова // Кіровоградська правда. — 2016. — 14 жовт. (№ 72). — С. 3.
7189. **Скрипник О.** Бюджет-2017 — медицина за бортом / Ольга Скрипник // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 13.
7190. **Співак К.** Про чорний гумор вітчизняної медицини : [щодо вакцинації новонароджених] / Катерина Співак // Сумщина. — 2016. — 6 жовт. (№ 40). — С. 13.
7191. **Стандрійчук В.** "Вірусний гепатит С. Спільні зусилля в подоланні епідемії" : [за матеріалами темат. круглого столу] / Вікторія Стандрійчук // Проскурів. — 2016. — 28 лип. (№ 29). — С. 8.
7192. **Стандрійчук В.** У боротьбі з раком найефективнішою залишається профілактика / Вікторія Стандрійчук // Проскурів. — 2016. — 20 жовт. (№ 41). — С. 8.
7193. **Супрун У.** Замість виклику "швидкої" — консультація лікаря телефоном : [інтерв'ю з в. о. міністра охорони здоров'я України Уляною Супрун / записала Дружбляк Наталія] // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 19.
7194. **Усіченко І.** "Червоний Хрест має достойно відповідати на виклики часу" : [інтерв'ю з Президентом т-ва Іваном Усіченком / розмову вів Віктор Коломак] // Голос України. — 2016. — 3 верес. (№ 167). — С. 9.
7195. **Цимбалюк В.** "Фахівці НАМН України за рік рятували понад 40 тисяч життів і зберегли для держави більше як 40 мільярдів євро" : [інтерв'ю з Президентом Нац. акад. мед. наук України Віталієм Цимбалюком / спілкувалася Ольга Серипник] // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 1, 12.
7196. **Шевчук М.** С учетом возрастной проблематики : [круглий стол на тему: "Усиление соц. компонента в работе с ВИЧ-положительными и уязвимыми к ВИЧ подростками"] / Мария Шевчук // Одеські вісті. — 2016. — 27 серп. (№ 67). — С. 2.
7197. **Шот М.** Тернопіль створює симуляційний центр : у місті діятиме осередок, де домедичної допомоги навчатимуть військ. і поліцейських, а студенти набуватимуть практ. навичок / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 8.
7198. **Ябчанка О.** Медична реформа: коли гроші нарешті підуть за пацієнтом? / Олександр Ябчанка // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 12.

615 Фармакологія. Терапія. Токсикологія

7199. **Кирей Р.** Здаєш кров — рятуєш чийсь життя : на Черкащині щороку стають донорами майже 15 тис. людей / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 листоп. (№ 209). — С. 8.
7200. **Княжанський В.** Внутрішній вогник мотивації : [про стан фармацевт. галузі в Україні] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 9.
7201. **Конотопчик Ю.** Що буде з "Хаджибеєм"? : через зміну фінансування понад 600 тис. дітей в Україні можуть залишитися без профільного лікування : [про центр санатор. реабілітації дітей з органіч. ураженнями нервової системи] / Юлія Конотопчик // День. — 2016. — 2 листоп. (№ 198). — С. 10.

7202. **Лиховид І.** Лікування... "фуфломіцинами": чому чиновники свідомо закупують для тяжкохворих пацієнтів неефект. препарати та як покласти цьому край? / Інна Лиховид // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211).

7203. **Миколук О.** "Єдине вікно" для фармацевтів: МОЗ обіцяє, що 2017 року стане менше бюрократії під час реєстрації ліків / Оксана Миколук // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 14.

7204. **Нетребський В.** Курорт у підножжя Жевахової гори: [о курорті Куяльник] / Валерій Нетребський, Валерій Шерстобитов // Одеські вісті. — 2016. — 6 серп. (№ 61). — С. 8.

7205. **Трофименко Н.** "Ми напрацювали єдину в Україні європейську модель донорства": [інтерв'ю з дир. ТОВ "Сумський обласний центр служби крові" Наталією Трофименко / спілкувався Олександр Вертіль] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 7.

7206. **Черних В.** Фармація сьогодні — відповідальність перед майбутнім! : [інтерв'ю з ректором Нац. фармацевт. ун-ту Валентином Чернихом] / підгот. Аксенія Калініна // Слобідський край. — 2016. — 5 листоп. (№ 133). — С. 1, 3.

7207. **Чи готова** вітчизняна фармація відповісти на виклики часу? : [про III Нац. з'їзд фармацевтів України, м. Харків] / підгот. Віктор Коломак // Голос України. — 2016. — 30 верес. (№ 186). — С. 14.

616 Патологія. Клінічна медицина

7208. **Березкіна О.** В онкодиспансері почали робити лапароскопічні операції на кишківнику / Олена Березкіна // Чернігівські відомості. — 2016. — 15 черв. (№ 24). — С. 14.

7209. **Ворона С.** Смертельне захворювання легше попередити, ніж лікувати : [інтерв'ю з зав. інфекц. від. Чернігів. міськ. лікарні № 2 Світлою Вороною / спілкувалася Валентина Науменко] // Деснянська правда. — 2016. — 30 черв. (№ 26). — С. 4.

7210. **Розін В.** "Психічне здоров'я — це головне": [інтерв'ю з заст. головного лікаря Чернігів. обл. психоневр. диспансеру Віталієм Розіним / інтерв'ю вела Наталя Подолян] // Черкаський край. — 2016. — 17 серп. (№ 64—65). — С. 6.

7211. **Скрипник В.** Два місяці в реанімації рятують дитину від правця / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 13.

7212. **Хворі** на гепатит С наступного року можуть залишитися без лікування // Голос України. — 2016. — 16 серп. (№ 154). — С. 1, 10.

62 Машинобудування. Техніка загалом

620 Випробування матеріалів. Матеріали промислового значення.

Електростанції. Економіка енергетики

7213. **Васильчук В.** Міні-ГЕС: енергопотужності відроджуються / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 27 верес. (№ 104—105). — С. 1, 4.

7214. **Вертелєв О.** Упущена вигода, або Неефективна боротьба за енергоефективність підприємства / Олександр Вертелєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 10.

7215. **Дунаєв С.** Енергетична безпека України фактично знищується через необдуману політику уряду" / Сергій Дунаєв // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 5.

7216. **Кацер-Бучковська Н.** Енергетична дипломатія: не дозволити себе обійти / Наталя Кацер-Бучковська // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 10.

7217. **Княжанський В.** Енергонезалежність. Новий горизонт / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 20 жовт. (№ 189). — С. 8—9.

7218. **Княжанський В.** Критична... "розетка" інвестора : [про проект Закону України "Про ринок електричної енергії"] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 11.

7219. **Ковальчук В.** Глава НЕК "Укренерго" Всеволод Ковальчук: "Криза — це шанс для розвитку" / спілкувалися Алла Єрьоменко, Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 8.

7220. **Косянчук І.** Амбітна мета для держави: реалізація проектів з енергоефективності дасть змогу заощадити 11,4 мільярда кубометрів газу щорічно / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 19 жовт. (№ 195). — С. 2.

7221. **Кучерява О.** Завершення ери викопного палива зменшить шкоду для природи : [за матеріалами темат. круглого столу] / Олександра Кучерява // Голос України. — 2016. — 26 лип. (№ 139). — С. 2.

7222. **Мамалига В.** Інвестиції залучимо і "екологію" поліпшимо : [про енергозбереження в Україні] / Володимир Мамалига // Голос України. — 2016. — 8 жовт. (№ 192). — С. 6.

7223. **Мельник П.** Об'єктам соціальної та бюджетної сфер — особлива увага : [за матеріалами Форуму енергозбереження та впровадження енергоощадних заходів, Кіровоград] / Петро Мельник // Голос України. — 2016. — 23 лип. (№ 138). — С. 4.

7224. **Мельник С.** До кінця року оприлюднять енергетичну стратегію / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 12 жовт. (№ 194—195). — С. 1—2.

7225. **Садовський В.** Від чого залежить енергоефективність? / Віталій Садовський // Житомирщина. — 2016. — 27 верес. (№ 104—105). — С. 5.

7226. **Синицька Н.** До німців — ще далеко, але крок уперед зробили : 12 будинків нашого міста вже взяли участь у програмі енергозбереження / Наталія Синицька // Чернівці. — 2016. — 29 верес. (№ 39). — С. 3.
7227. **Соколовська Л.** Як область економитиме газ? / Лариса Соколовська // Черкаський край. — 2016. — 20 лип. (№ 56—57). — С. 4.
7228. **Стандрійчук В.** Семінар з питань чистої енергії : [про семінар з підтримки проекту USAID "Муніципальна енергетична реформа в Україні", Тернопіль] / Вікторія Стандрійчук // Проскурів. — 2016. — 21 лип. (№ 28). — С. 13.
7229. **Ткачук Т.** Реформа енергоринку: напівзаходами не обійтись : [про ціноутворення на енергоносії в Україні] / Тарас Ткачук // Дзеркало тижня. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 10.
7230. **Чернов В.** Калорій — більше, грошей — менше : [про енергомодернізацію в Сумській обл.] / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 23 лип. (№ 138). — С. 5.

621 Загальне машинобудування. Ядерна техніка. Електротехніка.

Машинобудування загалом

7231. **Белєсков М.** Ядерні фобії Вашингтона : [про модернізацію ядер. арсеналів США та Росії] / Микола Белєсков // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 4.
7232. **Вертіль О.** Тендери від Бендера? : непрозорі схеми проведення конкурсів позбавляють вітчизн. машинобудівні підприємства змоги одержувати замовлення, тоді як перемагають майже невідомі закордон. фірми / Олександр Вертіль // Сумщина. — 2016. — 18 серп. (№ 33). — С. 4.
7233. **Дем'янюк В.** Ребрендинг Чорнобиля : [інтерв'ю з главою громад. ради Держ. агентства України з упр. зоною відчуження Віталієм Дем'янюком / записала Алла Єрьоменко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 1, 8.
7234. **Домбровський О.** Яка модель ринку теплової енергії потрібна Україні / Олександр Домбровський, Георгій Гелетуша, Володимир Майстришин // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 1, 8.
7235. **Думка-Кондратьєва Ю.** Микола Данилейко: "Кредмаш" врешті відчув попит на продукцію підприємства у вітчизняних споживачів : [про дорожнє машинобудування] / Юлія Думка-Кондратьєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 20 верес. (№ 141—142). — С. 4.
7236. **Княжанський В.** Атомні маневри : уже до 2019 року "Енергоатом" зможе регулювати потужність об'єднаної енергосистеми України — президент НАЕК / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 18 жовт. (№ 187). — С. 9.
7237. **Княжанський В.** Будівництво нового саркофагу для ЧАЕС завершено / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 15 листоп. (№ 207). — С. 8.
7238. **Княжанський В.** "Новий росіянин" у малиновому піджаку : ставленика ФСБ готують у керівники атом. галузі України — "Атомпрофспілка" / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 8.
7239. **Княжанський В.** Попереду — створення енергомосту "Україна—Євросоюз" : АЕС переходять на альтернативне ядерне паливо і подовжують ресурс енергоблоків / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 29 верес. (№ 175). — С. 9.
7240. **Ковальчук С.** Народні депутати створили Чорнобильську асоціацію, щоб ефективніше вирішувати пов'язані з катастрофою проблеми / Сергій Ковальчук // Голос України. — 2016. — 24 верес. (№ 182). — С. 3.
7241. **Корсунський С.** Турецький потік: бути чи не бути? : [про проект газопроводу] / Сергій Корсунський // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 1, 8.
7242. **Крючков О.** Від проекту до гарантійного обслуговування : розливають і пакують в Україні здебільшого на обладнанні ТОВ "Завод пакувального обладнання "Термо-Пак", що діє у Білій Церкві на Київщині / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 7.
7243. **Кудіярова Г.** Вершини підкорюються сміливим : [про Крюків. вагонобудів. з-д] / Галина Кудіярова // Зоря Полтавщини. — 2016. — 27 верес. (№ 146—147). — С. 2.
7244. **Люта Г.** ОПАЛені "Газпромом" : [про рішення Єврокомісії розширити доступ "Газпрому" до газопроводу OPAL] / Ганна Люта // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 8.
7245. **Майстришин В.** Яка модель ринку теплової енергії потрібна Україні / Володимир Майстришин, Олександр Домбровський, Георгій Гелетуша // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 6.
7246. **Маскалевич І.** Хочу все задарма. Може доплатити : [про пілот. проект М-ва енерг. та вугіл. пром-сті України "Енергетичний міст Україна — Європейський Союз"] / Ігор Маскалевич // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 8.
7247. **Михайлов А.** Чтобы экономить — надо заплатить : [інтерв'ю с гл. инж. коммун. предприятия "Теплоснабжение города Одессы" Александром Михайловым / общалась Светлана Маршина] // Одеські вісті. — 2016. — 30 серп. (№ 68). — С. 1.
7248. **Ніконенко В.** Довгоочікуваний подарунок для атомної енергетики : [про буд-во централіз. сховища відпрацьованого ядер. палива] / Володимир Ніконенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 7.
7249. **Новак Е.** Чи мирний наш атом? / Елла Новак // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 7.
7250. **Поливай І.** Ядерні підсумки і перспективи : [до 20-річчя Нац. акціонер. енерг. компанії "Енергоатом"] / Іван Поливай // Голос України. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 11.

7251. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо врегулювання окремих питань правового режиму території, що зазнала радіоактивного забруднення внаслідок Чорнобильської катастрофи : Закон України [від 7 лип. 2016 р. № 1472-VIII] // *Голос України*. — 2016. — 3 серп. (№ 145). — С. 6 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 10.

7252. **Про затвердження** Порядку виплати одноразової компенсації за шкоду, заподіяну внаслідок Чорнобильської катастрофи, інших ядерних аварій, ядерних випробувань, військових навчань із застосуванням ядерної зброї, та щорічної допомоги на оздоровлення деяким категоріям громадян : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 760 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 8.

7253. **Про затвердження** Порядку переміщення через державний кордон відпрацьованого ядерного палива українських атомних електростанцій та радіоактивних матеріалів, утворених в результаті його переробки : Постанова Кабінету Міністрів України від 26 жовт. 2016 р. № 769 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 12.

7254. **Про Звернення** Верховної Ради України до держав—членів Європейського Союзу, парламентів іноземних держав, парламентських асамблей та міжнародних організацій щодо завершення процесу ратифікації Угоди про асоціацію між Україною, з однієї сторони, та Європейським Союзом, Європейським співтовариством з атомної енергії і їхніми державами-членами, з іншої сторони : Постанова Верховної Ради України [від 19 жовт. 2016 р. № 1689-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 11.

7255. **Про ратифікацію** Угоди між Урядом України та Європейським співтовариством з атомної енергії про наукову і технологічну співпрацю та асоційовану участь України у Програмі наукових досліджень та навчання Євратом (2014-2018) : Закон України [22 верес. 2016 р. № 1542-VIII] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 9.

7256. **Про схвалення** Програми розвитку гідроенергетики на період до 2026 року : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 13 лип. 2016 р. № 552-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 жовт. (№ 187). — С. 8—9.

7257. **Прокопчук С.** Довге запрягання обертається мільярдами збитками : тривалий саботаж буд-ва Центр. сховища відпрацьованого ядер. палива може спровокувати країну-агресора вдатися до шантажу / Станіслав Прокопчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 6.

7258. **Проценко М.** Обирати на власний розсуд : українцям дозволили вибирати лічильники електроенергії / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 30 серп. (№ 104). — С. 3.

7259. **Рожко В.** Сумське НВО — в небезпеці! : [про перемогу публ. акціонер. т-ва "Сумське машинобудівне науково-виробниче об'єднання" в тендері на реконструкцію компресор. станцій] / Віталій Рожко // Сумщина. — 2016. — 24 листоп. (№ 47). — С. 4.

7260. **Уманський С.** "Енергоатому" — 20 років. Неювілейні замітки / Сергій Уманський // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 7.

7261. **Федосєєв В.** Безшатунним двигуном бути! : [про високоекон. дизел. двигун для легкових авто] / Володимир Федосєєв // Подільські вісті. — 2016. — 18 жовт. (№ 117). — С. 3.

7262. **Черняк Р.** Роман Черняк: "КрАЗ" має достатній запас міцності. КРАЗ — був, є і буде!" : [інтерв'ю з ген. дир. публ. акціонер. т-ва "АвтоКрАЗ" / спілкувався Антон Прокопеко] // Зоря Полтавщини. — 2016. — 23 верес. (№ 143—144). — С. 2—3.

7263. **4-й енергоблок** ЧАЕС накрили сучасною аркою : проект. термін експлуатації об'єкта — 100 років. / підгот. Іван Капсамун // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 2

622 Гірнична справа

622.3 Добування окремих корисних копалин, руд, порід

7264. **Лотоус В.** Полтавський ГЗК: побачити мегакар'єр, забруднитися мастилом і... відчувати могутність виробництва : [інтерв'ю з головою правління відкритого акціонер. т-ва "Полтавський ГЗК" Віктором Лотоусом / спілкувалася Марина Бабич] // Село полтавське. — 2016. — 21 лип. (№ 28). — С. 8—9.

7265. **Максимович Б.** "Земний віск" : [про видобуток озокериту на Борислав. озокерит. родовищі] / Богдан Максимович // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 10.

622.32 Добування рідких і газоподібних корисних копалин

7266. **Брусенський О.** Горе від багатства : [про видобування нафти, природного газу та газового конденсату Північно-Яблунівського родовища, Лохвиц. р-н Полтав. обл.] / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 6.

7267. **Брухаль Г.** "Укрнафта": загальна оптимізація та ефективність видобутку / Галина Брухаль // Голос України. — 2016. — 20 жовт. (№ 199). — С. 4.

7268. **Даценко Л.** Вуглеводні, рента, екологія... : [за матеріалами круглого столу щодо плану розвитку нафтогазодобувної галузі Полтавщини] / Людмила Даценко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 2 верес. (№ 131—132). — С. 4.

7269. **Драюк С.** Чому олігархи продовжують наживатися на державному майні? : [щодо корупції у газ. сфері] / Сергій Драюк // Голос України. — 2016. — 22 верес. (№ 180). — С. 4.

7270. **Кінах Я.** "Серед інвесторів фонду Emerstone на сьогодні немає українців" : [інтерв'ю з засновником фонду Emerstone Energy Ярославом Кінахом / спілкувалися Геннадій Коваль, Ганна Люта] // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 8.
7271. **Кіч Т.** Стратегія: власний газ : [про видобуток природ. газу в Харків. обл.] / Тетяна Кіч. // Слобідський край. — 2016. — 13 верес. (№ 110). — С. 2.
7272. **Княжанський В.** Наклеп із прицілом... : [щодо газотрансп. системи України] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 17 листоп. (№ 209). — С. 8.
7273. **Княжанський В.** Як позбутися газового імпорту : [про зниження ренти на видобуток природ. газу в Україні] / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 27 жовт. (№ 194). — С. 9.
7274. **Кобаль Г.** Багато газу не буває, або Чому український видобуток газу не поспішає зростати? / Геннадій Кобаль // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 9.
7275. **Лукін О.** Наука не проти "диво методу", якщо він ґрунтується на геолого-геофізичних дослідженнях : [про перспективи освоєння нафтогазовидобувних надр України] / Олександр Лукін // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 9.
7276. **Райлі А.** Кремль планує зруйнувати ЄС... газом. Алан Райлі: "Колишній канцлер Німеччини керує будівництвом російської труби, яка йде до виборчого округу нинішнього канцлера" : [інтерв'ю з британ. юристом / спілкувалися Алла Дубровик-Рохова, Світлана Кисельова] // День. — 2016. — 27 жовт. (№ 194). — С. 8.
7277. **Роллінс М.** Про нафту і реформи. Перший "варяг" у держсекторі України Марк Роллінс: "Якщо не інвестувати, то застаріле обладнання може скласти критичну масу" : [інтерв'ю з головою правління публ. акціонер. т-ва "Укрнафта" / спілкувався Віталій Княжанський] // День. — 2016. — 1 листоп. (№ 197). — С. 9.
7278. **Савків Б.** Знаменитий аналітик і небайдужий громадянин : про фахівця нафтогаз. галузі, укр. болгарина Василя Дінкова [1924—2001] / Богдан Савків // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 13.
7279. **Ткачук Т.** Прозора робота — карта для інвестицій : [щодо інозем. інвестицій у газовидобув. галузь України] / Тарас Ткачук // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 8.
7280. **Хінрікс-Шрамм О.** "Ми хочемо стати лоу-костом на газовому ринку України" : [інтерв'ю з акціонером кампанії Антра Ойгеном Хінрікс-Шраммом / спілкувався Іван Гонта] // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 9.

622.37 Добування коштовного і напівкоштовного каміння

7281. **Солоненко М.** Перемир'я з браконьєрами-копачами не може бути : [про незаконний видобуток бурштину в Україні] / Максим Солоненко // Голос України. — 2016. — 11 жовт. (№ 193). — С. 11.

622.8 Аварії, нещасні випадки і травматизм на рудниках.

Охорона праці і техніка безпеки на рудниках

7282. **Княжанський В.** У підземеллі... без засобів захисту : профспілки вуглярів вимагають, щоб держава відновила фінансування охорони праці шахтарів / Віталій Княжанський // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 9.
7283. **Святненко А.** Без права на порятунок : на укр. шахтах масово порушуються вимоги техніки безпеки / Артем Святненко // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 10.
7284. **Хто** позбавляє шахтарів шансу на порятунок : [про відкритий лист за підписом голови НППУ Михайла Волиня на ім'я Прем'єр-міністра України, міністра енергетики та вугіл. пром-сті та Ген. прокуратури] // Голос України. — 2016. — 22 верес. (№ 180). — С. 21.

623 Військова техніка

7285. **Бадрак В.** Оборонна реформа : не розраховувати на "Джевеліні", а активізувати свої "Гарпуни" : [про XV Міжнар. вист. форум "Технологія захисту/ПожТех—2016", XIII Міжнар. спеціаліз. вист. "Зброя і безпека—2016" та X Міжнар. авіакосм. салон "Авіасвіт—XXI", Київ] / Валентин Бадрак // Голос України. — 2016. — 8 жовт. (№ 192). — С. 12.
7286. **Бадрак В.** Приватний ОПК України: опора "оборонки" чи ізгої? / Валентин Бадрак // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 2.
7287. **Вітер О.** В армії чекають, що представлені зразки надійдуть до війська : [про XV Міжнар. вист. форум "Технологія захисту/ПожТех—2016", XIII Міжнар. спеціаліз. вист. "Зброя і безпека—2016" та X Міжнар. авіакосм. салон "Авіасвіт—XXI", Київ] / Ольга Вітер // Голос України. — 2016. — 12 жовт. (№ 194—195). — С. 6.
7288. **Глущенко А.** Інженерним військам — сучасна техніка : на базі КраЗу створена нова інженерна машина / Андрій Глущенко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 верес. (№ 135—136). — С. 1.
7289. **Зорянська М.** І духом, і військовою технікою : [щодо передачі Президентом України П. Порошенком зброї і військ. техніки Збройним силам України] / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 27 серп. (№ 103). — С. 2.
7290. **Лисий І.** "АВІАКОН" передасть українським військам три ударні вертольоти Мі-24ПУ! / Ігор Лисий // Сумщина. — 2016. — 15 верес. (№ 37). — С. 8.
7291. **Менделєєв Д.** Паралельний світ оборонки : про що голосно змовчав президент / Дмитро Менделєєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 2.

7292. **Менделєєв Д.** "Укробналіпром". All inclusive : [про діяльність Держ. концерну "Укроборонпром"] / Дмитро Менделєєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 1—2.
7293. **Менделєєв Д.** Шатуни з оборонки... : [про діяльність Держ. концерну "Укроборонпром"] / Дмитро Менделєєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 2.
7294. **"Ми постійно розробляємо новітню зброю і техніку"** : "Укроборонпром" представив безпілотники "Фантом", "Горлиця", бойовий модуль "Вій", 60-мм міномет за стандартами НАТО, авіац. ракети Р-27... / підгот. Іван Капсамун // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 2.
7295. **"Оборонка"**: відриваємось від Росії, наздоганяємо НАТО : [за матеріалами міжнар. конф."Саміт НАТО у Варшаві — результати для України", Київ] // Голос України. — 2016. — 22 лип. (№ 137). — С. 1, 5.
7296. **Петрів П.** Ренесанс атомної зброї [в США] / Петро Петрів // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 5.
7297. **Про затвердження** Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для виконання державних цільових програм реформування та розвитку оборонно-промислового комплексу, розроблення, освоєння і впровадження нових технологій, нарощування наявних виробничих потужностей для виготовлення продукції оборонного призначення : Постанова Кабінету Міністрів України від 23 серп. 2016 р. № 544 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 8.
7298. **Рижков В.** Як прискорити процес? : на Павлоградському хімзаводі утилізували 67% вибухонебезпеч. рівнів ракет / Вадим Рижков // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 2.
7299. **Співак К.** Сумщина працюватиме на "оборонку" / Катерина Співак // Сумщина. — 2016. — 4 серп. (№ 31). — С. 3.
7300. **Фельдман В.** І щит, і меч: на землі, в небесах і на морі : [про X Міжнар. авіакосм. салон "Авіасвіт-ХІХ", ХІІІ Міжнар. спеціаліз. вист. "Зброя та безпека" і ХV Міжнар. вист. форум "Технології захисту", Київ] / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 9.
7301. **Чепурний В.** Чернігівці винайшли надміцну броню : [про кафедру технології зварювання та буд-ва Чернігів. нац. технол. ун-ту] / Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 6 жовт. (№ 190). — С. 3.

624 Цивільне та промислове будівництво загалом

7302. **Бондарева А.** Кому нужен этот фейк? : [о строительстве паром. переправы через р. Дунай "Орловка—Исакча"] / Антонина Бондарева // Одеські вісті. — 2016. — 3 верес. (№ 69). — С. 1.
7303. **Скрипник В.** Два мости через Дністер: реальний і уявний : [щодо введення в експлуатацію автомоб.-дорож. мосту через р. Дністер] / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 21 жовт. (№ 200). — С. 9.

625 Цивільне будівництво сухопутних транспортних шляхів

7304. **Біловицька Н.** Метро до центру Дніпра доведе? : після тривалої перерви багатостраждальну підземку вкотре обіцяють подовжити — і гроші є, і контракт підписано / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 серп. (№ 161). — С. 1, 5.
7305. **Булковська О.** Аби не латка на латці : на Волині лише 5% автошляхів відповідають нормативним вимогам, а 22% — взагалі втратили несучу спроможність / Ольга Булковська // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 6.
7306. **Василець Т.** Усе, що ви маєте знати про наші автошляхи / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 29 жовт. (№ 130). — С. 1, 4—5.
7307. **Гарбарчук К.** На українські дороги спрямують 40 мільярдів гривень : цю новину повідомив під час робочої поїздки на Волинь віце-прем'єр-міністр Володимир Кістіон / Кость Гарбарчук // Волинь-нова. — 2016. — 24 верес. (№ 106). — С. 4.
7308. **Кириченко О.** Ремонт доріг у складчину : [інтерв'ю з заст. мера Чернігова Олександром Кириченко / спілкувалася Віра Лобановська] // Чернігівські відомості. — 2016. — 3 серп. (№ 31). — С. 3.
7309. **Ларіна П.** "Одяг" для доріг : як готують шляхи Харківщини до зими / Поліна Ларіна // Слобідський край. — 2016. — 11 жовт. (№ 122). — С. 3.
7310. **Лебеденко Л.** Коли знімуть із дорожників "Охримову свиту"? : [про ремонт автомоб. шляхів в Чернігів. обл.] / Ліна Лебеденко // Голос України. — 2016. — 6 верес. (№ 168). — С. 12.
7311. **Логанов Є.** Велика реконструкція по-запорізьки : в регіоні освоїли сучасний метод укладання автошляхів — холодний ресайклінг / Євген Логанов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 верес. (№ 183). — С. 7.
7312. **Овчаренко С.** Служба автодоріг: новий час диктує нові підходи в утриманні мережі шляхів сполучень / Сергій Овчаренко // Сумщина. — 2016. — 27 жовт. (№ 43). — С. 2.
7313. **Соколовська Л.** Депутати вимагають громадського контролю за ремонтом доріг / Лариса Соколовська // Черкаський край. — 2016. — 7 верес. (№ 70—71). — С. 2.
7314. **Федорчук Ю.** Від центру до околиць : [про ремонт автомоб. шляхів в Любашевському р-ні Одес. обл.] / Юрій Федорчук // Одеські вісті. — 2016. — 13 серп. (№ 63). — С. 1.
7315. **Цвіліховський В.** Наші дороги: роботи непочатий край / Віктор Цвіліховський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 3.
7316. **Юрченко М.** Дороги не можуть існувати окремо від суспільства : Прем'єр закликає враховувати під час будівництва те, що користуватися автошляхами буде вся країна, а не лише обрані / Михайло Юрченко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 3.

628 Санітарна техніка. Водопостачання. Водопровід і каналізація. Освітлювальна техніка

7317. **Андрійченко В.** Золотоніські очисні запрацювали : але результати оцінюють по-різному / Валентина Андрійченко // Черкаський край. — 2016. — 3 серп. (№ 60—61). — С. 7.
7318. **Білецький Ф.** Настоянку з мулу і жабуриння пропонують звенигородчанам замість питної води / Феофан Білецький // Черкаський край. — 2016. — 19 жовт. (№ 82—83). — С. 6.
7319. **Дубровик-Рохова А.** Велике прибирання — великі гроші : як економічно вигідно позбутися статусу найбруднішої країни світу? / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 11.
7320. **Дубровик-Рохова А.** Здолати. Поки воно — не здолало нас! : [про утилізацію побут. відходів в Україні] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 9.
7321. **Дубровик-Рохова А.** Оголошуємо "санітарний" день! або Нове видання національної ідеї для України / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 10.
7322. **Дубровик-Рохова А.** Японія: "епідемія чистоти" : країна, в якій грамотна утилізація відходів стала стилем життя / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 15.
7323. **Івашко О.** У Миколаєві питна вода стане якіснішою : кризу комун. госп-ва міста зупинено, на меті — повне оновлення водопостачання / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 листоп. (№ 208). — С. 1, 4.
7324. **Ільницька Т.** Бізнес — на смітті : вони спробували, але в них не вийшло. Чому? : [про сміттє-перероб. з-д у Рівному] / Тетяна Ільницька // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 11.
7325. **Карташов С.** Запуск цілодобового постачання зменшив загальне споживання води в Ужгороді, а для якісної та повноцінної реконструкції всієї системи потрібно 360 мільйонів євро : [інтерв'ю з дир. комун. підприємства "Водоканал м. Ужгорода" Станіславом Карташовим / розмовляла Ольга Палош] // Ужгород. — 2016. — 27 серп. (№ 32). — С. 5, 7.
7326. **Кіч Т.** Водний баланс : [про водопостачання в Харків. обл.] / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 20 жовт. (№ 126). — С. 1, 3.
7327. **Кіч Т.** Коли на Харківщині зникнуть стихійні звалища / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 6 серп. (№ 94). — С. 1, 5.
7328. **Козирєва Т.** У стані очікування : минуло майже півроку від трагедії на Грибовиц. сміттєзвалищі. Що зроблено для розв'язання проблеми з відходами? / Тетяна Козирєва // День. — 2016. — 17 листоп. (№ 209). — С. 9.
7329. **Косянчук І.** Коли почнуть сортувати сміття? : [про ліквідацію полігонів твердих побут. відходів] / Інна Косянчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 3.
7330. **Ляховець В.** "Нітратна вода" — для здоров'я біда / Вікторія Ляховець // Час Київщини. — 2016. — 2 верес. (№ 34). — С. 4—5.
7331. **Ляховець В.** Сміттьєвий лабіринт : [про полігони твердих побут. відходів] / Вікторія Ляховець // Час Київщини. — 2016. — 30 верес. (№ 38). — С. 6.
7332. **Мацегора К.** Тонемо у смітті, а могли б заробляти / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 жовт. (№ 187). — С. 3.
7333. **Миколук О.** Як змусити батарейки "здатися"? : екоактивісти домовилися з імпортерами про співпрацю з утилізації відходів / Оксана Миколук // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 18.
7334. **Напоїти** Крим може Дніпро : [про водопостачання в Автономну Республіку Крим] // Голос України. — 2016. — 12 жовт. (№ 194—195). — С. 9.
7335. **Неретіна Г.** Сміття: своє, чуже, проблемне : [про ухвалення Дніпропетров. облрадою стратегії поводження із твердими побут. відходами] / Галина Неретіна // Голос України. — 2016. — 24 верес. (№ 182). — С. 11.
7336. **Попович Л.** Ярослав Біттель: У Польщі переробка сміття — це великий бізнес / Любов Попович // Кіровоградська правда. — 2016. — 8 лип. (№ 45). — С. 4.
7337. **Прокопенко М.** Море енергії — з океанів сміття : винахідник Іван Бондаренко пропонує унікал. технології утилізації відходів / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 18.
7338. **Рижков В.** Сміття... як плата за "комуналку" : влада Дніпропетровщини придумала, як зацікавити громаду грамотно утилізувати відходи / Вадим Рижков // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 13.
7339. **Семерак О.** Сміття.net, або Як Мінприроди планує очистити країну / Остап Семерак // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 10.
7340. **Синютка О.** "У межах двох тижнів запропоную вихід зі сміттьєвої проблеми..." : [інтерв'ю з головою Львів. облдержадмін. Олегом Синюткою / розмовляла Юлія Ліщенко] // Високий Замок. — 2016. — 27 жовт. — 2 листоп. (№ 121). — С. 8—9.
7341. **Філатов О.** Ізмаїльська НП в Одесі не повториться : [інтерв'ю з заст. дир. філії "Інфоксводоканалу" Олександром Філатовим / спілкувався В'ячеслав Воронков] // Голос України. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 14.
7342. **Чернов В.** Ні кроку без сміття : відступати нікуди, скрізь — відходи / Володимир Чернов // Голос України. — 2016. — 22 лип. (№ 137). — С. 8.
7343. **Шуткевич О.** "Зелена" мода у Вінниці : як низові ініціативи містян допомагають довкіллю / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 13.
7344. **Юзич М.** Революція в смітті, або Три українські проблеми, які вирішують проблеми з відходами / Марія Юзич // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 14.

7345. **Якель Р.** Забруднення... безпорадністю : Тернопілля має сумний статус вододефіцитної області / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 10.

629 Машинобудування транспортних засобів. Транспортне машинобудування

7346. **Бадрак В.** Дмитро Ківа. Останній конструктор / Валентин Бадрак // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 11.

7347. **Богомаз Г.** Безпілотники-квадрокоптери у Кіровограді: власники експериментують, жителі захоплюються, а військові забороняють / Галина Богомаз // Кіровоградська правда. — 2016. — 8 лип. (№ 45). — С. 9.

7348. **Вівчарик О.** Перерваний політ, або Всупереч долі місію виконано : [про укр. вченого-винахідника Юрія Кондратюка (Олександра Шаргея), 1897—1942] / Олександр Вівчарик, Ліна Лебеденко // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 21.

7349. **Грузін В.** Чи вигідно продавати душу? : [про продаж Китайс. компанії China airspase прав на будівництво літака АН-225 "Мрія"] / Валерій Грузін // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 3.

7350. **Дубровик-Рохова А.** Звільнення Ківи: альтернативна історія / Алла Дубровик-Рохова ; комент.: Володимир Рижков, Валентин Бадрак // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 10.

7351. **Дубровик-Рохова А.** Зрада чи перемога? : як насправді змінилася доля укр. "Мрії" в Китаї / Алла Дубровик-Рохова, Іван капсамун // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 5.

7352. **Дубровик-Рохова А.** Чого не сказав Гройсман? : [про авіабудування в Україні] / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 8.

7353. **Думка-Кондратьєва Ю.** Кузня професійних кадрів : [про публ. акціонер. т-во "Корюківський вагонобудівний завод"] / Юлія Думка-Кондратьєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 26 лип. (№ 110—111). — С. 1.

7354. **Ківа Д** "Я не пішов сам. Мене примусили піти" : [інтерв'ю з ген. конструктором держ. підприємства "Антонов" Дмитром Ківою / спілкувалася Алла Дубровик-Рохова] // День. — 2016. — 23 листоп. (№ 213). — С. 9.

7355. **Про внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо створення умов для міжнародної кооперації суб'єктів літакобудування та розвитку вітчизняного літакобудування** : Закон України [від 14 лип. 2016 р. № 1475-VIII] // Голос України. — 2016. — 4 серп. (№ 146). — С. 3.

7356. **Рижков В.** Про старт "Антарес" та унікальну інженерну задачу, яку вирішили українські ракетники / Вадим Рижков // День. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 3.

7357. **Фельдман В.** Куди і коли полетять крилаті творіння "Антонова" : [за матеріалами прес-конф. президента держ. підприємства "Антонов" Олександра Коцюби] / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 8—9.

7358. **Фельдман В.** Маршрутом Дніпро—Уоллопс—космос на новому "Антаресі" : [про пуск нової модифікації ракети-носія "Антарес"] / Вадим Фельдман // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 11.

7359. **Шпеник О.** Він брав участь у проведенні експериментів на космічних станціях "Салют" і "Мир" : до 75-річчя акад. А. М. Завілопуло / О. Шпеник // Ужгород. — 2016. — 20 серп. (№ 31). — С. 9.

7360. **Що таке "бренд Антонова"?** : 70 років тому — 1946 р. — видат. укр. конструктор кинув виклик світ. авіабудуванню / підгот. Віталій Княжанський // День. — 2016. — 23 листоп. (№ 213). — С. 9.

63 Сільське господарство та суміжні науки. Лісове господарство.

Мисливство. Рибне господарство

630 Лісове господарство. Лісівництво

7361. **Авдєєвич О.** Рубати чи не рубати? : [про проведення рубок у лісах України] / Олег Авдєєвич // Одеські вісті. — 2016. — 9 серп. (№ 62). — С. 4.

7362. **Бобко А.** Куди і чи сосна "дрейфує"? : [про використання земел. ресурсів у галузі лісівництва] / Андрій Бобко // Голос України. — 2016. — 1 жовт. (№ 187). — С. 14.

7363. **Булковська О.** І на природі, і з усіма зручностями : волин. держ. лісопідприємства задають тон у розвитку лісової рекреації / Ольга Булковська // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 4.

7364. **Василець Т.** Злочин проти лісу : чи далеко Харківщині до екол. катастрофи / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 12 листоп. (№ 136). — С. 1, 4—5.

7365. **Васильчук В.** Це не лише дерева : [про держ. підприємство "Городницьке лісове господарство", Житомир. обл.] / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 16 верес. (№ 100). — С. 1, 6.

7366. **Завада М.** Простіть мене, що знову б'ю на сполох : [про ліс. госп-ва України] / Микола Завада // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 11.

7367. **Івашко О.** Бути чи не бути зеленим оазам степів : нестача держ. фінансування може призвести до повного знищення ліс. галузі Миколаївщини / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 верес. (№ 182). — С. 4.

7368. **Козак І.** Золота акція лісника : хто зупинить злодійську вирубку? / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 12 серп. (№ 152). — С. 9.

7369. **Красляньський А.** SOS лісівників України : катастрофа, реанімація, банкрутство : [за матеріалами "круглого столу" "Ліс. Держава. Гроші. Хто, кому і скільки"] / Анатолій Красляньський // Голос України. — 2016. — 7 жовт. (№ 191). — С. 4.
7370. **Кривоніс О.** Прес-тур лісами Вінниччини / Олег Кривоніс // Вінниччина. — 2016. — 31 серп. (№ 67). — С. 10.
7371. **Лагута Д.** Історія одного шкільного лісництва, або Коли є чим похвалитися / Діана Лагута // Село полтавське. — 2016. — 7 лип. (№ 26). — С. 4.
7372. **Наумук С.** Зброя масового ураження : волин. лісам загрожують короїди, які дедалі більше розмножуються / Сергій Наумук // Волинь-нова. — 2016. — 23 лип. (№ 80). — С. 6.
7373. **Нитка В.** Ідеш дубовими гаями — серце радіє й цвіте барвінково душа : [про лісничого Ужгород. лісництва Михайла Куштана] / Василь Нитка // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 8.
7374. **Нитка В.** Лісівників Туреччини зацікавив досвід закарпатських фахівців : [про візит делегації фахівців Ген. директорату ліс. госп-ва Туреччини на Закарпаття] / Василь Нитка // Голос України. — 2016. — 8 жовт. (№ 192). — С. 8.
7375. **Прокопенко М.** Урядові "таємниці лісу" : [про нову редакцію правил сан. рубок] / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 19.
7376. **Проценко А.** Звенигора, наповнена лісами : [інтерв'ю з дир. держ. підприємства "Звенигородське лісове господарство" Анатолієм Проценком] // Черкаський край. — 2016. — 24 серп. (№ 66—67). — С. 5.
7377. **Солоненко М.** Партизанські стежки стають магістралями : [про нові лісові дороги на Волині] / Максим Солоненко // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 9.
7378. **Усцький І.** "Стан лісів погіршується через розбалансованість їхньої вікової структури" : [інтерв'ю з зав. лаб. підвищення стійкості лісів УкрНДІ ліс. госп-ва та агро меліорації ім. Г. М. Висоцького Іваном Усцьким / спілкувалася Інна Миколаєнко] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 серп. (№ 159). — С. 8.
7379. **Федько І.** Втратити 600 мільйонів євро, щоб виграти, або Чому не можна скасувати мораторій на експорт лісу-кругляка / Іванна Федько ; комент. Віктор Галасюк // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 8.
7380. **Чепурний В.** Вимагають повернути громадам "колгоспні" ліси / Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 11.
7381. **Чигринець В.** Працею звеличені : [інтерв'ю з нач. Сум. обл. упр. ліс. та мислив. госп-ва Віктором Чигринцем / спілкувалася Юлія Рожко] // Сумщина. — 2016. — 15 верес. (№ 37). — С. 7.
7382. **Шпак В.** Зелена валюта Житомирщини : [про експорт деревини] / Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 10.
7383. **Юшкевич Х.** Ліси мають бути в державній, максимум у комунальній власності : [інтерв'ю з в. о. керівника Держлісагенства України Христиною Юшкевич / спілкувався Сергій Сулима] // Голос України. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 8.

631/638 Сільське господарство

7384. **Бабич М.** "Треба любити життя і ставитися до нього з доброзичливою іронією, тоді й турботи та можливі негаразди сприйматимуться по-іншому" : [про селян.-фермер. госп-во "Астра"] / Марина Бабич // Село полтавське. — 2016. — 14 лип. (№ 27). — С. 10—11.
7385. **Бакуменко О.** Тваринництво варто залишити на пільговому режимі оподаткування : [розмова із заст. голови аграр. комітету Верховної Ради України Олександром Бакуменком / записала Галина Квітка] // Голос України. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 10.
7386. **Блинова В.** "Батьківщина" презентувала стратегію розвитку українського села : [за матеріалами Всеукр. селян. віче, 29 листоп. 2016 р., Київ] / Валентина Блинова // Волинь-нова. — 2016. — 1 листоп. (№ 121). — С. 4.
7387. **Боженко М.** Аматори село не піднімуть : потрібно створювати виробничі багатопрофільні комун. підприємства / Микола Боженко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 6.
7388. **Василець Т.** Ноу-хау на селі : ферма на Золочівщині — як у Євросоюзі : [про фермер. госп-во "Альфа", Харків. обл.] / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 27 серп. (№ 103). — С. 6.
7389. **Васильчук В.** Сучасна меліорація — назад, у майбутнє? / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 9 верес. (№ 97). — С. 1—2.
7390. **Вергунов В.** Присвятив себе аграрній науці : до 100-річчя до дня народж. проф. М. І. Нижнього : [за матеріалами наук.-практ. конф. "Наукова спадщина професора М. І. Нижнього в сучасній економічній науці"] / Віктор Вергунов, Юрій Лупенко // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 9.
7391. **Вертіль О.** Аграрні розписки як фінансовий документ : [за матеріалами темат. круглого столу] / Олександр Вертіль // Сумщина. — 2016. — 27 жовт. (№ 43). — С. 5.
7392. **Вірна О.** Аграрний сектор — альфа і омега для майбутнього всіх українців / Олена Вірна // Волинь-нова. — 2016. — 8 верес. (№ 99). — С. 3.
7393. **Власенко В.** В Євросоюзі є попит на український мед і зерно : Брюссель надає додаткові квоти для укр. сільгосп. продукції / Вікторія Власенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 3. — ЄС.
7394. **Гаркавець О.** Людям заплатають за "африканку" : чума косить свиней і спустошує бюджет [Харків.] області / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 1 жовт. (№ 118). — С. 6.

7395. **Гнатишко Л.** Аграрні розписки: чи стануть у пригоді сільгоспвиробникам : [про Закон України "Про аграрні розписки"] / Лариса Гнатишко // Подільські вісті. — 2016. — 27 жовт. (№ 121—122). — С. 3.
7396. **Гоцуєнко Є.** Порочна практика : [про держ. преференції великим землекористувачам] / Єліанд Гоцуєнко, Надія Гоцуєнко // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 9.
7397. **Грек М.** Чемне продовження : [спалах африкан. чуми в Харків. обл.] / Максим Грек // Слобідський край. — 2016. — 17 верес. (№ 112). — С. 1.
7398. **Дацюк Л.** Рейдерство на селі: осіннє загострення / Лариса Дацюк // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 6.
7399. **Демченко М.** Тверда пшениця повинна стати економічно привабливою культурою / Марина Демченко // Село полтавське. — 2016. — 7 лип. (№ 26). — С. 10—11.
7400. **Дзюба С.** "Тепер корів чудово доїть... комп'ютер" : [про розвиток тваринництва в Бахмач. р-ні Чернігів. обл.] / Сергій Дзюба // Деснянська правда. — 2016. — 18 серп. (№ 33). — С. 4.
7401. **Дідківська Л.** Гуртом усе ж легше : про невикористаний потенціал кооперації для розвитку аграр. підприємництва в Україні / Леся Дідківська // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 8.
7402. **Дубровик-Рохова А.** Тваринники просять допомоги в... РНБО : експерт: через резонансне поширення вірусу африк. чуми свиней від укр. м'яса відмовилися всі іноземні покупці / Алла Дубровик-Рохова // День. — 2016. — 29 верес. (№ 175). — С. 8.
7403. **Журба О.** "Майбутнє українського агробізнесу — за ефективними, сучасними та соціально-відповідальними компаніями" : [інтерв'ю з дир. підприємства "Пальміра" Олександром Журбою / інтерв'ю вела Наталя Віргуш] // Черкаський край. — 2016. — 28 верес. (№ 76—77). — С. 10.
7404. **Заріпов А.** На ринку агрострахування просувається інноваційний страховий продукт : [інтерв'ю з радником з питань агрострахування Андрієм Заріповим / спілкувався Максим Назаренко] // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 9.
7405. **Зорянська М.** Бізнес по-сімейному : в Україні узаконюють родинні ферми / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 2 серп. (№ 92). — С. 13.
7406. **Зорянська М.** Чума свиней: що означає карантин / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 6 верес. (№ 107). — С. 1, 4.
7407. **Калиновська Т.** Аграрії готуються до всеукраїнського страйку після завершення жнив, якщо уряд не внесе зміни у податкову систему / Тетяна Калиновська // Черкаський край. — 2016. — 17 серп. (№ 64—65). — С. 5.
7408. **Квітка Г.** Тост за молочне розмаїття з високою якістю і за прийнятними цінами! : [про молочну галузь України] / Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 10.
7409. **Кіч Т.** Допомогти чи не заважати? : якою буде підтримка фермерів / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 3 верес. (№ 106). — С. 1, 3.
7410. **Кіч Т.** Молочна хвиля : продукція від укр. корівок подорожчає / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 8 верес. (№ 108). — С. 3.
7411. **Кіч Т.** Нова загроза : в Україну може потрапити "чума корів" / Тетяна Кіч // Слобідський край. — 2016. — 10 верес. (№ 109). — С. 5.
7412. **Клебанова Л.** "Закордонний досвід дає шанс жінкам-фермерам, і вони його використовують" : [інтерв'ю з головою Всеукр. громад. орг. "Рада жінок-фермерів України" Людмилою Клебановою / спілкувався Василь Бедзир] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 9.
7413. **Клименко О.** Вони розуміють... мову тварин, або За порятунком людяності непомітно рятують людство : [про діяльність ветеринар. служби] / Ольга Клименко // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 20.
7414. **Козак І.** Озимину закладатимуть у польові комори : клімат. зміни потребують нової тактики посівної / Ірина Козак // Голос України. — 2016. — 20 верес. (№ 178). — С. 10.
7415. **Колюбакін В.** "... А вівчар жене отару плаєм" : пром. овчарство та козівництво можуть стати потуж. експортоорієнт. галузями аграр. сектору / Володимир Колюбакін // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 7.
7416. **Кому** вигідно "удосконалення орендних відносин" на основі емфітевзису : про суспільну небезпеку використання права емфітевзису як інструменту активізації ринк. обігу земель с.-г. призначення // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 6.
7417. **Кочубей О.** Усі надії на сорт! : [про генет. потенціал зерн. сортів] / Олександр Кочубей // Село полтавське. — 2016. — 21 лип. (№ 28). — С. 7.
7418. **Крючков О.** По обидві боки Тетерева : На Чуднівщині Житомир. обл. відновлюють колишню славу укр. хмелярів / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 жовт. (№ 187). — С. 6.
7419. **Крючков О.** Солодкий запас : 18 тис. т [цукру] планують виготовити до нового року працівники комбінату з Узина Білоцерків. р-ну / Олександр Крючков // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 7.
7420. **Кутовий Т.** 3+5 — проста арифметика стратегії розвитку АПК / Тарас Кутовий // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 1, 7.
7421. **Кучер М.** Микола Кучер: "Треба створювати умови, коли на селі вигідно працювати і платити податки" : [інтерв'ю з нар. депутатом України VIII скликання / спілкувалася Галина Квітка] // Голос України. — 2016. — 28 верес. (№ 184). — С. 4—5.

7422. **Лісовий В.** Фермер із столичною пропискою, або Як зберегти почуття господаря на землі : [інтерв'ю з ген. дир. і засновником т-ва "Годунівське" (Київ, обл.) Володимиром Лісовим / спілкувався Віктор Коломак] // *Голос України*. — 2016. — 22 верес. (№ 180). — С. 20.
7423. **Логанов Є.** Від бартеру — до прибутків : агрофірма ім. Ватутіна Великобілозерського р-ну Запоріж. обл. належить до соц. відповід. бізнесу / Євген Логанов // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 30 серп. (№ 161). — С. 6.
7424. **Макарук С.** "Волинь-зерно-продукт" гуртує навколо себе фермерів : це чи не єдине підприємство в Україні, яке ділиться з партнерами технологіями та надає безплат. консультації / Степан Макарук // *Волинь-нова*. — 2016. — 24 верес. (№ 106). — С. 6.
7425. **Максименко В.** Українське економічне диво знаходиться у селі / Віктор Максименко // *Житомирщина*. — 2016. — 9 верес. (№ 97). — С. 4.
7426. **Малолеткова О.** Чому затримують компенсації? : у Держпродспоживслужбі вважають, що виплати за свиней, загиблих від африкан. чуми, треба перекласти на держбюджет / Оксана Малолеткова // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 6.
7427. **Малолеткова О.** Як витримати удар нового вірусу : Держпродспоживслужба та бізнес виступають за обов'яз. щеплення корів від вірусу нодуляр. дерматиту / Оксана Малолеткова // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 29 верес. (№ 183). — С. 1, 6.
7428. **Маршина С.** Передумови розвитку : [про 16-й Міжнар. фінанс. форум та конф. "Розвиток аграрного бізнесу. Фінансові інструменти для його підтримки"] / Світлана Маршина // *Одеські вісті*. — 2016. — 4 жовт. (№ 78.). — С. 3.
7429. **Міронюк Ю.** "Stop", африканська чума! : на Харківщині намагаються локалізувати спалахи АЧС / Юлія Міронюк // *Слобідський край*. — 2016. — 15 жовт. (№ 123—124). — С. 3.
7430. **Наша** пшениця для іноземців стала ще дешевшою. Але, на радість Нацбанку, заробимо, бо візьмемо кількістю : Мінагропрод планує продати за межі держави рекорд. 1 млн т зерна нов. врожаю / підсумувала Галина Квітка // *Голос України*. — 2016. — 4 жовт. (№ 188). — С. 11.
7431. **Новак Е.** Буде хліб і до хліба : [про агропромисл. комплекс України] / Елла Новак // *Демократична Україна*. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 7.
7432. **Новак Е.** Втрачений мільярд : [про агропромисл. комплекс України] / Елла Новак // *Демократична Україна*. — 2016. — 2 верес. (№ 35). — С. 7.
7433. **Новак Е.** Залізниця — гальмо агросектору? : [про перевезення зерна] / Елла Новак // *Демократична Україна*. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 7.
7434. **Омелянчук І.** Не той хліб, що в полі... : зібрати урожай — пів-справи, треба його ще зберегти / Інна Омелянчук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 6.
7435. **Особова О.** Ковильній Балці коні не зашкодять : навіть за умов АТО на Луганщині з'являються нові заказники / Олена Особова // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 21 жовт. (№ 197). — С. 8.
7436. **Особова О.** Як війна у Сирії позначилася на гарбузах з Луганщини : фермери готові об'єднуватися у кооперативи / Олена Особова // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 6.
7437. **Пасічник І.** Собаки рештки тушок приносять навіть у село : на Волині та Рівненщині лютує африканська чума свиней / Ірина Пасічник, Левко Забрідний // *Волинь-нова*. — 2016. — 30 серп. (№ 95). — С. 1, 8.
7438. **Пацурина Г.** Сильні духом : [за матеріалами розмови з викон. дир. публ. акціонер. т-во "Обухівське" Григорієм Пацуриною про розвиток тваринництва / розмовляв Олександр Крючков] // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 6.
7439. **Поліщук І.** Куди пливе молочна галузь? : [щодо якості молока в Україні] / Ірина Поліщук // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 28 жовт. (№ 203). — С. 5.
7440. **Полозов В.** "Будь-які рішення по землі повинні бути виваженими із чітко передбачуваними наслідками" / Віктор Полозов // *Черкаський край*. — 2016. — 21 верес. (№ 74—75). — С. 4.
7441. **Польова Л.** Підвищити врожайність зернових допоміг "Паллас" / Лідія Польова // *Волинь-нова*. — 2016. — 8 верес. (№ 99). — С. 5.
7442. **Попова М.** Спільний проект СНАУ та Nestle для аграріїв : у Сумському Нац. аграр. ун-ті презентували проект оцінювання сільгоспвиробництва RISE та програму розвитку укр. постачальників сільськогосподар. продукції "Господар +" / Марія Попова // *Сумщина*. — 2016. — 11 серп. (№ 32). — С. 4.
7443. **Приймак Л.** Фермери Полтавщини — надзвичайно терплячі люди, але всьому є межа : [за матеріалами обл. наради фермерів і приват. землевласників "Відродження Полтавщини"] / Любов Приймак // *Село полтавське*. — 2016. — 14 лип. (№ 27). — С. 5.
7444. **Про внесення** змін до деяких законодавчих актів України щодо встановлення мінімального строку оренди земельних ділянок сільськогосподарського призначення, на яких проводиться гідротехнічна меліорація : Закон України [від 20 верес. 2016 р. № 1532-VIII] // *Голос України*. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 7 ; *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 9.
7445. **Про внесення** змін до Закону України "Про побічні продукти тваринного походження, не призначені для споживання людиною" щодо узгодження його положень у сфері поводження з продуктами тваринного походження, що належать до категорії II, з вимогами законодавства ЄС : Закон України [від 20 верес. 2016 р. № 1531-VIII] // *Голос України*. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 7.

7446. **Про внесення** змін до Положення про Міністерство аграрної політики та продовольства України : Постанова Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 650 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 12.

7447. **Про затвердження** критеріїв, за якими оцінюється ступінь ризику від провадження господарської діяльності у сфері карантину рослин і визначається періодичність здійснення планових заходів державного нагляду (контролю) Державною службою з питань безпечності харчових продуктів та захисту споживачів, та визнання такими, що втратили чинність, деяких постанов Кабінету Міністрів України : Постанова Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 651 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 12.

7448. **Про затвердження** Порядку видачі або відмови у видачі, переоформлення, видачі дублікатів, анулювання підтвердження на ввезення в Україну та вивезення з України зразків насіння і садивного матеріалу, не внесеного до Державного реєстру сортів рослин, придатних для поширення в Україні, та/або до Переліку сортів рослин Організації економічного співробітництва та розвитку, для селекційних, дослідних робіт і експонування : Постанова Кабінету Міністрів України від 5 жовт. 2016 р. № 691 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 11.

7449. **Про затвердження** Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті на відшкодування витрат на оплату послуг з ідентифікації та реєстрації тварин фізичним особам - власникам цих тварин : Постанова Кабінету Міністрів України від 8 серп. 2016 р. № 506 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 серп. (№ 158). — С. 11.

7450. **Про перерозподіл** деяких видатків державного бюджету, передбачених Міністерству аграрної політики та продовольства на 2016 рік : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 22 верес. 2016 р. № 685-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 18.

7451. **Проценко М.** Щоб епідемія не розгулялася : [про спалах африкан. чуми свиней в Україні] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 11 серп. (№ 96). — С. 3.

7452. **Радченко А.** "Ефективність зернового експорту для країни можна подвоїти" : [інтерв'ю з головою правління публ. акціонер. т-ва "Аграрний фонд" Андрієм Радченком / спілкувався Віталій Кравченко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 8.

7453. **Рибаків О.** Рекордний урожай не збагатить українських селян : [про агропром. комплекс України] / Ольга Рибаків // Вінниччина. — 2016. — 2 верес. (№ 68). — С. 3.

7454. **Самасва Ю.** Продати за всяку ціну : [про експорт укр. зерна] / Юлія Самасва // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 6.

7455. **Скочко В.** Про надію на високий урожай і... здоровий глузд державних керманців : [інтерв'ю з ген. дир. ТОВ "Агрофірма імені Довженка" Віктором Скочко / спілкувалася Ольга Великодня] // Село полтавське. — 2016. — 7 лип. (№ 26). — С. 2—3.

7456. **Скрипник В.** М'ясо карантинної зони... / Віктор Скрипник // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 5.

7457. **Соколинська О.** "Ми залишаємося на передньому краї" : як АТОвці на Харківщині гуртом створили садове т-во / Олена Соколинська // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 10.

7458. **Сосновський М.** Молоко у зоні особливої уваги : [інтерв'ю з дир. ТОВ "Хмільницький завод сухого знежиреного молока "Молочний візит" Миколою Сосновським / спілкувалася Галина Квітка] // Голос України. — 2016. — 4 жовт. (№ 188). — С. 12.

7459. **Співак К.** Немає села — немає держави : [про участь сільгоспвиробників Сумщини у попереджув. всеукр. страйку аграріїв] / Катерина Співак // Сумщина. — 2016. — 6 жовт. (№ 40). — С. 1.

7460. **Старицький М.** Будівництво сторіччя: у "Южному" з'явиться надпотужний зерновий термінал / Михайло Старицький // Голос України. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 6.

7461. **Тютюнник Є.** "Золоте зерно" лежить на поверхні : як на Чернігівщині дбають про переробку вирощеного / Євдокія Тютюнник // Урядовий кур'єр. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 6.

7462. **Федоришин Г.** Аграрії висунули жорсткі вимоги уряду / Григорій Федоришин // Сумщина. — 2016. — 25 серп. (№ 34). — С. 4.

7463. **Харченко Є.** "Майстерня аграрія" від компанії "Сингента" — механізм вашого успіху / Євгенія Харченко // Село полтавське. — 2016. — 7 лип. (№ 26). — С. 8—9.

7464. **Хорольська Н.** "Зелене" господарювання: досвід, можливості, перспективи : [про органічне землеробство і екол. чисті продукти харчування] / Наталія Хорольська // Село полтавське. — 2016. — 21 лип. (№ 28). — С. 5.

7465. **Худицький В.** Продам яблуневий сад... : частина торіш. врожаю і досі залишається нереалізов. й перебуває у фруктосховищах / Василь Худицький // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 9.

7466. **Чирва О.** На шляху реанімації довіри інвесторів : реструктуризація боргів збанкрутілого агрохолдингу "Мрія", що на Тернопільщині, — знак. сигнал для інозем. бізнесу, готового вкладати гроші в укр. компанії / Оксана Чирва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 28 верес. (№ 182). — С. 6.

7467. **Чопенко В.** Законодавчо-аграрний пасьянс : [про розвиток агропромисл. комплексу України] / Володимир Чопенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 1, 8.

7468. **Щетинін Ю.** Насіння нарощує прибутки : високий генетичний потенціал пшеничних зерен допомагає отримувати стопроцентні урожаї : [інтерв'ю з дир. фермер. госп-ва "Одарочка" Юрієм Щетиніним / спілкувалася Галина Квітка] // Голос України. — 2016. — 12 лип. (№ 128). — С. 10.

7469. **Юркова О.** На Рівненщині випускають соєву жатку, на черзі — соняшникова / Олександра Юркова // *Голос України*. — 2016. — 20 верес. (№ 178). — С. 10.

637 Продукти тваринництва і мисливства

7470. **Барська В.** Молоко із "нюансами": експерти перевірили, що продають у супермаркетах / Варвара Барська // *Слобідський край*. — 2016. — 26 лип. (№ 89). — С. 5.

7471. **Колюбакін В.** Чи питимемо українське молоко?: [про вир-во молока] / Володимир Колюбакін // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 19 жовт. (№ 195). — С. 1, 4.

7472. **Смілянська А.** Маніпуляції з жирністю молока — поширений спосіб його фальсифікації / Анна Смілянська // *Голос України*. — 2016. — 1 верес. (№ 164—165). — С. 20.

638 Догляд, утримання і розведення комах та інших членистоногих.

Бджільництво. Шовківництво

7473. **Козачук М.** Перед минулим зніми капелюха...: [про поділ пасічника Миколу Васильовича Осипчука, 1861—1931] / Микола Козачук // *Подільські вісті*. — 2016. — 9 серп. (№ 88). — С. 4.

7474. **Проценко М.** Справа, солодша за мед: [про виготовлення спец. обладнання та інвентарю для бджільництва в Харків. обл.] / Марина Проценко // *Слобідський край*. — 2016. — 20 серп. (№ 100). — С. 6.

7475. **Федорчук Ю.** Релаксація на вуликах, або Сільська альтернатива: [про бджоляра В. М. Гогулінського] / Юрій Федорчук // *Одеські вісті*. — 2016. — 20 серп. (№ 65). — С. 1.

7476. **Ященко С.** Бджоляр — то божя людина: [інтерв'ю з пасічником Сергієм Ященком / спілкувався Ігор Гільов] // *Деснянська правда*. — 2016. — 18 серп. (№ 33). — С. 1, 3.

639 Полювання. Мисливство. Рибне господарство. Рибальство

7477. **Дацюк Л.** Рибна "тінь" у чотири мільярди гривень: [про реформування риб. госп-ва в Україні] / Лариса Дацюк // *Демократична Україна*. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 8.

7478. **Про внесення змін до додатка № 3 до Закону України "Про Державний бюджет України на 2016 рік" щодо фінансового забезпечення реформування рибної галузі України:** Закон України [від 8 верес. 2016 р. № 1516-VIII] // *Голос України*. — 2016. — 5 жовт. (№ 189). — С. 3; *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 6 жовт. (№ 188). — С. 12.

65 Організація та управління підприємствами зв'язку, транспорту, торгівлі, поліграфії. Бухгалтерська справа, рахівництво. Зв'язок з громадськістю

654 Зв'язок і дистанційне керування: організація, експлуатація, послуги

7479. **Адамчук І.** "Для мене важлива довіра аудиторії": [інтерв'ю з ген. дир. "5-го каналу" Іваном Адамчуком / спілкувався Вадим Лубчак] // *День*. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 25, 28.

7480. **Аласанія З.** Доля Євробачення в руках держбюджету: [інтерв'ю з ген. дир. Нац. телерадіокомпанії України Зурабом Аласанією / спілкувалися Олег Вергеліс, Катерина Константинова] // *Дзеркало тижня*. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 1, 14.

7481. **Аласанія З.** "Суспільного ТБ в Україні не буде...": [інтерв'ю з ген. дир. Нац. телерадіокомпанії України Зурабом Аласанією / спілкувався Вадим Лубчак] // *День*. — 2016. — 2 листоп. (№ 198). — С. 11.

7482. **Василець Т.** Свободи слова у вогні: [про пожежу офісу каналу "Інтер"] / Тетяна Василець // *Слобідський край*. — 2016. — 6 верес. (№ 107). — С. 3.

7483. **Вітер О.** Пожежні ІНТЕРпретації / Ольга Вітер // *Голос України*. — 2016. — 6 верес. (№ 168). — С. 6.

7484. **Донець Г.** Відкритий лист телеканалу "112 Україна": [щодо вживання рос. мови на телеканалі] / Григорій Донець // *Слово Просвіти*. — 2016. — 29 верес. — 5 жовт. (№ 39). — С. 3.

7485. **Ізоляції** не вийшло: [про доступ населення Автономної Республіки Крим до укр. радіостанцій] // *Голос України*. — 2016. — 19 жовт. (№ 198). — С. 5.

7486. **Іщенко Н.** Про збочення в медіа, або Суспільне мовлення як фактор політики / Наталя Іщенко // *День*. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 28.

7487. **Іщенко Н.** Телебізнес під час війни: якщо канали залишаються частиною тіньової політики, справж. опору інформ. агресії не буде / Наталя Іщенко // *День*. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 29.

7488. **Куш П.** Гібридний довгобуд: [про відновлення телевежі на г. Карачун, Донец. обл.] / Павло Куш // *Урядовий кур'єр*. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 3.

7489. **Лівінський О.** Колектив TV-4 [м. Тернополя] відзначив 25-річчя своєї телекомпанії / Олег Лівінський // *Тернопіль вечірній*. — 2016. — 21 верес. (№ 21). — С. 6.

7490. **Ліскович М.** Чому охорона "Інтера" не зупинила підпалювачів? / Мирослав Ліскович // *Демократична Україна*. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 3.

7491. **Лосєв І.** У "джунглях" вітчизняної телеінформації: чому Україні слід розірвати дипломат. відносини з агресором / Ігор Лосєв // *День*. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 25—27.

7492. **Лубчак В.** Ексклюзив від "Еспресо": укр. телеканал зробив безпрецедент. проект, присвяч. газ. "День" / Вадим Лубчак // *День*. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 25, 30.

7493. **Лубчак В.** "112 друзів ведучого" : як укр. телеканал спробував налагодити зворот. зв'язок зі своїм глядачем / Вадим Лубчак // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 29.
7494. **Моїсєєва Т.** Хто перекидає кисень суспільному телебаченню : фінал. крок у його створенні під загрозою через бюрократію / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 3.
7495. **Молотков С.** Як живе телебачення на Донбасі? : [інтерв'ю з дир. творч. об'ня інформ. мовлення донец. обл. держ. каналу "До ТеБе" Сергієм Молотковим / спілкувалася Анастасія Руденко] // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 25, 29.
7496. **Наливайко О.** "Каналу потрібен технократ-профі". Голова Держкомтелерадіо Олег Наливайко — про звільнення Зураба Аласанії з посади гендиректора НТКУ та майбутнє Суспільного ТБ : [інтерв'ю головою Держкомтелерадіо / спілкувався Вадим Лубчак] // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 28.
7497. **"Поки українці дивитимуться "Інтер", доти можуть і не заглядати собі у паспорт"** : телеканал "Інтер" багато хто вважає антиукраїнським — ледь не рупором Кремля. Проте серед глядачів він має найвищий рейтинг : [бліц-опитування / провели Сергій Наумук, Кость Гарбарчук, Лариса Занюк, Ярослава Тимошук] // Волинь-нова. — 2016. — 8 верес. (№ 99). — С. 9.
7498. **Про внесення змін до деяких законів України щодо частки музичних творів державною мовою у програмах телерадіоорганізацій** : Закон України [від 16 черв. 2016 р. № 1421-VIII] // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 14 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 11.
7499. **Про внесення змін до пункту 4 Порядку використання коштів, передбачених у державному бюджеті для документування громадян та створення і забезпечення функціонування інформаційно-телекомунікаційних систем консульської служби** : Постанова Кабінету Міністрів України від 5 жовт. 2016 р. № 688 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 19.
7500. **Про внесення зміни до статті 28 Закону України "Про телебачення і радіомовлення"** щодо визначення передач європейського виробництва : Закон України [від 17 трав. 2016 р. № 1364-VIII] // Голос України. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 3 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 жовт. (№ 186). — С. 9.
7501. **Про затвердження Порядку формування переліку інформаційно-телекомунікаційних систем об'єктів критичної інфраструктури держави** : Постанова Кабінету Міністрів України від 23 серп. 2016 р. № 563 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 12.
7502. **Проценко М.** Телебачення : у Харкові показали світ дитячими очима : [про VIII Міжнар. дит. телевіз. фестиваль "Дитятко"] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 24 верес. (№ 115). — С. 11.
7503. **Райхель Ю.** Навіщо вони їздять до Москви? : [про укр. експертів у ефірі рос. телевізійн. шоу] / Юрій Райхель // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 29.
7504. **Руденко А.** Як "впіймати"... українське радіо? : [щодо відсутності мовлення на лінії розмежування й окупов. територіях Донбасу] / Анастасія Руденко // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 29.
7505. **Савчук О.** Пропагандистка Москви керувала новинами українського телеканалу : мішенню для атак був проєвропейський Яценюк : [про роботу рос. тележурналістки Марії Столярової] / Олег Савчук // Сумщина. — 2016. — 15 верес. (№ 37). — С. 3.
7506. **Яковенко І.** У країні "остаточної правди" : оскільки підмурком путін. режиму є брехня, то реакцією на будь-які його загрози стає ущільнення цього підмурку / Ігор Яковенко // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 27.

655 Поліграфічна промисловість. Поліграфічні підприємства. Видавництва. Книжкова торгівля

7507. **Булковська О.** Кінчиками пальців : у Луцьку центр студії друку рельєфно-крапковим шрифтом видав перші шістдесят книжок / Ольга Булковська // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 8.
7508. **Василяшко С.** Служиння Її Величності : [про укр. кн. видавця Є. Фесенка] / Станіслав Василяшко // Одеські вісті. — 2016. — 9 серп. (№ 62). — С. 6.
7509. **Вдовиченко Г.** Як запорожці в черзі за книжками стояли : [про кн. толоку в Запоріжжі] / Галина Вдовиченко // Високий Замок. — 2016. — 27 жовт. — 2 листоп. (№ 121). — С. 3.
7510. **Дудаєва А.** "Війна з Росією вимагає нових методів" : вперше укр. мовою опубліковано кн. Алли Дудаєвої "Мільйон перший" : [інтерв'ю з вдовою Джохара Дудаєва / спілкувалася Альона Шестопалова] // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 31.
7511. **Ковалів І.** Коли немає книжки, немає і знання : в Укр. домі відкрилася виставка-ярмарок / Інна Ковалів // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 серп. (№ 160). — С. 3.
7512. **Лиховид І.** Шанс доторкнутися до слова : як Укр. т-во сліпих відстояло у суді унікальну редакцію та право на друк спеціалізованої літ. / Інна Лиховид // День. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 11.
7513. **Овчаренко Е.** Осіннє свято української книжки : [про XVI кн. ярмарок "МЕДВІН: Книжковий світ", м. Київ] / Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 3.
7514. **Прокопенко М.** "Це підло й ницо" : рос. вид-во хоче запатентувати хештег #яНеБоюсьСказати і видати кн. з історіями учасників цієї кампанії / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 7.
7515. **Семенченко М.** Українські книжки — знову серед найкращих : до престиж. каталогу дит. вид "Білі круки-2016" потрапили повість для підлітків та нон-фікшн для малят : [про внесення до міжнар. каталогу книг "Вітер з-під сонця" Оксани Лушевської вид-ва "Фонтан казок" та "Хто росте в парку" Катерини Міхаліциної "Видавництва Старого Лева"] / Марія Семенченко // День. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 12.

7516. **Сушко К.** Серед книг і "книг" : [про книговидання в Україні] / Костянтин Сушко // Слово Просвіти. — 2016. — 6—12 жовт. (№ 40). — С. 6.
7517. **Туз-Максимець Д.** "Примірни́к нашого букваря є у президента Румунії" : [інтерв'ю з дир. вид. дому "Букрек" Дариною Туз-Максимець / спілкувалися Ольга Лобарчук] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 10.
7518. **Фещук Н.** Чернівчани на Форумі видавців у Львові / Наталя Фещук // Чернівці. — 2016. — 22 верес. (№ 38). — С. 11.
7519. **Цвіліховський В.** Дев'ятирічна українка видала книжку : столична школярка Софія Шлінчак не лише написала, а й власноруч проілюструвала своє творіння / Віктор Цвіліховський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 листоп. (№ 204). — С. 7.
7520. **Як** живеться без книгарень / підгот. Галина Пагутяк // Слово Просвіти. — 2016. — 6—12 жовт. (№ 40). — С. 4

656 Транспортні та поштові служби. Організація та управління перевезеннями

7521. **Бердичевская А.** Выжить в эпоху перемен : [о десятом Международ. "Черноморском контейнерном саммите 2016"] / Анна Бердичевская // Одеські вісті. — 2016. — 24 верес. (№ 75). — С. 3.
7522. **Бердичевская А.** Ох, дорога ты железная... : [об эксплуатации Одес. жел. дороги] / Анна Бердичевская // Одеські вісті. — 2016. — 6 серп. (№ 61). — С. 2.
7523. **Бердичевская А.** Пора переходит к делу : [о международ. транспорт. конф. "Интегрированные транспортные коридоры Европа—Азия", Одесса] / Анна Бердичевская // Одеські вісті. — 2016. — 27 верес. (№ 76). — С. 3.
7524. **Василяшко С.** Будівничий Андрій Шостак : [про забудовника Одеси Андрія Шостака, 1758—1816] / Станіслав Василяшко // Одеські вісті. — 2016. — 3 верес. (№ 69). — С. 5.
7525. **Воронков В.** "Контейнерні сили" переходять у наступ : [про збільшення контейнер. перевезень в Україні] / В'ячеслав Воронков // Голос України. — 2016. — 21 верес. (№ 179). — С. 4.
7526. **Гончаров В.** "Безперебійна робота автостанцій — це справа державної ваги" : [інтерв'ю з головою нагляд. ради публ. акціонер. т-ва "Черкаське обласне підприємство автобусних станцій" Володимиром Гончаровим / інтерв'ю вела Наталя Віргуш] // Черкаський край. — 2016. — 7 верес. (№ 70—71). — С. 5.
7527. **Даценко П.** "Наш маршрут крізь роки — в майбутнє!" : [інтерв'ю з дир. Смілянського АТП-17128 Петром Даценком / інтерв'ю вела Наталя Віргуш] // Черкаський край. — 2016. — 26 жовт. (№ 84—85). — С. 5.
7528. **Демський С.** Нова команда "Укрпошти": є розуміння проблем галузі, реальні плани і відповідальність / Сергій Демський // Голос України. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 1, 9.
7529. **Демський С.** Усіх водіїв в автоматичному режимі зарахували в порушники : [про фіксацію порушень Правил дорож. руху] / Сергій Демський // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 4.
7530. **Деркач М.** Електронний квиток проти "чорної каси" перевізників : [про безготівк. розрахунків за проїзд у громад. трансп.] / Марія Деркач // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 15.
7531. **Ефективне** управління транспортом — це не просто підвищення тарифів // Голос України. — 2016. — 17 серп. (№ 155). — С. 3.
7532. **Івашко О.** Рікою, як дорогою : на Миколаївщині відновлено роботу вантаж. флоту / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 верес. (№ 169). — С. 7.
7533. **Кіч Т.** Маршрутка мрії : коли на Харківщині буде комфортно їздити / Тамара Кіч // Слобідський край. — 2016. — 14 черв. (№ 71). — С. 3.
7534. **Кульчицька К.** Рецепти розблокування Відкритого неба для України / Катерина Кульчицька, Ірина Сушко // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 6.
7535. **Кучеренко В.** "Сумитрансекспедиція" — надійний партнер на ринку транспортних послуг" / Володимир Кучеренко // Сумщина. — 2016. — 27 жовт. (№ 43). — С. 2.
7536. **Куюн С.** "Залізка" все стерпить... : [про закупівлю "Укрзалізницею" матер.-техн. ресурсів] / Сергій Куюн // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 9.
7537. **Лиховид І.** Чому "тріщить" київське метро? : інвестор і метрополітен переконують: жодної небезпеки через розкол платформи на станції "Героїв Дніпра" для киян і підземки немає / Інна Лиховид // День. — 2016. — 29 верес. (№ 175). — С. 2.
7538. **Мамонтов В.** На словах одно... А на деле? : [о частном предприятии "Таировтранссервис"] / Виктор Мамонтов // Одеські вісті. — 2016. — 13 верес. (№ 72). — С. 3.
7539. **Мацегора К.** Укрзалізниця: що є і що буде / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 1—2.
7540. **Михайлов С.** До Києва зручніше їхати від кінотеатру "Дружба" : [інтерв'ю з дир. Чернігів. приват. підприємства "Дружба Люкс Автотранс" Сергієм Михайловим / спілкувався Сергій Дзюба] // Деснянська правда. — 2016. — 4 серп. (№ 31). — С. 1, 4.
7541. **Нечипорук О. С.** Укрпошта надає послуги з держреєстрації : [інтерв'ю з дир. Житомир. дирекції Укр. держ. підприємства поштов. зв'язку "Укрпошта" О. С. Нечипоруком] / підгот. Іванна Галиненко // Житомирщина. — 2016. — 23 верес. (№ 103). — С. 3.
7542. **Олійник В.** "Прослідую без зупинки..." : [про розклад руху пасажир. електропоїздів приміськ. сполучення] / Валентина Олійник // Час Київщини. — 2016. — 9 верес. (№ 35). — С. 4.

7543. **Островська Х.** Нові автоштрафи : порушення подорожчало втричі / Христина Островська // Слобідський край. — 2016. — 26 лип. (№ 89). — С. 3.

7544. **Про затвердження** Порядку призначення, відмови у призначенні та анулювання призначення органу із сертифікації для індивідуального затвердження колісних транспортних засобів, партій частин та обладнання : Постанова Кабінету Міністрів України від 1 лип. 2016 р. № 419 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 7.

7545. **Симонова Л.** Економіка нерухомості : [про експорт-імпорт. потенціал Одес., Іллічів. і Півд. портів] / Людмила Симонова, Роман Червоногородський // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 9.

7546. **Смілянський І.** "Укрпошта" — там, де потрібно вам! : [інтерв'ю з ген. дир. держ. підприємства поштов. зв'язку "Укрпошта" Ігорем Смілянським / спілкувався Сергій Демський] // Голос України. — 2016. — 5 жовт. (№ 189). — С. 12.

7547. **Харкавий М.** Відписатися легше, або Чому аеропорт і досі залишається "мертвим"? : [про комун. підприємство "Аеропорт-Хмельницький"] / Микола Харкавий // Подільські вісті. — 2016. — 27 жовт. (№ 121—122). — С. 1.

7548. **Шевчук І.** Порти: реформи чи передпродажна підготовка? / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 верес. (№ 183). — С. 4.

7549. **Шило О.** "Гора народила мишу" : [про трансп. систему Чернігова] / Олександр Шило // Деснянська правда. — 2016. — 9 черв. (№ 23). — С. 4.

7550. **Шматченко Ю.** Довгоочікувані відкриття : [відкриття станції метро "Перемога" у Харкові] / Юлія Шматченко, Тетяна Василюк // Слобідський край. — 2016. — 20 серп. (№ 100). — С. 2.

658 Організація комерційних і приватних підприємств. Організація торгівлі

7551. **Стороженко О.** Працюємо для людей, а не заради рейтингів : [про укр. мережу магазинів "АТБ-маркет"] / Ольга Стороженко // Кіровоградська правда. — 2016. — 4 листоп. (№ 78). — С. 3.

7552. **Фещук Н.** "Споживач хоче йти в такий магазин, де він зможе купити все" : у Чернівцях обговорювали питання розвитку торгівлі у місті / Наталія Фещук // Чернівці. — 2016. — 5 трав. (№ 18). — С. 4.

66 Хімічна технологія. Хімічна промисловість і споріднені галузі

7553. **Гільов І.** Чернігів проти поліетилену! / Ігор Гільов // Деснянська правда. — 2016. — 14 лип. (№ 28). — С. 3.

662 Вибухові речовини. Паливо

7554. **Куюн С.** Якість чекає на обсяги : [про нафтопереробні підприємства України] / Сергій Куюн, Євген Мочалов // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 7.

7555. **Усенко Л.** Як змусити роздрібний акциз [на паливо] працювати на всіх / Лариса Усенко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 листоп. (№ 210). — С. 1, 4.

7556. **Чепурний В.** Смолинці проти чиновників із міністерства : [про торфобрикети. з-д, Чернігів. обл.] / Василь Чепурний // Голос України. — 2016. — 21 верес. (№ 179). — С. 4.

663/664 Мікробіологічна промисловість. Харчова промисловість

7557. **Бакуменко О.** Державний контроль харчових продуктів: якою має бути система / Олександр Бакуменко // Голос України. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 5.

7558. **Васильчук В.** Повернення до Олімпу : [про Житомир. кондитер. ф-ку "ЖЛ"] / Володимир Васильчук // Житомирщина. — 2016. — 11 жовт. (№ 110—111). — С. 2.

7559. **Гавриленко С.** Лідер продовольчого ринку : [інтерв'ю з дир. публ. акціонер. т-ва "Пиво-безалкогольний комбінат "Радомішль" Сергієм Гавриленком / спілкувався Володимир Васильчук] // Житомирщина. — 2016. — 19 серп. (№ 88). — С. 6.

7560. **Гречаний О.** Пальмова олія: дешево і може бути небезпечно / Олександр Гречаний // Слобідський край. — 2016. — 29 жовт. (№ 130). — С. 12.

7561. **Добрянська А.** Що ми їмо : перелік дозволених до використання в країні харчових добавок скасовано рік тому / Анна Добрянська // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 14.

7562. **Коротков О.** "Гібридна війна" у полтавському райцентрі? : працівники Хорол. з-ду дит. харчування поки що відбили атаку рос. рейдерів / Коротков Олексій // Голос України. — 2016. — 27 лип. (№ 140). — С. 12.

7563. **Марченко В.** ТОВ "КХП "Талне" з іноземними інвестиціями" засіяло яскравою зіркою у просторі під йменням "Халяль" : [про вир-во борошна] / Марченко Василь, Сосновська Інна // Черкаський край. — 2016. — 28 верес. (№ 76—77). — С. 11.

7564. **Моїсєєва Т.** Сезон полювання завжди відкрито : [щодо реклами тютюну. виробів в Україні] / Тетяна Моїсєєва // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 жовт. (№ 201). — С. 1, 4.

7565. **Про внесення** змін до Закону України "Про державне регулювання виробництва і обігу спирту етилового, коньячного і плодового, алкогольних напоїв та тютюнових виробів" щодо оптової торгівлі алкогольними напоями, виготовленими з власного (не придбаного) виноматеріалу : Закон України [від 20 верес. 2016 р. № 1534-VIII] // Голос України. — 2016. — 12 жовт. (№ 194—195). — С. 6 ; Урядовий кур'єр. — 2016. — 12 жовт. (№ 192). — С. 12.

7566. **Проценко М.** Винні перипетії : коли з'явиться вино по-харківському? / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 8 листоп. (№ 134). — С. 3.

7567. **Соняшникову** олію пропонують пустити Дніпром : [за матеріалами Міжнар. конф. "Олія Причорномор'я—2016", м. Київ] / на конф. побувала Галина Квітка // Голос України. — 2016. — 13 верес. (№ 173). — С. 5.

7568. **Чорнопишук М.** Чи готова Черкащина до європейської безпеки продуктів харчування / Михайло Чорнопишук // Черкаський край. — 2016. — 24 серп. (№ 66—67). — С. 6.

7569. **Якель Р.** Цукор: солодший, але все ще гіркий : [про цукр. пром-сть України] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 9.

669 Металургія

7570. **Куш Л.** Те, що називають відходами, на Заході — корисний продукт : [про переробку золівідвалів теплоелектростанцій] / Ліна Куш // Голос України. — 2016. — 13 лип. (№ 129). — С. 12.

7571. **Неретіна Г.** "Пульс" металургії визначають зовнішні ринки / Галина Неретіна // Голос України. — 2016. — 1 верес. (№ 164—165). — С. 11.

7572. **Про внесення** змін до деяких законів України щодо зменшення дефіциту брухту чорних металів на внутрішньому ринку : Закон України [від 12 лип. 2016 р. № 1455-VIII] // Голос України. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 3.

67/68 Різні галузі промисловості та ремесла. Галузі промисловості та ремесла, що виробляють готову продукцію

674 Деревообробна промисловість

7573. **Шестак О.** "На Сумщині певне коло людей хоче "підім'яти" під себе розподіл необробленої деревини" : [інтерв'ю з заст. дир. Сум. тов. біржі "Сумиагропромбіржа" Олегом Шестаком] // Сумщина. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 10.

7574. **Якель Р.** Спотворена конкуренція? : [про аукціон. торги діловою деревиною в Тернопіл. обл.] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 11.

69 Будівельна промисловість. Будівельні матеріали. Будівельно-монтажні роботи

7575. **Андрієвський Д.** Як не допустити нових будівельних афер : [про роботу Ком. Верховної Ради України з питань буд-ва, містобудування і житл.-комун. госп-ва / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 2 серп. (№ 144). — С. 1—2.

7576. **Андроник В.** "Кризи не відмінюють бажання жити гідно" : нові технології будівництва з дешевих матеріалів можуть вирішити проблему з помешканням для переселенців / Віталій Андроник // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 24.

7577. **Вереша В.** Повноліття лідера будівництва : [інтерв'ю з керівником дочір. підприємства "УкрСіверБуд" закритого акціонер. т-ва "ДСК" Віктором Верешою // Чернігівські відомості. — 2016. — 10 серп. (№ 32). — С. 4.

7578. **Лиховид І.** Береги Дніпра — без "паспорта" : в Київграді шукали док. на ділянки біля річки, щоб захистити їх від забудов. Експерти вбачають ризики в іншому / Інна Лиховид ; комент.: Ганна Сандалова, Олексій Василюк // День. — 2016. — 23 листоп. (№ 213). — С. 11.

7579. **Лиховид І.** "Жонглювання"... висотками : чому план київ. влади щодо об'єктів скандал. бізнесмена Анатолія Войцеховського навряд чи спрацює / Інна Лиховид // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 19.

7580. **Лиховид І.** Махінації з Сінним ринком : суд заборонив будь-яке будівництво на території пам'ятки архітектури, але інвестор поки ігнорує це рішення / Інна Лиховид // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 16.

7581. **Лиховид І.** Сповзаючий Клов : через буд-во хмарочоса у центрі Києва руйнуються сусід. будинки. Міська влада лише імітує вирішення проблеми / Інна Лиховид // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 11.

7582. **Новосвітня К.** Кияни боронили свою парковку, а "тітушки" кидали в них димові шашки : чергова бійка жителів [Святошин. р-ну м. Києва] з найманцями через будівництво / Катерина Новосвітня // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 4.

7583. **Рудь К.** "70% нового будівництва в місті — за панельними домобудуваннями" : [інтерв'ю з дир. Чернігів. домобуд. комбінату Костянтином Рудем / спілкувалася Марта Єлісєєва] // Чернігівські відомості. — 2016. — 17 серп. (№ 33). — С. 4.

7584. **Соломаха О.** Екобудинок — своїми руками за один місяць! / Олександр Соломаха // Деснянська правда. — 2016. — 7 лип. (№ 27). — С. 1.

7585. **Томін О.** Барометр економіки : на Харківщині стали більше будувати / Олександр Томін // Слобідський край. — 2016. — 13 серп. (№ 97). — С. 3.

7 Мистецтво. Декоративно-прикладне мистецтво. Ігри. Спорт

7586. **Україна. Президент (2014 — ; П. О.Порошенко) Про призначення** державних стипендій видатним діячам культури і мистецтва : Указ Президента України [від 3 жовт. 2016 р. № 443/2016] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 16.

7.01/.09 Теорія та філософія мистецтва, методи, періоди, стилі, способи представлення (зображення)

7587. **Корнєва В.** На лінії культурного опору, або Чому відроджений "Мазепа-фест" зібрав мало відвідувачів / Вікторія Корнєва // Зоря Полтавщини. — 2016. — 30 верес. (№ 148—149). — С. 3.
7588. **Склярів Р.** Український Ренесанс: чи зможе Україна стати "ною" Італією? / Роман Склярів // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 15.
7589. **Степовик Д.** Моя Болгарія : [про дослідж. мистецтвознавства в Болгарії] / Дмитро Степовик // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 21. — Початок, Далі буде.

71 Планування у межах адміністративно-територіальних одиниць. Планування у міській та сільській місцевостях. Ландшафти, парки. Сади

7590. **Воронцов П.** Вимір патріотизму : [про озеленення м. Сєверодонецька Луган. обл.] / Павло Воронцов // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 6.
7591. **Івашко О.** "Бузький Гард": енергетики проти екологів з істориками : у разі підняття рівня Олександрівського водосховища на Миколаївщині під водою опиняться цінні землі й пам'ятки нац. значення / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 лип. (№ 131). — С. 6.
7592. **Лимаренко В.** Парки Черкас: як оновлюються місця відпочинку / Володимир Лимаренко, Яна Лимаренко // Черкаський край. — 2016. — 5 жовт. (№ 78—79). — С. 5.
7593. **Лимаренко В.** Черкаські хочуть скейт-парк, амфітеатр і годинник на будинку : гроші "підуть у народ" завдяки "Громадському бюджету" / Володимир Лимаренко // Черкаський край. — 2016. — 19 жовт. (№ 82—83). — С. 7.
7594. **Лиховид І.** "Спроба "відкусити" шматочок лісу" : [про забудову. заплав. урочища Бичок, м. Київ] / Інна Лиховид // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 6.
7595. **Лиховид І.** "Тарутинський степ" знову нищать / Інна Лиховид // День. — 2016. — 29 листоп. (№ 217).
7596. **Лобановська В.** Заповідний рай: дика природа Херсонщини : [про Чорномор. біосфер. заповідник] / Віра Лобановська // Чернігівські відомості. — 2016. — 3 серп. (№ 31). — С. 15.
7597. **Мельник С.** Холодний Яр має стати Національним природним парком / Сергій Мельник // Голос України. — 2016. — 21 лип. (№ 136). — С. 2.
7598. **Новосвітня К.** Старокиївську гору меценат упорядкував за 19 мільйонів гривень / Катерина Новосвітня // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 12.
7599. **Перстньова Н.** Боротьба за корону Посейдона : [про Нац. парк "Тузловські лимани", Одес. обл.] / Ніна Перстньова // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 11.
7600. **Цебрій О.** Парк Шевченка в Умані має стати окрасою міста / Олександр Цебрій // Черкаський край. — 2016. — 27 лип. (№ 58—59). — С. 4.

719 Охорона сільських та міських історичних і культурних пам'яток загалом

7601. **Гордійчук І.** Ольжин град. Відродження : у Вишгороді відбувся "круглий стіл", присвяч. перспективам розвитку іст.-культур. заповідника / Ірина Гордійчук // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 7.
7602. **Дегтярьов М.** Закон "Про декомунізацію" та доля кийвських пам'яток епохи тоталітаризму / Михайло Дегтярьов // Слово Просвіти. — 2016. — 6—12 жовт. (№ 40). — С. 4—5.
7603. **Лиховид І.** Гостинний двір. Час розплати? : прокуратура Києва відновила розслідування за фактом руйнування пам'ятки [архітектури] XIX ст. / Інна Лиховид // День. — 2016. — 24 листоп. (№ 214). — С. 11.
7604. **Лиховид І.** Чи оживе садиба Мурашка? : місто починає консервацію напівзруйн. пам'ятки XIX ст. — однак без гарантій на успіх. фінал / Інна Лиховид // День. — 2016. — 23 листоп. (№ 213). — С. 11.
7605. **Про внесення** змін до Порядку визначення категорій пам'яток для занесення об'єктів культурної спадщини до Державного реєстру нерухомих пам'яток України : Постанова Кабінету Міністрів України від 14 верес. 2016 р. № 626 // Урядовий кур'єр. — 2016. — 29 верес. (№ 183). — С. 10.
7606. **Синицька Н.** "Ми вирішили створити прецедент" : у Чернівецьк. міст. раді відбулося засідання наук.-консульт. ради з питань охорони культур. спадщини в Чернівцях / Наталія Синицька // Чернівці. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 3.

72 Архітектура

7607. **Білецький Ф.** Як у Звенигородці коштує "замасковували" / Феофан Білецький // Черкаський край. — 2016. — 24 серп. (№ 66—67). — С. 18.
7608. **Броневицький С.** У Києві не квапляться ухвалювати Генеральний план розвитку столиці : городяни підозрюють "змову" будівельників і депутатів : [розмова з розробником Ген. плану розвитку Києва Сергієм Броневицьким / записала Катерина Новосвітня] // Голос України. — 2016. — 21 жовт. (№ 200). — С. 8.
7609. **Вітер О.** Столиця не має нагадувати базар : [про демонтаж малих архітектур. форм] / Ольга Вітер, Влад Семенчук // Голос України. — 2016. — 8 лип. (№ 126). — С. 10.
7610. **Гайдамака А.** Ви уявляєте "красиву" дорогу на Голгофу? : [інтерв'ю зі скульптором Анатолієм Гайдамакою / спілкувалася Галина Склярєнко] // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 14.

7611. **Геник М.** "Якщо будівля жива, нікому не вдасться її знищити": в Одесі активісти почали відновлювати оранжерею Маразлі / Марія Геник // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 12.
7612. **Громов О.** Архбудінспекція чи будівельна поліція?: архітектурна спільнота працює над законопроектом щодо посилення вимог до будівельників та їхньої відповідальності за порушення законодавства / Олег Громов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 25 жовт. (№ 199). — С. 1, 4.
7613. **Грузин В.** Совість на палях: полемічні нотатки: [про сучас. забудову м. Києва] / Валерій Грузин // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 7.
7614. **Івашко О.** Тут воду пив Мазепа: у Миколаєві відновили істор. Турецький фонтан / Олена Івашко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 8.
7615. **Кирей Р.** Привиди замка Шувалова [м. Тальне, Черкаська обл.]: хто завершить реконструкцію, розпочату понад десять років тому? / Роман Кирей // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 листоп. (№ 210). — С. 5.
7616. **Колесник М.** Бізнес-інтереси нищать культурну та природну спадщину: [про буд-во поблизу Нац. заповідника "Софія Київська"] / Марія Колесник // Голос України. — 2016. — 14 лип. (№ 130). — С. 21.
7617. **Лиховид І.** "Будуй і владарюй": КМДА отримує функції Держ. архітектурно-будівельної інспекції. Чи впорається столична влада з новими повноваженнями? / Інна Лиховид // День. — 2016. — 20 жовт. (№ 189). — С. 10.
7618. **Лиховид І.** "Залізна маска" Мельпомени: проект Театру на Подолі не обговорили з громадою. Тепер люди "ламають списи" у рапт. бурхлив. дискусії / Інна Лиховид; комент. Віталій Малахов // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 11.
7619. **Лиховид І.** (Не)реальна стратегія: чому експерти скептично ставляться до нового плану розвитку Києва, винесеного на громад. обговорення / Інна Лиховид // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 14.
7620. **Проскуров Б.** "Шанс вистояти": дев'ять унікальних арх. споруд на Полтавщині — від тепер під охороною / Богдан Проскуров // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 10.
7621. **Сова А.** Оновлений "Богольвар": [про історію старовин. будівлі в Ужгороді] / Андрій Сова // Ужгород. — 2016. — 24 верес. (№ 36). — С. 1, 10.
7622. **Харченко О.** "Оживити" Фарний костел: як небайдужі мешканці Ізяслава намагаються зберегти унікал. іст.-культур. спадщину міста / Ольга Харченко // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 10—11.
7623. **Чегорка П.** Літопис перлини козацького бароко: [про кн. Костянтина Мешка та Олександра Харлана "Літопис собору", вид-во "Міленіум"] / Петро Чегорка // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 13.
7624. **Якель Р.** Палац графа Бадені у Коропці: між життям і смертю: [про архітект. пам'ятку Тернопіл. обл.] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 15.

73 Пластичні мистецтва

7625. **Дочинець М.** Коли скарбом стають карби: слово про різець і перо [скульптора] Михайла Беленя / Мирослав Дочинець // Слово Просвіти. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 1.
7626. **Листопад О.** Найбільше допікає корупція: якою бачать Україну в день її 25-річчя пересічні громадяни та експерти / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 серп. (№ 158). — С. 4.
7627. **Наш символ** — на неосяжній висоті: до 15-річчя відкриття монумента Незалежності в Києві / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 10.
7628. **Нестеренко П.** Найпрекрасніше — це людина: [до 110-річчя від дня народж. укр. скульптора Михайла Григоровича Лисенка, 1906—1972] / Петро Нестеренко // Сумщина. — 2016. — 6 жовт. (№ 40). — С. 7.
7629. **Островська Х.** Думки розійшлися: [про пам'ятник героям антитерорист. операції у Харкові] / Христина Островська // Слобідський край. — 2016. — 19 листоп. (№ 139). — С. 3.
7630. **Рижков В.** Гостей Дніпра зустрічатиме Яворницький?: на Привокзальній площі міста пропонують установити пам'ятник видат. укр. історика / Вадим Рижков // День. — 2016. — 22 листоп. (№ 212). — С. 2.
7631. **Сопов О.** Фалеристичне розмаїття України: структурувати, аби не здевальвувати остаточно: [про реформування нагородної системи в Україні] / Олександр Сопов, Максим Царенко // Голос України. — 2016. — 2 серп. (№ 144). — С. 5.
7632. **Шот М.** У Тернополі постав величний монумент Небесній Сотні / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 12.

745/749 Художні промисли. Декоративно-прикладне мистецтво. Дизайн

7633. **Конарева Л.** У ній зберігається душа народу: до 25-річчя Незалежності Нац. центр народ. культури "Музей Івана Гончара" демонструє шедеври укр. вишивки / Лариса Конарева // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 серп. (№ 158). — С. 7.
7634. **Михайленко О.** "Гарні гончарні вироби корисні для здоров'я": [інтерв'ю з гончарем Олександром Михайленком / спілкувався Сергій Дзюба] // Деснянська правда. — 2016. — 9 черв. (№ 23). — С. 1, 6.
7635. **Мікешин А.** Гончар, що ліпить від душі...: [інтерв'ю з гончарем Андрієм Мікешиним / спілкувався Ігор Гільов] // Деснянська правда. — 2016. — 11 серп. (№ 32). — С. 1, 6.
7636. **Слободяник М.** Таємниці старої скрині: як у Кам'янському [Дніпропетров. обл.] відроджується унікал. миколаїв. розпис / Марія Слободяник // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 24.

75/76 Живопис. Графічні види мистецтва. Естамп. Графіка

7637. **Бушак С.** Шевченкіана [народного художника України] Володимира Слєпченка / Станіслав Бушак // Слово Просвіти. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 13—14.
7638. **Вергеліс О.** Він розгадав знак нескінченності : [про укр. худож. Степана Рябченка] / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 16.
7639. **Вишеславський Г.** Лондонський киянин Олександр Стахов-Шульдиженко: відкриття художника : [інтерв'ю з худож. Глібом Вишеславським / спілкувалася Ганна Пароватківна] // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 14.
7640. **Войцеховський С.** Станіслав Войцеховський: Мистецтво — це погляд минулого у майбутнє : [інтерв'ю із заслуж. худож. України / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 13.
7641. **Горинь Б.** Одержимий красою : [про укр. худож. Володимира Патику, 1926—2016] / Богдан Горинь // Слово Просвіти. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 13.
7642. **Денисенко О.** "Мистецтво в Україні, як і військо, живе завдяки волонтерам" : [інтерв'ю з львів. графіком Олегом Денисенком / спілкувалася Оксана Загакайло] // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 14.
7643. **Жихарєв Л.** Таємниця його портретів : [інтерв'ю з худож. Леонідом Жихарєвим / спілкувався Ігор Гильов] // Деснянська правда. — 2016. — 21 лип. (№ 29). — С. 5.
7644. **Козирєва Т.** "Майстер парадоксальної естетики" : у Львові експонують твори [худож.] Олега Мінька (1938—2013), котрі раніше не представляли публіці / Тетяна Козирєва // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 12.
7645. **Коноваленко В.** Як закон про карикатуру може знищити цей жанр творчості в Україні / Володимир Коноваленко // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 4.
7646. **Константинова К.** Український художник "на дні" : [про вист. "Підводний світ Олександра Белозора"] / Катерина Константинова // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 16.
7647. **Кравченко Я.** У традиціях візантійського малярства... : [про укр. худож. Тимофія Бойчука] / Ярослав Кравченко // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 8.
7648. **Кукіль Н.** Він створював національне мистецтво : [про укр. худож. Г. І. Синицю, 1908—1996] / Наталія Кукіль // Слово Просвіти. — 2016. — 6—12 жовт. (№ 40). — С. 16.
7649. **Куш Л.** Земля і Космос Івана-Валентина Задороржого : [про укр. худож.-монумент.] / Ліна Куш // Голос України. — 2016. — 16 лип. (№ 132—133). — С. 28.
7650. **Маринчик С.** Джерело насаги : до 90-річчя від дня народж. нар. худож. України Петра Басанця / Станіслав Маринчик // Деснянська правда. — 2016. — 19 трав. (№ 20). — С. 8.
7651. **Орос Я.** "Таємниця Ерделі" : [про укр. худож. Альберта Ерделі, 1891—1955] / Ярослав Орос // День. — 2016. — 19 жовт. (№ 188). — С. 7.
7652. **Передвижник** із Дофінівки : [до 95-річчя від дня смерті укр. худож. Кириака Костанді, 1852—1921] / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 12.
7653. **Сідорова О.** Повний ексклюзив : кіровоградка [Марина Тесленко] створює особливі листівки на всі випадки життя / Олена Сідорова // Кіровоградська правда. — 2016. — 8 листоп. (№ 79). — С. 3.
7654. **Трапезнікова Д.** Життя Русі — у графіті : що зашифровано у стародав. написах на стінах Софійс. собору / Дар'я Трапезнікова // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 32.
7655. **Черкаська Г.** Він пробачив Шевченку, але образи не забув : [про худож. Івана Сошенка] / Ганна Черкаська // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 12.
7656. **Чорна С.** Київський період Малевича : [про кн. "Казимир Малевич. Київський період 1928—1930", вид-во "Родовід"] / Світлана Чорна // Голос України. — 2016. — 9 лип. (№ 127). — С. 13.
7657. **Яців Р.** Одушевлені заповіді Павла Ковжуна [до 120-річчя від дня народж. укр. худож., 1896—1936] / Роман Яців // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 32.
7658. **Яців Р.** Чи варто актуалізувати ікону? : [розмова з проректором Львів. нац. акад. мистецтв Романом Яцівим / спілкувалася Тетяна Козирєва] // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 16—17.

77 Фотографія, техніка кінематографії та подібні процеси

7659. **Голішевська А.** "... І хтось хоче підкорити цей народ?" : про героїв роботи "Брат за брата" із фотоконкурсу "Дня" / Анна Голішевська // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 29.
7660. **Іванова А.** Коли конкурс "Дня" окрилює : [інтерв'ю з учасницею фотоконкурсу Анастасією Івановою / записала Марія Прокопенко] // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 28.
7661. **Косін Ю.** Популярність дешевшає, а репутація дорожчає : [інтерв'ю з укр. фотографом Юрієм Косіним / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 13.
7662. **Обличчя** країни — без ретуші : що відкривають для себе відвідувачі XVIII міжнар. фотовист. "День-2016" / підгот. Марія Прокопенко // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 8—9.
7663. **Погляд** углиб країни : [про XVIII Міжнар. фотовист. газ. "День" "Сімейний альбом України", Київ] / Марія Прокопенко та ін. // День. — 2016. — 15 листоп. (№ 207). — С. 6—7.

7664. **Прокопенко М.** Подолання! : XVIII Міжнар. фотовист. "День"—2016. Як читати "Сімейний альбом України" / Марія Прокопенко // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 6—7, 12.

78 Музика. Музичні інструменти

7665. **Біловицька Н.** Якщо струна вже захопила душу : у містечку Підгорному на Дніпропетровщині плекають козацькі традиції гри на бандурі / Наталія Біловицька // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 серп. (№ 158). — С. 10.

7666. **Блінніков Ю.** Господь допомагає лише працюючим : [інтерв'ю з композитором Юрієм Блінніковим / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 13.

7667. **Війтович А.** "Хочу допомагати людям, які воюють" : [інтерв'ю з альтистом Андрієм Войтовичем / спілкувалася Світлана Агрест-Короткова] // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 15.

7668. **Горностаї О.** "Ми не можемо зірвати гастролі і спровокувати міжнародний скандал" : [бесіда з ген. дир. Нац. заслуж. акад. симфон. оркестру України Олександром Горностаєм / розмову вела Тетяна Поліщук] // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 18.

7669. **Грек Д.** "Я скажу тобі "wow", або чому зникає художня самодіяльність на селі / Данко Грек // Сумщина. — 2016. — 28 лип. (№ 30). — С. 10.

7670. **Гриценко М.** Музика воєнного часу : над укр. берегами Дунаю пролунають позивні рок-фестивалю "Дунайська Січ" / Микола Гриценко // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 14.

7671. **Гут П.** "Зимова казка з Відня" : [інтерв'ю з керівником і диригентом Штраус-оркестру Пітером Гутом / спілкувалася Аліса Антоненко] // День. — 2016. — 30 листоп. (№ 218). — С. 6.

7672. **Дядюра М.** "Настав певний момент істини" : [інтерв'ю з засн. симф. оркестру Нац. філармонії Миколою Дядюрою / спілкувалася Наталія Семененко] // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 30.

7673. **Ефіопські** землячки великого композитора [Дмитра Бортнянського, 1751—1825] / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 10.

7674. **Захарчук О.** Слухайте українське! : у США Соломія Івахів і Ангеліна Гаделія записали альбом "Шлях до Свободи — 100 років укр. нової класич. музики для скрипки і фортепіано" / Оксана Захарчук // День. — 2016. — 30 серп. (№ 153). — С. 7.

7675. **Козак Л.** Квітка Цісик, яка мріяла в Україні бути почутою : [про амер. співачку укр. походження, 1953—1998] / Лариса Козак // Проскурів. — 2016. — 21 лип. (№ 28). — С. 14.

7676. **Константинова К.** Що співають наші діти? : [про сучас. укр. дит. пісню] / Катерина Константинова // Дзеркало тижня. — 2016. — 16 лип. — 5 серп. (№ 26). — С. 16.

7677. **Кушплер З.** Зоряна Кушплер: українська зірка на віденській сцені : [інтерв'ю зі співачкою / спілкувалася Ольга Кізлова] // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 16.

7678. **Лобарчук О.** Таке коротке життя, така велика спадщина : [про кн. "Інструментальні твори. Володимир Івасюк" вид-ва "Букрек"] / Ольга Лобарчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 7.

7679. **Маслій М.** "Надто пізно жити завтра" : [про кн. Михайла Маслія "Золотий вік української естради (1960—1980 роки)", вид. дім "Букрек" ; за матеріалами бесіди з авт. / спілкувалася Тетяна Поліщук] // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 22—23.

7680. **Мичко С.** "Квіти ромену" — пісня, що прославила Тернопіль / Світлана Мичко // Тернопіль вечірній. — 2016. — 27 лип. (№ 16). — С. 5.

7681. **Міщенко М.** "Червива душа не заспіває, якими б не були голосові зв'язки" : 30 листоп. Назаріві Яремчуку (1951—1995) виповнилося б 65 р. / Максим Міщенко // Високий Замок. — 2016. — 29 листоп. (№ 135). — С. 7.

7682. **Нечеп В.** Америка — в кобзарських піснях : [інтерв'ю з нар. артистом України кобзарем Василем Нечепом / спілкувалася Валентина Науменко] // Деснянська правда. — 2016. — 16 черв. (№ 24). — С. 5.

7683. **Олійник Л.** Батько київського авангарду : Ігор Блажков відзначив своє 80-річчя концертом, який відбувся в Нац. філармонії / Леся Олійник // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 16.

7684. **Портніков В.** "Коли ви навчитеся ставитися до російської культури — і вже тим більше до вульгарної російської "попси" як до чужої — перед вами відкриється величезний світ" : [про виступи рос. артистів в Україні] / Віталій Портніков // Слово Просвіти. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 3.

7685. **Про затвердження** плану заходів з підготовки та проведення у 2017 році в Україні пісенного конкурсу "Євробачення" : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 11 жовт. 2016 р. № 740-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 18.

7686. **Проценко М.** Від саморобної гітари до професійної сцени : [про кавер-виконавця Єгора Шагакова] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 23 серп. (№ 101). — С. 3.

7687. **Проценко М.** З депутатського крісла — у співаки "Х-фактора" : [про участь у пісен. конкурсі деп. Первомайск. сіл. ради Федора Фендирикова] / Марина Проценко // Слобідський край. — 2016. — 15 верес. (№ 111). — С. 1, 4—5.

7688. **Станкович Є.** Євген Станкович: "Ще Нострадамус напроорокував Україні розквіт музичних мистецтв" : [інтерв'ю з композитором / спілкувалася Катерина Константинова] // Дзеркало тижня. — 2016. — 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40). — С. 13.

7689. **Фешук Н.** "Найважче прощатися з роялем" : [про композитора Йосипа Ельгісера, 1929—2014] / Наталія Фешук // Чернівці. — 2016. — 20 жовт. (№ 42). — С. 11.

7690. **Фещук Н.** "В нашу країну запущено сотні тисяч агентів Москви..." : так писав у своєму щоденнику Назарій Яремчук [укр. співак, 1951—1995] / Наталія Фещук // Чернівці. — 2016. — 10 листоп. (№ 45). — С. 11.
7691. **Філатов Є.** Євген Філатов (The Maneken): "Українська музика стане прецедентом у світі" : [інтерв'ю з музикантом / записав Орест Дрималовський] // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 14.
7692. **Янко Ю.** Харківська філармонія — найкраща! : [інтерв'ю з дир. Харків. філармонії Юрієм Янко / спілкувалася Ольга Голинська] // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 7.
7693. **Ярема Г.** "Пающіє труси" — як криве дзеркало українського шоу-бізнесу : чому укр. радіостанції не "крутять" пісень цього гурту? / Галина Ярема // Високий Замок. — 2016. — 25—27 листоп. (№ 134). — С. 4.

79 Видовищні види мистецтва. Розваги. Ігри. Спорт

791 Кінематографія. Кіномистецтво. Кінофільми

7694. **Абдрашитов В.** Вадим Абдрашитов: "Інфантильність російського суспільства жахає..." : [інтерв'ю з рос. кінорежисером / спілкувалася Ірина Гордійчук] // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 22—23.
7695. **Багацький Л.** Кіно і Сталін: культивация ідола / Леонід Багацький // Кіровоградська правда. — 2016. — 8 лип. (№ 45). — С. 10.
7696. **Балаян Р.** "Мені подобаються протестні обличчя" : [інтерв'ю з укр. кінорежисером / спілкувалася Світлана Агрет-Короткова] // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 6—7.
7697. **Брусенський О.** Аматорське кіно в Україні: пацієнт скоріше мертвий, ніж живий? / Олександр Брусенський // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 12.
7698. **Василець Т.** Аланське щастя під боком : [про іст. фестиваль "Верхній Салтів — аланські витоки"] / Тетяна Василець // Слобідський край. — 2016. — 13 верес. (№ 110). — С. 3.
7699. **Він** і сьогодні йде до нас у гості : [про рос. актора Євгенія Леонова, 1926—1994] // Зоря Полтавщини. — 2016. — 2 верес. (№ 131—132). — С. 13.
7700. **Волина Л.** Евровидення: загадка долголетия / Лана Волина // Одеські вісті. — 2016. — 3 верес. (№ 69). — С. 8.
7701. **Галімов А.** "Щоб звільнитися від міфів, нам треба переосмислити нашу історію" : [інтерв'ю з авт. док. проекту "Україна. Повернення своєї історії" Акімом Галімовим / спілкувалася Галина Ярема] // Високий Замок. — 2016. — 25—27 листоп. (№ 134). — С. 7.
7702. **Десятерик Д.** Людина морального неспокою : [про пол. кінорежисера А. Вайду, 1926—2016] / Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 11 жовт. (№ 183). — С. 3.
7703. **Десятерик Д.** Поетика, кров і мелодрама : у Києві завершився 46-й кінофестиваль "Молодість" / Дмитро Десятерик // День. — 2016. — 1 листоп. (№ 197). — С. 7.
7704. **Дмитрук С.** Знаєте, що робити, коли на вас впадуть гроші? : в Україні зростає виробництво комедійних серіалів / Сергій Дмитрук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 9.
7705. **Задніпровський О.** "Ми наїлися російських серіалів, де їхній спецназ перемагає всіх, а українця виставляють або дурним хохлом, або зрадником" : [інтерв'ю з укр. актором театру і кіно Олесем Задніпровським / розмовляла Галина Ярема] // Високий Замок. — 2016. — 27 жовт. — 2 листоп. (№ 121). — С. 10.
7706. **Зануссі К.** "Шкода, що деякі глядачі не зрозуміли, у чому була гідність фільму, який здобув Гран-прі фестивалю" : [інтерв'ю з пол. кінорежисером Кшиштофом Зануссі / спілкувалася Віра Лобановська] // Чернігівські відомості. — 2016. — 25 трав. (№ 21). — С. 15.
7707. **Козюра І.** Перші парубки в Лубнах: Сергій Параджанов, Віктор Безорудько, Петро Лубенський : [про співпрацю С. Параджанова з лубен. сценаристами] / Ігор Козюра // Зоря Полтавщини. — 2016. — 9 верес. (№ 135—136). — С. 13.
7708. **Костюк О.** "Я дивлюся на вівчарів як на справжніх художників" : цього тижня стартує довгоочікуваний прокат фільму "Жива ватра" : [інтерв'ю з режисером Остапом Костюком / спілкувався Дмитро Десятерик] // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 17.
7709. **Месарош М.** "Про історичну тяглість..." : [інтерв'ю з угор. кінорежисером Мартою Месарош / спілкувалася Світлана Агрет-Короткова] // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 6—7.
7710. **Мозговий І.** "В Одесі я знайшов покликання..." : [про кінорежисера Олександра Довженка] / Ігор Мозговий // Одеські вісті. — 2016. — 10 верес. (№ 71). — С. 11.
7711. **Найважливіше** серед усіх мистецтв : [до Дня укр. кіно] / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 12.
7712. **Низов Е.** Summertime на морском берегу : закончилася сьомою Одес. міжнарод. кинофестиваль / Евгений Низов // Одеські вісті. — 2016. — 26 лип. (№ 58). — С. 5.
7713. **Оборська А.** Кіно про українських заробітчан : [про худож. фільм "Гніздо горлиці" реж. Тараса Ткаченка] / Анна Оборська, Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 47). — С. 16.
7714. **Олтаржевська Л.** Гран-прі отримала Польща : кращою на кінофестивалі "Молодість" стала стрічка Яна Матушинського "Остання сім'я" / Людмила Олтаржевська // Урядовий кур'єр. — 2016. — 2 листоп. (№ 205). — С. 3.

7715. **Олтаржевська Л.** "Молодість—2016": українці покажуть п'ять прем'єр : [про 46-й Київ. міжнар. кінофестиваль "Молодість"] / Людмила Олтаржевська // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 3.
7716. **Пустовгар О.** Фестиваль на честь гетьмана Івана Мазепи відродили у Полтаві : [про Х-й Всеукр. фестиваль мистецтв "Мазепа-фест"] / Олег Пустовгар // Слово Просвіти. — 2016. — 29 верес. — 5 жовт. (№ 39). — С. 1.
7717. **Сеїтабласєв А.** "Ми маємо виховувати в собі мислення переможця" : [інтерв'ю з кінорежисером Ахтемом Сеїтабласєвим / спілкувалася Катерина Константинова] // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 1, 14.
7718. **Сотниченко П.** Про сучасних героїв і цехову солідарність. Пилип Сотниченко: "Зараз не час знімати хороші фільми — треба створювати новий кінематограф" : [інтерв'ю з співзасновником громад. об'ня "Сучасне українське кіно" / спілкувався Дмитро Десятерик] // День. — 2016. — 20 жовт. (№ 189). — С. 6.
7719. **Сочалов В.** Втрутився найкращий сценарист : [про док. фільм Надира Мачанова "ВІРА. НАДІЯ. ЛЮБОВ"] / Віталій Сочалов // Одеські вісті. — 2016. — 23 лип. (№ 59). — С. 5.
7720. **Тихий В.** "Вважаю, що третій Майдан буде" : [інтерв'ю з режисером Володимиром Тихим / спілкувалася Катерина Константинова] // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 14.
7721. **Ткаченко Т.** "Зараз головне — залучити молодь" : [інтерв'ю з головою Нац. спілки кінематографістів України Тарасом Ткаченко / записав Дмитро Десятерик] // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 18.
7722. **Ткаченко Т.** Прилетіла "Горлиця" : [інтерв'ю з режисером худож. фільму "Гніздо горлиці" Тарасом Ткаченко / спілкувалася Катерина Константинова] // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 13.
7723. **Тримбач С.** З усіх мистецтв для нас найважливішим є кіно. Українське! : [про Закон України № 3081-д "Про державну підтримку кінематографії в Україні"] / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 23.
7724. **Тримбач С.** Спілки — це коли спільно перти плуга : [про Нац. спілку кінематографістів України] / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 23.
7725. **Тримбач С.** 100 років української осені : екранізація роману Володимира Лиса "Століття Якова" стала подією в нац. медіапросторі. Чому? / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 5 жовт. (№ 179). — С. 6—7.
7726. **Тримбач С.** "У похороні Олександра Довженка Україна відмовила..." : 60 р. тому в Москві пішов з життя видат. укр. кінорежисер і письменник, (1894—1956) / Сергій Тримбач // День. — 2016. — 29 листоп. (№ 217). — С. 6.
7727. **Турияниця Ю.** Кіно, народжене в Ужгороді / Юрій Турияниця // Ужгород. — 2016. — 8 жовт. (№ 38). — С. 19.
7728. **Фільм** Сергія Буковського — серед 12 конкурсних кінострічок Лейпцизького міжнародного фестивалю : [про док. фільм "Головна роль"] // Голос України. — 2016. — 13 жовт. (№ 196). — С. 8.
7729. **Халпахчі А.** "Вигадувати лавірки — принизливо" : [інтерв'ю з керівником кінофестивалю "Молодість" Андрієм Халпахчі / спілкувалася Світлана Агрест-Короткова] // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 30.
7730. **Химич Т.** "Історія — проти пропаганди" : [інтерв'ю з режисером худож. фільму "Жива" Тарасом Химичем / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 23 листоп. (№ 213). — С. 6.
7731. **Шевчук І.** Наш Кожум'яка не слабший за Шрека : укр. мультим про кмітливого хлопчика вже закупили 15 країн / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 8.
7732. **Шевчук І.** Усі ракурси, крім любовного й офіційного : про що розповідають стрічки, зняті у перші роки Незалежності / Іван Шевчук // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 серп. (№ 158). — С. 5.
7733. **Шевчук М.** Кто кого равнее? : [об Одес. фестивалі квір-культури "Одесса Прайд — 2016"] / Марія Шевчук // Одеські вісті. — 2016. — 27 серп. (№ 67). — С. 6.
7734. **Шевчук М.** От Монте-Карло до Одесси : [о V Международ. цирк. фестивалі "Золотой приз Кобзова"] / Шевчук Марія // Одеські вісті. — 2016. — 16 лип. (№ 55). — С. 8.
7735. **Шуткевич О.** Історії в кіносподах : [щодо док. кінострічки про життя крим. татар] / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 29.
7736. **Янчук О.** Олесь Янчук: "Націоналіст — слово, яке несе лише позитив" : [інтерв'ю з укр. режисером / спілкувалася Ірина Гордійчук] // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 19.

792 Театр. Сценічне мистецтво. Драматичні вистави

7737. **"Батько мій з Алтаю, а мати з шахтарської сім'ї"** : [до 55-річчя від дня народж. укр. актора театру і кіно Олексія Гобунова] / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42). — С. 11.
7738. **Вергеліс О.** Король говорить! : [до 75-річчя від дня народж. укр. актора театру і кіно Богдана Ступки, 1941—2012] / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 16.
7739. **Вергеліс О.** Голубки : [про актрис Київ. театру ім. Лесі Українки] / Олег Вергеліс // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 13.
7740. **Войченко Г.** Їх поєднали заслання і сцена : [про укр. драматурга Івана Карпенко-Карого, 1845—1907, актрису Софію Тобілевич (Дітковську), 1860—1953] / Гарій Войченко // Кіровоградська правда. — 2016. — 7 жовт. (№ 70). — С. 10.

7741. **Герман О.** Театр Переселенця: ніякої гри, лише щира розмова / Ольга Герман // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 11.
7742. **Гольцов В.** "Не уявляю свій день без жіночої усмішки, кави і театру": [інтерв'ю з художнім керівником чернігів. театру ляльок Віталієм Гольцовим / спілкувалася Валентина Науменко] // Деснянська правда. — 2016. — 9 черв. (№ 23). — С. 12.
7743. **Десятерик Д.** Краєвид після битви: ключ. подією перших днів Театр. Олімпіади, що зараз триває у пол. Вроцлаві, стали "Троянки" 77-річного япон. класика Тадаші Сузукі / Дмитро Десятерик; комент. Тадаші Сузукі // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 7.
7744. **Завальнюк В.** "Моя мрія про модель театру світового рівня в Україні": [інтерв'ю з худож. керівником театру "Перетворення" Володимиром Завальнюком / спілкувався Едуард Овчаренко] // Слово Просвіти. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 15.
7745. **Загурська Е.** Любов за викликом часу: [про виставу "Замовляю любов" у Запоріж. акад. обл. укр. муз.-драм. театрі ім. В. Г. Магара] / Ельвіра Загурська // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 18.
7746. **Куріцин Б.** Близькість і убогість Українського театрального товариства / Борис Куріцин // День. — 2016. — 6 жовт. (№ 180). — С. 6—7.
7747. **Ластовецький М.** "Триста ролей як триста життів...": [інтерв'ю з актором Сум. обл. акад. театру драми і муз. комедії ім. М. Щепкіна Миколою Ластовецьким / спілкувалися Пилип Кислиця, Наталія Ісіпчук] // Сумщина. — 2016. — 11 серп. (№ 32). — С. 7.
7748. **Мацяк А.** Як не втратити колектив і глядачів?: [до 100-річчя Львів. нац. театру ім. М. Заньковецької; інтерв'ю з ген. дир. театру Андрієм Мацяком / спілкувалася Тетяна Козирева] // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 22.
7749. **Мельник З.** В параметрах яркості: [о Ровен. акад. укр. муз.-драм. театре] / Зинаїда Мельник // Одеські вісті. — 2016. — 13 серп. (№ 63). — С. 8.
7750. **Міщенко Ю.** Юлія Міщенко: "Глядач зараз хоче бачити серіал про нашу реальність українською мовою": [інтерв'ю із керівником проекту "Черговий лікар" / спілкувалася Галина Ярема] // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 14.
7751. **Планета** під назвою "Зяма": до 100-річчя від дня народж. Зіновія Юхимовича Гердта (1916—1996), рос. актора / підготував Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 12.
7752. **Пригула С.** Пригула: "Білет на наше шоу дешеві, як пучок петрушки": [інтерв'ю з шоуменом / спілкувалася Олена Сідорова] // Кіровоградська правда. — 2016. — 21 жовт. (№ 74). — С. 9.
7753. **Серебрякова Є.** "Дуже шкодую, що мої дитячі портрети авторства Івана Марчука не збереглися": [інтерв'ю з нар. артисткою України Євгенією Серебряковою / спілкувався Олександр Вертіль] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 8.
7754. **Стебловська Т.** Тетяна Стебловська: Театр є світом і світлом: [інтерв'ю з театр. актрисою / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43). — С. 13.
7755. **Сумська Н.** Наталія Сумська. Те, що на серці: [інтерв'ю з укр. актрисою театру і кіно / спілкувався Олег Вергеліс] // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 1, 14.
7756. **Урицький М.** "У ляльковому театрі можливі такі метафори й узагальнення, які неможливі в інших театрах": [інтерв'ю з режисером-постановником Київ. муніцип. акад. театру ляльок Михайлом Урицьким / спілкувалася Галина Цимбал] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 жовт. (№ 190). — С. 6.
7757. **Фещук Н.** З Харкова до Чернівців: [до 85-річчя з дня заснування Чернівець. акад. драм. театру ім. О. Кобилянської] / Наталія Фещук // Чернівці. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 6.
7758. **Цимбал Г.** Про незламність духу: [вистава Мартіна МакДонаха "Каліка з острова Інішмаан" у Херсон. муз.-драм. театр ім. М. Куліша] / Галина Цимбал // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 6.
7759. **Черепюк Д.** "Богдан Ступка якось сказав мені: "Знайди для нової постановки хороший український матеріал. Як на мене, в Івана Франка": [інтерв'ю з реж.-постанов. Нац. театру ім. І. Франка Дмитром Черепюком / спілкувалася Галина Цимбал] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 серп. (№ 160). — С. 5.
7760. **Шуткевич О.** Про виховання без моралізаторства: уже кілька років у Вінниці діє соц. театр, який допомагає молоді озвучити і "пропрацювати" проблеми дискримінації та насильства / Олеся Шуткевич // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 11.

793 Громадський відпочинок і розваги. Танці. Хореографія

7761. **Антоненко А.** Житомир — столиця балету!: півтисячі танцівників із шести обл. України стали учасниками Всеукр. хореогр. асамблеї ім. Наталії Скорульської / Аліса Антоненко // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 2.
7762. **Можейко І.** Незрівняна Іда: [про балерину Іду Рубінштейн, 1883—1960] / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 23 лип. (№ 88). — С. 13.
7763. **Цимбалюк Є.** Сто прижиттєвих некрологів по Володимирі Лівовицькому: до 110-річчя із дня народж. видатного укр. балетмейстера / Євген Цимбалюк // Голос України. — 2016. — 24 верес. (№ 182). — С. 12.

796/799 Спорт. Спортивні ігри. Фізична культура

7764. **Баликова Н.** Медалі для Олімпіади зі смітника?: [про використання вторинної сировини для виготовлення медалей] / Ніна Баликова // Голос України. — 2016. — 9 верес. (№ 171). — С. 5.

7765. **Баранцев П.** Нове значення перемир'я під час Олімпійських ігор : [про роботу "Міжнародного фонду "Олімпійське перемир'я"] / Павло Баранцев // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 11.
7766. **Білецький Б.** Спорт — поза політикою? : [щодо проблем олімп. видів спорту в Україні] / Богдан Білецький // Галичина. — 2016. — 3 листоп. (№ 85). — С. 15.
7767. **Борець**, який залишився українцем : [про шестиразов. чемпіона світу з боротьби Івана Піддубного, 1871—1949] / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 9.
7768. **Булыгин-Шрамко С.** Если задуматься о будущем... : [о работе Федерации футбола в Одес. обл.] / Сергей Булыгин-Шрамко // Одеські вісті. — 2016. — 26 лип. (№ 58). — С. 3.
7769. **Гаркавець О.** Нові правила на Євро-2016 / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 16 черв. (№ 72). — С. 7.
7770. **Гаркавець О.** Повний комплект : Україна завоювала на Олімпіаді по медалі кожного гатунку / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 18 серп. (№ 99). — С. 7.
7771. **Гаркавець О.** Тридцять перші на тридцять першій : Україна з одинадцятьма медалями завершила Олімпіаду в Бразилії / Олександр Гаркавець // Слобідський край. — 2016. — 23 серп. (№ 101). — С. 15.
7772. **Герей А.** "У спорті — падаєш, але встаєш, знову падаєш, проте підводишся і йдеш далі" : [інтерв'ю з учасником XXXI Літніх олімп. ігор фехтувальником Анатолієм Гересом / розмовляла Ольга Палаш] // Ужгород. — 2016. — 24 верес. (№ 36). — С. 5.
7773. **Головко О.** Take-от Ріо-де-Жанейро : укр. атлети здобули на Іграх—2016 лише 11 нагород / Оксана Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 серп. (№ 158). — С. 3.
7774. **Сланський О.** Життя у футболі : [інтерв'ю з членом виконкому Федерації України з футзалу у Сумах Олександром Сланським / розмову вів Сергій Ханін] // Сумщина. — 2016. — 28 лип. (№ 30). — С. 7.
7775. **Загакайло О.** Паралімпійські чемпіони з фехтування: "Радіємо, що хоч трішки доброго зробили для України" / Оксана Загакайло // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 11.
7776. **Зайцева О.** Ольга Зайцева: "Хочеться, щоб центри спорту людей з інвалідністю були в кожному місті, селищі, районі" : [інтерв'ю з шефом місії Паралімпіади-2016 / спілкувалася Наталія Біловицька] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 листоп. (№ 210). — С. 6.
7777. **Зорянська М.** Спорт відкрив для них світ : [історії двох паралімп. призерів Максима Крипака та Марини Литовченко] / Марічка Зорянська // Слобідський край. — 2016. — 15 жовт. (№ 123—124). — С. 15.
7778. **Клим Т.** Ренесанс нашого футболу? Тарас Клим: Правда про роботу Івано-Франківської федерації футболу : [інтерв'ю з головою обл. федерації футболу / розмову вів Богдан Білецький] // Галичина. — 2016. — 17 листоп. (№ 89). — С. 15.
7779. **Кольцова М.** Володар рингу : перемоги та нові виклики укр. боксерів / Мирослава Кольцова // Слобідський край. — 2016. — 24 верес. (№ 115). — С. 15.
7780. **Про затвердження** плану заходів на 2017 рік щодо реалізації Національної стратегії з оздоровчої рухової активності в Україні на період до 2025 року "Рухова активність - здоровий спосіб життя - здорова нація" : Розпорядження Кабінету Міністрів України від 8 верес. 2016 р. № 653-р // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 жовт. (№ 189). — С. 11.
7781. **Сергієко О.** Чи варто засмучуватися через невдачі в Ріо? / Олександр Сергієко // Голос України. — 2016. — 16 верес. (№ 176). — С. 8—9.
7782. **Спортивна** галузь на "голодному пайку" : чергове засід. інтерактив. прес-клубу, що є спільним проектом обл. ради та редакції газ."Волинь-нова", було приурочене Дню фізкультурника і спорту // Волинь-нова. — 2016. — 10 верес. (№ 100). — С. 4—5.
7783. **Фідель Кастро** зізнавався їй у коханні : [до 80-річчя від дня народж. укр. гімнастки Поліни Астахової, 1936—2005] / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 21 жовт. (№ 42).
7784. **Шапаренко О.** "Для мене Суми і Сумщина — найрідніші" : [інтерв'ю з дворазовим олімп. чемпіоном із греблі на байдарці Олександром Шапаренком / бесідував Олександр Вертіль] // Сумщина. — 2016. — 18 серп. (№ 33). — С. 7.

8 МОВА. МОВОЗНАВСТВО. ХУДОЖНЯ ЛІТЕРАТУРА. ЛІТЕРАТУРОЗНАВСТВО

81 Лінгвістика. Мовознавство. Мови

7785. **Сербенська О.** Спостереження над деякими засадами мовної практики Івана Франка / Олександра Сербенська // Слово Просвіти. — 2016. — 6—12 жовт. (№ 40). — С. 10—11.

811.1/9 Мови природні та штучні

811.161.1 Російська мова

7786. **Борщевський С.** Війна проти України : другий фронт: гуманітарний / Сергій Борщевський // День. — 2016. — 5 жовт. (№ 179). — С. 5 ; Слово Просвіти. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 1, 3.
7787. **Пагутяк Г.** Прокляття червоних директорів : [причини русифікації сходу і півдня України] / Галина Пагутяк // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 47). — С. 2.

811.161.2 Українська мова

7788. **Голод Б.** Перепросімо рідну мову... : [щодо мов. політики в Україні] / Богдан Голод // Галичина. — 2016. — 8 листоп. (№ 86). — С. 5. — Мова.
7789. **Грабовський С.** Як звати українською папа Kowalskiego? : чому інерція старих підходів у написанні прізвищ залишилася в пострадян. Україні / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 29. — Мова.
7790. **Дем'янчук І.** Слово. Менталітет. Історія : мова як дзеркало душі нації / Ігор Дем'янчук // День. — 2016. — 9 листоп. (№ 203). — С. 10. — Мова.
7791. **Дзюбенко-Мейс Н.** Повернення до любові : [про функціонування укр. мови в Україні] / Наталія Дзюбенко-Мейс // Слово Просвіти. — 2016. — 3—9 лист. (№ 44). — С. 1.
7792. **Загорій В.** "Це робота державно важлива..." : [про 7-й Міжнар. конкурс з укр. мови ім. П. Яцика ; розмова з президентом Ліги укр. меценатів Володимиром Загорієм / розмову записала Світлана Короненко] // Слово Просвіти. — 2016. — 3—9 лист. (№ 44). — С. 6. — Мова.
7793. **Кир'ян Н.** Коли закінчиться тарапунько-штепселізм? : [про культур. буд-во] / Надія Кир'ян // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 47). — С. 10.
7794. **Косенко О.** Чому мова — питання державної ваги : кілька болючих та оптиміст. прикладів / Олена Косенко // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 13. — Мова.
7795. **Кузан В.** "Борються не за право розмовляти в побуті російською, а за право не вчити української..." : [про зміни до Закону України "Про телебачення і радіомовлення" № 3822 від 27.01.2016 р.] / Василь Кузан // Голос України. — 2016. — 9 верес. (№ 171). — С. 9. — Мова.
7796. **Кульбовський М.** Зроби подарунок Україні — розмовляй українською! / Микола Кульбовський // Проскурів. — 2016. — 10 листоп. (№ 44). — С. 12. — Мова.
7797. **Куц П.** Майже безмовна Донеччина : [про функціонування укр. мови на тимчасово окупов. територіях Донец. обл.] / Павло Куц // Урядовий кур'єр. — 2016. — 26 жовт. (№ 200). — С. 5. — Мова.
7798. **Листопад О.** День української мови — щодня! : [до Дня укр. писемності та мови] / Олег Листопад // Урядовий кур'єр. — 2016. — 9 листоп. (№ 210). — С. 5.
7799. **Мончук О.** Гуцульські намистинки рідної мови : [про кн. Михайла Шкрумеляка "Тлумачний словник-довідник гуцульських говірок", вид-во. обл. центру перепідгот. та підвищ. кваліфікації працівників органів держ. влади, органів місц. самоврядування, держ. підприємств, установ і орг.] / Ольга Мончук // Галичина. — 2016. — 8 листоп. (№ 86). — С. 4.
7800. **Мончук О.** Тест на знання шевченкового слова : [про Міжнар. мовно-літ. конкурс учнів. та студ. молоді ім. Т. Шевченка] / Ольга Мончук // Галичина. — 2016. — 8 листоп. (№ 86). — С. 4.
7801. **Пагутяк Г.** Горлум і українське питання : [до Дня укр. писемності та мови] / Галина Пагутяк // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 2. — Мова.
7802. **Пагутяк Г.** Жити у резервації : [про функціонування держ. мови в Україні] / Галина Пагутяк // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 47). — С. 1. — Мова.
7803. **Писемність:** шляхом духовності й прогресу : [до Міжнар. дня грамотності] / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 11. — Мова.
7804. **Пономарів О.** Залишаючись українцем : [про функціонування укр. мови в Україні] / Олександр Пономарів // Слово Просвіти. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 3.
7805. **Степовик Д.** Як провалився замах на нашу мову : в Україні в XIX ст. хотіли ввести латин. абетку / Дмитро Степовик // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 21. — Мова.
7806. **Тростянець І.** Українські діти вчать рідну мову, а їхні батьки — польську : у Вроцлаві урочисто відкрили Центр укр. культури і розвитку / Іванка Тростянець // Високий Замок. — 2016. — 25—27 листоп. (№ 134). — С. 3.
7807. **Утвердження** національної ідеї — найвищий пріоритет : [до Дня укр. писемності та мови] // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 2.
7808. **Фалько Я.** Про Євро, Гамшика, Піщика, Грізмана та дивовижні пригоди в Україні одного польського суфікса : [про правильну вимову прізвищ укр. та інозем. футболістів] / Ярослав Фалько // Голос України. — 2016. — 6 серп. (№ 148). — С. 10. — Мова.
7809. **Фаріон І.** Мовно-політичний світогляд видатного фізика і богослова Івана Пулюя / Ірина Фаріон // Слово Просвіти. — 2016. — 3—9 лист. (№ 44). — С. 10 ; 10—16 листоп. (№ 45). — С. 7. — Мова.
7810. **Фаріон І.** Президенте Порошенко! Встати! Суд іде! А ви де? : [про Закон України "Про засади державної мовної політики" від 3 лип. 2012 р.] / Ірина Фаріон // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 47). — С. 2.
7811. **Черкаська Г.** Унікальний перекладач і дивак : [про укр. перекладача Миколу Лукаша, 1919—1988] / Ганна Черкаська // Сумщина. — 2016. — 8 верес. (№ 36). — С. 13.
7812. **Шевчук Ф.** Земляки — лауреати престижних конкурсів : [про Всеукр. конкурс "Українська мова — мова єднання"] / Федір Шевчук // Вінниччина. — 2016. — 14 жовт. (№ 80). — С. 4. — Мова.
7813. **Шкурко М.** Механізм е! : [за матеріалами наук.-практ. конф. "Питання мови, справа буття нації", Чернігів] / Микола Шкурко // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 13. — Мова.
7814. **Ющук І.** Українська мова півтори тисячі років тому / Іван Ющук // Слово Просвіти. — 2016. — 3—9 лист. (№ 44). — С. 7. — Мова.

82 Художня література. Літературознавство

821.0 Теорія літератури. Вивчення літератури

821.113.0 Література північногерманськими мовами

7815. **Боберг Х.** Простота, бунт, традиція : [інтерв'ю зі швед. поетесою Хеленою Боберг] / підгот. Олег Коцарев // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 31.

821.135.1.0 Румунська література

7816. **Мюллер Г.** "Кожна диктатура має свою жахливу мову" : [інтерв'ю з німецькомов. румун. письменницею Гертою Мюллер / спілкувався Дмитро Дроздовський] // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 1, 14.

821.161.1.0 Російська література

7817. **Єрофєєв В.** Як вижити з "ідіотом". Віктор Єрофєєв: "Російське суспільство — це фікція, яку вигадали журналісти" : [інтерв'ю з рос. письменником / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 31.

7818. **Можейко І.** Харківська "Рифмочка" : лицарське кохання Сергія Єсеніна / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 3 верес. (№ 106). — С. 13.

821.161.2.0 Українська література

7819. **Абліцов В.** Нью-Йоркська вікторія й київська трагедія Івана Драча : [про творчість укр. поета] / Віталій Абліцов // Слово Просвіти. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 8—9.

7820. **Бабчук А.** У світ готується книжка про янголів — героїв АТО / Антоніна Бабчук // Чернівці. — 2016. — 15 верес. (№ 37). — С. 6.

7821. **Бердник-Сокоринська В.** "Я була "сталкером-розвідником" : [інтерв'ю з вдовою письменника Олеса Бердника Валентиною Бердник-Сокоринською / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 30—31.

7822. **"Був щирим літописцем свого народу"** : [про укр. письменника Бориса Харчука, 1931—1988] / підгот. Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 13 верес. (№ 137—138). — С. 3.

7823. **Василяшко С.** "Твоїм майбутнім..." : [про укр. письменника І. Я. Франка, 1856—1916] / Станіслав Василяшко // Одеські вісті. — 2016. — 6 верес. (№ 70). — С. 6.

7824. **Вертіль О.** Крим, який ми любимо : [про однойм. кн., вид-во "Пульсари"] / Олександр Вертіль // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 1, 5.

7825. **Власенко С.** "Мені моя Вітчизна сниться щочоночі..." : [до 110-ї річниці з дня народж. укр. письменника Івана Багряного, 1906—1963] / Світлана Власенко // Голос України. — 2016. — 4 жовт. (№ 188). — С. 10.

7826. **В'ятрович В.** Володимир В'ятрович: "21 листопада треба відзначити як перемогу" : [про кн. "Майдан від першої особи. 45 історій Революції гідності", вид-во "К.І.С."] // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 47). — С. 5.

7827. **Гаврилович І.** Похід історика у владу, або Дев'ять місяців в "уряді камікадзе" : [про кн. О. Сича "Дев'ять місяців в "уряді камікадзе", вид-во "Лілея-НВ"] / Іван Гаврилович // Галичина. — 2016. — 3 листоп. (№ 85). — С. 8.

7828. **Герасимчук В.** Валерій Герасимчук: Добре минуле є твоїм космодромом : [інтерв'ю з укр. письменником / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 7 жовт. (№ 40). — С. 13.

7829. **Гнатюк Б.** Богдан Гнатюк: "Мені цікаво досліджувати долю людини в політичних декораціях" : [інтерв'ю з драматургом] // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 9.

7830. **Головко Т.** Без прикрас і прихованих таємниць : [про кн. Валерія Шевчука "На березі часу. Ті, котрі поруч", вид-во "Либідь"] / Тарас Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 7.

7831. **Головко Т.** Яка вона, Ліна Костенко? : про це розповідає книжка "Гармонія крізь тугу дисонансів..." [вид-ва "Либідь"] / Тарас Головко // Урядовий кур'єр. — 2016. — 18 жовт. (№ 194). — С. 5.

7832. **Горак Р.** Кохання Франка : [інтерв'ю з дослідником творчості І. Франка Романом Гораком / спілкувалася Оксана Загакайло] // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 14.

7833. **Гривінський Р.** "Культ Слабошпицького" : у Києві відбувся ювіл. вечір видат. письменника та літературознавця / Роман Гривінський // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 31.

7834. **Дмитренко Ж.** Мій Учитель — Пилип Кислиця : [до 70-річчя від дня народження укр. літературознавця] / Жанна Дмитренко // Сумщина. — 2016. — 24 листоп. (№ 47). — С. 7.

7835. **Єсаулов О.** В основі вартісних творів є подив і людяність : [інтерв'ю з укр. письменником Олександром Єсауловим / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 2 верес. (№ 35). — С. 13.

7836. **Жадан С.** І по той бік війни є українці : [інтерв'ю з укр. письменником Сергієм Жаданом / інтерв'ювала Тамара Кіч] // Слобідський край. — 2016. — 17 верес. (№ 112). — С. 6.

7837. **Жулинський М.** Тривоги і болі Івана Дзюби : до 85-річчя від дня народження / Микола Жулинський // Проскурів. — 2016. — 4 серп. (№ 30). — С. 15.

7838. **Жупанський О.** Що більше людина читає, то патріотичніша : [інтерв'ю з укр. письменником Олегом Жупанським / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 13.
7839. **Загнітко А.** Іван Дзюба, людина з Атлантиди : до 85-річчя з дня народж. / Анатолій Загнітко // Голос України. — 2016. — 26 лип. (№ 139). — С. 5.
7840. **Калитко К.** Україна та Балкани. Чи є альтернатива мовчанню? Катерина Калитко: "Існує брак спільної мови — між нами самими, а не з ворогом — задля людського порозуміння" : [інтерв'ю з укр. поетесою / записала Олеся Яремчук] // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 31.
7841. **Кошель Н.** Я дихаю віршами... я лиш дихаю світом безмежним : світлій пам'яті Івана Низового (03.02.1942—30.09.2011) / Надія Кошель // Слово Просвіти. — 2016. — 29 верес. — 5 жовт. (№ 39). — С. 13.
7842. **Крालюк П.** Дві "Волині" : [до дня народж. укр. письменника Бориса Харчука, 1931—1988] / Петро Крालюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 12.
7843. **Кремінь Д.** Микола Вінграновський: "Я встав з колін і небо взяв за зорі..." : [до 80-річчя від дня народж. укр. письменника, 1936—2004] / Дмитро Кремінь // Слово Просвіти. — 2016. — 3—9 лист. (№ 44). — С. 8—9.
7844. **Кюніц С.** Обличчя вченого чи місіонера : [про творчість укр. поета Івана Драча] / Стенлі Кюніц // Слово Просвіти. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 9.
7845. **Лівінський О.** І після смерті поета буяє древо його творчості : [до 80-річчя з дня народж. укр. письменника Бориса Демківа] / Олег Лівінський // Тернопіль вечірній. — 2016. — 27 лип. (№ 16). — С. 1, 5.
7846. **Маринчик С.** Голос із-за океану... : [про укр. письменника Івана Кмету] / Станіслав Маринчик // Деснянська правда. — 2016. — 4 серп. (№ 31). — С. 8.
7847. **Марченко Т.** Погляд із юності : [письменнику] Володимир Сапону — 65! / Тамара Марченко // Деснянська правда. — 2016. — 21 лип. (№ 29). — С. 7.
7848. **Остап Вишня:** "Любити, між іншим, — це дуже важка робота" : [до 60-річчя від дня смерті укр. письменника, 1889—1956] / підгот. Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 30 верес. (№ 148—149). — С. 13.
7849. **Павличко Д.** Польськомовний Іван Франко / Дмитро Павличко // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 12—13.
7850. **Панченко В.** "Ми не уявляємо масштабів своїх багатств" : [інтерв'ю з літературознавцем Володимиром Панченком / спілкувався Роман Гривінський] // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 23.
7851. **Панченко В.** Походеньки компартійного "старовіра" : [про кн. Валерія М'ятовича "Номенклатурний декамерон", вид-во "Ярославів Вал"] / Володимир Панченко // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 15.
7852. **Поет і просвітник** : [до 205-річчя від дня народж. укр. письменника Маркіяна Шашкевича, 1811—1843] / підгот. Ярослав Шлапак // Демократична Україна. — 2016. — 28 жовт. (№ 43).
7853. **Посічанський М.** І полярне сяйво не вистудило його серця... : [про укр. письменника Ярослава Дорошенка, 1931—2007] / Михайло Посічанський // Галичина. — 2016. — 1 листоп. (№ 84). — С. 7.
7854. **Призабута** спадщина Каменяра : 160 років з дня народж. Івана Франка / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 10.
7855. **Прокоф'єв І.** "Не себе рятував я, а Слово..." : до 75-річчя [укр. поета] Леоніда Талалая / Іван Прокоф'єв // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 10—11.
7856. **Пустовгар О.** Видали книгу про Мазепу : [про кн. Леоніда Полтави (Леоніда Едвардовича Пархомовича, 1921—1990) "1709", вид-во Полтав. об-ня Всеукр. т-ва "Просвіта" ім. Т. Шевченка] / Олег Пустовгар // Слово Просвіти. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 7.
7857. **Рудяченко О.** Богдан-Ігор Антонич. Коли дім — за зорями : [про укр. поета, 1909—1937]. / Олександр Рудяченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 15.
7858. **Рябчук М.** "Україна з'являється на літературній мапі світу" : [інтерв'ю з президентом Укр. ПЕН-клуба М. Рябчук / спілкувалася Олеся Яремчук] // День. — 2016. — 25 жовт. (№ 192). — С. 11.
7859. **Савак Б.** Іванна Блажкевич : [до 130-річчя з дня народж. укр. письменниці, 1886—1977] / Богдан Савак // Слово Просвіти. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 10.
7860. **Сафонова О.** Вболіваючи душею за все українське : [про альбом-щоденник поетеси Христини Алчевської] / Олена Сафонова ; підгот. Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 28 лип. (№ 90). — С. 6.
7861. **Семеняк В.** Секрет українськості : [про кн. Богдана Мельничука "Хлібина для бандерівця" вид-ва "Навчальна книга — Богдан"] / Валентина Семеняк // Тернопіль вечірній. — 2016. — 7 верес. (№ 20). — С. 7.
7862. **Сірук М.** "Євген Марчук. На шляху до НАТО" : [про кн. вид-ва "Київ—Париж—Дакар"] / Микола Сірук // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 6.
7863. **Слабошпицький М.** Сегмент колективної пам'яті : у вид-ві "Ярославів Вал" вийшла друга кн. "Спогадів" Дмитра Павличка / Михайло Слабошпицький // Слово Просвіти. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 10—11.
7864. **Славинський М.** "Бо ми народ, а не якась юрба..." : [про кн. укр. письменника Миколи Махінчука "Незамулим джерела", вид-во "Український письменник"] / Микола Славинський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 жовт. (№ 196). — С. 7.
7865. **Сулима М.** Прогавлене єднання : [про укр. літ. кінця XIX — початку XX ст.] / Микола Сулима // Слово Просвіти. — 2016. — 29 верес. — 5 жовт. (№ 39). — С. 10—11.

7866. **Сюндюков І.** Війна і люди : [про кн. акад. Миколи Жулинського "Моя друга світова", вид-во "Ярославів Вал"] / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 16 листоп. (№ 208). — С. 7.
7867. **Ткаченко В.** Я все життя поєдную Україну зі світом : [інтерв'ю з укр. письменником Всеволодом Ткаченко / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 9 верес. (№ 36). — С. 13.
7868. **Фещук Н.** "Здається, відколи людина пішла на війну, вона звідтіля та і не повернулася..." : [про презентацію книг капелана о. Андрія Зелінського "Соняхи" та "На ріках вавилонських", "Видавництво Старого Лева"] / Наталія Фещук // Чернівці. — 2016. — 20 жовт. (№ 42). — С. 11.
7869. **Чегорка П.** Невгамовний газетяр-краєзнавець-письменник : Костянтин Сушко не повторився у жодній зі своїх майже 30 книжок / Петро Чегорка // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 13.
7870. **Чижова О.** "Прагнемо зробити надзвичайно цікавий світ минулого актуальним нині" : [інтерв'ю з дир. Центр. держ. архіву-музею літ. і мистецтва України Оленою Чижовою / спілкувався Ігор Бак] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 20 серп. (№ 157). — С. 7.
7871. **Чубач Г.** Ганна Чубач: Усе на світі починається з краси! : [про кн. Г. Чубач "Українчики ідуть", вид-во "Навчальна книга — Богдан"] // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 47). — С. 12.
7872. **Шаповал Ю.** Драч політичний : [до 80-річчя укр. поета Івана Драча] / Юрій Шаповал // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 20.
7873. **Шугай О.** Іван Багряний [1906—1963]. Шлях по лінії найбільшого опору : [інтерв'ю з письменником Олександром Шугаєм / підгот. Олег Коцарев] // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 30—31.
7874. **Шуневич В.** "Інтернаціоналізм чи русифікація?" : 26 лип. акад., Герою України Івану Дзюбі виповнилось 85 років / Володимир Шуневич // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 11.
7875. **Ясна Л.** Людмила Ясна: "Письменництво — це спосіб життя" : [інтерв'ю з укр. письменницею / спілкувалася Марина Шилович] // Час Київщини. — 2016. — 16 верес. (№ 36). — С. 11.

821.161.3.0 Білоруська література

7876. **Някляєв У.** "Останні роки я відчуваю себе українцем" : [інтерв'ю з білорус. письменником Уладзіміром Някляєвим / спілкувалася Олеся Яремчук] // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 31.
7877. **Халезін М.** "Коли всі мої друзі опинилися у в'язниці КДБ, з Білорусі довелося тікати" : [інтерв'ю з драматургом і реж. Миколою Халезінім / спілкувався Дмитро Терновий] // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 14.

821.162.1.0 Польська література

7878. **Радишевський Р.** Київський позитивіст із романтичним серцем : [про пол. поета Володзімежа Висоцького, 1846—1894] / Ростислав Радишевський // Голос України. — 2016. — 24 верес. (№ 182). — С. 13.

9 ГЕОГРАФІЯ. БІОГРАФІЇ. ІСТОРІЯ

902/904 Археологія. Передісторія. Археологічні пам'ятки

7879. **Антоненко А.** Археологи знайшли артефакт : кам'яний культ. комплекс на Хортиці не має аналогів у світі! / Аліса Антоненко // День. — 2016. — 31 серп. (№ 154). — С. 9.
7880. **Ільницька Т.** "Пам'ять про палац потрібно увіковічнити" : у Рівному хочуть створити музей-меморіал історії періоду лит.-пол. доби / Тетяна Ільницька // День. — 2016. — 5 жовт. (№ 179). — С. 2.
7881. **Кондратьєв І.** Бурштин нашої історії : [про незакон. археол. розкопки] / Ігор Кондратьєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 15.
7882. **Назаренко В.** Таємниці курганів Безводівки : краєзнавці Чернігівщини вважають, що вони могли бути не похов. спорудами, а пригоризонт. обсерваторією / Віталій Назаренко // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 12.
7883. **Яновський С.** Виявили скіфські поховання з артефактами / Сергій Яновський // Голос України. — 2016. — 17 верес. (№ 177). — С. 10.

908 Краєзнавство

7884. **Гаврик В.** Ніжин може стати одним із "7-ми чудес України" / Вікторія Гаврик // Деснянська правда. — 2016. — 14 лип. (№ 28). — С. 6.
7885. **Єрьомін А.** Фортецю на острові не взяв ніхто : у XV ст. неприступний Тракайський замок був резиденцією Великого князя Литви Вітаутаса / Аскольд Єрьомін // Високий Замок. — 2016. — 28—30 жовт. (№ 122). — С. 8.
7886. **Засєда Л.** Мокрий, зелений, самотній чекає кохання : [про "Зелений театр", Київ] / Людмила Засєда // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 16—17.
7887. **Засєда Л.** На хвості у "собачки" : [про Печерськ. р-н Києва] / Людмила Засєда // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 16—17.
7888. **Кисіль Г.** "Від чого тепер так, а не інакше, все на світі робиться" : [про м. Гадяч Полтав. обл.] / Григорій Кисіль // Зоря Полтавщини. — 2016. — 6 верес. (№ 133—134). — С. 3.

7889. **Коцарев О.** Про стриману красу Осло, або Що українцю варто знати про Норвегію / Олег Коцарев // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 24.

7890. **Кралюк П.** (Не)наше Закарпаття: погляд стороннього / Петро Кралюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 3—9 верес. (№ 31). — С. 15.

7891. **Пагутяк Г.** Імперії зникли, Румунія залишилася / Галина Пагутяк // Високий Замок. — 2016. — 27 жовт. — 2 листоп. (№ 121). — С. 13.

91 Географія. Географічні дослідження Землі та окремих країн. Подорожі. Регіональна географія

7892. **Вельможко В.** Син української землі : [до 170-річчя від дня народж. мандрівника Миколи Миклухо-Маклая, 1846—1888] / Василь Вельможко // Одеські вісті. — 2016. — 23 лип. (№ 57). — С. 5.

929 Біографічні дослідження

7893. **Цимбалюк Є.** У Рівному знайшовся родовідний слід нобелівського лауреата : [про амер. економіста Саймона (Семена) Сміта-Кузнеця] / Євген Цимбалюк // Голос України. — 2016. — 2 верес. (№ 166). — С. 10.

93/94 Історія

930 Історична наука. Історіографія. Допоміжні історичні дисципліни

930.25 Архівознавство. Архіви

7894. **"Знати і пам'ятати... Бабин Яр в архівних документах"** : до 75-х роковин трагедії // Голос України. — 2016. — 1 жовт. (№ 187). — С. 12.

7895. **Проценко П.** Очищення не відбулося : куди зникли матеріали про учасників ненасильницького опору комуністичній Системі? : [проблема відкриття архівів таємної поліції] / Павло Проценко // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 15.

7896. **Сварник Г.** Чи повернуться в Україну архіви Наукового товариства імені Шевченка? : [інтерв'ю з співробітником Львів. нац. наук. б-ки ім. В. Стефаника Галиною Сварник] / Тетяна Костенко // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 10. — записала Тетяна Костенко.

94 Історія загалом

7897. **Аккерман Г.** Україні варто відкрити музей Бабиного Яру : [інтерв'ю з рос. дисиденткою Галиною Аккерман / спілкувався Роман Сущенко] // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 11.

7898. **Багацький Л.** Історія про геройську втечу радянського льотчика [Петра Вересоцького, 1923—1984] на ворожому "мессершміті" / Леонід Багацький // Кіровоградська правда. — 2016. — 4 листоп. (№ 78). — С. 10.

7899. **Вовк Л.** "Дуже важливо контролювати градус історичних дискусій" : на зустрічі з столич. студентами Президент сказав, що "політика суспільної пам'яті повинна бути мудрою і виваженою" / Лора Вовк // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 жовт. (№ 189). — С. 2.

7900. **Газін В.** Ленінська імперія: терни без зірок / Володимир Газін // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 15.

7901. **Грабовський С.** Декомунізація чи деукраїнізація? : на думку Київради, яка перейменувала вул. Софії Перовської на вул. Євгенії Мірошниченко, збройно боротися з рос. самодержавством і "чорною сотнею" — погано... / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 15 листоп. (№ 207). — С. 5.

7902. **Грабовський С.** "День": начерк підручника зі світової історії : [про публ. газ. "День"] / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 30.

7903. **Грабовський С.** Сталін і сталінізм очима генсека Комінтерну : щоденник Георгія Димитрова засвідчує злочинність рад. режиму / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 2—3 верес. (№ 156—157). — С. 20.

7904. **Грабовський С.** Тож коли і де розпочався Голокост? : чому міністр закордон. справ Німеччини публічно ігнорує як думку "Короткої єврейської енциклопедії", так і висновки дослідників із різних країн світу? / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 5.

7905. **Грабовський С.** Трагедія другої Речі Посполитої та її сучасне відлуння / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 12 жовт. (№ 184). — С. 5.

7906. **Еткіна І.** Болгарія між двома світовими війнами, або Пошук третього шляху / Ірина Еткіна // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 21.

7907. **Єсенські Г.** Про уроки угорського повстання : Гейза Єсенські: "У сталінський період майже кожен десятий угорець перебував у в'язниці або був депортований" : [інтерв'ю з экс-міністром закордон. справ Угорщини / спілкувався Микола Сірук] // День. — 2016. — 25 жовт. (№ 192). — С. 10.

7908. **Жулинський М.** Короткі спалахи пам'яті буття : [до 80-річчя від дня народж. чес. політика Вацлава Гавела, 1956—2011] / Микола Жулинський // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 21.

7909. **Зят'єв С.** "Серед нас були і справжні герої, і негідники..." : [до Дня партизанської слави] / Сергій Зят'єв // Демократична Україна. — 2016. — 16 верес. (№ 37). — С. 3.

7910. **Кальницький М.** Михайло Кальницький — про податки, акцизи, дореволюційну медицину та її благодійників : [інтерв'ю з істориком / спілкувалася Наталя Лагодинська] // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 15.

7911. **Кравцов В.** Володимир Кравцов: "Історичної науки в нашій країні немає. Ця дисципліна діє за принципом "телефонного права" : [інтерв'ю з рос. істориком / спілкувалася Наталя Пушкарук] // День. — 2016. — 3 листоп. (№ 199). — С. 4.

7912. **Крालюк П.** Для чого Путіну історична міфологія? : рос. керівництво, відкриваючи пам'ятник князю Володимиру в Москві, продемонструвало, що пропонує росіянам жити у світі кривих дзеркал / Петро Крालюк // День. — 2016. — 10 листоп. (№ 204). — С. 4—5.

7913. **Кралюк П.** Як означити події 1943-го? : "волинська різанина", "волинська трагедія" чи Волинське повстання / Петро Кралюк // День. — 2016. — 1 листоп. (№ 197). — С. 10—11.

7914. **Махун С.** Optimus Цезар : за правління Траяна Римська імперія досягла апогею могутності / Сергій Махун // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 15.

7915. **Можейко І.** Кохання для "Пана закону" : дві харків'янки Анатолія Коні : [про видат. юриста А. Коні, 1844—1927] // Слобідський край. — 2016. — 6 серп. (№ 94). — С. 11.

7916. **Можейко І.** Слобожанська любов "жандарма всієї Русі" : [про рос. держ. діяча Олександра Бенкендорфа, 1783—1844] / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 1 жовт. (№ 118). — С. 11.

7917. **Можейко І.** Формула любові, або Жінка для генія : [про лауреата Нобелів. премії фізика Л. Ландау, 1908—1968] / Інна Можейко // Слобідський край. — 2016. — 29 жовт. (№ 130). — С. 11.

7918. **Москаленко О.** І генерал, і рядовий : [про відкриття Меморіал. комплексу, присвяч. подвигу бійців Південно-Західного фронту і генерал-полковника М. П. Кирпоноса] / Олександр Москаленко // Зоря Полтавщини. — 2016. — 27 верес. (№ 146—147). — С. 2.

7919. **Найбільша** трагедія радянського флоту : 75-річчя загибелі транспорту "Арменія" [у 1942 р.] / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 листоп. (№ 208). — С. 9.

7920. **Писанська Н.** Життя нациста: яке воно було : [про фрагменти з щоденників Генріха Гімлера] / Наталя Писанська // Голос України. — 2016. — 10 серп. (№ 150). — С. 13.

7921. **Посухов В.** Офіційно святий і славний, а насправді? : [про князя Дмитра Донського] / Валентин Посухов // Зоря Полтавщини. — 2016. — 27 верес. (№ 146—147). — С. 3.

7922. **Роздобудько І.** Путін — як Наполеон : імперія, що претендувала на вічність, закінчилася в одну мить / Ігор Роздобудько // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 12.

7923. **Соколов Б.** Смерть за анкетними даними : "Остаточне рішення єврейського питання"... радянськими партизанами / Борис Соколов // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 21.

7924. **Соколов Б.** Усі на боротьбу "з фальсифікацією історії"! або Новий конспект "Короткого курсу" : [щодо політики викривл. історії в Російській Федерації] / Борис Соколов // День. — 2016. — 8 листоп. (№ 202). — С. 5.

7925. **Український** рятувальник Балтійського флоту : [до 135-річчя від дня народж. Олексія Щасного, командувача Балт. флотом, 1881—1918] / підгот. Василь Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 жовт. (№ 190). — С. 7.

7926. **Шутко О.** Османська держава: від "кризи правління" до "Другої імперії" / Олександра Шутко // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 15.

7927. **Як** одесити Крим рятували [у роки Другої світової війни] / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 10.

94(477) Історія України

7928. **Антиукраїнська** хроніка політичних убивств : 75 років з дня загибелі Омеляна Сеніка і Миколи Сціборського / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 27 серп. (№ 160). — С. 6.

7929. **Багацький Л.** Єлисаветградське пограбування й агітпотяг "Жовтнева революція" / Леонід Багацький // Кіровоградська правда. — 2016. — 14 жовт. (№ 72). — С. 10.

7930. **Багацький Л.** Єлисаветградські гроші: карбованці, гривні, німецькі марки, австро-угорські крони, "бермонтовки" і рублі / Леонід Багацький // Кіровоградська правда. — 2016. — 28 жовт. (№ 76). — С. 10.

7931. **Багацький Л.** Як служили єлисаветградські гусари / Леонід Багацький // Кіровоградська правда. — 2016. — 21 жовт. (№ 74). — С. 10.

7932. **Бадін Є.** Не прогавити шансу, наданого історією : [інтерв'ю з укр. мовознавцем Євгеном Бадіним / спілкувалася Надія Кир'ян] // Слово Просвіти. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 14.

7933. **Балушок В.** Сіверська земля — перша жертва "Русского мира" : [з історії Сіверщини] / Василь Балушок // Дзеркало тижня. — 2016. — 5—11 листоп. (№ 41). — С. 15.

7934. **Безотосний М.** Апостол національної ідеї : [про період життя 1924—1934 рр. історика М. С. Грушевського, 1866—1934] / Микола Безотосний // Одеські вісті. — 2016. — 17 верес. (№ 73). — С. 4.

7935. **"Білі плями"** Бабиного Яру : [про вист. "Бабин Яр: пам'ять на тлі історії"] // Слово Просвіти. — 2016. — 29 верес. — 5 жовт. (№ 39). — С. 2.

7936. **Бондарчук А.** "Подарунок" на сумний ювілей : Ін-т нац. пам'яті блокує на Волині проведення конф. про Голодомор 1946—1947 р. / Андрій Бондарчук // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 3.

7937. **Бондарчук А.** Чи увійде в історію моральний подвиг західняків? : як на Волині рятували голодуючих у 1946—1947 рр. / Андрій Бондарчук // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 20.
7938. **Буткевич В.** "Народ вимагав демократії, захисту, верховенства права" : [до 26-ої річниці ухвалення Декларації про державний суверенітет України] / Володимир Буткевич // Голос України. — 2016. — 16 лип. (№ 132—133). — С. 8 ; 19 лип. (№ 134). — С. 7.
7939. **Василяшко С.** "Дякую тобі, щирий друже мій" : [про взаємини укр. поета Тараса Шевченка та укр. композитора Семена Гулака-Артемівського, 1813—1873] / Станіслав Василяшко // Одеські вісті. — 2016. — 30 серп. (№ 68). — С. 6.
7940. **Василяшко С.** "Одна у мене..." : [про громад діяча Василя Барладяну-Бирладника, 1942—2010] / Станіслав Василяшко // Одеські вісті. — 2016. — 23 серп. (№ 66). — С. 6.
7941. **Василяшко С.** Печаль берегової батареї : [про Меморіал 411-ї берегової батареї] / Станіслав Василяшко // Одеські вісті. — 2016. — 20 верес. (№ 74). — С. 5.
7942. **Вдовиченко Г.** "Ми — нащадки степових лицарів" : [про іст.-культур. комплекс "Запорізька Січ"] / Галина Вдовиченко // Високий Замок. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 133). — С. 8.
7943. **Галицька В.** Світла пам'ять у темних мурах : у Львові звернулися до історії роду Лисків, який жив "із Богом і Україною в серцях" / Віра Галицька // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 13.
7944. **Гильов І.** Як чернігівський старшина рятував маршала Тимошенка / Ігор Гильов // Деснянська правда. — 2016. — 21 лип. (№ 29). — С. 1, 5.
7945. **Грабовський С.** Сіонізм проти більшовизму: український вимір / Сергій Грабовський // День. — 2016. — 11—12 листоп. (№ 205—206). — С. 20.
7946. **Григоренко Т.** Отаман із Вереміївки Савченко-Нагірний страчений як кримінальний злочинець. А він боровся "за рідну мову народну" / Тетяна Григоренко // Черкаський край. — 2016. — 13 лип. (№ 54—55). — С. 17.
7947. **Гусєв В.** Нюрнберзький процес: Україна в планах Третього Рейху / Віктор Гусєв // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 15.
7948. **Дармохвал Л.** Світлий храм о. Ярослава Лесіва : [про учасника Укр. гелсін. групи Ярослава Лесіва, 1943—1991] / Лариса Дармохвал // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 4.
7949. **Дослідник** минувшини і творець нинішньої історії : до 150-річчя від дня народж. історика М. С. Грушевського [1866—1934] / підгот. Вікторія Корнева // Зоря Полтавщини. — 2016. — 27 верес. (№ 146—147). — С. 5.
7950. **Дрогомирецька О.** Що ховається за назвою Станиславів : [про істор. назви м. Івано-Франківськ] / Оксана Дрогомирецька // Галичина. — 2016. — 3 листоп. (№ 85). — С. 9.
7951. **Дубов В.** Він повертав Україні вкрадене фашистами : [до 100-річчя колиш. урядовця Геннадія Киркевича] / Вольт Дубов // Урядовий кур'єр. — 2016. — 7 верес. (№ 167). — С. 12.
7952. **"Жити по своїй волі на своїй землі"** : [до 165-річчя укр. історика Михайла Петровича Драгоманова, 1841—1895] / підгот. Марія Вітрич // Зоря Полтавщини. — 2016. — 30 верес. (№ 148—149). — С. 13.
7953. **Журжа І.** "Справа Грушевського" : [до 150-річчя від дня народж. історика М. С. Грушевського, 1866—1834] / Ірина Журжа // Голос України. — 2016. — 29 верес. (№ 185). — С. 20.
7954. **Журжа І.** Ухвалили майже одностайно : [до 26-ої річниці ухвалення Декларації про державний суверенітет України] / Ірина Журжа // Голос України. — 2016. — 16 лип. (№ 132—133). — С. 4.
7955. **Заборонений** парламент відродженої держави : [про створення 5 жовт. 1941 р. у Києві Укр. Нац. Ради] / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 9.
7956. **Зінченко О.** Навіщо потрібні українці, або Як розірвати коло історії? / Олександр Зінченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 15.
7957. **Зінченко О.** Україна—Польща: глухий кут історичного діалогу, чи буде перезавантаження? : [про укр.-пол. конфлікт часів Другої світової війни] / Олександр Зінченко // Дзеркало тижня. — 2016. — 22—28 жовт. (№ 38—39). — С. 1, 15.
7958. **Зятьєв С.** "Вони носять у домашній одежі, без жодної підготовки, як штрафні..." : [про Другу світову війну] / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 2 верес. (№ 35). — С. 11.
7959. **Зятьєв С.** Існування націоналістичного підпілля несе загрозу великій Німеччині... : [про діяльність Укр. повстан. армії] / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 8.
7960. **Зятьєв С.** Не лише турецькі фортеці, а й російські міста здобували українські козаки під проводом Петра Конашевича-Сагайдачного, який вирізнявся умінням воювати і особистою хоробрістю / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 9.
7961. **Зятьєв С.** Тут творилися неймовірні страхоття... : 75 років тому в Бабиному Яру почалися масові розстріли / Сергій Зятьєв // Демократична Україна. — 2016. — 23 верес. (№ 38). — С. 11.
7962. **Ішук О.** Олександр Ішук: "І в Польщі, і в Україні нерідко замовчують і перекручують певні історичні події" : [інтерв'ю з канд. іст. наук / спілкувалася Наталя Бородюк] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 5 листоп. (№ 208). — С. 8.
7963. **Йосип** Зісельс не згоден із заявою президента Ізраїлю Реувена Рівліна про бійців ОУН : до 75-річчя трагедії в Бабиному Яру // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 3.
7964. **Калиновська Т.** Відповідачі : [док. про діяльність ін-ту відповідачів, який був заснований в серпні 1921 р. / Тетяна Калиновська, Петро Жук // Черкаський край. — 2016. — 10 серп. (№ 62—63). — С. 17.

7965. **Клочко Р.** У "бандерівському полоні" : [про Укр. повстан. армію] / Роман Клочко // Дзеркало тижня. — 2016. — 6—12 серп. (№ 27). — С. 15.
7966. **Козик А.** Неизвестные защитники Одессы : [к 75-летию героической обороны Одессы] / Анатолий Козик // Одеські вісті. — 2016. — 23 лип. (№ 57). — С. 6.
7967. **Козик А.** О неизвестных героях, защитивших Одессу : [о майоре Петре. Ерине] / Анатолий Козик // Одеські вісті. — 2016. — 23 лип. (№ 59). — С. 6.
7968. **Козик А.** Про героїв, що захистили Одесу : [про капітана В. І. Петраша] / Анатолий Козик // Одеські вісті. — 2016. — 6 серп. (№ 61). — С. 4.
7969. **Козир О.** Дружина поета :: [про дружину поета Івана Франка Ольгу Хоружинську, 1864—1941] / Олександр Козир // Сумщина. — 2016. — 25 серп. (№ 34). — С. 13.
7970. **Кононенко П.** Петро Кононенко: Любити Україну — це її знати і будувати : [інтерв'ю із засн. і почес. дир. Нац. наук.-дослід. ін-ту українознавства / спілкувався Володимир Коскін] // Демократична Україна. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 13.
7971. **Корнієнко О.** Голодомор 1932—1933 рр. бере свій початок із колективізації / Олег Корнієнко // Сумщина. — 2016. — 24 листоп. (№ 47). — С. 13.
7972. **Кот С.** Волинь: діалог чи порухунки? : [про рішення Сейму Польщі щодо Волинської трагедії] / Сергій Кот // Проскурів. — 2016. — 11 серп. (№ 31). — С. 15.
7973. **Кралюк П.** Без Гедройця, або Деякі міфи про "волинську різанину" / Петро Кралюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 9—15 лип. (№ 25). — С. 15.
7974. **Кралюк П.** Варшавський договір 1920 року: українська оцінка / Петро Кралюк // Дзеркало тижня. — 2016. — 1—7 жовт. (№ 35). — С. 15.
7975. **Кульчицький С.** Як і чому діяв "терор голодом" : з якими аргументами підємо в ООН для визнання Голодомору геноцидом? / Станіслав Кульчицький // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 21 ; 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 21.
7976. **Купчик Л.** Мужність Наталії Винників [1902—1942] : укр. націоналістка — жертва Бабиного Яру / Лідія Купчик // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 13.
7977. **Куромія Г.** Гіроакі Куромія: Світ співчуває українським стражданням : [інтерв'ю з амер. істориком / записав Володимир Семистяга] // Слово Просвіти. — 2016. — 24—30 листоп. (№ 47). — С. 4.
7978. **Лавренюк С.** "Вважати 16 липня Днем проголошення незалежності..." : [до 26-ої річниці ухвалення Декларації про державний суверенітет України] / Сергій Лавренюк // Голос України. — 2016. — 16 лип. (№ 132—133). — С. 4.
7979. **Лашенко С.** Важлива грань української ідентичності : [до 75-річчя від дня смерті адвоката Кирила Трильовського, 1864—1941] / Сергій Лашенко // День. — 2016. — 13—14 жовт. (№ 185—186). — С. 13.
7980. **Липовецький С.** "Західні українки" у сталінському ГУЛАГУ / Святослав Липовецький // Дзеркало тижня. — 2016. — 15—21 жовт. (№ 37). — С. 1, 15.
7981. **Литвин В.** Голокост і Бабин Яр: уроки, наукові студії і феномен історичної пам'яті / Володимир Литвин // Голос України. — 2016. — 7 жовт. (№ 191). — С. 4.
7982. **Літераті Т.** Крамниця Циріла Фунданича / Тетяна Літераті // Ужгород. — 2016. — 24 верес. (№ 36). — С. 9.
7983. **Лубчак В.** "Нагорода за... "культурні смисли" : лауреатом Премії ім. Джеймса Мейса-2016 за громадян. позицію в публіцистиці став відомий історик культури Сергій Тримбач / Вадим Лубчак, Ольга Харченко // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 4—5.
7984. **Лук'яненко Л.** "Коли я сидів у концтаборі, не думав, що Україна опиниться у таких тяжких умовах" : [інтерв'ю з укр. політ. діячем Левком Лук'яненком / розмовляла Юліана Шевчук] // Голос України. — 2016. — 16 лип. (№ 132—133). — С. 6.
7985. **Лук'яненко О.** Просто два кольори... : [про кольори Державного прапора України] / Оксана Лук'яненко // Голос України. — 2016. — 8 верес. (№ 170). — С. 20.
7986. **Лук'янчук Г.** Дух нескореного народу : [до 40-річчя заснування Укр. гельсін. групи] / Георгій Лук'янчук // Слово Просвіти. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 2.
7987. **Мацегора К.** Тиша промовляє до сучасників: ніколи знову! : Президент закликав українців, німців та євреїв дотримуватися спільних принципів толерантності й не повторювати страшних помилок минулого / Катерина Мацегора // Урядовий кур'єр. — 2016. — 1 жовт. (№ 185). — С. 2.
7988. **Мельниченко В.** Михайло Грушевський: уроки для нації : [інтерв'ю з акад. Нац. акад. пед. наук України Володимиром Мельниченком / спілкувалася Любов Голота] // Слово Просвіти. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 12—13.
7989. **Мицик В.** Павло Чубинський [1839—1884] в Млієві [Черкасс. обл.] / Вадим Мицик // Слово Просвіти. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 14.
7990. **Мовчан П.** Дух нашого сьогодення : [про укр. публіциста Дмитра Донцова, 1883—1973] / Павло Мовчан // Слово Просвіти. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 7.
7991. **Мовчан П.** Хто він? : [про держ. діяча України Симона Петлюру, 1879—1926] / Павло Мовчан // Слово Просвіти. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 6—7.
7992. **Мозговой И.** От де Рибаса до Труханова : [о биографиях основателей Одессы] / Игорь Мозговой // Одеські вісті. — 2016. — 23 лип. (№ 59). — С. 2.

7993. **Мороз Є.** Нескорені Комліченки: у вирі визвольних змагань : [про родовід сім'ї Комліченків] / Євген Мороз // Зоря Полтавщини. — 2016. — 13 верес. (№ 137—138). — С. 3 ; 20 верес. (№ 141—142). — С. 3.
7994. **На чужині** — з Батьківщиною в серці : [про першого міністра закордон. справ УНР Олександра Яковича Шульгіна, 1889—1960] / публ. підгот. Людмила Вашук // Голос України. — 2016. — 14 верес. (№ 174). — С. 14.
7995. **Новак-Садогурський В.** Про садгирські тунелі та білі плями в баронській біографії : цей рік для жителів Садгори — особливий: 245 років тому на теренах нашого краю з'явилося нове поселення. Днями поважній даті була присвячена спец. конф. / Володимир Новак-Садогурський // Чернівці. — 2016. — 19 трав. (№ 20). — С. 5.
7996. **Овчаренко Е.** Голос української свободи : [про вист. "Надія — голос свободи" до 80-річчя від дня народж. укр. журналістки Надії Світличної, 1936—2006] / Едуард Овчаренко // Слово Просвіти. — 2016. — 10—16 листоп. (№ 45). — С. 5.
7997. **Огієнко В.** До 83-х роковин... : [про вшанування пам'яті жертв Голодоморів в Україні / Віталій Огієнко // День. — 2016. — 25—26 листоп. (№ 215—216). — С. 20—21.
7998. **Пам'яті жертв...** : до 75-річчя трагедії в Бабиному Яру // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 3.
7999. **Папакін Г.** Грушевський — на часі!—2 : дир. Ін-ту укр. археографії та джерелознав. НАН України Георгій Папакін — про публікацію іст. док. як фактор нац. консолідації : [інтерв'ю / спілкувалася Тіна Пересунько] // День. — 2016. — 11 жовт. (№ 183). — С. 10. — Заверш. Початок: № 175 від 26.06. 2016.
8000. **Папуга Я.** На Заході свідомо не помічали українського Голодомору... : у той час, коли внаслідок політики СРСР мільйони наших співвітчизників гинули від недоїдання, пригодов. Кремлем "суспіл. авторитети" за кордоном співали оди сталін. режимові / Ярослав Папуга // Високий Замок. — 2016. — 25—27 листоп. (№ 134). — С. 10.
8001. **Пиріг Р.** Батько нашої незалежності : [укр. історик] Михайло Грушевський [1866—1934] : драматизм історичної долі / Руслан Пиріг // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 21.
8002. **Платаш Д.** "Всі українці мають триматися ціло..." : [до 150-річчя від дня народж. укр. історика Михайла Грушевського, 1866—1934] / Дарія Платаш // Чернівці. — 2016. — 22 верес. (№ 38). — С. 4.
8003. **Поліщук В.** "Працювала вісім день, заробила трудовень" : спогади сіл. жителів про колгосп. "рай" / Володимир Поліщук // День. — 2016. — 18—19 листоп. (№ 210—211). — С. 12.
8004. **Поліщук В.** Сергій Єфремов і Павло Филипович: паралелі на тлі часу : [до публіциста Сергія Єфремова, 1876—1939 та поета Павла Филиповича, 1891—1937] / Володимир Поліщук // Слово Просвіти. — 2016. — 6—12 жовт. (№ 40). — С. 12—13.
8005. **Полтава Л.** Прапори української державності / Леонід Полтава // Сумщина. — 2016. — 18 серп. (№ 33). — С. 13.
8006. **Порошенко П. О.** Меморіал "Бабин Яр" стане символом об'єднання нації : до 75-річчя трагедії в Бабиному Яру / П. О. Порошенко // Демократична Україна. — 2016. — 30 верес. (№ 39). — С. 3.
8007. **Пошивайло О.** "У серпні 1991-го ми встановили синьо-жовтий прапор над Сорочинським ярмарком" : [інтерв'ю з ген. дир. Нац. музею-заповідника укр. гончарства в Опішному Олесем Пошивайлом / спілкувався Олександр Данилець] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 23 серп. (№ 158). — С. 6.
8008. **Про проведення** парламентських слухань на тему: "75-ті роковини трагедії Бабиного Яру: уроки історії та сучасність" : Постанова Верховної Ради України [від 6 верес. 2016 р. № 1483-VIII] // Голос України. — 2016. — 15 верес. (№ 175). — С. 5.
8009. **Пустовіт Т.** Михайло Грушевський [1866—1934] і Полтавщина / Тарас Пустовіт // Слово Просвіти. — 2016. — 20—26 жовт. (№ 42). — С. 6—7.
8010. **Пустовіт Т.** Михайло Сергійович Грушевський [1866—1934] і його полтавські друзі та кореспонденти / Тарас Пустовіт // Зоря Полтавщини. — 2016. — 20 верес. (№ 141—142). — С. 16.
8011. **Пустовіт Т.** "... Мільйони спасибі скажуть" : [про діяча Революц. Укр. Партії Аркадія Юрійовича Кучерявенка, 1878—1937] / Тарас Пустовіт // Зоря Полтавщини. — 2016. — 6 верес. (№ 133—134). — С. 3.
8012. **Радишевський Р.** "Був то єпископ і гетьман одночасно..." : [про сусп.-політ. діяча Йосипа Верещинського, 1530—1598] / Ростислав Радишевський // Голос України. — 2016. — 10 верес. (№ 172). — С. 11.
8013. **Савків Б.** Нефальшива родинність : деякі роздуми з приводу нової кн. "Дня" "Сестра моя, Софія..." / Богдан Савків // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 12.
8014. **Сегеда Ю.** Петро Ющенко презентував проект про видатних українців / Юрій Сегеда // Вінниччина. — 2016. — 12 жовт. (№ 79). — С. 9.
8015. **Сергійчук В.** 1932—1933: від семи до десяти мільйонів жертв : [про Голодомор в Україні] / Володимир Сергійчук // Дзеркало тижня. — 2016. — 8—14 жовт. (№ 36). — С. 15.
8016. **Скіпальський О.** Пам'яті Героїв Базару : [до 95-річчя розстрілу Волин. похід. групи армії УНР у с. Базар, Житомир. обл.] / Олександр Скіпальський // Слово Просвіти. — 2016. — 16—23 листоп. (№ 46). — С. 2.
8017. **Смешко І.** Несподівана Київська Русь / Ігор Смешко // День. — 2016. — 30 верес. — 1 жовт. (№ 176—177). — С. 20. — Закінч. Початок: № 171—172 від 23 верес.

8018. **Смолій В.** Як навчити громадянина мислити : [до 150-річчя з дня народж. укр. історика Михайла Грушевського (1866—1934) та 80-річчя Ін-ту історії України] / Валерій Смолій, Олексій Ясь // Урядовий кур'єр. — 2016. — 4 листоп. (№ 207). — С. 5.
8019. **Соболь В.** Бердичівська трагедія: без права на забуття : [про вшанування пам'яті жертв Голокосту] / Володимир Соболь // Житомирщина. — 2016. — 23 верес. (№ 103). — С. 4.
8020. **Солоненко М.** Зневажена пам'ять, або Чому ми пишемо історію за принципом політичної доцільності / Максим Солоненко // Голос України. — 2016. — 7 верес. (№ 169). — С. 14.
8021. **Сомова Є.** "Усіх односельчан, кого спіймали, у клубі спалили живцем..." : [до 73 роковин від Волин. трагедії 1943-го] / Євгенія Сомова // Волинь-нова. — 2016. — 16 лип. (№ 77). — С. 3.
8022. **Сулима Л.** Другий зимовий похід армії УНР: рейд у вічність / Людмила Сулима // Дзеркало тижня. — 2016. — 19—25 листоп. (№ 43—44). — С. 15.
8023. **Супруненко О.** Чи матиме історія продовження? : [про нац. пам'ятку "Будинок, у якому розміщлася фашистська катівня "Вілла Ковнер", м. Мукачеве, Закарпат. обл.] / Олег Супруненко // Дзеркало тижня. — 2016. — 12—18 листоп. (№ 42). — С. 13.
8024. **Сюндюков І.** Бабин Яр і "провина" українців : як президент Ізраїлю виявився заручником рад. стереотипів / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 29 верес. (№ 175). — С. 4—5.
8025. **Сюндюков І.** Геноцид як робота : до 75-х роковин трагедії Бабиного Яру: чи засвоєні уроки історії? / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 28 верес. (№ 174). — С. 4—5.
8026. **Сюндюков І.** З ким воювала Україна у Другій світовій війні? : [про деякі стереотипи та трафарети декомунізов. історії] / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 2 листоп. (№ 198). — С. 4.
8027. **Сюндюков І.** Кілька слів на захист Ключевського... : про виступ Президента України П. Порошенка на зустрічі зі студентами-істориками: чому конкретні вчинки є важливішими, ніж правильні гасла / Ігор Сюндюков ; підгот. Валентин Торба // День. — 2016. — 7—8 жовт. (№ 181—182). — С. 7.
8028. **Сюндюков І.** Крим з Україною: спільність долі мовою документів : [про кн. "Крим в умовах суспільно-політичних трансформацій (1940—2015), вид-во "Кліо"] / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 26 жовт. (№ 193). — С. 5.
8029. **Сюндюков І.** Україна йде крізь вогонь: робота над помилками : [про кн. "25 років незалежності: нариси з історії творення нації та держави", вид-во "Ніка-Центр"] / Ігор Сюндюков // День. — 2016. — 21—22 жовт. (№ 190—191). — С. 20.
8030. **Тимошик М.** Як бригадир колгоспників у поле вигонив : про що писали та що замовчували р-нні газ. краю повоєн. пори / Микола Тимошик // Деснянська правда. — 2016. — 4 серп. (№ 31). — С. 7.
8031. **Торба В.** Наука "граніту" : "Революція студентів 1990 року — це була показова і корисна дія, яка принесла певний результат, але який, на жаль, в Україні нікому було використати", — експерт / Валентин Торба // День. — 2016. — 4 жовт. (№ 178). — С. 5.
8032. **Трильовська М.-С.** "Пам'ятала хіба, що нас усіх з дому забрали в тюрму — маму, брата, мене й бабусю" : [інтерв'ю з укр. держ. діяча Романа Шухевича (1907—1950) — Марією-Софією Трильовською / спілкувався Микола Шот] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 22 жовт. (№ 198). — С. 9.
8033. **Турченко Ф.** Федір Турченко: "Завдання — зміцнювати "історичний фронт" : [інтерв'ю із зав. каф. новіт. історії Запоріж. нац. ун-ту / спілкувалася Яна Міланова] // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 6.
8034. **Турияниця Ю.** Закарпатські добровольці — у серці, пам'яті і бронзі... / Юрій Турияниця // Ужгород. — 2016. — 27 серп. (№ 32). — С. 8.
8035. **Україна. Президент (2014 — ; П. О. Порошенко). Про заходи у зв'язку з Днем пам'яті жертв голодоморів** : Указ Президента України [від 1 листоп. 2016 р. № 480/2016] // Урядовий кур'єр. — 2016. — 3 листоп. (№ 206). — С. 9.
8036. **Фещук Н.** Залишаючи Чернівці, москалі вибивали вікна вздовж усієї вулиці Руської : [хроніки із життя Чернівців під час Першої світової війни] / Фещук Наталя // Чернівці. — 2016. — 25 серп. (№ 34). — С. 6.
8037. **Фещук Н.** Реклама французьких парфумів на ратуші і... солома перед мерією : довоєнні Чернівці — у спогадах Одарки Майданської-Іллюк, мами письменниці Софії Майданської / Фещук Наталя // Чернівці. — 2016. — 8 верес. (№ 36). — С. 6.
8038. **Фещук Н.** У свої найважчі часи Франко їхав до Чернівців / Фещук Наталя // Чернівці. — 2016. — 1 верес. (№ 35). — С. 6.
8039. **Фещук Н.** "Щоб страшне минуле ніколи не стало сьогоденням..." : у пам'ять про Чернівецьке гетто створили меморіал / Наталя Фещук // Чернівці. — 2016. — 13 жовт. (№ 41). — С. 2.
8040. **Цвіліховський В.** На Переяславську раду зігнали "бюджетників" : [про кн. М. Лукінюка "Обережно, міфи!", вид-во ім. Олени Теліги] / Віктор Цвіліховський // Урядовий кур'єр. — 2016. — 30 серп. (№ 161). — С. 3.
8041. **Чадюк М.** Вільне братерство слов'ян: ілюзії та реалії : історія однієї ідеї [панславізму] / Марія Чадюк // День. — 2016. — 4—5 листоп. (№ 200—201). — С. 21.
8042. **Чижевський Б.** Український народ на коліна не поставлять і не знищать! : [до 26-ої річниці ухвалення Декларації про держ. суверенітет України] / Борис Чижевський // Голос України. — 2016. — 18 серп. (№ 156). — С. 4—5.

8043. **"Чудацькі думки"** Великого Українця : [до 175-річчя від дня народж. укр. історика Михайла Драгоманова, 1841—1895] / підгот. Віктор Шпак // Урядовий кур'єр. — 2016. — 10 верес. (№ 170). — С. 11.
8044. **Шевченко А.** Біль закатованих вчить цінувати свободу : [за матеріалами парлам. слухань "75-ті роковини трагедії Бабиного Яру: уроки історії і сучасність"] / Анна Шевченко // Голос України. — 2016. — 29 верес. (№ 185). — С. 2.
8045. **Шереметьєва В.** "Не всіх України відірваний корінь..." : [про діяльність Укр. Центр. Комітету у Варшаві] / Вікторія Шереметьєва // Слово Просвіти. — 2016. — 13—19 жовт. (№ 41). — С. 7.
8046. **Шкраб'юк П.** Каносса: подорож без повернення : [про укр. держ. діяча М. С. Грушевського, 1866—1934] / Петро Шкраб'юк // Слово Просвіти. — 2016. — 29 верес. — 5 жовт. (№ 39). — С. 11.
8047. **Шот М.** А ми тую стрілецьку славу збережемо : країна відзначила 100-річчя боїв на Лисоні / Микола Шот // Урядовий кур'єр. — 2016. — 8 верес. (№ 168). — С. 1, 5.
8048. **Шпик І.** "Чим жили, що думали, яким богам молились..." : болг. джерела пізньосередньовіч. укр. духовності / Ігор Шпик // День. — 2016. — 28—29 жовт. (№ 195—196). — С. 20.
8049. **Якель Р.** Комплексна пам'ять : [про меморіал. комплекс "Криївка-музей" в с. Пістинь, Івано-Франків. обл.] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 27 серп. — 2 верес. (№ 30). — С. 15.
8050. **Якель Р.** Як січові стрільці зупинили російську армію : [про бої за г. Лисоня у серп.—верес. 1916 р.] / Роман Якель // Дзеркало тижня. — 2016. — 10—16 верес. (№ 32). — С. 16.
8051. **Яким** був перший день Ужгорода у незалежній Україні / підгот. Ольга Палош // Ужгород. — 2016. — 24 верес. (№ 36). — С. 8.

ІМЕННИЙ ПОКАЖЧИК*

Абдрашитов В.	7694	Басанець П.	(7650)	Богданов І.	6186
Абліцов В.	7819	Басараб С.	6651	Богомаз Г.	7347
Авдєєвич О.	7361	Басок О.	5841	Богомаз-Кулик Г.	7154
Авдєєнко К.	6390	Басюк М.	6652	Бодар Н.	6654
Агрест-Короткова С.	7667, 7696, 7709, 7729	Батозький К.	5744, 5842	Боженко М.	7387
Адамик П.	6646	Баумейстер А.	5685-86, 6985	Бойко В.	5647, 5845
Адамович С.	6065	Бах К. Ф.	7127	Бойчук Т.	(7647)
Адамчук І.	7479	Бахарєва Т.	6049	Бондар В.	5692
Акимович С.	6829	Бахмутський І.	6391	Бондар І.	5599
Акіменко А.	6648	Баца В.	6916	Бондар Н.	5955
Акімова І.	6222	Башко В.	6278	Бондарєва А.	7302
Аккерман Г.	7897	Бедзїр В.	7412	Бондаренко Б.	6105
Акопян В.	6914	Безвершенко Ю.	5580, 5592	Бондаренко І.	(7337)
Аласанія З.	7480-81	Безвозюк Н.	5961	Бондарчук А.	5846, 7936-37
Александров І.	(5675)	Безорудько В.	(7707)	Бондарюк Ю.	6953
Александрович О.	5992	Безотосний М.	7934	Борисова І.	6899
Алексєєва М.	5839	Бекешкіна І.	5963	Бородюк М.	7113
Алчевська Х.	(7860)	Белень М.	(7625)	Бородюк Н.	5632, 7962
Андрієвський Д.	7575	Беляков Ю.	6831	Бортнянський Д.	(7673)
Андріїв Б.	6649	Бемків Б.	6778	Борщевський С.	5749, 7786
Андрійченко В.	7317	Бенкендорф О.	(7916)	Бочкарьов С.	6169
Андрійченко Р.	5742	Бердичевская А.	7521-23	Братко І.	6914
Андроник В.	7576	Бердник-Сокоринська В.	7821	Братко К.	6573
Андрусів В.	5869	Бережнюк Н.	5843	Броневицький С.	7608
Антипенко І.	5683, 6650	Березкіна О.	5688, 6514-15, 6653, 7151-53, 7208	Брусенський О.	6187, 6268, 6655-56, 6833, 7266, 7697
Антоненко А.	7671, 7761, 7879	Березняк А.	6279	Брусилов О. О.	(6822)
Антонич Б.-І.	(7857)	Березовець Т.	6392	Брухаль Г.	6657, 7267
Арбузова С.	5840	Берн П.	6516	Бублик Ю.	6658
Ареф'єв Є.	5687	Бершеда Є.	5994	Букіккіо Дж.	6520
Аржевітін С.	6275-76	Бесемерес Дж.	5800	Булковська О.	7305, 7363, 7507
Архангельський Ю.	6277	Бесчастний В.	7058	Булыгин-Шрамко С.	7768
Астахова П.	(7783)	Бетлій О.	5844	Бурлаку Н.	6339
Атамась Н.	5592	Беш С.	6828	Буткевич В.	7938
Атипенко І.	6983	Белесков М.	5745, 5995, 6121, 7231	Бутко О.	5648
Ахметов Л.	6481	Бєлокос О.	5746	Бутусов Ю.	6834
Бабич М.	7264, 7384	Біленький М.	6185, 6393-94, 6917-18	Буцак С.	7637
Бабчук А.	5617, 6223, 6915, 6984, 7820	Білецький Б.	7766, 7778	Вайда А.	(7702)
Бавзалук Д.	5598	Білецький Ф.	7318, 7607	Вакуліна О.	6996
Багацький Л.	7695, 7898, 7929-31	Білик О.	5747-48, 6986	Вареник Н.	6499
Багрянний І.	(7825, 7873)	Біловицька Н.	7128, 7304, 7665, 7776	Варфоломєєва М.	5649
Бадін Є.	7932	Біловол О.	6654	Васецька А.	6835-36
Бадрак В.	5627, 5993, 6830, 7285-86, 7346, 7350	Білошицька Н.	5618	Василяшко С.	7508, 7524, 7823, 7939-41
Бажан О.	6513	Бірюков А.	6832	Василенко В.	6624
Бак І.	7870	Благотелева-Вовк С.	7059	Василець Т.	5716, 5996, 6140, 6188, 6396, 6659-60, 6811, 6837, 7060, 7155, 7306, 7364, 7388, 7482, 7550, 7698
Бакуменко О.	7385, 7557	Блажкєвич І.	(7859)	Васильчук В.	7213, 7365, 7389, 7558-59
Балаян Р.	7696	Блажков І.	(7683)	Василіук О.	7578
Баликова Н.	6498, 7764	Блейон Т.	7079	Васін С.	5847
Балтажи М.	5743	Блинова В.	7386	Васютинський В.	5717
Балушок В.	7933	Блінніков Ю.	7666	Вауліна О.	6838-39
Балюк Н.	5856	Блінов А.	6436	Вацак Г.	6661
Балюк С.	6224	Боберг Х.	7815	Вашук Л.	7994
Банчук О.	6139	Бобко А.	7362	Вдовиченко А.	6280
Баранцев П.	7765	Бовтенко В.	7129		
Барладяну-Бирладник В.	(7940)	Богапов Г.	6395, 6517		
Барська В.	7470				

* Однакові прізвища та ініціали авторів об'єднано в одному записі незалежно від тематики їхніх творів.
Номери, що відносяться до прізвищ осіб, зображених за ознакою персоналії, подано в круглих дужках.

Вдовиченко Г.	7509, 7942	Воронков В.	6401, 6520, 6671,	Голованова І.	6157, 6229,
Ведернікова І.	6919		7341, 7525		6898, 6987
Великодня О.	7455	Воронцов П.	5619, 6225,	Головаха Є.	5963
Вельбівець О.	6662-63		6673, 7590	Головач С.	7157
Вельможко В.	7892	Воротін В.	6282	Головко В.	6675, 7157
Вепхорфстадт П.	5997	В'ятрович В.	5856, 7826	Головко О.	5707, 6191, 6676, 7773
Вербицька О.	6397	Габер Є.	6004	Головко Т.	7830, 7831
Вергеліс О.	7480, 7638,	Гавел В.	(7908)	Голод Б.	7788
	7738-39, 7755	Гаврик В.	6402-03, 6714,	Голота Л.	7988
Вергунов В.	7390		7062, 7884	Голуб Т.	5628, 5647, 6406,
Вересоцький П.	(7898)	Гавриленко С.	7559		6677-78, 6988
Вереша В.	7577	Гаврилишин Б.	(5720)	Гольцберг К.	6989
Верещинський Й.	(8012)	Гаврилов П.	(6998)	Гольцов В.	7742
Вернигора Л.	6189	Гаврилович І.	5625, 7827	Гонта І.	7280
Вертелєв О.	6281, 7214	Гагін Я.	6404	Гонтарева В.	6376
Вертіль О.	6494, 6664, 6774,	Гаделія А.	(7674)	Гончаров В.	7526
	6788, 7205, 7232, 7391,	Газін В.	7900	Гончарук О.	5611, 5633
	7753, 7784, 7824	Гайдамака А.	7610	Гопко Г.	6017, 6112, 6634
Вершигора А.	7156	Гайдуцький П.	6283, 6385	Горак Р.	7832
Ветлій О.	5750	Галасюк В.	7379	Горбаль В.	6290
Винників Н.	(7976)	Галата Я.	5857-59, 6005,	Горбатюк С.	6524
Винниченко І.	6398, 7114		6111, 6141, 6284, 6521	Горбачик А.	5718-19
Виртосу І.	6817	Галаур В.	6190, 6226, 6845	Горбулін В.	6006-07
Висоцький В.	(7878)	Галиненко І.	7541	Горбунова О.	5863, 6113,
Вишеславський Г.	7639	Галицька В.	7943		6525, 6679
Вишневич Р.	6665	Галімов А.	7701	Гордійчук І.	7601, 7694, 7736
Вишня О.	(7848)	Галушак І.	5596	Гордунтова О.	5877
Вівчарик О.	7138, 7348	Гальчинський А.	6285, 6405	Горинь Б.	7641
Вігрінський А.	5849, 6920	Ган Й.	6567	Горностай О.	7668
Війтович А.	7667	Гарбарчук К.	6846, 7307, 7497	Горобець Х.	5581, 6526,
Віленський Ю.	7061	Гарбуз Ю.	6672-74		7032, 7119, 7150
Вінграновський М.	(7843)	Гаркавець О.	6227, 6922,	Горобчишина С.	6091
Віргуш Н.	5613, 6230, 6530,		7063, 7394, 7769-71	Горчинська О.	6527
	7403, 7526-27	Гарматій Л.	(7056)	Гостинна Д.	6990, 7064
Вірна О.	7392	Гах Л.	6286	Гоф Дж.	6008
Вітаутас (Великий князь		Гвоздьова О.	5894	Гоцуєнко Є.	7396
Литовський)	(7885)	Гелетко Н.	5860, 6522-23	Гоцуєнко Н.	6192, 6407-08, 7396
Вітер О.	5848, 5850, 6823,	Гелетуха Г.	7234, 7245	Грабовський С.	6009, 6291,
	6840, 7287, 7483, 7609	Геник М.	7611		7789, 7901-05, 7945
Вітрич М.	7822, 7848, 7952	Герасимов О.	7130	Грек Д.	7669
Вітюк І.	(7000)	Герасимуха В.	6228, 6923	Грек М.	5864, 6010, 6193,
Власенко В.	5650, 5752,	Герасимчук В.	7828		6292, 6528, 7397
	5851-53, 5998-6002,	Герасимчук О.	6629	Гречаний О.	6235, 7560
	6518, 6841, 6921, 7393	Геращенко І.	5861-62, 6042,	Гривінський Р.	5652, 5685-86,
Власенко С.	5854, 7825		6048, 6128, 6142		5875-76, 6701, 7730,
Власюк В.	6399	Гербст Дж.	5813, 5814		7817, 7821, 7833, 7850
Вовк Л.	6842-43, 7899	Гердт З. Ю.	(7751)	Григоренко Т.	7946
Вовк С.	6519, 6842-43, 7899,	Герей А.	7772	Григор'ян В.	6230
Вознюк К.	7086	Герман О.	7741	Гриневецький С.	6680
Войцеховський А.	(7579)	Гетманцев Д.	6287-89	Гриневич Л.	6991
Войцеховський С.	7640	Гильов І.	7139, 7476, 7553,	Гриценко М.	7670
Войченко Г.	7740		7635, 7943-44	Грицяк Є.	5865
Волина Л.	6667, 7700	Гладишевський Р.	5581	Гриценко І.	7065
Волинець М.	(7284)	Глазьєв С.	(6097)	Гриценко К.	6086
Волков С.	6400	Глушченко А.	7288	Гройсман В.	6249, 6563
Волович О.	6003	Гнатишко Л.	7395	Громов О.	5600, 5866, 6294-95,
Володарський Ю.	5651	Гнатовський М.	6624		6409-10, 6529, 7115, 7612
Володимиров О.	5753	Гнатюк Б.	7829	Громова О.	6992
Волошин М.	6844	Гобунов О.	(7737)	Грузин В.	7613
Волошина Л.	5855	Гогулінський В. М.	(7475)	Грузін В.	7349
Вонг Д.	6668-70	Голинська О.	7692	Грушевський М.	(7934, 7949,
Ворона С.	7209	Голішевська А.	7659		7953, 7998-99, 8001-02,
					8009-10, 8046)

Грушівінчук В.	7158	Дочинець М.	7625	Журба О.	7403
Грязон Р.	6530	Драгнева С.	5986	Журбенко Н.	5874
Губрієнко Р.	6531	Драгоманов М.	(7122, 8043)	Журжа І.	7953-54
Гужва І.	6386, 6500	Драгоманов М. П.	(7952)	Журжій А.	6303
Гузь І.	(6665)	Драч І.	(7819, 7844, 7872)	Забара Ю.	6540
Гулак К.	5592	Драюк С.	7269	Заблоцький Б.	6429
Гулак-Артемовський С.	(7939)	Дрималовський О.	7691	Забрідний Л.	7437
Гуленок Ю.	6411	Дрогомирецька О.	7950	Забуллоніс А.	6993
Гуменюк О.	5917	Дроздовський Д.	7816	Завада М.	7366
Гундич І.	6681	Дружбляк Н.	7193	Завальнюк В.	7744
Гуржи В.	6532	Друзенко Г.	5869, 5961, 6629	Заварнюк О.	6929
Гурський Д.	5601	Друзенко М.	6851	Завідовський Б.	6304
Гусев В.	7947	Дубинська Л.	6686	Завілопуло А. М.	(7359)
Гут П.	7671	Дубов В.	7951	Загакайло О.	7642, 7775, 7832
Гутерреш А.	6051	Дубровик-Рохова А.	5602,	Загнітко А.	7839
Данилець О.	6189, 6675, 8007		5871-73, 5881, 6170, 6232,	Загорій В.	7792
Данилишин Б.	5867		6290, 6300, 6386-87, 6389,	Загурська Е.	7745
Дармохвал Л.	7948		6418-23, 6475, 6501, 6928,	Задверняк Н.	6831
Дахно І.	5653		7131, 7276, 7319-22,	Задніпровський О.	7705
Даценко Л.	7268		7350-52, 7402	Задорожний Т.	6392
Даценко П.	7527	Дубровський В.	6538	Задорожний І.-В.	(7649)
Дацюк Л.	6231, 6412-14,	Дугін О.	6034	Зайцева О.	7776
	6924, 7398, 7477	Дудаєв Д.	(5755)	Залізник Б.	6429
Дебенко І.	6065	Дудаєва А.	5755, 7510	Зануссі К.	7706
Девлиш В.	6925	Думка-Кондратьєва Ю.	7235, 7353	Занюк Л.	7497
Дегтярьов М.	7602	Дунаєв С.	7215	Запорожан В.	7160
Дем'янюк В.	7233	Дунець І.	6301-02	Заріпов А.	7404
Демків Б.	(7845)	Душко А.	6687	Зарудний О.	6930
Демський С.	6296, 6533,	Дюмон І.	6011, 6171	Заседа Л.	7886-87
	7528-29, 7546	Дядюра М.	7672	Затлерс В.	5757
Демченко М.	7399	Дяків В.	6688	Захарін С.	6994
Дем'янчук І.	7790	Ейро Ж.-М.	6044	Захарчук О.	7674
Денисенко М.	5879	Ельгісер Й.	(7689)	Зварич К.	6197, 6233, 6929
Денисенко О.	7642	Ерделі А.	(7651)	Зінченко О.	7956-57
Денисова О.	6297, 6524	Еременко В.	6690	Зісельс Й.	5794, 5875-76
Дерець В.	6708	Еремина Л.	5634	Зорянська М.	6234, 6306, 6430-32,
Деркач М.	7530	Ерин П. П.	(7967)		6691, 7289, 7405-06, 7777
Десятерик Д.	7702-03, 7708,	Ерлер Г.	6012	Зубарев Д.	6235
	7718, 7721, 7743	Ернст Ф.	(5639)	Зубко Г.	5877, 6813
Дехтяренко В.	5582	Еро Ж.-М.	6128	Зятьєв С.	5993, 7909, 7958-61
Дешко А.	6298, 6333	Еткіна І.	7906	Іванов А.	6995
Дзюба І.	(7837, 7839, 7874)	Єланський О.	7774	Іванів Р.	6015
Дзюба С.	5665, 5669, 6877,	Єлісєєва М.	7583	Іванов С.	5991
	7400, 7540, 7634	Єльяшkevич О.	6121	Іванова А.	7660
Дзюбенко-Мейс Н.	7791	Єрофєєв В.	7817	Іванова І.	7161-62
Дідківська Л.	7401	Єрьоменко А.	6427-28, 6474,	Іванова-Солодовнікова О.	6368-70
Дінков В.	(7278)		6481, 6502, 7219, 7233	Івасюк В.	(7678)
Дмитренко Ж.	7834	Єрьомін А.	5756, 7885	Івахів С.	(7674)
Дмитро Донський (князь)	(7921)	Єсаулов О.	7835	Івашко О.	5621, 6198, 7163,
Дмитрук С.	6536, 7704	Єсенін С.	(7818)		7323, 7367, 7532, 7591, 7614
Добрань А.	6537, 6849	Єсенські Г.	7907	Івченко Р.	5878, 5957, 6307
Добровольська А.	6182	Єфремов С. О.	(8004)	Івшина Л.	5720, 5869
Доброта В.	6559	Жадан С.	7836	Ілишена І. П.	6199
Добрянська А.	6416, 7561	Жаліло Я.	6196	Ільницька Т.	7324, 7880
Довженко О.	(7710, 7726)	Жаяр-Чесановська А.	5654	Ільницький В.	6693
Домбровський О.	7234, 7245	Жернаков М.	6539	Ісаченко С.	6694
Донець Г.	7484	Жиденко А.	7159	Ісіпчук Н.	7747
Донцов Д.	(7990)	Жириновський В.	(5782)	Іщенко Н.	5655-60, 5759,
Доротич М.	6195, 6417, 6850	Жихарев Л.	7643		6695, 7486-87
Дорошенко Я.	(7853)	Жук П.	7964	Іщук О.	7962
Доусон Д.	7157	Жулинський М.	7837, 7866, 7908	Їжак О.	5760-61
Доценко І.	5583	Жупанський О.	7838	Їжак С.	6016

Йованович М.	5879	Клебан І.	6934	Комісаренко С.	6711, 6738
Каблак П.	6542	Клебанова Л.	7412	Комліченко (рід)	(7993)
Кавун М.	6852	Клим Р.	5885	Конарева Л.	7633
Казарін В.	7067	Клим Т.	7778	Конашевич-	
Калиновська Т.	5661, 6519, 6696, 6705, 7407, 7964	Клименко В.	6705	Сагайдачний П.	(7960)
Калита П.	6434	Клименко О.	7413	Кондратьєв І.	7881
Калитко К.	7840	Клімкін П.	6023	Кондратюк Ю	...(7348)
Калініченко Н.	6236	Клінтон Г.	5754	Коні А.	(7915)
Каліщук О.	6120	Клочко М.	6706	Коноваленко В.	7645
Кальницький М.	7910	Клочко Р.	7965	Кононенко П.	7970
Камінський М.	6852	Ключковська І.	5886	Конотопчик Ю.	7201
Капінус Є.	6308	Кмет І.	(7846)	Константинова К.	7480, 7646, 7676, 7688, 7717, 7720, 7722
Капітоненко М.	6084-85	Княжанський В.	5612, 6172-73, 6240, 6309-19, 6436-43, 7200, 7217-18, 7236-39, 7272-73, 7277, 7282, 7360	Копиленко М.	5769
Капсамун І.	5693, 5880-83, 6017-19, 6114, 6121, 6143, 6158, 6543, 6697, 6853, 7263, 7294, 7351	Кобаль Г.	7274	Кораблін С.	5892
Капустін А.	6544	Коваленко С.	6025, 6320-21	Корнацький А.	6710
Каратницький А.	5813-14, 6085	Ковалець Я.	6869	Корнелюк Д.	5694
Карпенко О.	6270	Ковалів І.	5887, 6999- 7001, 7068-69, 7511	Корнева В.	7587, 7949
Карпенко Г.	6271	Ковалівська С.	6322	Короненко С.	7792
Карпенко-Карий І.	(7740)	Коваль Г.	7270	Коротков О.	7562
Карповіч А.	6042	Коваль Л.	6202-03, 6241, 6444, 6547, 6854, 6935, 6979, 7002	Корсунський С.	6034-35, 7241
Карпюк Р.	6698	Коваль О.	5709, 5763-65, 6026-28, 6445	Корупник А.	6711
Карташов С.	7325	Коваль С.	6445	Корчак Н.	(5943)
Каспрук В.	5762, 6020-21	Ковальова В.	6242, 6274	Косенко О.	5710, 5893, 6450, 7794
Кастро Ф. Р.	(5796)	Ковальчук В.	7219	Косий М.	7104
Касьянов Г.	6996	Ковальчук М.	6735	Косін Ю.	7661
Касяненко Н.	6931	Ковальчук С.	7240	Коскін В.	7640, 7661, 7666, 7754, 7828, 7835, 7838, 7867, 7970
Катеринич А.	6699	Ковжун П.	(7657)	Космель М.	6159
Кацер-Бучковська Н.	7216	Ковтонюк П.	7165	Костанді К.	(7652)
Квітка Г.	6299, 6503, 7385, 7408, 7421, 7430, 7458, 7468, 7567	Козак І.	6174, 6204-05, 6446-47, 6855, 7368, 7414	Костенко Л.	(7831)
Квітницький С.	5635, 6700, 6716	Козак Л.	7675	Костенко Т.	7896
Келін В.	5884	Козачук М.	7473	Костєв В.	5722, 6036
Керрі Дж.	6040	Козик А.	7966-68	Костіна І.	5629
Кирей Р.	5662-63, 6200, 6237, 6546, 6662-63, 6932, 6997, 7199, 7615	Козир О.	7969	Костюк Д.	6550
Кирик Т.	6201	Козир Ю.	5679, 5683	Костюк О.	7708
Кириленко В.	6701	Козирев П.	6707	Костюченко О.	7073
Кириченко І.	5718-19, 5913	Козирева Т.	5683, 5886, 7166, 7328, 7644, 7658, 7748	Косянчук І.	6939, 7007, 7220, 7329
Кириченко О.	7308	Козловський І.	5766-68, 6029-32, 6505	Кот Р.	5770
Кірієнко І.	7123	Козюра І.	7707	Кот С.	7972
Киркевич Г.	(7951)	Колев О.	6548	Котляр А.	5689, 5723, 5894, 6551, 6712-13, 7055
Кир'ян Н.	7793, 7932	Колесник М.	7616	Коцарев О.	7815, 7873, 7889
Кисельова С.	7276	Колесник О.	6856	Коцюба О.	7357
Кисіль Г.	7888	Колінець В.	5888	Кочубей О.	7417
Кислиця П.	6998, 7747	Коліушко І.	6708	Кошель Н.	7841
Кислиця П. М.	(7834)	Коломак В.	7083, 7156, 7194, 7207, 7422	Кравцов В.	7911
Ківа Д.	(7346, 7350), 7354	Кольцова М.	5889-91, 6144, 6243, 6323-24, 6709, 6936-38, 7003-06, 7167, 7779	Кравченко В.	5771-74, 6037, 6122, 6824, 7452
Кізлова О.	7677			Кравченко О.	6698
Кільчицький Є.	6767			Кравченко Я.	7647
Кім Чен Ін	(5789)			Кравчук Л.	5895
Кінах Я.	7270			Кралуєк П.	7842, 7890, 7912-13, 7973-74
Кінзерська Ю.	6022-24			Крамарчук О.	5775, 6825, 6857
Кірик Т.	5721, 6933	Колюбакін В.	6448, 7415, 7471	Красківський О.	6714
Кістіон В.	6702	Комашко В.	6514	Красляньський А.	7369
Кіч Т.	6238-39, 6435, 6504, 6703-04, 7116, 7164, 7174, 7271, 7326-27, 7409-11, 7533	Комисаренко С.	5713, 6244-45, 7070-72, 7130	Красногор О.	6552
		Комісаренко О.	6549	Красун М.	6553

Кремінь Д.	7843	Ландовський Е.	6718	Лубчак В.	5664, 5667, 5683,
Кривда М.	7140	Ларіна П.	6041, 6206,		5780-81, 5865, 7479, 7481,
Кривоніс О.	6325, 6554, 7370		6453, 6719. 6861, 7309		7492-93, 7496, 7983
Кривцун Д.	6018	Ластовецький М.	7747	Луговський В.	6331
Кривцун Я.	5776	Лашин П.	6329	Луканська А.	7076
Крипак М.	(7777)	Лашенко С.	7979	Лукач Р.	6422
Кричиченко Ю.	6139	Лебеденко Л.	7138, 7310, 7348	Лукаш М.	(7811)
Крістенсен Г.	6940	Лебеденко-		Лукін О.	7275
Кролевець С.	5638	Татаренко Л.	6454, 6799	Лук'яненко Л.	7984-85
Круглова В.	7008	Лебедь М.	6557-58	Лук'яненко О.	7985
Крючков О.	7242, 7418-19, 7438	Левіт О.	6742	Лук'янчук Г.	7986
Кубів С.	6268	Левченко К.	6559	Лупенко Ю.	7390
Кудіярова Г.	7243	Левченко О.	6246	Луцька А.	7013
Кудобинський Я.	5888	Левчук Н.	5711	Лучинський П.	5781
Кужель О.	6555	Легенька М.	6559	Люта Г.	7244, 7270
Кузан В.	7795	Лемерт Н.	6061	Ляховець В.	6455, 7173, 7330-31
Кузьменко Є.	5991	Леонов Є.	(7699)	Ляховець В.	6729
Кузьменко Л.	6715	Леонов О.	5900	Ляшко О.	5907, 6561, 6943
Кукіль Н.	7648	Лепський В.	6454	Маджуга Г.	5622
Куку Е.-У.	6582	Лесів Я.	(7948)	Мазепа І.	(7856)
Кулаков В.	5724	Лесь М.	6862	Мазур В.	6456
Кулеба Д.	6039	Лех І.	6720	Майстришин В.	7234, 7245
Куліч В.	6716	Лещенко С.	5674	Майцен І.	7127
Кульбаба В.	6513	Лимаренко В.	6721, 6863, 7592-93	Макарук С.	7424
Кульбовський М.	7796	Лимаренко Я.	7592	Максименко В.	7425
Кульпа П.	5845, 5896	Липнягов П.	7169	Максимович Б.	7265
Кульчицька К.	7534	Липовецький С.	7980	Максюта А.	6298, 6332-33
Кульчицький С.	7975	Лисенко М. Г.	(7628)	Малахов В.	7618
Куніцин В.	6449	Лисий І.	7290	Малевиц К. В.	(7656)
Купчик Л.	7976	Лискі (рід)	(7943)	Малимон Н.	6726
Куренна О.	5778	Листопад О.	5637, 6722,	Малинка В.	5582, 5604
Куріцин Б.	7746		7626, 7798	Малинський Б.	6247
Куровець І.	5636	Литвин В.	7122, 7981	Малімон Н.	7141
Куромія Г.	7977	Литовченко М.	(7777)	Маліцький Б.	5584
Кутовий Т.	7420	Лиховець Б.	5637	Маліш П.	5782
Куць Н.	7133	Лиховид І.	5638, 5725, 5901,	Малолеткова О.	5908, 6334,
Кучер М.	7421		6560, 6723, 6942, 7009-12,		6392, 6506, 7426-27
Кучеренко В.	7535		7074-75, 7132, 7170-72, 7202,	Мальмстрьом С.	6014
Кучерява О.	5897, 6123, 6556,		7512, 7537, 7578-81, 7594-95,	Мамалига В.	7222
	6717, 6847, 6858,		7603-04, 7617-19,	Мамонтов В.	7538
	6941, 7221	Лі Янг-Гу	6033	Манжура І.	(7121)
Кучерявенко А. Ю.	(8011)	Лібанова Е.	5726	Марабян Р.	7174
Кушніренко Г.	5603	Лібовицький В.	(7763)	Маринець Н.	5696, 5728,
Кушплер З.	7677	Лівінський О.	7489, 7845		6562, 7175-76
Куштан М.	(7373)	Ліскович М.	7490	Маринчик С.	7650, 7846
Куш Л.	5899, 6702, 6782, 6829,	Лісна Т.	5902-03, 6146, 6724-25	Маріт І.	7157
	7570, 7649	Лісова А.	6330	Мартиненко А.	7120
Куш П.	5898-59, 7488, 7797	Лісовий В.	7422	Мартинов А.	5751, 5754, 5777,
Куш Ю.	7058	Лісовський Б.	6786		5783-84, 5799, 5835,
Куюн С.	6326-27, 6451,	Літераті Т.	7982		6044, 6051, 6071, 6073, 6137
	7536, 7554	Літковець Т.	6726	Марухняк Й.	7014
Кюніц С.	7844	Літра Л.	6175	Марцінків Р.	6730
Лавренчук Л.	6160	Ліщенко Ю.	6727, 7340	Марченко В.	7015, 7563
Лавренюк С.	6040, 6145,	Лобановська В.	5615, 7117,	Марченко Т.	7847
	6327-28, 6452, 6860,		7308, 7596, 7706	Маршина С.	7247, 7428
	7168, 7978	Лобарчук О.	7517, 7678	Маскалевич І.	6457, 7219, 7246
Лавриш Ю.	5695	Логанов Є.	5904, 7311, 7423	Маслій М.	7679
Лагодинська Н.	7910	Логінов Я.	5779, 6043, 6124	Матвієнко Т.	7016
Лагута Д.	7371	Лосєв І.	5626-27, 5905-06,	Матвійчук О.	6624
Ладомська Я.	5717		6728, 7491	Матушинський Я.	(7714)
Ландау Л.	(7917)	Лотоус В.	7264	Махінчук М.	(7864)
Ландау-Дробанцева К.	(7917)	Лубенський П.	(7707)	Махун С.	7914

Мацегора К.	5909, 6045-46, 6125, 6147, 6176-77, 6207, 6248, 6335-37, 6458-59, 6563-65, 6731, 6944, 7017, 7332, 7539, 7987	Мороз Є.	7993	Олександров С.	6947
Мацяк А.	7748	Мороз О.	5916-17	Олійник В.	7542
Машченко О.	7018	Морозова Л.	5633	Олійник Л.	7683
Медведєв В.	6224	Морошкіна Н.	(7915)	Олтаржевська Л.	7714-15
Медуниця Ю.	5910-11, 6126-27, 6151, 6249, 6460-61 , 6507-08, 6566, 6732, 6864-65, 7019, 7077	Мосієнко В.	7177	Омельченко С.	6745
Медушевська І.	5961	Москаленко А.	6869	Омелянчук І.	6209, 7434
Мельник Г.	5912	Москаленко О.	7918	Онищенко О.	5629, 6571, 6993, 7049, 7084-85
Мельник З.	7749	Мочалов Є.	7554	Онуфрик М.	6210
Мельник О.	5755, 5913, 6017	Мужнієкс Н.	6061	Онуфрій (Березовський)	5699
Мельник П.	6549, 7223	Муленко О.	6739	Орлов М.	6516
Мельник С.	6047-48, 6567, 6733, 6866, 7224, 7597	Мулярчук В.	5786	Орлова Т.	6467
Мельниченко В.	7988	Мусяка Л.	6252	Орос Я.	7651
Мельничук Б.	(7861)	Муха В.	5665	Осипенко О.	5641
Менделєєв Д.	7291-93	Мюллер Г.	7816	Осипчук М. В.	(7473)
Мерквальдер К.	6103	Мякушко С.	6161	Осмоловський Д.	5894
Месарош М.	7709	М'ятович В.	7851	Особова О.	5623, 5920, 6572, 6672, 6674, 7435-36
Миколаєнко І.	7378	Надал С.	6740-42	Остапчук В.	6342
Миколук О.	5697, 5712, 5729-30, 6568, 6867, 7078, 7133, 7142, 7203, 7333	Насенко М.	7147	Островська Х.	6052, 6256, 6746, 7543, 7629
Михайленко О.	7079, 7634	Назаренко В.	7882	Павличенко О.	6573
Михайлов А.	7247	Назаренко М.	7404,	Павличко Д.	7849, (7863)
Михайлов С.	7540	Найман Е.	6436	Павлова В.	6053
Мицик В.	7989	Наконечна Л.	5666, 6743	Павлюк І.	5921
Мичко С.	7680	Наливайко О.	5667, 7496	Пагутяк Г.	6666, 7520, 7787, 7801-02, 7891
Мікешин А.	7635	Науменко В.	5668, 5682, 6744, 6870-71, 7209, 7682, 7742	Пакулько Г.	6468
Міклухо-Маклай М.	(7892)	Науменко Д.	6464	Паламарчук П.	6873
Міклухо-Маклай Н.	6734-35	Наумук С.	7372, 7497	Палій О.	6065
Міланова Я.	8033	Невзоров О.	6049	Палош О.	6286, 6718, 6776, 6789, 7325, 7772, 8051
Мілютин Г.	6736	Недава О.	5918	Пантелєєв П.	6469
Мінгареллі Х.	6014	Незборецький І.	7186	Пантикін Л.	6747
Мінько О.	(7644)	Немирич С.	6050	Панцир Ю. І.	7086
Міронюк Ю.	6250-51, 6338, 6463, 6569, 6737, 6946, 7020, 7429	Немирова А.	6686	Панченко В.	6387, 6422, 7850-51
Мірошніченко А.	6832	Неретіна Г.	5605, 7335, 7571	Панчишин В.	6875-76
Міхаліцина К.	(7515)	Неруш В.	6767	Папакін Г.	5922, 7999
Міхник А.	5785	Нестеренко А.	7178	Папуга Я.	8000
Міщенко М.	7681	Нестеренко П.	7628	Параджанов С.	(7707)
Міщенко Ю.	7750	Нестеров В.	7158	Пароватківна Г.	7639
Мовчан О.	7080	Нетребский В.	7204	Партико З.	6748
Мовчан П.	7990-91	Нечепя В.	7682	Парубій А.	5914, 6025, 6033, 6040, 6061, 6103, 6116, 6155
Можейко І.	7762, 7818, 7860, 7915-17	Нечипорук О. С.	7541	Пархоменко Л.	6644, 7159
Мозговий І.	7710	Низов Е.	7712	Пасічник І.	7087, 7437
Мозговой І.	7992	Низовий І.	(7841)	Патик В.	(7641)
Моїсєєва Т.	7021-22, 7149, 7494, 7564	Никорович І.	6616	Пацурина Г.	7438
Мойсєєнко А.	6339	Нитка В.	6253, 6872, 7373-74	Пашенко В.	5642
Молодожен Ю.	6738	Ніколаєнко С.	7083	Пекний О.	6574
Молотков С.	7495	Ніколайчук І.	5583	Пенський А.	6734
Мончук О.	5915, 7799-800	Ніконенко В.	7248	Перепелиця Г.	6828
Моргун В.	7081	Новак В.	7150	Перес Ш.	(6066)
		Новак Е.	6208, 6340-41, 6465, 6509, 7249, 7431-33	Пересунько Т.	5922, 7999
		Новак І.	6466	Перстньова Н.	6575, 7599
		Новак-Садогурський В.	7995	Перцовський С.	7179
		Новосвітня К.	6254-55, 6469, 7582, 7598, 7608	Петлюра С.	(7991)
		Някляєв У.	7876	Петрановська Л.	5689
		Оборська А.	7713	Петраускас С.	6877
		Овчаренко Е.	5640, 7513, 7744, 7996	Петраш В. І.	(7968)
		Овчаренко С.	7312	Петренко Є.	5787-90, 6056-58, 6343, 6388, 6826
		Огієнко В.	7997		
		Огнев'юк В.	7023		
		Огризко В.	6084		

Петренко М.	5923, 6576, 6916	Пошивайло О.	8007	Річка Л.	6769
Петренко О.	6344, 6950	Прийма С.	5929	Рогова В.	6770
Петренко Х.	7126	Приймак Л.	7443	Рогоза О.	6355
Петричук М.	6211, 6878, 6951	Притула С.	7752	Рожко В.	7259
Петрів П.	6054-55, 6949, 7296	Проконова К.	6601	Рожко Ю.	6487, 7381
Петровський В.	6952	Прокопеко А.	7262	Рожков В.	6771
Петрук В.	6749	Прокопенко М.	5672, 5685-86,	Роздобудько І.	7922
Печериця Г.	6212, 7024		5734, 5840, 5937, 6064,	Розін В.	7210
Пилипчинець В.	7143		6582, 6596-97, 6701, 7028,	Роллінс М.	7277
Пиріг Р.	8001		7030, 7067, 7134-35, 7181,	Романів М.	6963
Писана Т.	6345		7337, 7375, 7514,	Романо Ф.	6069
Писанка Н.	5791-92		7660, 7662-64	Романов О.	5943
Писанська Н.	6059, 6089, 6470,	Прокопенко О.	6889-93,	Романчук В.	6777
	7180, 7920		6959-60, 7029	Ромашкіна О.	6070, 6603, 6772
Писаренко В.	5924, 6879	Прокопчук С.	7257	Рубан В.	6093
Пишний А.	6345	Прокоф'єв І.	7855	Рубінштейн І.	(7762)
Підгорний І.	7584	Проніна Г.	6927	Рубцов В.	6477
Піддубний І.	(7767)	Проскуров Б.	7620	Руденко А.	5675, 5781, 5798,
Підлужна Ю.	6773	Просяник І.	6745		5895, 7052, 7495, 7504
Піонтковський А.	5925	Прохоренко О.	6474	Руденко М.	6074-75
Піпаш В.	7088	Проценко А.	7376	Рудик Б.	5714
Пісня Н.	5793	Проценко М.	5673, 6352, 6704,	Рудь К.	7583
Платаш Д.	8002		6765, 6961, 7031, 7258,	Рудяк І.	6356
Плахонін А.	6471		7451, 7474, 7502,	Рудяченко О.	7857
Плахта Д.	5731, 5926-27,		7566, 7686-87	Рябошапка Р.	6604
	6162, 6168, 6688	Проценко П.	7895	Рябенко С.	(7638)
Погребняк А.	5613	Процюк О.	6065, 6180, 6373, 6730	Рябчук М.	7858
Погребняк Е.	5713	Пукач О.	(6622)	Саакашвілі М.	6680, 6697
Подгорна В.	5869	Пукіш-Юнко І.	6557, 6598	Савак Б.	7859
Подольн Н.	5916, 7210	Пулюй І.	(7809)	Савків Б.	7278, 8013
Пойканс А.	6042	Пустовгар О.	7716, 7856	Саврук О.	7032
Покальчук О.	5732-33	Пустовіт Т.	5701, 8009-11	Савченко О.	6357, 6478
Поладов В.	5630	Пушкарук Н.	5702, 5743,	Савченко-Нагірний І.	(7946)
Поливай І.	7250		5794, 6019, 6634, 7911	Савчин М.	6605-06
Полієва О.	6953	Раган Д.	6259	Савчук О.	7505
Поліщук В.	8003-04	Радев Р.	5830	Садовий А.	6259, 6773
Поліщук І.	6577-80, 6579, 6751,	Радишевський Р.	7878, 8012	Садовський В.	7225
	6930, 7439	Радченко А.	7452	Салатенко С.	6774-75
Поліщук Т.	6069, 6701, 7668, 7679	Разанова Ю.	6353	Саліпа О.	6778
Полозов В.	6163, 7440	Райлі А.	7276	Салогуб В.	7157
Полтава Л.	(7856), 8005	Райнерт Е.	6387, 6475	Самаєва Ю.	5944-45, 6358-63,
Полуніна В.	6581	Райхель Ю.	5795, 6066-67,		6479, 6940, 7182,
Польова Л.	7441		6599, 6827, 7137, 7503		7183, 7454
Помазан В.	5986	Рахманін С.	5674, 5939-40, 6068	Самар В.	5946-48, 5977,
Пономаренко О.	6164	Рахматулліна В.	5615		6480, 6604, 6630
Пономарів О.	7804	Рева А.	6215	Сандалова Г.	7578
Пономарьова О.	(7915)	Ревенко А.	6476	Сандул Ю.	6076
Попков О.	6582	Ревенко Б.	5796	Сапон В.	5715
Попова М.	6752, 7025, 7442	Редька Р.	6601	Саркісян В.	7184
Попова О.	6753	Редько В.	6894	Сафонова О.	7860
Попович Л.	6754, 7336	Резнік Н.	6962	Сварник Г.	7896
Попович О.	5584	Реута О.	6877	Свінціцький М.	(6862)
Порошенко М.	(5915)	Решитько Т.	6216	Світ М.	6607
Порошенко П. О.	5591, 5703, 5910,	Резник Р.	6602	Світленко В.	7148
	5928, 5968-70, 6044, 6127,	Рибаківа О.	7453	Світлична Ю.	6659
	6137, 6181, 6262, 6520, 6793,	Рибалка С.	6354	Світліковська Г.	7185
	6907, 7586, 8006, 8035	Рибалко А.	5942	Святненко А.	7283
Портніков В.	7684	Рибка С.	6767	Святослав	
Посічанський М.	7853	Рижков В.	5607, 6165, 7298,	Хоробрий (київ. князь)	(6847)
Посухов В.	7921		7338, 7350, 7356, 7630	Сегеда Ю.	6260, 8014
Потураєв М.	5961	Рижов В.	6895	Сеїтаблаєв А.	7717
Почух І.	6062	Римар Л.	6768	Селіванов А.	6608

Сембер С.	6776	Слободяник М.	7636	Сузукі Т.	7743
Семена М.	6582	Слюз Т.	6368-70	Сулима Л.	8022
Семененко Н.	7672	Смешко І.	8017	Сулима М.	7865
Семенишин М.	6777	Смирнов Ю.	6897	Сулима С.	6374-75, 6617, 6963, 7383
Семенов В.	6166	Смілянська А.	7100-01, 7472	Сумська Н.	7755
Семенченко М.	5631, 6609-10, 7515	Смілянський І.	7546	Сундук А.	7146
Семенчук В.	6077, 6964-65, 6980, 7033, 7609	Сміт-Кузнець С.	(7893)	Супрун У.	7193
Семенюк Т. А.	6199	Сміян Н.	5624, 5854, 5953-54, 6133, 6150, 6371, 6485, 6613-14, 6896, 7102	Супруненко О.	8023
Семеняк В.	7861	Смолій В.	8018	Суржик Л.	5589, 7107, 7136
Семерак О.	7339	Снігова О.	5818	Сухорукова О.	5894
Семистяга В.	7977	Снігур І.	7124	Сушко А.	6789
Семінський О.	6481	Соболь В.	5704, 5741, 6217, 6262, 6966, 7036-38, 8019	Сушко І.	7534
Семчишин О.	6778	Сова А.	7621	Сушко К.	7516, (7869)
Сеник О.	(7928)	Совва Н.	6615	Сущенко Р.	5650, (5654), 5659, 5664, (5670), 7897
Сенченко А.	6135, 6623, 6634	Совсун І.	7103	Сціборський М.	(7928)
Сербенська О.	7785	Соколинська О.	7457	Сюндюков І.	5822-24, 5956, 7043, 7866, 8024-29
Сергієко О.	6261, 7781	Соколов Б.	5819-21, 6088, 7039, 7923-24	Талалай Л.	(7855)
Сергійчук В.	8015	Соколовська Л.	6781, 7227, 7313	Танасійчук О.	6112
Сергучов Ю.	5588	Соколюк М.	6782	Тараненко О.	5679, 5683
Серебрянський Д.	6280	Сокурено В.	7104	Тарнавський М. Д.	(7148)
Серебрякова Є.	7753	Соломаха В.	6552	Тарута С.	5957, 6376
Середа Є.	5690	Соломаха О.	7584	Таукач О.	5677-78, 5824-26
Серипник О.	7195	Солоненко М.	6822, 7281, 7377, 8020	Теленько Б.	6134
Сестріцин А.	6078	Солонинка В.	6898	Тензер Н.	5815, 5827, 6090
Сидорович Р.	6779	Солонтай О.	5869, 5873	Теребус О.	5679, 5683
Силіна Т.	6079	Сомова Є.	8021	Терен І.	5958
Симонова Л.	6364, 6482, 7545	Сопов О.	6783, 7631	Терновий Д.	7877
Синицька Н.	6780, 7186, 7226, 7606	Сосницький Л.	5676	Тимець І.	7119
Синиця Г. І.	(7648)	Сосновська І.	7563	Тимошенко Ю.	5900
Синютка О.	7340	Сосновська Т.	5638	Тимошик М.	8030
Сироїд О.	5949, 6014, 6135	Сосновський М.	7458	Тимошук Я.	7044, 7497
Сич О.	(7827)	Сотник В.	6740, 6741	Титаренко Н.	6618, 6969-70
Сігуа Г.	6418	Сотниченко П.	7718	Титаренко О.	5828
Сідорова О.	7187-88, 7653, 7752	Сочалов В.	7719	Тихий В.	7720
Сікора І.	6365, 6611	Сошенко І.	(7655)	Тищенко Ю.	6091
Сірук М.	5743, 5757, 5800-16, 5836, 5950-51, 6008, 6011, 6017, 6062-63, 6069, 6080-87, 6090, 6102, 6132, 6171, 6175, 6483, 6612, 6634, 6828, 7862, 7907	Співак К.	6151-52, 6263-64, 6372, 6486, 6769, 7145, 7190, 7299, 7459	Тіщенко О.	6899
Скіпальський О.	8016	Співаковський О.	6218, 7040-41, 7105-06	Ткаченко В.	7867
Скляниченко І.	7034	Стандрійчук В.	6266, 6784, 7042, 7191-92, 7228	Ткаченко Л.	6971
Скляренко Г.	7610	Станіславенко Л.	6785	Ткаченко О.	7045
Склярів Р.	5817, 6422, 6484, 7588	Станкович Є.	7688	Ткаченко Т.	7721-22
Сковорода Г.	(6114)	Старицький М.	7460	Ткачук А.	6261
Сколотяний Ю.	6366-67, 6405, 6510	Стахов-Шульדיженко О.	(7639)	Ткачук О.	5699
Скоцик В.	5952	Стебловська Т.	7754	Ткачук Т.	7229, 7279
Скочко В.	7455	Степовий П.	5952	Тобілевич (Дітковська) С.	(7740)
Скрильніков Д.	7133	Степовик Д.	7589, 7805	Томін О.	6619, 6900-01, 7585
Скрипник В.	7118, 7211, 7303, 7456	Стефанчук Ю.	6373	Топачевський А.	7125
Скрипник О.	6246, 6851, 7035, 7189	Стецюк В.	6787	Топилко О.	5644
Слабошпицький М.	(7833), 7863	Столярова М.	(6749, 7505)	Торба В.	5649, 5874, 5881, 5883-84, 5921, 5949, 5959-64, 6017, 6019, 6092, 6094, 6135, 6143, 6152, 6167-68, 6422, 6620-24, 6747, 6902-04, 8027, 8031
Славинський М.	7864	Стороженко О.	6216, 7551	Трампа Д.	5742, 5754, (6105)
Слепченко В.	(7637)	Стратюк О.	6616	Трапезнікова Д.	5590, 5679, 7654
		Стрижова А.	6788	Трач В.	6488
		Ступка Б.	(7738)	Трепак В.	5966, 6790
		Стюарт С.	6017, 6089	Трильовська М.-С.	8032
				Трильовський К.	(7979)

Тримбач С.	5680, 7723-26	Хайруліна В.	7053	Шагаков Є.	(7686)
Тростянець І.	7806	Халезін М.	7877	Шаган С.	5625
Трофименко Н.	7205	Халпахчі А.	7729	Шалагинова Д.	5634
Троценко С.	6625	Ханін С.	6775, 7774	Шапаренко О.	7784
Трошкова А.	6489, 6791, 7046	Хаодзе Чжоу	5608	Шаповал М.	6380
Троян В.	6626	Харарі Ю. Н.	6387	Шаповал Ю.	7872
Троян О.	7126	Харкавий М.	7547	Шаров О.	6381
Трюдо Дж.	6025	Харченко Є.	7463	Шашкевич М.	(7852)
Туз-Максимець Д.	7517	Харченко О.	5681, 6629, 6798, 7111, 7622, 7983	Шевцова Л.	5836
Турченко Ф.	8033		(7822, 7842)	Шевченко А.	5981-84, 6104, 6220, 6354, 6492-93, 6635-38, 6805, 6909-10, 7040, 8044
Турчинов О.	5967	Харчук Б	7146	Шевченко І.	6967
Турияця Ю.	7727, 8034	Хвесик М.	7730	Шевченко М.	6378
Тютюнник Є.	7461	Химич Т.	7280	Шевченко Т. Г.	(7939)
Уколов В.	6906	Хінрікс-Шрамм О.	6630	Шевчук В.	(7830)
Українка Л.	(7122)	Холодницький Н.	7464	Шевчук І.	7548, 7731-32
Улюкаєв О.	(5760)	Хорольська Н.	6102	Шевчук М.	7196, 7733-34
Уманський С.	7260	Хорперстад У. Т.	(7969)	Шевчук О.	6273
Умеров І.	(6075)	Хоружинська О.	5682	Шевчук Ф.	7812
Умланд А.	6097, 6159, 6581	Хромушин Ю.	5833	Шевчук Ю.	6155, 6382-83, 6639, 7984
Уніговський Л.	6466	Хрущова Н.	6269, 6490, 6982, 7465	Шевчун В.	6221
Урицький М.	7756	Худицький В.	6975	Шепіда А.	6640
Усатенко П.	5589, 5592	Худняк В.	6270	Шереметьєва В.	8045
Усенко Л.	7065, 7555	Хумарова Н.	6270, 6271, 7120	Шерстобитов В.	7204
Усіченко І.	7194	Хумарова Н.	6783, 7631	Шестак О.	6494, 7573
Устенко О.	6436	Царенко М.	5813	Шестопалова А.	7510
Усцький І.	7378	Цветков О.	7315, 7519, 8040	Шило О.	6641, 6806-09, 7549
Ушаков О.	6267, 6795-96, 6974	Цвіліховський В.	6799	Шилович М.	7875
Фалько Я.	7808	Цебрій О.	6800, 7600	Шимків Д.	(5853)
Фаріон І.	5973, 6542, 6627, 7048, 7108-10		7756, 7758, 7759	Шкляр Н.	6810
Федоренко В.	5974, 7109	Цимбал Г.	7195	Шкраб'юк П.	8046
Федоренко К.	5829-31, 6098	Цимбалюк В.	7763, 7893	Шкрумеляк М.	7799
Федоришин Г.	7462	Цимбалюк Є.	(7675)	Шкурко М.	7813
Федорчук А.	6377	Цірик К.	8041	Шлапак Я.	7652, 7711, 7737, 7751, 7783, 7803, 7852
Федорчук Ю.	7314, 7475	Чадюк М.	6632	Шлінчак С.	(7519)
Федосєєв В.	7261	Чебаненко А.	7623, 7869	Шматченко Ю.	6811, 6911, 6976-77, 7550
Федчишин Ю.	6511-12	Чегорка П.	5700, 7301, 7380, 7556	Шморгун Л.	6449
Федько І.	7379	Чепурний В.	7545	Шостак А.	(7524)
Фельдман В.	7300, 7357-58		5976	Шот М.	5646, 7197, 7632, 8047
Фендириков Ф.	(7687)	Червоногородський Р.	7759	Шпак В.	5639, 5698, 6293, 7121, 7382, 7627, 7673, 7767, 7854, 7919, 7927-28, 7955, 8043
Ференц В.	5736, 5975	Чередниченко О.	7655, 7811		
Фесенко Є.	(7508)	Черепюк Д.	7206		
Фещук Н.	5645, 7110, 7124, 7518, 7552, 7689-90, 7757, 7868, 8036-39	Черкаська Г.	5976-77		
		Черних В.	6345		
Филипович П. П.	(8004)	Черниш В.	6633, 6801-02, 7230, 7342		
Фіданян О.	7049	Чернишов Р.	7262	Шпенник О.	7359
Фійон Ф.	(5815, 5828)	Чернов В.	5978, 6803	Шпик І.	8048
Філатов Є.	7691	Черняк Р.	7381	Шполянський І.	6182
Філатов О.	7341	Чечеринда Є.	6378, 7054, 8042	Штайнмаєр Ф.-В.	6044, 6128
Філіп Л.	5705	Чигринець В.	7870	Штогун С.	6642
Філіпчук Н.	6099-6100	Чижевський Б.	7466	Шугай О.	7873
Фінклер Н.	7050-51	Чижова О.	7467	Шульга О.	5737, 5985
Фішер Й.	5832, 6101	Чирва О.	5706, 7656	Шульгин О. Я.	(7994)
Франко І. Я.	(7785, 7823, 7832, 7849, 7854, 8038)	Чопенко В.	5970-80, 6153-54	Шуневич В.	7874
		Чорна С.	7568	Шуткевич О.	5683, 6495, 6912, 7112, 7343, 7735, 7760
Франчук Д.	6797	Чорновіл Т.	7871	Шутко О.	7926
Фрейзер Ф.	6215	Чорнопищук М.	(7989)	Щасний О.	(7925)
Фройденштайн Р.	5951, 6828	Чубач Г.	6272	Щербак Ю.	5794, 6105, 6138
Фуйор В.	6628	Чубинський П.	7055	Щетинін Ю.	7468
Фунданич Ц.	(7982)	Чудінович О.		Щур Е.	5986
Фундовний В.	7052	Чумаченко С.			

Юзич М.	5593-94, 5609-10, 6384, 7344	Яковенко І.	5684, 5739-40, 5837, 7506	Яремчук О.	7840, 7858, 7876
Юркова О.	7469	Якуба Г.	6644	Ярмошук В.	6878
Юрченко А.	5691	Якуніна О.	6816	Ясиновський В.	7023
Юрченко М.	5595, 5616, 5987, 5989-90, 6106, 6183, 6496-97, 6812-13, 7316	Янкіна Л.	6817	Ясна Л.	7875
Юрченко Н.	5738, 5988	Янко Ю.	7692	Ясь О.	8018
Юшкевич Х.	7383	Янковський І.	6184	Яхно-Белкович О.	6392
Ющук І.	7814	Янковський М.	(6516)	Яцевський Я.	7057
Ябчанка О.	7198	Яновський С.	6818, 7883	Яценюк А.	5843, 5991
Яворская Т.	6978	Янські Ф.	6389	Яців Р.	7657-58
Ягланд Т.	6061	Янукович В.	6598, 6620, 6628	Яцков М.	6819
Якель Р.	6643, 6814-15, 7056, 7345, 7569, 7574, 7624, 8049-50	Янчук О.	7736	Яцюк М. С.	(7038)
		Ярема Г.	7693, 7701, 7705, 7750	Ященко С.	7476
		Яременко Б.	5746, 5838	Яшишен А.	6820, 6913
		Яремчук Н.	(7681, 7690)	Ящук Ю.	6107-09, 6136, 6645, 6821

ГЕОГРАФІЧНИЙ ПОКАЖЧИК

Австралія		історія	7906
внутр. політика	5800	мистецтвознавство	7589
Австрія		Борислав, м., Львів. обл.	
внутр. політика	5829	добування озокериту	7265
Автономна Республіка Крим		Бориславський р-н, Херсон. обл.	
водопостачання	7334	археологія	7883
економіка	6392, 6480	Бразилія	
журналістика	5676	внутр. політика	5764
історія	7927, 8028	зовн. політика	6026
питання деокупації	5948	Брюссель	
соц. забезп.	6964	зовн. політика	6095
телерадіотрансляція	7485	Васильків, м., Київ. обл.	
туризм	7118	економіка	6451
Азербайджан		Велика Британія	
конституція	6599	внутр. політика	5763, 5818
зовн. політика	6058, 6125	зовн. політика	6008, 6099
Армянськ, м., Автономна Республіка Крим		Великобілозерський р-н, Запоріж. обл.	
журналістика	5676	сіл. госп-во	7423
Базар, с., Житомир. обл.		Венесуела	
історія	8016	внутр. політика	5762
Ковильна Балка, ботаніч. заказник, Луганська обл.		Вишгород, м., Київ. обл.	
тваринництво	7435	іст. пам'ятки	7601
Балка Ковильна, ботан. заказник, Луган. обл.		Вінницька обл.	
тваринництво		лісівництво	7370
Балта, м., Одес. обл.		спорт	7782
держ. адмін. упр.	6715	Вінниця	
Баранівський р-н, Житомир. обл.		бюджет	6353
держ. адмін. упр.	6687	вища освіта	7112
Бахмач, м., Чернігів. обл.		держ. адмін. упр.	6791
сіл. госп-во	7400	Збройні сили	6912
Безводівка, с., Чернігів. обл.		інвестиції	6325
археологія	7882	право	6554
Бердичів, м., Житомир. обл.		театр	7760
історія	8019	утилізація побут. відходів	7343
освіта	7038	Волинська обл.	
соц. забезп.	6966	автошляхи	7305
Біла Церква, м., Київ. обл.		ветеринарія	7437
пакувальне обладнання	7242	воєн. історія	6822
Білорусь		держ. адмін. упр.	6698
внутр. політика	5787	дороги	7307
Благодатне, смт, Волин. обл.		історія	7936-37, 7973, 8021
гідрологія	7141	ліс. госп-во	7363, 7372, 7377
Болгарія		пожеж.-рятувал. служба	7158
вибори	5951	реліг. етика	5694
внутр. політика	5743, 5748, 5812, 5830	сіл. госп.во	7424

Вроцлав, м., Польща		Замглай, с., Чернігів. обл.	
театр	7743	держ. адмін. упр.	6714
Гадяч, м., Полтав. обл.		Запоріжжя	
краєзнавство	7888	кн. торгівля	7509
Генічеськ, м., Херсон. обл.		театр	7745
забезпечення газом	6443	Запорізька обл.	
Городенка, м., Івано-Франк. обл.		автошляхи	7311
освіта	7000	держ. адмін. упр.	6732
Городище, м., Черкас. обл.		Запорізька Січ, іст.-культур. комплекс, Запоріжжя	
музеї	5641	історія	7942
Городня, м., Чернігів. обл.		Захарівський р-н, Одес. обл.	
держ. адмін. упр.	6686	держ. адмін. упр.	6797
Грибовичі, с., Львів. обл.		Зачепільський р-н, Харків обл.	
утилізація побут. відходів	7328	регіон. економіка	6235
Грузія		Звенигородка, м., Черкас. обл.	
внутр. політика	5771, 5775, 5802	архітектура	7607
Давидів, с., Львів. обл.		водопостачання	7318
держ. адмін. упр.	6688	Золотоноша, м., Черкас. обл.	
Дніпро, м., Дніпропетров. обл.		очисні споруди	7317
бібл. справа	5618	Золочевський р-н, Харків. обл.	
комп'ютер. технології	5607	сіл. госп-во	7388
пласт. мистецтва	7630	Івано-Франківськ	
політ. партії	6165	банк. справа	6304
Дніпро, р.		бібл. справа	5625
гідрологія	7140	історія	7950
Дніпропетровська обл.		право	6616
держ. адмін. упр.	6732	спорт	7778
Дністер, р.		Івано-Франківська обл.	
буд-во мосту	7303	бізнес	6180
Донбас		Збройні сили	6878
внутр. політика	5977	Ізмаїл, м., Одес. обл.	
політика	5910	водопостачання	7341
поліція	6747	Ізраїль	
соціологія	5733	внутр. політика	5772, 5794
телебачення	7495	міжнар. торгівля	6508
Донецька обл.		система нагород	6783
бізнес	5614	Ізяслав, м., Хмельн. обл.	
внутр. політика	5842	архітектура	7622
медицина	7179	Іллінецький р-н, Вінниц. обл.	
Друскінінкай, м., Литва		Збройні сили	6852
держ. адмін. упр.	6811	Іловайськ, м., Донец. обл.	
Естонія		Збройні сили	6846
внутр. політика	5745	Інгулець, р.	
зовн. політика	5999	екологія	7128
Європа		Індія	
адмін. упр.	6719	зовн. політика	6026
внутр. політика	6624	міжнар. торгівля	6503
зовн. політика	6046	Індонезія	
Єлисаветград		міжнар. торгівля	6498
історія	7929-31	Іран	
Житомир		зовн. політика	6058
харч. пром-сть	7558	Італія	
хореографія	7761	зовн. політика	6069
Житомирська обл.		Кам'янське, м., Дніпропетров. обл.	
держ. адмін. упр.	6681	худ. промисли	7636
ліс. госп-во	7365, 7382	Канів, м., Черкас. обл.	
освіта	7037	туризм	7114
регіон. економіка	6262	Карачун, г., Слов'янськ, м., Донец. обл.	
Закарпатська обл.		буд-во телевежі	7488
держ. адмін. упр.	6693	Київ	
історія	8034	архітектура	7603, 7608, 7619
краєзнавство	7890	будівництво	7581
лісівництво	7374		

вища освіта	7098	Литва	
економіка	6395	внутр. політика	5804
живопис	7651	зовн. політика	5999
кінематографія	7703, 7715	Лохвицький р-н, Полтав. обл.	
охорона здоров'я	7178	видобування газу	7266
пласт. мистецтво	7627	Лощинівка, с., Одес. обл.	
роздріб. торгівля	6407	право	6575
фотовиставка	7663	соціологія	5737
Київська обл.		Луганська обл.	
сіл. госп-во	7422	бібл. справа	5619, 5623
утилізація побут. відходів	7331	бізнес	5614
Китай		внутр. політика	5842
авіатранспорт	7351	держ. адмін. упр.	6672, 6673
внутр. політика	5758	самозахоплення земель	6225
зовн. політика	6021, 6026, 6028, 6055	сіл. госп-во	7436
літакобудування	7349	Луцьк	
міжнар. торгівля	6501	поліграфія	7507
Кіровоград		Львів	
медицина	7154, 7187	вища освіта	7093, 7094
охорона здоров'я	7188	держ. адмін. упр.	6646
Кіровоградська обл.		економіка	6496
держ. адмін. упр.	6754	живопис	7644
енергозбереження	7223	ІТ-технології	5598
медицина	7175	орг. перевезення	7530
КНДР		освіта	7014
зовн. політика	5995	театр	7748
Колумбія		Форум видавців	7518
внутр. політика	5765, 5788	форум ОСББ	6247
Коропець, с., Терноп. обл.		Львівська обл.	
архітектура	7624	Збройні сили	6850, 6873, 6899
Косівщинське водосховище, Сум. обл.		охорона здоров'я	7166
гідросфера	7145	регіон. економіка	6249
Країни Європ. Союзу		туризм	7119
атом. енергетика	7254	Любар, смт, Житомир. обл.	
банк. справа	6360	профтехосвіта	6987
бізнес	6173	Любашевський р-н, Одес. обл.	
внутр. політика	5832	ремонт доріг	7314
енергоенергетика	7246	Марокко	
зовн. політика	5997, 6014-15, 6045	внутр. політика	5770
зовн. політика	5998, 6006, 6099, 6111, 6132	Миколаїв	
санкції	6047, 6063	бібл. справа	5621
сіл. госп-во	7393	бізнес	6182
Кременчук, м., Полтав. обл.		водопостачання	7323
вагонобудування	7243	соціологія	5724
Кривий Ріг, м., Дніпропетров. обл.		Миколаївська обл.	
вища освіта	7081	вантаж. флот	7532
держ. адмін. упр.	6787	лісівництво	7367
Кропивницький, м., Кіровоград. обл.		Мліїв, с., Черкас. обл.	
охорона здоров'я	7161	історія	7989
право	6562	Молдова	
торгівля	7551	вибори	5951
Куба		внутр. політика	5750, 5752, 5781, 5816, 5844
внутр. політика	5796	Монастирищенський р-н, Черкас. обл.	
Латвія		преса	5662
внутр. політика	5757	Мукачеве, м., Закарпат. обл.	
зовн. політика	5999, 6028, 6042	живопис	7651
Лейпциг		історія	8023
кіномистецтво	7728	Надеждівка, с., Херсон. обл.	
Лисовецький р-н, Вінницька обл.		держ. адмін. упр.	6818
регіон. економіка	6260	Нетишин, м., Хмельниц. обл.	
Лисоня, г., Бережан. р-н, Тернопіл. обл.		оренда землі	6273
історія	8050		

Нідерланди		Польща	
зовн. політика	6079, 6082	історія	7905
право	6560	внутр. політика	5766-68, 5780, 5785, 5798
Ніжин, м., Чернігів. обл.		зовн. політика	6018, 6120, 6129, 6032, 7806
краєзнавство	7884	історія	7957, 7962
Німеччина		кіномистецтво	7714
внутр. політика	5791-92, 5797	праця	6188
економіка	6389	реформи	6432
зовн. політика	6044, 6134	шк. освіта	7051
історія	7904, 7959	Посулля, Держ. іст.-культ. заповідник	
медицина	7180	туризм	6406
Новомосковськ, м., Дніпропетр. обл.		Рівне	
архітектура	7623	археологія	7880
Норвегія		Рівненська обл.	
допомога армії	6841	ветеринарія	7437
зовн. політика	6102	сільгосп. техніка	7469
краєзнавство	7889	туризм	7113
Одеса		Росія	
архітектура	7611	внутр. політика	5749, 5760, 5776, 5786, 5799, 5819, 5822-23, 5837
волонтерство	7160	економіка	6385
держ. адмін. упр.	6671, 6697	збройні сили	6825
історія	7941, 7968	зовн. політика	5748, 5992, 5998, 6001, 6003-04, 6006-07, 6016, 6020, 6026, 6034-35, 6050, 6054-55, 6058, 6067-68, 6070-73, 6080, 6084-85, 6088, 6091-93, 6098, 6134
кіномистецтво	7710	інформ. політика	5655
медицина	7163	історія	7900, 7912, 7924
право	6617	кримін. право	6639
санаторії	7201	міжнар. право	6624
Одесса		нац. політика	5820
высшее образование	7071	освіта	7039
Одеська обл.		пенс. забезпечення	6949
держ. адмін. упр.	6680	санкції	6047
Опішне, смт, Полтав. обл.		соціологія	5740
історія	8007	Севєродонецьк, м., Луган. обл.	
Остер, р.		озеленення	7590
гідрологія	7139	Сирія	
Острог, м., Рівнен. обл.		внутр. політика	5783
вища освіта	7073, 7087, 7111	зовн. політика	6071
Париж		Сіверська земля, іст. обл.	
бізнес-форум	6171	історія	7933
Первомайськ, с., Харків. обл.		Словаччина	
музика	7687	внутр. політика	5779
Південна Африканська Республіка		міжнар. зв'язки	6124
зовн. політика	6026	Словенія	
Південна Корея		зовн. політика	6127
внутр. політика	5807, 5809	Сміла, м., Черкас. обл.	
Північна Корея		транспорт. обслуговування	7527
внутр. політика	5789	Смолин, с., Чернігів. обл.	
Підгорне, м., Дніпропетров. обл.		торфовидобування	7556
кобзарство	7665	Сокальськ, м., Львів. обл.	
Пістинь, с., Івано-Франків. обл.		держ. адмін. упр.	6727
історія	8049	Софійський собор, Київ	
Полтава		графіті	7654
Збройні сили	6833	СРСР	
музеї	5636, 5642	історія	7919, 8000
партії	6164	Станиця Луганська, смт, Луган. обл.	
профспілки	6189	внутр. політика	5960
регіон. економіка	6268	Старокостянтинів, м., Хмельниц. обл.	
релігєзнавство	5701	право	6531
фестивалі	7716		
Полтавська обл.			
архітектура	7620		
історія	8009		
нафтогазодобування	7268		
сіл. госп-во	7443		

Стеблівка, с., Закарпат. обл.		історія	7926
земел. відносини	6253	лісівництво	7374
Суми		Туркменистан	
держ. адмін. упр.	6648, 6788	внутр. політика	5773
комп'ютер. технології	5599	Угорщина	
преса	5647	внутр. політика	5808
спорт	7774, 7784	історія	7907
театр	7747	Ужгород	
Сумська обл.		архітектура	7621
агропром. комплекс	6487	бібл. справа	5620
вища освіта	7097	водопостачання	7325
військ. техніка	7299	держ. адмін. упр.	6649, 6776, 6792, 6819
волонтерство	5628	історія	7982, 8051
держ. адмін. упр.	6664, 6678, 6706, 6769, 6774-75, 6801	кіномистецтво	7727
енергомодернізація	7230	лісівництво	7373
орг. праці	6221	міжнар. зв'язки	6124
регіон. економіка	6264	релігія	5705
сіл. госп-во	7459	фінанси	6286
США		Узбекістан	
атом. техніка	7231	внутр. політика	5774, 5790, 5795
вибори	5746, 5806, 5821, 5838	економіка	6267
військ. техніка	7296	Узин, м., Київ. обл.	
внутр. політика	5751, 5756, 5778, 5784, 5793, 5803, 5811, 5814, 5824-26, 5833, 6624	цукроваріння	7419
економіка	6386	Україна	
зовн. політика	6006, 6022, 6052, 6055, 6085-86, 6137	авіабудування	7352
преса	5677-78	авіаперевезення	7534
система нагород.	6783	автор. право	6590
Тальне, м., Черкас. обл.		атом. галузь	7238
архітектура	7615	атом. енергетика	7254-55
Тарутинський степ, заказник, Одес. обл.		атом. технології	7253
ландшафти	7595	банк. система	6367
екологія	7132	банк. справа	6381
Тенопільська обл.		безробіття	6208
держ. адмін. упр.	6768	бізнес	5612, 6173, 6177, 6601
Тернопіль		ветеринарія	7411, 7449
вища освіта	7082	вибори	6553, 6627, 6643
газети	5666	вища освіта	7058, 7066-67, 7078-91, 7095-96
держ. адмін. упр.	6741-42	військ. прокуратура	6526
монументи	7632	військ. техніка	7300
музика	7680	внутр. політика	5846, 5857, 5868, 5870, 5896, 5912-13, 5930-36, 5940, 5945, 5947, 5952, 5961, 5966, 5968-70, 5986, 6624
орг. "Просвіта"	5630	воєн. техніка	7286
охорона здоров'я	7197	газовидобув. галузь	7279
поліція	6810	газотрансп. система	7272
реформа енергетики	7228	гідроенергетика	7256
телебачення	7489	гідросфера	7144
Тернопільська обл.		декларування	5841
водопостачання	7345	депозити	6339
деревооброб. пром-сть	7574	держ. адмін. упр.	6655, 6683-85, 6750, 6755-56, 6759, 6763-64, 6793
держ. адмін. упр.	6743	децентралізація	6682
Тракайський замок, Литва		добування газу	7274-75
красзнавство	7885	донорство	7205
Тростянець, м., Сум. обл.		екологія	7129
освіта	6988	економіка	6170, 6387, 6399, 6408, 6415, 6418-19, 6422, 6424-25, 6434, 6437, 6441, 6449, 6456, 6465, 6472, 6475, 6479, 6483
Тузовські лимани, нац. природ. парк, Одес. обл.		енергетика	7215, 7229
ландшафти	7599	живопис	7645
Туреччина		житл. буд-во	6981
внутр. політика	5747, 5753		
зовн. політика	6003-04, 6034, 6057		

житл. гоп-во (екон.)	6490	сіл. госп-во	7401, 7405, 7431, 7442, 7444, 7446, 7450, 7452-53
журналістика	5656, 5671	соц. допомога	6926, 6957-58
Збройні сили	6830, 6851, 6856, 6880-88, 6906	соц. сфера	6920
зовн. підтримка	5994	соціологія	5730, 5737
зовн. політика	6044, 6052, 6063, 6071, 6083-84, 6102, 6106, 6110-12, 6114-15, 6120-22, 6125, 6127, 6129-34, 6137	спирт. вир-во	7565
зовн. торгівля	6507	спожив. ціни	6433
інвестиц. рада	6181	спорт	7770-71, 7773, 7775, 7780
інвестиції	6172, 6176, 6178-79	суд. реформа	6539
інформація	5597	тваринництво	7438, 7445
історія	7947, 7951, 7957, 7959-60, 7962, 7970, 7991, 7997, 8005, 8008, 8017, 8028-29, 8035	театр	7744
кінематографія	7697, 7704, 7724	телебачення	7500
комп'ютер. наука	5601	телекомунікац. системи	7499, 7501
комп'ютер. техніка	5606	телерадіоорганізації	7498
кордони	6758	теплова енергетика	7234, 7245
лісівництво	7369	техніка безпеки	7283
літакобудування	7349, 7355	торгівля	7551
металургія	7572	транскордон. співробітництво	6757
мистецтво	7586	трансп. засоби	7544
міграція	5708	транспортування газу	6442
міжнар. право	6581, 6624	туризм	6454, 6495, 7115
міжнар. торгівля	6498, 6501, 6503, 6508	утилізація побут. відходів	7320
міжнар. фінанси	6510	фалеристика	7631
мовознавство	7108, 7787, 7789, 7796, 7802, 7805, 7810	фінанси	6293, 6310, 6323, 6341, 6347, 6349-51, 6372
музеї	5633, 5638, 5643, 5646	ціноутворення	6413
музика	7685, 7688	ядер. технології	7236, 7251-52
нагород. система	6783	Українка, м., Київ. обл.	
насіництво	7448	держ. адмін. упр.	6707
наука	5585-87, 5591	Умань, м., Черкас. обл.	
нац. безпека	5967, 6907	держ. адмін. упр.	6799-6800
обороноздатність	6848	соц. послуги	6932
озброєння	7297	парки	7600
оплата праці	6194	Філіппіни	
охорова здоров'я	7162, 7177, 7181	зовн. політика	6021
охорова пам'яток	7605	Фінляндія	
палив.-енерг. комплекс	6473	зовн. політика	6020
парламент	6141	Франція	
пенітенціар. система	6515	бізнес	6177
пенс. вік	6945	внутр. політика	5815, 5827-28
пенс. реформа	6948	зовн. політика	6044, 6134
пенс. фонд	6955	зовн. торгівля	6507
податки	6301	інвестиції	6176
політ. партії	6158, 6162	система нагород	6783
права дитини	6551	ФРН	
право	6534, 6537, 6544, 6547, 6570, 6585-89, 6591-95, 6600, 6605	банк. справа	6343
працевлаштування	6214	Харків	
праця	6188	астрономія	7136
прикордон. служба	6760	вища освіта	7092
просвітництво	7008,	держ. адмін. упр.	6765
проф.-тех. освіта	7013, 7027	карні порушення	6528
ракетобудування	7356	метробудівництво	7550
регіон. економіка	6257-58	музика	7692
релігія	5703	пластич. мистецтва	7629
риб. госп-во	7478	право	5845
рослинництво	7447	фармакологія	7207
		Харківська обл.	
		автодорож. буд-во	7309
		автоперевізники	7533
		бджільництво	7474
		буд. галузь	7585
		ветеринарія	7397, 7429

видобуток газу	7271	бібл. справа	5617
водопостачання	7326	виставки	5645
держ. адмін. упр.	6659, 6691, 6724, 6737, 6746	держ. адмін. упр.	6694, 6780
Збройні сили	6845, 6861, 6901	енергозбереження	7226
лісівництво	7364	історія	8036-37, 8039
охорона здоров'я	7155	охорона пам'яток	7606
право	6619	театр	7757
праця	6190	торгівля	7552
прикордон. облаштування	6772	Чернігів	
регіон. економіка	6226, 6251, 6267	автошляхи	7308
реформи	6432	будівництво	7583
садівництво	7457	вибори	6607
сіл. госп-во	7394	військ. техніка	7301
соц. допомога	6976	держ. адмін. упр.	6653, 6668-70, 6806-09
утилізація побут. відходів	7327	житл. госп-во (екон.)	6394
Херсон		журналістика	5682
освіта	6983	медицина	7209
театр	7758	музеї	5635
Херсонська обл.		охорона здоров'я	7159
держ. адмін. упр.	6650	перевізники	7540
туризм	7117	поліція	6808
Хмельницький		театр	7742
аеропорт	7547	транспорт	7549
вища освіта	7064	хім. пром-сть	7553
держ. адмін. упр.	6652	Чернігівська обл.	
оплата праці	6197	адвокатура	6644
освіта	7042	вибори	6641
пенс. фонд	6929	вища освіта	7062
поліція	6777, 6820	військкомати	6871
юстиція	6615	держ. адмін. упр.	6647, 6716, 6735, 6744
Хмільник, м., Вінницька обл.		економіка	6403
молоч. пром-сть	7458	право	6640
Холодний Яр, нац. природ. парк, Черкас. обл.	7597	прокуратура	6514
Хорватія		ремонт доріг	7310
внутр. політика	5759	сіл. госп-во	7461
Хорол, м., Полтав. обл.		Чехія	
харч. пром-сть	7562	зовн. політика	6062
Хортиця, о-в., Запоріжжя		Чигиринський р-н, Черкас. обл.	
археологія	7879	держ. адмін. упр.	6705
Червоне, с., Житомир. обл.		Чорнобиль, м., Київ. обл.	
держ. адмін. упр.	6821	ядер. техніка	7233
Червоноград, м., Львів. обл.		Черногорія	
держ. адмін. упр.	6727	внутр. політика	5810, 5831, 5835
Черкаси		Чорноморський біосфер. заповідник, Херсон. обл.	
парки	7592-93	ландшафти	7596
реабілітація воїнів	6908	Чуднівський р-н, Житомир. обл.	
Черкаська обл.		хмелярство	7418
автодороги	7313	Шаргородський р-н, Вінниц. обл.	
демографія	5715	держ. адмін. упр.	6699
держ. адмі. упр.	6662-63, 6696	Швейцарія	
донорство	7199	зовн. політика	6103
економіка енергоносіїв	7227	Швеція	
партії	6163	літературознавство	7815
педагогіка	6997	Юзівська площа, газонос. родовище,	
регіон. економіка	6237	Дніпров.-Донец. басейн	
харч. пром-сть	7568	економіка	6471
Черниші, с., Черкас. обл.		Яготин, м., Київ. обл.	
етнографія	7123	залізн. трансп.	7542
Чернівецька обл.		Японія	
	6963	зовн. політика	5995
Чернівці		уряди	6156
безпека праці	6199		

СПИСОК ГАЗЕТ, МАТЕРІАЛИ З ЯКИХ УМІЩЕНО В "ЛІТОПИС ГАЗЕТНИХ СТАТЕЙ" № 4

- Високий Замок.** — 2016. — 25 жовт. (№ 120), 27 жовт. — 2 листоп. (№ 121), 28—30 жовт. (№ 122), 24—30 листоп. (№ 133), 25—27 листоп. (№ 134), 29 листоп. (№ 135).
- Вінниччина.** — 2016. — 31 серп. (№ 67), 2 верес. (№ 68), 7 верес. (№ 69), 9 верес. (№ 70), 12 жовт. (№ 79), 14 жовт. (№ 80).
- Волинь-нова.** — 2016. — 16 лип. (№ 77), 23 лип. (№ 80), 30 серп. (№ 95), 1 верес. (№ 96), 3 верес. (№ 97), 8 верес. (№ 99), 10 верес. (№ 100), 17 верес. (№ 103), 24 верес. (№ 106), 1 листоп. (№ 121), 3 листоп. (№ 122), 5 листоп. (№ 123).
- Галичина.** — 2016. — 1 листоп. (№ 84), 3 листоп. (№ 85), 8 листоп. (№ 86), 10 листоп. (№ 87), 15 листоп. (№ 88), 17 листоп. (№ 89).
- Голос України.** — 2016. — 8 лип. (№ 126), 9 лип. (№ 127), 12 лип. (№ 128), 13 лип. (№ 129), 14 лип. (№ 130), 15 лип. (№ 131), 16 лип. (№ 132—133), 9 лип. (№ 134), 20 лип. (№ 135), 21 лип. (№ 136), 22 лип. (№ 137), 23 лип. (№ 138), 26 лип. (№ 139), 27 лип. (№ 140), 28 лип. (№ 141), 2 серп. (№ 144), 3 серп. (№ 145), 4 серп. (№ 146), 6 серп. (№ 148), 9 серп. (№ 149), 10 серп. (№ 150), 12 серп. (№ 152), 13 серп. (№ 153), 16 серп. (№ 154), 17 серп. (№ 155), 18 серп. (№ 156), 1 верес. (№ 164—165), 2 верес. (№ 166), 3 верес. (№ 167), 6 верес. (№ 168), 7 верес. (№ 169), 8 верес. (№ 170), 9 верес. (№ 171), 10 верес. (№ 172), 13 верес. (№ 173), 14 верес. (№ 174), 15 верес. (№ 175), 16 верес. (№ 176), 17 верес. (№ 177), 20 верес. (№ 178), 21 верес. (№ 179), 22 верес. (№ 180), 23 верес. (№ 181), 24 верес. (№ 182), 27 верес. (№ 183), 28 верес. (№ 184), 29 верес. (№ 185), 30 верес. (№ 186), 1 жовт. (№ 187), 4 жовт. (№ 188), 5 жовт. (№ 189), 6 жовт. (№ 190), 7 жовт. (№ 191), 8 жовт. (№ 192), 11 жовт. (№ 193), 12 жовт. (№ 194—195), 13 жовт. (№ 196), 18 жовт. (№ 197), 19 жовт. (№ 198), 20 жовт. (№ 199), 21 жовт. (№ 200).
- Демократична Україна.** — 2016. — 2 верес. (№ 35), 9 верес. (№ 36), 16 верес. (№ 37), 23 верес. (№ 38), 30 верес. (№ 39), 7 жовт. (№ 40), 13 жовт. (№ 41), 21 жовт. (№ 42), 28 жовт. (№ 43).
- День.** — 2016. — 30 серп. (№ 153), 31 серп. (№ 154), 2—3 верес. (№ 156—157), 28 верес. (№ 174), 29 верес. (№ 175), 1 жовт. (№ 176—177), 4 жовт. (№ 178), 5 жовт. (№ 179), 6 жовт. (№ 180), 7—8 жовт. (№ 181—182), 11 жовт. (№ 183), 12 жовт. (№ 184), 13—14 жовт. (№ 185—186), 18 жовт. (№ 187), 19 жовт. (№ 188), 20 жовт. (№ 189), 21—22 жовт. (№ 190—191), 25 жовт. (№ 192), 26 жовт. (№ 193), 27 жовт. (№ 194), 28—29 жовт. (№ 195—196), 1 листоп. (№ 197), 2 листоп. (№ 198), 3 листоп. (№ 199), 4—5 листоп. (№ 200—201), 8 листоп. (№ 202), 9 листоп. (№ 203), 10 листоп. (№ 204), 11—12 листоп. (№ 205—206), 15 листоп. (№ 207), 16 листоп. (№ 208), 17 листоп. (№ 209), 18—19 листоп. (№ 210—211), 22 листоп. (№ 212), 23 листоп. (№ 213), 24 листоп. (№ 214), 25—26 листоп. (№ 215—216), 29 листоп. (№ 217), 30 листоп. (№ 218).
- Деснянська правда.** — 2016. — 12 трав. (№ 19), 19 трав. (№ 20), 2 черв. (№ 22), 9 черв. (№ 23), 16 черв. (№ 24), 23 черв. (№ 25), 30 черв. (№ 26), 7 лип. (№ 27), 14 лип. (№ 28), 21 лип. (№ 29), 28 лип. (№ 30), 4 серп. (№ 31), 11 серп. (№ 32), 18 серп. (№ 33).
- Дзеркало тижня.** — 2016. — 9—15 лип. (№ 25), 16 лип. — 5 серп. (№ 26), 6—12 серп. (№ 27), 20—26 серп. (№ 29), 27 серп. — 2 верес. (№ 30), 3—9 верес. (№ 31), 10—16 верес. (№ 32), 1—7 жовт. (№ 35), 8—14 жовт. (№ 36), 15—21 жовт. (№ 37), 22—28 жовт. (№ 38—39), 29 жовт. — 4 листоп. (№ 40), 5—11 листоп. (№ 41), 12—18 листоп. (№ 42), 19—25 листоп. (№ 43—44).
- Житомирщина.** — 2016. — 16 серп. (№ 86—87), 19 серп. (№ 88), 2 верес. (№ 94), 6 верес. (№ 95—96), 9 верес. (№ 97), 13 верес. (№ 98—99), 16 верес. (№ 100), 20 верес. (№ 101—102), 23 верес. (№ 103), 27 верес. (№ 104—105), 11 жовт. (№ 110—111), 18 жовт. (№ 112), 1 листоп. (№ 117—118), 4 листоп. (№ 119), 8 листоп. (№ 120—121).
- Зоря Полтавщини.** — 2016. — 26 лип. (№ 110—111), 29 лип. (№ 112—113), 2 верес. (№ 131—132), 6 верес. (№ 133—134), 9 верес. (№ 135—136), 13 верес. (№ 137—138), 16 верес. (№ 139—140), 20 верес. (№ 141—142), 23 верес. (№ 143—144), 27 верес. (№ 146—147), 30 верес. (№ 148—149).
- Кіровоградська правда.** — 2016. — 24 черв. (№ 42), 8 лип. (№ 45), 7 жовт. (№ 70), 11 жовт. (№ 71), 14 жовт. (№ 72), 16 жовт. (№ 73), 21 жовт. (№ 74), 25 жовт. (№ 75), 28 жовт. (№ 76), 1 листоп. (№ 77), 4 листоп. (№ 78), 8 листоп. (№ 79), 11 листоп. (№ 80).
- Одеські вісті.** — 2016. — 16 лип. (№ 55), 19 лип. (№ 56), 23 лип. (№ 57), 26 лип. (№ 58), 23 лип. (№ 59), 2 серп. (№ 60), 6 серп. (№ 61), 9 серп. (№ 62), 13 серп. (№ 63), 16 серп. (№ 64), 20 серп. (№ 65), 23 серп. (№ 66), 27 серп. (№ 67), 30 серп. (№ 68), 3 верес. (№ 69), 6 верес. (№ 70), 10 верес. (№ 71), 13 верес. (№ 72), 20 верес. (№ 74), 24 верес. (№ 75), 27 верес. (№ 76), 1 жовт. (№ 77), 4 жовт. (№ 78).
- Подільські вісті.** — 2016. — 2 серп. (№ 85), 4 серп. (№ 86—87), 9 серп. (№ 88), 11 серп. (№ 89—90), 18 жовт. (№ 117), 20 жовт. (№ 118—119), 25 жовт. (№ 120), 27 жовт. (№ 121—122), 1 листоп. (№ 123), 3 листоп. (№ 124—125).
- Проскурів.** — 2016. — 21 лип. (№ 28), 28 лип. (№ 29), 4 серп. (№ 30), 11 серп. (№ 31), 20 жовт. (№ 41), 27 жовт. (№ 42), 3 листоп. (№ 43), 10 листоп. (№ 44).
- Село полтавське.** — 2016. — 7 лип. (№ 26), 14 лип. (№ 27), 21 лип. (№ 28).
- Слобідський край.** — 2016. — 11 черв. (№ 70), 14 черв. (№ 71), 16 черв. (№ 72), 19 лип. (№ 86), 21 лип. (№ 87), 23 лип. (№ 88), 26 лип. (№ 89), 28 лип. (№ 90), 30 лип. (№ 91), 2 серп. (№ 92), 4 серп. (№ 93), 6 серп. (№ 94), 9 серп. (№ 95), 11 серп. (№ 96), 13 серп. (№ 97), 16 серп. (№ 98), 18 серп. (№ 99), 20 серп. (№ 100), 23 серп. (№ 101), 27 серп. (№ 103), 30 серп. (№ 104), 1 верес. (№ 105), 3 верес. (№ 106), 6 верес. (№ 107), 8 верес.

(№ 108), 10 верес. (№ 109), 13 верес. (№ 110), 15 верес. (№ 111), 17 верес. (№ 112), 22 верес. (№ 114), 24 верес. (№ 115), 27 верес. (№ 116), 1 жовт. 29 верес. (№ 117), 1 жовт. (№ 118), 4 жовт. (№ 119), 6 жовт. (№ 120), 8 жовт. (№ 121), 11 жовт. (№ 122), 15 жовт. (№ 123—124), 18 жовт. (№ 125), 20 жовт. (№ 126), 22 жовт. (№ 127), 25 жовт. (№ 128), 27 жовт. (№ 129), 29 жовт. (№ 130), 1 листоп. (№ 131), 3 листоп. (№ 132), 5 листоп. (№ 133), 8 листоп. (№ 134), 10 листоп. (№ 135), 12 листоп. (№ 136), 15 листоп. (№ 137), 17 листоп. (№ 138), 19 листоп. (№ 139).

Слово Просвіти. — 2016. — 29 верес. — 5 жовт. (№ 39), 6—12 жовт. (№ 40), 13—19 жовт. (№ 41), 20—26 жовт. (№ 42), 3—9 лист. (№ 44), 10—16 листоп. (№ 45), 16—23 листоп. (№ 46), 24—30 листоп. (№ 47).

Сумщина. — 2016. — 28 лип. (№ 30), 4 серп. (№ 31), 11 серп. (№ 32), 18 серп. (№ 33), 25 серп. (№ 34), 8 верес. (№ 36), 15 верес. (№ 37), 17 верес. (№ 38), 6 жовт. (№ 40), 13 жовт. (№ 41), 27 жовт. (№ 43), 3 листоп. (№ 44), 10 жовт. (№ 45), 17 жовт. (№ 46), 24 листоп. (№ 47).

Тернопіль вечірній. — 2016. — 12 лип. (№ 15), 27 лип. (№ 16), 10 серп. (№ 17), 31 серп. (№ 18), 7 верес. (№ 20), 21 верес. (№ 21), 19 жовт. (№ 24).

Ужгород. — 2016. — 20 серп. (№ 31), 27 серп. (№ 32), 3 верес. (№ 33), 24 верес. (№ 36), 8 жовт. (№ 38).

Урядовий кур'єр. — 2016. — 15 лип. (№ 131), 20 серп. (№ 157), 23 серп. (№ 158), 26 серп. (№ 159), 27 серп. (№ 160), 30 серп. (№ 161), 31 серп. (№ 162), 7 верес. (№ 167), 8 верес. (№ 168), 9 верес. (№ 169), 10 верес. (№ 170), 28 верес. (№ 182), 29 верес. (№ 183), 1 жовт. (№ 185), 4 жовт. (№ 186), 5 жовт. (№ 187), 6 жовт. (№ 188), 7 жовт. (№ 189), 8 жовт. (№ 190), 11 жовт. (№ 191), 12 жовт. (№ 192), 13 жовт. (№ 193), 18 жовт. (№ 194), 19 жовт. (№ 195), 20 жовт. (№ 196), 21 жовт. (№ 197), 22 жовт. (№ 198), 25 жовт. (№ 199), 26 жовт. (№ 200), 27 жовт. (№ 201), 28 жовт. (№ 203), 1 листоп. (№ 204), 2 листоп. (№ 205), 3 листоп. (№ 206), 4 листоп. (№ 207), 5 листоп. (№ 208), 8 листоп. (№ 209), 9 листоп. (№ 210).

Час Київщини. — 2016. — 2 верес. (№ 34), 9 верес. (№ 35), 16 верес. (№ 36), 23 верес. (№ 37), 30 верес. (№ 38).

Черкаський край. — 2016. — 13 лип. (№ 54—55), 20 лип. (№ 56—57), 27 лип. (№ 58—59), 3 серп. (№ 60—61), 10 серп. (№ 62—63), 17 серп. (№ 64—65), 24 серп. (№ 66—67), 31 серп. (№ 68—69), 7 верес. (№ 70—71), 14 верес. (№ 72—73), 21 верес. (№ 74—75), 28 верес. (№ 76—77), 5 жовт. (№ 78—79), 12 жовт. (№ 80—81), 19 жовт. (№ 82—83), 26 жовт. (№ 84—85).

Чернівці. — 2016. — 28 квіт. (№ 17), 5 трав. (№ 18), 12 трав. (№ 19), 19 трав. (№ 20), 26 трав. (№ 21), 25 серп. (№ 34), 1 верес. (№ 35), 8 верес. (№ 36), 15 верес. (№ 37), 22 верес. (№ 38), 29 верес. (№ 39), 8 жовт. (№ 40), 13 жовт. (№ 41), 20 жовт. (№ 42), 27 жовт. (№ 43), 3 листоп. (№ 44), 10 листоп. (№ 45).

Чернігівські відомості. — 2016. — 25 трав. (№ 21), 1 черв. (№ 22), 8 черв. (№ 23), 15 черв. (№ 24), 22 черв. (№ 25), 29 черв. (№ 26), 6 лип. (№ 27), 13 лип. (№ 28), 20 лип. (№ 29), 27 лип. (№ 30), 3 серп. (№ 31), 10 серп. (№ 32), 17 серп. (№ 33).